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عناوینخبرها

 نگاه به پارلمان 
شهری و نامزدهای ١4٠٠

28 خــرداد 1400 ، انتخابــات ریاســت جمهوری ،  
میاندوره ای انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس 
شــورای اســامی در حوزه های فاقد نماینده  و در تهران 
برای انتخاب یک نماینده مجلس ، شورای اسامی  شهر 
و روستا در سطح کشور برای انتخاب فرد اصلح ، ایرانیان 
عزیز شرکت می کنند. اما چرا براي ورود به خانه مقدس 
)پارلمان کشــوري(  به قول شــهید مدرس» سیاست ما 
عین دیانت ماست و دیانت ما عین سیاست ما« این همه 
هزینــه غیــر متعارف مي کنند که چــه بکنند آیا واقعا 
جوابگــوي وجدان خود هســتند البته ورود به انتخابات 
شــوراهاي اســامي شهر هزینه هاي عجیب و غریب آن 
بایــد گفت پارلمان شــهري نردبــان ورودي به پارلمان 
کشوري مي شوند؟! جل الخالق ، امید است طرح شفافیت 
هزینــه کــرد آنها بیش از پیش منتشــر گردد . در پگاه 
پیدایش شوراهاي اسامي شهرها، بذر امید در پهن دشت 
آرزوهاي مردم افشــانده شــد تا در آینده شاهد بهروزي 
خویش و گشوده شدن افق  هاي روشن به روزهای آینده 
این مرز و بوم باشــند ، لیک دیري نپایید که خزان زود 
رس به جان این پهن دشت فتاد و اندک ، اندک نه تنها 
این نهادهاي مردمي که مي توانســتند اسباب شکوفایي 
و اعتاي همه جانبة کشور را فراهم سازند و تحقق بخش 
آرمانهــاي انقاب اســامي و نظام مقــدس جمهوري 
اسامي ایران در پیشبرد اهداف عالیه ، عدالت گستري 

و رفع محرومیت در شهرها و روستاها شوند.
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مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی در نشست 
تصویری با نمایندگان مجلس شورای اسلامی:

اگر نامزدها مردم 
را قانع کنند قادر 
به حل مشکلات 
اقتصادی هستند 

مشارکت بالا 
می رود

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و
منتشــر شد

ابقاءمحمد باقر قالیباف به ریاست مجلس شورای اسلامی
در انتخابات اجاســیه دوم هیئت رئیســه مجلس شورای اسامی  با تغییر 30 
درصدی نسبت به اجاسیه قبل محمد باقر قالیباف همچنان رئیس مجلس باقی 
ماند،  علی نیکزاد  و عبدالرضا مصری هم به عنوان نواب اول و دوم هیئت رئیســه 
مجلس برگزیده شدند.ابقای محمد باقر قالیباف با 230 رای مثبت بر کرسی ریاست 
مجلس و کسب رکورد “ثابت ترین رای پارلمان به رئیس مجلس در مقایسه با آرای 
روسا  در اجاسیه ها” را می توان  یا  ناشی از ترکیب یکدست مجلس، هماهنگی 
درون حزبی  پارلمان یا تعامل بالاتر رئیس مجلس با وکای خانه ملت نســبت به 

روسای ادوار دانست.
قالیباف پس از انتخابات اعضای هیئت رئیسه اجاسیه دوم مجلس یازدهم طی 
سخنانی اظهار کرد که “مجلس به رغم موانع و محدودیت هایِ موجود در ساختارها 
که به گفته وی  طیِ سال هایِ متمادی در تار و پود قوه مقننه شکل گرفته است، 
توانسته وظایفِ اصلیِ خود را به درستی ایفا کند”. وی یادآور شد که حاصل اقدامات 
اصاحی یک ساله مجلس یا تهیه قانون یا پیگیری کارشناسی در  کمیسیون های 
تخصصی مجلس بوده است. وظیفه پیش رویِ ما برطرف کردنِ نیازهایِ متراکم 
باقی مانده از ســال ها عقب ماندگی اســت. وی همچنین راهکار مجلس برای رفع 
مشکات مردم را همچنان  گشودن گره ها از دست و پای مسئولان اجرایی و ریل 
گذاری صحیح قانون گذار برای مسیر دولت برشمرد و خطاب به همکارانش اعام 
کرد: از شما که با خطاپوشی خود بار سنگینِ مسئولیت رئیس قوّه مقننه را به دوشِ 
این جانب قرار داده اید، تشکر دارم. در کل با رای نمایندگان مجلس  ترکیب هیئت 
رئیسه با تغییر 30 درصدی مد نظر فهرست نهایی فراکسیون اکثریت مجلس مواجه 
بود و طبق آن  4 تغییر در ترکیب هیئت رئیســه مجلس در اجاســیه دوم صورت 

گرفت که بر این اساس، علی نیکزاد جایگزین سیدامیرحسین قاضی زاده هاشمی، 
محمد رشــیدی جایگزین احمد امیرآبادی فراهانی، مجتبی یوســفی جایگزین 
حجت الاســام سیدناصر موســوی لارگانی و سیدنظام الدین موسوی جایگزین 
محمدحسین فرهنگی  که سخنگوی هیئت رئیسه مجلس بود، شد. براین اساس 

علی نیکزاد و عبدالرضا مصری به عنوان نوابان رئیس، روح ا... متفکر آزاد، محسن 
دهنوی، علی کریمی فیروزجایی، محمد رشــیدی، مجتبی یوســفی و حسینعلی 
حاجی دلیگانی به عنوان دبیران  و محســن پیرهادی، ســید نظام الدین موسوی و 

علیرضا سلیمی هم به عنوان ناظران هیئت رئیسه انتخاب شدند./ خانه ملت 

نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری در انتظار رای ملت

  همان طور که کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان نیز اعام کرده بود پس 
از اعام لیست نامزدهای تایید صاحیت شده توسط شورای نگهبان، نامزدهای 
تایید شــده می توانند تبلیغات انتخاباتی خود را آغاز کنند و نامزدها اســتارت 
تبلیغات انتخاباتی خود را زدند. اســتارتی که بیشــتر رنگ و بوی اقتصاد داشت 
و اکثر نامزدها اظهار نظر ها و نشست های خود را با موضوع اقتصاد آغاز کردند. 

برای نجات اقتصاد ایران تمام ملاحظات را کنار می گذارم
 محسن رضایی نامزد انتخابات 1400 نیز در صفحه توئیتر خود اعام کرد 
که برای نجات اقتصاد ایران تمام ماحظات را کنار می گذارد:» بیش از بیست 
ســال اســت درباره معیشت مردم و آینده اقتصاد ایران هشدار می دهم. این بار 
آمده ام تا با کنار گذاشتن هر ماحظه ای، با اراده یکایک شما ملت ایران، اقتصاد 

و معیشت مردم را نجات دهیم.«
می شود بسیار سریع اقتصاد کشور را جمع و جور کرد

عبدالناصــر همتــی دیگر  کاندیــدای انتخابات ریاســت جمهوری  هم در 
گفت وگویی با بیان این که دغدغه اصلی من اقتصاد کشــور و معیشــت مردم 
است، اظهار کرد: شرایط اقتصادی مردم اصا خوب نیست و من معتقدم می شود 
این مســائل را حل کرد.وی افزود: برای اقتصاد برنامه دارم و مطمئنم که قابل 
تحقق اســت و حتما با یک تعامل جدی، عقانیت درســت و کارآمدی دولت 
می توانیم به آن برسیم. همتی با تاکید بر این که من به عنوان یک صدای سوم 
آمــدم، گفــت: مــن می خواهم صدای بخش اعظم خاموش مردم باشــم که به 

وضعیت موجود اعتراض دارند و مطمئن هســتم که می شــود مشکات مردم را 
حل کرد.همتی یادآور شــد: یکی از دلایل موفق نبودن ما در اقتصاد نداشــتن 
تعامل لازم چه در بین مردم چه در میان نیروهای سیاسی و چه در بین نهادهای 
مختلف و چه در ارتباط با کشورهای مختلف است و می شود بسیار سریع اقتصاد 

کشور را جمع و جور کرد.
یارانه نقدی ۵ دهک پایین درآمدی جامعه را افزایش می دهیم

محسن مهرعلیزاده   گفت: تمام بخشنامه های رانت زا و فساد زا باید بافاصله 
از بین برود و بخشــنامه های باز کننده راه تولید فورا جایگزین شــود.وی اضافه 
کــرد: آن چــه من در روز اول کاری به صورت یک دســتورالعمل اجرایی صادر 
خواهم کرد این است که یک بررسی ظرف یک ماه نخست کارم انجام می دهم 
که بتوانیم یارانه نقدی ۵ دهک پایین درآمدی جامعه را افزایش دهیم. پس از 
بررســی یارانه نقدی ســه دهک نخســت جامعه را ۵ برابر و دو دهک چهارم و 
پنجــم را ســه برابر مــی کنیم.وی اصلی ترین کار خود را رفع نابســامانی های 
اقتصادی و فشــار ها وکاســتی ها در ابعاد مختلف که به شــکل روزمره به جامعه 
تحمیل می شــود بیان کرد وافزود: در دو دهه چالش های اساســی در فضا های 
مختلف هم اقتصادی هم اجتماعی ومسائل دیگر داشتیم که اکنون بسیاری از 

آن ها به بحران تبدیل شده است.
می توانیم یک جهش بزرگ داشته باشیم

سعید جلیلی دیگر نامزد انتخابات ریاست جمهوری نیز با بیان این که  باید 

برای پاســخ به خواســته  مردم برنامه داشته باشیم اظهارکرد:برای پاسخ درست 
به چهار موضوع اصلی اشتغال، گرانی، مسکن و مبارزه با تحریم ها که خواسته 
تقریبا همه مردم اســت باید برنامه جدی داشــته باشیم.با توجه به ظرفیت های 
کشــور و مردم می توانیم یک جهش بزرگ داشــته باشــیم و جهاد بزرگ لازمه 

این کار است.
3 روزه می توان مشکل حاد بورس را حل کرد 

یکی دیگر از نامزدها که روز گذشته همچون چند نامزد دیگر وعده رتق و فتق 
سریع امور اقتصادی را داد قاضی زاده هاشمی بود.این نامزد انتخاباتی در نشست 
خبری خود اعام کرد که دولت او » دولت ســام« اســت و این دولت می تواند  
مســیرهای اشــتباه گذشــته را اصاح  کند .وی  در نشستی خبری برای تشریح 
برنامه های خود، معضل بورس را قابل حل دانســت و گفت: ســه روزه می شــود 
مشــکل حاد بازار ســرمایه را حل کرد، به یک دســتور حکومتی از رئیس جمهور 
نیاز دارد، من درباره بورس شکایت و بازخواست کردم. این مسیر را رها نمی کنم 
و امیدوارم در روزهای ابتدایی دولت سام مشکل بورس حل شود.وی همچنین 
عبدالناصــر همتــی، دیگر نامزد انتخابات و رئیس کل فعلی بانک مرکزی 
را جزو مقصران سقوط بورس قلمداد کرد.قاضی زاده هاشمی در ادامه به 
موضوع تورم پرداخت و با بیان این که بســیاری از کشــورهای دنیا موفق 
به حل تورم شــده اند،افزود: ۵1 پروژه برای رســاندن تورم به ۵ درصد 

طراحی کرده ایم.

نگاهی به برنامه های، نامزدهای سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری
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رهبر معظم انقلاب در پیامی به  مناسبت ۱۰سالگی موسسه شهرستان ادب، نوشتند: برای واگرایی هنر و هنرمندان از مفاهیم انقلاب اسلامی سعی زیاد می شود و اهالی  این موسسه 
باید این  سعی شیطانی را باطل کنند.  به گزارش مهر، مراسم جشن تولد ۱۰سالگی موسسه شهرستان ادب، پیش از ظهر دیروز در محل مجموعه فرهنگی شهدای سرچشمه برگزار 
شد. بخشی از این مراسم به خوانش متن پیام مقام معظم رهبری حضرت آیت الله خامنه ای برای ۱۰سالگی موسسه مذکور بود.  متن پیام رهبر انقلاب به این شرح است:   »اولاً ۱۰سالگی 
شهرستان ادب مبارک باشد.  ثانیاً از زحمات عزیزان و ملاحظه فهرست محصولات موسسه خرسند و متشکرم.  ثالثاً استمرار تلاش ها و دقت در رعایت ملاحظات فنی و نیز ملاحظات 
ارزشی را از این عزیزان انتظار دارم.  رابعاً در کنار گسترش کمی که البته مطلوبست، اعتلای کیفی حتماً در خور توجه و اهتمام است. این به کار شما و عمری که برای آن صرف شده 
معنا می دهد.  خامساً می دانید که سعی زیاد می شود برای واگرایی هنر و هنرمندان از مفاهیم انقلاب اسلامی، شمایید که باید این سعی شیطانی را باطل کنید. نسل شما و شما جوانان 

آگاه و پرانگیزه باید در این جبهه نقش مدافع و مهاجم را ایفا کنید. برای شما عزیزان همیشه دعا می کنم.                                                                                                                                      

پیامرهبرمعظم
انقلاببهمناسبت
۱۰سالگیمؤسسه
شهرستانادب

در دیــدار تصویری بــا رئیس و نمایندگان مجلس 
شورای اسامی در سخنان مهمی درباره مسائل اخیر 
انتخابــات، بیــان راه حل های عینــی و واقعی درباره 
مشــکات اقتصادی و معیشــتی مردم در برنامه های 
انتخاباتــی نامزدها را عامــل اصلی در افزایش انگیزه 
مشــارکت در انتخابات خواندنــد و با تبیین بایدها و 
نبایدهــای رقابت هــای انتخاباتی تأکیــد کردند: اثر 
نتیجــه انتخابات ســال ها بر زندگی مردم و کشــور 
سایه افکن خواهد بود و امیدواریم انتخابات 28 خرداد 
بر خاف خواسته دشمنان مایه آبرو، عزت و سربلندی 

ایران بشود.
ایشان در این دیدار که در آغاز دومین سال فعالیت 
مجلــس یازدهم صــورت گرفت، همچنیــن با بیان 
توصیه هایــی به نمایندگان ملت در مجلس شــورای 
اســامی برای اســتمرار ویژگی هایی نظیر »حرکت 
انقابی و خردمندانه«، »تاش بی وقفه« و »کارآمدی 
و مردمی بودن« افزودند: همه مجالس همان گونه که 
امــام بزرگــوار فرمودند باید خــود را عصاره فضائل 

درخشــان و متعدد ملت قرار دهند.
رهبر انقاب عملکرد مجلس در یک ســال اخیر را 
نشان دهنده تاش، همت بلند و کارآمدی خواندند و 
حضــور نیروهــای جوان و پرُتــوان در کنار نیروهای 
دارای ســوابق تقنینــی و اجرایــی را، موجب توفیق 
مجلــس در تصویب لوایــح و طرح های مهم و متعدد 
دانستند و با تشکر از حضور رئیس و نمایندگان مجلس 
در میان مردم و ســفرهای استانی گفتند: این حرکت 
بســیار خوب را ادامه دهید و همیشــه در کنار مردم 

بمانید.
ایشــان تصویرســازی منفی از مجلس یازدهم را 
حرکتی بدون انگیزه های دلسوزانه و اصاحی خواندند 
و افزودنــد: برخی انتقــادات به قصد اصاح و تکمیل 
صــورت می گیــرد امــا در تصویرســازی منفی، این 
انگیزه هــا وجود نــدارد، نماینــدگان مجلس باید با 
بی اعتنایی به این کارها، به اجرای وظایف خود ادامه 
دهند و در رفتار و گفتار بهانه ای به دست دشمنان و 

اینگونه مخالفان ندهند.
حضــرت آیت الله خامنه ای در بیان چند توصیه به 
نماینــدگان منتخب ملت در مجلس افزودند: توصیه 
اصلــی، انقابی مانــدن و حفــظ ویژگی هایی نظیر 
»تحرک و تاش بی وقفه« اســت، چرا که خداوند به 
فرموده قرآن کریم، مائک رحمت خود را بر کســانی 
نازل می فرماید که در صراط مســتقیم، اســتقامت به 

خرج دهند.
رهبر انقاب با اشــاره به انحــراف تدریجی برخی 
عناصــر گفتنــد: برخی در اوایــل، پرتوان و با حرارت 
بودند اما وسوسه های مال، مقام و شهرت، راهشان را 

کــج کرد و گاه 180 درجه تغییر داد.
ایشــان، انقابی ماندن را نیازمند مراقبت دائمی و 
حساب کشــی از خود دانســتند و افزودنــد: معنای 
حقیقــی تقــوا، مراقبت مــدام در مقابــل خطرها و 

لغزش هاست.
توصیــه دوم رهبر انقــاب، »افزایش کارآمدی و 

وجودعقانیــت و طمأنینه« در مجلس بود.
ایشــان گفتند:  عملکرد مجلس تاکنون خوب بوده 
اما ریل گذاری برای اصاح امور کشور، کارهای فراتر 
و فراوان تری می طلبد و نیازمند وجود آرامش عقانی 

و پرهیز از کارهای هیجانی و احساســی است.
رهبر انقاب، مجلس را از مظاهر عمده خرد جمعی 
در کشــور خواندند و با انتقاد از کســانی که در خارج 
مجلــس، انقابی گــری را بــه معنــای حرف هــای 
غیرمســئولانه و رفتــار هیجانــی می دانند، افزودند: 
انقابی گــری یعنی روحیه اقدام صحیح، عازم و جازم 

در جهت درســت و برگرفته از عقانیت.
رهبــر انقاب، امــام خمینی را مظهــر تمام عیار 
انقابی گــری و عقانیــت خواندند و افزودند: امام ره( 
از همه انقابی تر و در عین حال عاقل تر بود و همیشه 
پخته تر و ســنجیده تر حرف می زد و در این مســیر 

هیچ گاه اصطاحاً کم نیاورد.
توصیــه دیگر رهبر انقاب، آسیب شناســی رفتار 

نمایندگان بود.
ایشــان، استفاده از توانایی های قانونی نظیر سؤال، 
اســتیضاح و تحقیق و تفحص به نفع مسائل شخصی، 
گروهی یا قومی را از جمله این آســیب های احتمالی 
دانستند و گفتند: از این توانایی ها باید فقط در جهت 

مُرّ قانون و حقیقت اســتفاده کرد.
رهبر انقاب، ورود به مسائل اجرایی و تاش برای 
ســپرده شدن مســئولیت های شــهری و استانی به 
اشخاص مورد نظر را از دیگر آسیب هایی دانستند که 

نماینــدگان در معرض آنها قرار دارند.
حضــرت آیت الله خامنــه ای، همچنین نمایندگان 
مجلــس را بــه مراقبت و دقت در اســتفاده از تریبون 
مجلس توصیه کردند و افزودند: گاهی بیان انتقادات 

در جمع های محدود مؤثر اســت اما بیان این حرف ها 
در تریبون مجلس بی اثر و حتی مضر اســت.

پرهیز از تاش برای رســیدن به منصب وزارت یا 
پســت های اجرایــی توصیه بعدی رهبــر انقاب به 

نمایندگان مجلس بود.
ایشــان، هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان را نیز به 
دقــت در ایــن موارد توصیه کردنــد و افزودند: البته 

مراقبت درونی نمایندگان مؤثرتر اســت.
توصیــه بعدی رهبر انقاب به نمایندگان مجلس، 
»اهتمام جدی به کار کارشناســی در بررسی طرح ها 

و لوایح و بالا بردن ســطح کیفی قوانین« بود.
حضرت آیت الله خامنه ای گفتند: بالا بودن سطح 
کیفی قوانین به قوت و عملی بودن، صریح و روشــن 
و بدون ابهام بودن، و تأویل ناپذیر بودن قوانین است 
و نماینــدگان بایــد در مــورد طرح هــا و لوایــح بــا 
صاحب نظران مشــورت کنند تا ســطح کارشناســی 

ارتقاء یابد.
رهبر انقاب یک نکته را نیز متذکر شدند و افزودند: 
در مسائل حساس و مهم، ترجیح این است که به جای 
طرح، لایحه ارائه شــود زیرا موافقت دولت به عنوان 
مجــری را بــه همراه دارد و همچنین از پشــتوانه کار 

کارشناســی بدنه دولت نیز برخوردار است.
حضــرت آیت الله خامنه ای بــا توصیه به »رعایت 
اولویت ها و مســائل اساسی« افزودند: خوشبختانه در 
برنامه های مجلس، اولویت ها دنبال می شــود اما این 
موضــوع بایــد به طور جدی مورد توجه قرار گیرد و با 
توجه به شعار سال، اولویت اصلی کشور برطرف کردن 
موانع تولید و پشــتیبانی از تولید اســت زیرا اگر تولید 

احیاء شــود، اقتصاد کشور جان خواهد گرفت.

رهبر انقاب اســامی با یــادآوری توصیه خود به 
دوره هــای مختلف مجلــس در خصوص عاج تراکم 
قوانین خاطرنشــان کردند: باید با مشخص کردن یک 

مهلت برای این موضوع فکری شــود.
حضــرت آیت الله خامنه ای در آخرین توصیه خود 
به نمایندگان با اشــاره به کام پر مغز امام)ره( مبنی 
بر اینکه »مجلس عصاره فضائل ملت اســت«، گفتند: 
این کام یعنی مجلس باید عصاره فضائل ملت باشــد 
و فضائــل ملــت هــم که در 42 ســال گذشــته و در 
عرصه هــای مختلف بــروز یافته عبارتند از مجاهدت، 
ایثار، عزت و اعتماد به نفس، امید و توانایی ایستادگی 

در برابر مشکات.
ایشــان در بخش دیگری از سخنانشــان به موضوع 
انتخابــات ریاســت جمهوری پرداختنــد و افزودند: 
دشــمنان از همه امکانات خود اســتفاده می کنند تا 
انتخابات مایه سرشکستگی ملت شود و برخی هم در 
داخل دانسته یا ندانسته حرف بدخواهان را ادامه می 
دهند اما من بســیار امیدوارم که به لطف خداوند و با 
همت ملت، این انتخابات مایه آبرو و عزت کشور شود.

رهبر انقاب اســامی با اشــاره به احراز صاحیت 
کاندیداهــای انتخابات ریاســت جمهــوری از جانب 
شــورای نگهبــان، گفتند: من لازم مــی دانم از همه 
کســانی که براساس احســاس مسئولیت وارد عرصه 
انتخابات شــدند، تشکر کنم و همچنین از کسانی که 
صاحیت آنها احراز نشد و نجیبانه برخورد و مردم را 
دعوت به شــرکت در انتخابات کردند، بطور مضاعف 

تشکر می کنم.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: عدم 
احــراز صاحیت برخی افراد بــه معنی بی صاحیتی 
آنان نیست بلکه به این معنا است که شورای نگهبان 
بــا توجه به گزارشــها، امکانات و آشــنایی های خود 
نتوانســته صاحیت آن فرد را تشخیص دهد، اگر چه 
ممکن است آن فرد صاحیت بالایی هم داشته باشد.

ایشــان با اشــاره به برخی اعتراض ها به شــورای 
نگهبــان افزودند: البته انگیزه این اعتراض ها متفاوت 
اســت. برخی اعتراض ها از ســر دلســوزی و به دلیل 
نگرانی از مشــارکت پایین مطرح می شــوند، و برخی 
هم بدلیل آنکه نامزد مورد نظرشــان احراز صاحیت 
نشــده، گله مند و ناراحت هســتند که به آنها ایرادی 
نمی شــود داشــت، اما برخی با اصل شورای نگهبان 

مخالفند و با مطالب خود در فضای مجازی و مطبوعات، 
می خواهند از این فرصت برای انتقام از شورای نگهبان 
استفاده کنند که خداوند از این افراد نخواهد گذشت.
رهبــر انقاب اســامی درباره برخــی نگرانی ها از 
احتمال مشارکت پایین مردم در انتخابات 28 خرداد، 
گفتند: من معتقدم میزان مشــارکت مردم ارتباطی با 
این اســم یا آن اســم ندارد بلکه مردم به دنبال فردی 
هســتند که دارای مدیریــت و اراده قوی و کارآمدی 
بالا برای حل مشــکات کشــور باشد و برای مردم هم 
مهــم نیســت که این فرد چــه عنوانی دارد و یا از چه 
جناحی است، البته شاید این موضوع برای گروههای 

سیاســی مهم باشد ولی برای عامه اینگونه نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: مهم 
این است که نامزدها مردم را اقناع کنند که مشکات 
جامعه را می شناسند، مدیر و مدبر و با صداقت هستند 
و توانایی اداره کشور را دارند. در این صورت به لطف 
خدا مردم با مشــارکت بالا در پای صندوق های رأی 

حاضر خواهند شد.
ایشان با اشاره به برخی اظهار نظرها مبنی بر اینکه 
نامزدهــا باید در مناظرات دیدگاههای خود را درباره 
فضای مجازی و سیاســت خارجی اعام کنند، تأکید 
کردند: اینها جزء مســائل مردم نیســت. مسئله مردم 
»بیکاری جوانان، معیشــت طبقات ضعیف و مافیای 
واردات« اســت که کمر تولید را می شــکند و جوانان 
مبتکر و با انگیزه را مأیوس و کشــاورزان زحمتکش 

را بیچاره می کند.
رهبــر انقاب در همین خصوص افزودند: اخیراً به 
مسئولان درباره وضعیت کشاورزان تذکر داده ایم زیرا 
کشــاورز بــا زحمت و رنج فــراوان محصولی را تولید 
می کند اما سیاســت های نادرســت و واردات، او را به 
 خــاک ســیاه می نشــاند و ســود اصلــی را به جیب

 دلال ها می برد.

حضــرت آیــت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه باید 
کســی مســئول قوه مجریه شــود که این مســائل و 
مشکات اصلی مردم را بداند و بتواند آنها را حل کند، 
گفتند: در چنین صورتی، کشور به معنی واقعی کلمه 

سعادتمند خواهد شد.
ایشــان مســائل سیاســی و فرهنگی را با اهمیت 
خواندنــد امــا افزودند: اکنون مســئله فوری و اصلی 
کشور، اقتصاد است و نامزدها باید برنامه ها و راه حل 
هــای خود برای حل مشــکات اقتصادی را به مردم 
ارائــه و آنهــا را قانع کنند که توانایی حل مشــکات 

اقتصادی را دارند.
رهبــر انقــاب با اشــاره به مخالفت دشــمنان با 
انتخابــات از ابتــدای پیروزی انقاب بخصوص بعد از 
تغییر قانون اساســی و ســپرده شدن وظایف اجرایی 
اداره دولت به رئیس جمهور، گفتند: در این 42 سال 

دستور کار تبلیغاتی دشمنان اینگونه بوده که قبل از 
انتخابات می گویند مردم شــرکت نخواهند کرد، بعد 
از شــرکت مــردم در انتخابات می گوینــد انتخابات 
مهندسی شــده بوده و در مورد فرد انتخاب شــده به 
عنوان رئیس جمهور هم می گویند او اختیاری ندارد.

حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه اکنون 
هم دســتور کار تبلیغاتی دشــمن همینگونه اســت، 
افزودند: آنها تاش دارند به مردم القاء کنند انتخابات 
و انتخــاب رئیــس جمهــور هیچ فایــده ای ندارد و 
متأســفانه برخــی در داخل نیــز این حرفها را تکرار و 

تئوریزه می کنند.
ایشــان تأکید کردند: با وجود همه این دشــمنی ها 
و تبلیغات، وظیفه همه آن اســت که هر آنچه تکلیف 
شــرعی و رضای خداوند اســت دنبال کنیم و وظیفه 
خود را انجام دهیم. حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه 
بــه بیان چند توصیه خطاب به کاندایداهای انتخابات 
ریاســت جمهــوری و طرفداران آنهــا و عموم مردم 
پرداختند.رهبــر انقاب نامزدهــا را از تبدیل کردن 
انتخابــات بــه »صحنه جنگ قــدرت و برخوردهای 
اهانت آمیز« مشابه آنچه در آمریکا و بعضی کشورهای 
اروپایی معمول و مایه آبروریزی آنها اســت، بر حذر 
داشــتند و گفتند: در گذشته نیز هر گاه در مناظره ها 
و برنامه های انتخاباتی از اینگونه روشــهای تخریبی، 
تهمت زنی و ترســاندن مردم از رقیب اســتفاده شد، 
کشور ضرر کرد. ایشان تأکید کردند: میدان انتخابات 
میدان مســابقه خدمت و ســبقت گرفتن در خیرات 

اســت و باید از نفرت پراکنی و اتهام زنی پرهیز شود.
حضــرت آیــت الله خامنه ای با تأکید بــر پرهیز از 
شعارهای غیر واقع بینانه و فریبنده، افزودند: نامزدها 
با توجه به امکانات و واقعیات کشــور، شــعار و وعده 
بدهنــد. »رعایــت جــدی ماحظــات اخاقی« و 
»خودداری از هنجارشــکنی و شکستن خطوط اصلی 

نظــام« توصیه بعدی رهبر انقاب به کاندیداها بود.
ایشان خاطرنشــان کردند: رعایت اخاق اسامی 
در مناظره ها و مصاحبه ها، موجب ســرریز شــدن آن 

در جامعه و الگوگیری مردم خواهد شــد.
حضرت آیــت الله خامنه ای افزودند: راهکار بعضی 
افراد برای بیشــتر دیده و شــنیده شــدن، شکستن 
خطوط اصلی نظام اســت در حالی که نظام جمهوری 
اســامی نظامی مســتقر، پا برجا و جا افتاده است که 
با همین خطوط خدایی و مردمی در مقابل دشمنی ها 
ایستاده است، ضمن اینکه هنجارشکنی موجب ایجاد 

موقعیت بهتر در بین مردم نخواهد شــد.
رهبر انقاب ســپس خطاب به طرفداران نامزدها، 
»نیــت خدایــی« را موجب برکــت و رضایت الهی در 
صــورت رقــم خوردن هر گونه نتیجه ای دانســتند و 
گفتند: گاهی داغ تر بودن طرفداران از خود کاندیداها 
موجب تعارض و بدگویی می شــود که در این زمینه 

بایــد مراقبت کرد چرا کــه از برنامه های مخالفان به 
جــان هــم انداختن طرفداران نامزدها و اســتفاده از 
فضــای مجازی بــرای بدگویی و انتشــار دروغ علیه 

یکدیگر است.
ایشــان افزودند: انگیزه های دشــمنان برای ایجاد 
اخال بســیار عمیق اســت البته در فضای مجازی نیز 
گاهی مســائلی برجســته می شــود که لزوماً بازتاب 

خواست مردم نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای از کاندیداها خواســتند 
بین خود و خدا ملتزم شــوند که نتیجه انتخابات هر 

چه شــد، همه آن را بپذیرند و نجیبانه تســلیم شوند.
ایشــان خاطرنشــان کردنــد: نبایــد انتخابات و 
جمهوریت را تا وقتی قبول داشــت که به نفع ما باشــد 
و اگــر بــه نفع دیگری شــد بگوییم آن را قبول نداریم 
که متأســفانه آزمون تلخی از این قضیه در ســال 88 

در تاریخ انتخابات باقی ماند.
رهبر انقاب در پایان سخنانشــان خطاب به عموم 
مردم گفتند: انتخابات در یک روز انجام می شــود اما 
اثر آن تا چند ســال باقی می ماند بنابراین با شــرکت 
در انتخابات که متعلق به خود شــما اســت، از خداوند 
برای رأی دادن به کســی که شایســته این مسئولیت 

است کمک بخواهید.
ایشــان تأکید کردند: کســانی که مردم را از رفتن 
پای صندوق رأی منع و القاء بی فایده بودن انتخابات 
را می کنند، دروغ می گویند که دلسوز مردم هستند، 

بنابرایــن به حرف آنها اعتنا نکنید.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای همچنیــن اهمیت 
انتخابات شــوراهای شهر و روســتا را یادآور شدند و 
گفتند: این انتخابات تأثیر زیادی در مدیریت شهرها 
و روســتاها دارد. رهبر انقاب با ابراز امیدواری برای 
جلــب هدایــت الهی در عمل بــه وظیفه، از صاحبان 
ســخن نافذ در همه اصناف و اقشــار خواستند از نفوذ 

ســخن خود برای ترویج انتخابات استفاده کنند.
پیش از سخنان رهبر انقاب اسامی، آقای قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسامی در گزارشی، مهمترین 
اقدامات تقنینی و نظارتی انجام شــده در ســال اول 
مجلس یازدهم را برشــمرد. اولویت دادن به مســائل 
اقتصادی و معیشــتی با تصویب قوانینی مانند »بسته 
اقتصــاد مردمی«، »قوانین ناظر بــه افزایش تولید و 
کاهــش قیمــت مســکن«، »تعیین تعرفــه خرید 
محصولات کشاورزی«، »الزام دولت به پرداخت یارانه 
کالاهــای اساســی«، »کاهــش مالیــات واحدهای 
تولیــدی«، »اختصــاص 20 هزار میلیارد تومان برای 
محرومیت زدایی«، و اهتمام به اصاح ساختار بودجه 
و نوســازی نظام بانکی و مالیاتی، و همچنین قوانین 
مهــم دیگر از جمله مصوبه اقدام راهبردی در موضوع 
هســته ای از جمله مــواردی بود که آقای قالیباف در 

گزارش عملکرد مجلس به آنها اشــاره کرد.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در نشست تصویری با نمایندگان مجلس شورای اسلامی:

اگر نامزدها مردم را قانع کنند قادر به حل مشکلات اقتصادی هستند مشارکت بالا می رود

                         والسلام   علیکم«

مجلس یازدهم نشان داد ، هم 
پرتلاش است و هم کارآمد 

عملکرد مجلس تا کنون خوب 
بوده اما ریل گذاری برای اصلاح 

امور کشور ، کارهای فراتر و 
فراوان تری می طلبد  و نیازمند 
وجود آرامش عقلانی و پرهیز از 

 کارهای هیجانی و 
احساسی است.

امیدواریم انتخابات ۲۸ خرداد بر 
خلاف خواسته دشمنان مایه آبرو، 

عزت و سربلندی ایران بشود.
کسانی که مردم را از رفتن پای 

صندوق رأی منع و القاء بی فایده 
بودن انتخابات را می کنند ، دروغ 

می گویند که دلسوز مردم 
هستند ، بنابراین به حرف آنها 

اعتنا نکنید. 

مسأله مردم » بیکاری جوانان ، 
معیشت طبقات ضعیف و مافیای 

واردات « است که کمر تولید را می 
شکند و جوانان مبتکر و با انگیزه را 
مأیوس و کشاورزان زحمتکش را 

بیچاره می کند
اکنون مسأله فوری و اصلی کشور ، 

اقتصاد است و نامزدها باید برنامه ها 
و راه حل های خود برای حل مشکلات 

اقتصادی را به مردم ارائه کنند

برخی با اصل شورای نگهبان مخالفند و 
با مطالب خود در فضای مجازی و 

مطبوعات می خواهند از این فرصت 
 برای انتقام از شورای نگهبان 

استفاده کنند.
میزان مشارکت مردم ارتباطی با این 
اسم یا آن اسم ندارد بلکه مردم به 

دنبال فردی هستند که دارای 
مدیریت و اراده قوی و کارآمدی بالا 

برای حل مشکلات  کشور باشد.



اقتصاد، فرهنگ

www.etebar.net

شنبه 8 خرداد ماه 1400، شماره 281

3

در نامه ای به ملت آمریکا
4۸٠٠ مدرس ایرانی خواستار استرداد 

 عوامل ترور شهید سلیمانی شدند

4800 اســتاد و مــدرس ایرانی در نامه ای خطاب به ملت 
آمریکا خواســتار استرداد جنایتکاران بین   المللی مسئول در 

ترور سپهبد شهید سلیمانی و دستیارانش به ایران شدند. 
به گزارش ایسنا، متن این نامه بدین شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
ملت محترم و گروه های مستقل و آزادیخواه ایالات متحده 

آمریکا
سام علیکم

موضوع؛ درخواست استرداد جنایتکاران بین  المللی مسئول 
در ترور سپهبد شهید سلیمانی و دستیارانش

همانگونه که مطلعید، در بامداد روز جمعه سوم ژانویه 2020 ، 
مصادف با ســیزدهم دی ماه ســال 13۹8، ســپهبد” قاسم 
ســلیمانی”؛ فرمانده ســپاه قدس که نزد ایرانیان، عراقی ها، 
سوری ها، لبنانی ها، افغان  ها، شبه قاره و بسیاری از ملل و دول 
آزادیخــواه در دیگر نقاط جهان بــا عنوان »قهرمان مبارزه با 
تروریســم« شناخته می شد، در حالی که مهمان دولت عراق 
بــود بــه همراه چهار نفر از دســتیارانش به نام های حســین 
جعفری نیا، شهروز مظفری نیا، هادی طارمی و وحید زمانیان 
و همچنیــن »جمال جعفر محمدعلی« ملقب به »ابومهدی 
المهندس«، جانشین فرمانده نیروهای حشد الشعبی عراق و 
نیز همکاران ایشــان در نزدیکی فرودگاه بین المللی بغداد به 
وسیله حمله موشکی پهپادهای دولت کشور شما ترورشد و 

به شهادت رسیدند.
متعاقب این اقدام تروریستی بین المللی »رئیس جمهوری« 
وقت آمریکا »دونالد جان ترامپ« و »وزیر دفاع« این کشــور 
 »مارک توماس اسپر«، در مقابل چشم جهانیان اعتراف کردند 
که این عمل جنایتکارانه با توطئه وزیر امور خارجه آن کشور 
»مایکل ریچارد پومپئو«،معروف به»مایک پومپئو«، از طریق 
نیروهــای تحت فرماندهی ژنــرال »کِنِت فرنکلین»فرنک« 
مکنزی جونیور«،معروف به »کِنِت. اف. مک کنزی«،فرمانده 
مرکزی نیروهای دولت شــما در خاورمیانه و شــمال آفریقا 
)ســنتکام( و به دســتور مستقیم وی صورت پذیرفته است. از 
آنجا که این جنایت تروریستی برخاف تمامی کنوانسیون ها 
و اسناد حقوق بین الملل و همچنین در مغایرت صریح با تمامی 
اصول و قواعد کلی مشترک نظام های حقوقی بین الملل است، 

افراد یاد شده مستوجب شدیدترین مجازات ها هستند.
با توجه به محورهای مهم فوق، ما اســتادان و مدرســان 
دانشــگاهها و نیــز جمعــی از متخصصین حقــوق و وکای 
دادگستری ایران به استناد اصول حاکم بر صاحیت ها به ویژه 
اصل صاحیت شخصی )یعنی صاحیت مبتنی بر تابعیت بزه 
دیده( و همچنین با تذکر در باره اصول حاکم بر تئوری مسئولیت 
فرماندهی )مسئولیت مقامات مافوق و زیر دستان وقوع جرم 
دریک کشور( که در ردیف موازین پدیرفته شده در اسناد بین 
المللی متعدد از زمان جنگ جهانی اول تا کنون بوده و ره آموز 
تشکیل قاعده آمره است خواستار تحویل آمرین ترور قهرمان 
ملی ملت کهن و متمدن ایران هســتیم؛ قهرمانی که یکی از 
بزرگترین ســرمایه ها و شــخصیت های تاریخ مبارزه علیه 
تروریسم جهانی و از خدمتگزاران راستین صلح قاره آسیا و به 
نحوی دیگر قاره ها جهان و حتی سبب آرامش خود ملت آمریکا 
بوده است؛ از این رو و بر اساس قاعده مسلم حقوق بین  الملل 
مبنــی بــر اینکه یــا *»محاکمه کن و یا مســترد نما«*، از 
آزادیخواهان آمریکا انتظار دارد تمهیداتی فراهم کنند تا برای 
ارج نهادن به خط مبارزه علیه جنایتکاران بین المللی، مرتکبان 
جنایت غیرقابل اغماض یادشده که اسامی آنها در بالاذکر شد 
،برای محاکمه و مجازات به کشــور جمهوری اســامی ایران 
مسترد شوند. بدیهی است تحقق این خواسته عاوه بر فراهم 
آوردن زمینه مجازات ناقضان صلح و امنیت بین  المللی، پاسخ 
مثبتی به رســالت بشــری در چارچوب تامین صلح و امنیت 
جهانی اســت. در هرحال اطمینان می دهیم که مرتکبان این 
جنایت هولناک در دادگاه نظام مترقی جمهوری اسامی ایران 
شاهد محاکمه ای منصفانه و عادلانه خواهند بود. به امید روزی 
که با تعقیب، محاکمه و مجازات افراد مورد درخواست، جامعه 

بین  المللی شاهد چنین جنایتی در سطح کره زمین نباشد.
باتشکر و سپاس

اســتادان دانشــگاهها و مراکز آموزش عالی و پژوهشــی و 
متخصصین حقوق در ایران

سرلشکر سیدیحیي صفوي دستیار و مشاور عالي فرماندهي معظم کل قوا گفت: در پیروزي خرمشهر ۳۰ سال تمام داشتم و مسئولیت بنده جانشین فرمانده کل سپاه در قرارگاه مرکزي کربلا بود 
، پیروزي جنگ ۱2روزه فلسطینیان بر رژیم صهیونیستي غاصب فلسطین ثمره مکتب مقاومت یا مکتب شهید قاسم سلیماني است و مکتب مقاومت محصول مکتب دفاع مقدس است و این مکتب 
به فلسطین رفت و حماس را ایجاد کرد و از سوي دیگر به لبنان رفت و حزب الله را شکل داد. پس از گذشت ۳۹ سال از پیروزي و فتح خرمشهر مي توانیم تا اندازه اي اسرار پشت پرده و ناگفته هاي 
جنگ را براي ملت بزرگوارمان، خصوصاً جوانان برومند کشور عزیزمان بگوییم. وی  با اشاره به عوامل قدرت ملي ایران در پیروزي فتح خرمشهر گفت: در پیروزي فتح خرمشهر مجموع عوامل قدرت 
ملي ایران کارساز بود، عواملي نظیر انسجام و وحدت ملي در سطح عالي کشور یعني از نظر سیاسي همراهي و هماهنگي قواي سه گانه با رهبري حضرت امام)ره( و وحدت و هماهنگي ارتش، سپاه و 
بسیج و جهاد سازندگي و همچنین عوامل فرهنگي و معنوي و اقتصادي و ثبات سیاسي کشور، حضور 7۰هزار نیروي مردمي در بسیج و جهاد سازندگي و قدرت فرماندهي مشترک سپاه و ارتش در 
غافلگیري دشمن این پیروزي بزرگ را شکل دادند.او با اشاره به روندها، رویدادها و راهبردهاي جمهوري اسلامي ایران در ۴۰سال گذشته و حرکت رو به افزایش قدرت ملي ایران افزود: روندها، 
رویدادها و راهبردهاي ایران طی حدود ۴۰سال گذشته به سمت افزایش قدرت ملي بوده است، پس از ۳۹سال در سطوح راهبردي قدرتمان افزایش یافته و ایران تبدیل به قدرت منطقه اي شده 

و امریکایي ها و صهیونیست ها و حامیان صدام با شکست هاي بزرگي روبه رو شده اند و قدرت آنها رو به افول رفته است./ فارس

پیروزیفلسطینیان
درجنگ۱۲روزه

ثمرهمکتب
مقاومتاست

افتتاح ۵2۶ طرح با دستور رئیس جمهور با 
سرمایه گذاری 2 هزار و ۵۳۷ میلیارد تومان

بهره بــرداری از ۵2۶ پــروژه خدماتی و تفریحی در 
حــوزه فعالیت وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی در استان های گیان، لرستان و خراسان 
جنوبــی روز پنج شــنبه بــا فرمــان حســن روحانی 
رئیس جمهور و از طریق ویدئوکنفرانس صورت گرفت. 
بــرای اجــرای این طرح ها در مجمــوع 2 هزار و ۵3۷ 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری شده و با بهره برداری از 
آنها برای 2 هزار و ۶۹۷ نفر اشــتغال پایدار و مســتقیم 

ایجاد می شود.
رئیس جمهور در این مراسم گفت: تمام تاش دولت 
این اســت که تا پایان دولت پایان تحریم ها و مشکات 
فراوان کرونا باشــد؛ البته کرونا تمام نمی شــود، اما با 
واکسیناســیون بیــش از 14 میلیــون نفــر از افــراد 
آسیب پذیر، مرگ و میر به طور فزاینده کاهش یافته و 
به ۷0 – ۶0 نفر یا کمتر می رســد. روحانی در ادامه با 
بیان اینکه تاش بزرگی کردیم تا روستاها را به جاذبه 
گردشــگری تبدیل کنیم، تصریح کرد: تا پیش از این 
شــهرهای تبریز، اصفهان و شیراز به عنوان گردشگری 
تاریخی و مشهد و قم به عنوان گردشگری مذهبی مدنظر 
بود و گردشگری به چند نقطه محدود شده بود در حالی 
که در سراسر کشور جاذبه های خوبی برای گردشگری 
وجود دارد. گردشــگری اقتصاد پررونقی برای کشــور 
اســت و منبع تجدیدپذیر محسوب می شود. روحانی با 
تاکیــد بــر اینکه باید بوم گردی ها را رونق دهیم، اظهار 
کرد: در دولت یازدهم و دوازدهم در زمینه آب رسانی، 
گازرســانی، برق رســانی، جاده، ارتباطات، بهداشت و 
اشــتغال در روســتاها کارهای زیادی شــده  و شکل و 
شــمایل روســتاها متحول شــده که حتــی می تواند 
مهاجرت معکوس را ایجاد کند. روســتاها احیاء و آباد 
شــده اند و جاذبه های بســیار خوبی برای گردشگری 

دارند.
او در ادامه با بیان اینکه ویروس کرونا 100 میلیون 
اشتغال را در دنیا تحت تاثیر قرار داده است، اظهار کرد: 
در ایران ۵/ 1 میلیون شــغل تحت تاثیر کرونا هستند و 
گردشــگری و حمل و نقــل تحت تاثیر این ویروس قرار 
گرفته انــد؛ البتــه امیدوارم با انجام واکسیناســیون و 
تکمیل آن و البته رعایت مردم و با  احتیاط، رونقی در 

گردشگری انجام شود.
رئیس جمهور با اشــاره به سرمایه گذاری خارجی در 
بخش گردشــگری تصریح کرد: تخت های استراحت به 
بیش از دو برابر یعنی 4۶۵ هزار تخت رســیده اســت. 
4۶1 هتل ســاخته و افتتاح شــده و ۶۷0 هتل در دست 
ســاخت اســت. 1۶0 هزار میلیارد طرح و پروژه هم در 
این زمینه در دست احداث است. مردم فکر نکنند کار 
دولت یازدهم و دوازدهم فقط آنهایی اســت که افتتاح 
می شــود. دولت بیش از اینها طرح در دســت اجرا دارد. 
در بخــش بــرق و نیروگاه که ایــن روزها به خاطر برق 
گرفتار شده اند، 20 هزار مگاوات برق افتتاح شده است. 
1۹ هزار و ۷00 مگاوات در دســت احداث اســت و یک 
نیروگاه در حال ساخت فقط 1400 مگاوات برق تولید 
می کند. آثار زحمات بخش گردشگری سال های آینده 
دیده می شود و از سرمایه گذاری در این بخش پشیمان 

نمی شویم./ ایسنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

منصور قنبرزاده، سرپرست دبیرکلی فدراسیون فوتبال گفت: »در نشستی که با اعضای هیأت رئیسه داشتیم به موضوعات مهمی پرداختیم 
که یکی از آنها لغو قانون منع جذب خارجی ها در فوتبال ایران است. طبق نظر عزیزی خادم مقرر شد شاخص و معیارهایی قابل توجه برای جذب 
مربی و بازیکن خارجی تعیین شود. در بخش فنی اما تاش این خواهد بود که به عبارت عامیانه از ورود بازیکن بنجل به فوتبال کشور جلوگیری 
شود. به همین دلیل معیارهایی تعیین خواهد شد که مربی و بازیکنان با کیفیتی که سطح شان از فوتبال ایران بالاتر باشد وارد باشگاه های ما شوند.« 
به گزارش سایت فدراسیون فوتبال، او اظهار داشت: »باشگاهی که بخواهد از بازیکن و مربی خارجی استفاده کند، باید 10 درصد از حق الزحمه 
مندرج در قرارداد بازیکن را در صندوقی بگذارد که زیر نظر فدراسیون برای آکادمی های فوتبال و استعدادیابی با اولویت مناطق کم برخوردار هزینه 

شود. پس 10 درصد کل هزینه ها برای جذب بازیکن و مربی خارجی باید صرف تیم های پایه، آکادمی و آموزش در فوتبال شود.«

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدید خود دریافته اند که انسولین، نقش مهمی در ترمیم نورون های بویایی برعهده دارد. به گزارش ایسنا و به نقل از نوروساینس نیوز، 
پژوهشگران می دانند که انسولین در بازسازی و رشد برخی از انواع نورون که اطاعات حسی محیط را به مغز منتقل می کنند، نقش حیاتی برعهده دارد. با وجود این، اطاعات 
پژوهشگران درمورد نقش انسولین در حس بویایی، بسیار کم است. پژوهشگران موسسه Monell Chemical Senses  Center آمریکا در بررسی جدیدی نشان 
داده اند که انسولین، نقش مهمی در بلوغ پس از آسیب نورون های حس بویایی )OSNs( برعهده دارد. آکی هیتو کوبوکی، از پژوهشگران این پروژه گفت: »یافته های ما 
نشان می دهد که استفاده از انسولین در مجرای بینی می تواند به عنوان درمانی برای آسیب ناشی از مشکات گوناگون به کار رود.« کوبوکی با آگاهی از این موضوع که انسولین، 
بخشی از مسیر ترمیم نورون های بینایی است، احتمال داد که شاید این هورمون، نقش مهمی در بلوغ پس از آسیب نورون های حس بویایی برعهده داشته باشد. بسیاری از 

گیرنده های انسولین، در ناحیه بویایی مغز وجود دارند. کوبوکی با درنظر گرفتن این عوامل نتیجه گرفت که ممکن است انسولین نیز در حس بویایی نقش داشته باشد. 

قانونمنعجذبخارجیهادرفوتبالایرانلغوشد درماناختلالبویاییباکمکانسولین!

پایان مرحله نهایی رزمایش جنگ الکترونیک ارتش با عنوان »سپر آسمان ١4٠٠«

 رزمایش مشــترک جنگ الکترونیک 
ارتش جمهوری اســامی ایران با عنوان 
»سپر آسمان 1400«، با اجرای عملیات 
شناسایی، اختال و فریب الکترونیک و 
بهره بــرداری از ســامانه های انــرژی 
مستقیم، با استفاده از پهپادها، بالگردها، 

هواپیماها در اصفهان برگزار شد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی ارتش، 
عملیات کشــف، رصد و پایش اطاعات 
ســیگنالی از ایســتگاه های زمینــی و 
ماهواره ای، عملیات نفوذ و ایجاد اختال 
در عملکــرد هواگردهــا و اســتفاده از 
تجهیــزات موقعیت یاب و بهره برداری از 
ســامانه های جدید منصوب بر بالگردها 

از جمله اقدامات اجرا شــده در رزمایش 
جنگ الکترونیک سپر آسمان بود.

عملکرد هوشمند و دقیق سامانه های 
راداری بومــی در شناســایی پهپادها و 
ریزپرنده هــای مهاجم و اجرای بیش از 
یکصد عملیات در حوزه جنگ الکترونیک 
با ترکیــب مطلوب تکنیک و تاکتیک و 
بهره گیــری از عناصر متخصص خبره و 
جوان و به کارگیری گسترده پهپادها در 
مناطق مرزی از نقاط قوت مرحله نهایی 
این رزمایش مشترک محسوب می شود.

پایــش و رصد ســه ســاعته ناوگروه 
زیردریایــی »جورجیا« متعلق به نیروی 
دریایــی آمریکا در هنگام خروج از تنگه 

هرمز بــا پهپادهای شــرکت کننده در 
رزمایش و ارسال تصاویر به مرکز کنترل 
و فرماندهی رزمایش مشــترک ســپر 
آسمان 1400 از جمله اقدامات مهم بود.
همچنین اجرای بازی جنگ توســط 
افســران جوان در قالب دو تیم مهاجم و 
مدافــع در حوزه کشــف و شناســایی 
تهدیــدات و مقابلــه بــا قابلیت هــا و 
توانمندی هــای الکترونیکی دشــمن با 
انجــام تاکتیک هــای حــوزه جنــگ 
الکترونیــک از دیگر بخش های مرحله 

اصلی این رزمایش بود.
دریــادار حبیب الله ســیاری معاون 
هماهنگ کننده ارتش و فرمانده قرارگاه 
تاکتیکــی ذوالفقــار ارتــش در منطقه 
رزمایش مشــترک سپر آسمان 1400 با 
اشــاره بــه ارزیابی مثبــت فرماندهان، 
ناظریــن و داوران حاضــر در منطقــه 
رزمایــش از عملکــرد موفــق یگان ها و 
ســامانه های جنــگ الکترونیک ارتش 
جمهوری اســامی ایران و ارتقاء و رشد 
چشــمگیر ظرفیت ها و توانمندی های 
حوزه جنگال در این رزمایش مشــترک 
گفت: هماهنگی، یکپارچگی، ســرعت و 
دقــت عملیاتی بیــن نیروهای آفندی و 
موفقیت تاکتیکی در جلوگیری از کشف 
و رصــد اطاعــات راداری و مخابراتی 
توســط یگان های جنــگ الکترونیک 

مستقر در منطقه عمومی رزمایش یکی 
از مهمترین جلوه ها و دستاوردهای این 

رزمایش بود.
فرمانــده قــرارگاه تاکتیکی ذوالفقار 
ارتــش در خصوص میزان تحقق اهداف 
و دســتاوردهای پیش بینی شده در این 
رزمایش گفت: ارتقای ســطح اشــراف 
اطاعاتــی در حوزه جنــگال به منظور 
جلوگیــری از هرگونــه غافلگیــری و 
تهدیدات دشــمنان و پیش بینی مقابله 
موثر با انواع تهدیدات آینده، تبادل تجربه 
بیــن کارکنان قدیمی و پیشکســوت و 
جوانــان متخصص این حــوزه، تمرین 
طرح هــا و ارزیابی تاکتیک های جدید با 
هدف پاسخگویی به تهدیدات منطقه ای 
و فرامنطقه ای، برطرف کردن نقاط ضعف 
و نواقــص احصا شــده در رزمایش های 
قبلی و توسعه نقاط قوت در حوزه جنگ 
الکترونیک ارتش از جمله نتایج رزمایش 
مشترک »ســپر آسمان 1400« ارتش 

جمهوری اسامی ایران بود.
رزمایش مشــترک جنگ الکترونیک 
ارتش جمهوری اســامی ایران با عنوان 
»سپر آسمان 1400« با شرکت گسترده 
و کاربــردی بخشــی از یگان های جنگ 
الکترونیــک نیروهای چهارگانه ارتش و 
با محوریت قــرارگاه تاکتیکی ذوالفقار 
سه شنبه با موفقیت به کار خود پایان داد.

حضــرت آیــت الله خامنــه ای با صدور 
بیانیــه ای پیروزی مقاومت فلســطین در 
جنگ دوازده روزه با رژِیم صهیونیســتی را 

تبریک گفتند.
متن بیانیه رهبر انقاب اسامی به این 

شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

سام بر فلسطین مقتدر و مظلوم؛ سام 
بر جوانان شجاع و غیور فلسطین، سام بر 
غزه ی قهرمان و مقاوم، ســام بر حماس و 
جهاد و همه ی گروههای جهادی و سیاسی 

فلسطین.
خداوند عزیز و قدیر را برای نصرت و عزتی 
که به مجاهدان فلســطینی عطا کرد سپاس 
میگویم، و نزول سکینه و طمأنینه بر دلهای 
مجروح شــهید دادگان، و رحمت و بشارت 
بــرای شــهیدان، و شــفای کامــل بــرای 
آســیب دیدگان را از خداوند منان مســألت 
میکنــم، و پیــروزی بــر رژیــم جنایتکار 
صهیونیســت را تبریک میگویم. آزمون این 
چند روز، ملت فلســطین را ســرافراز کرد. 
دشــمن وحشــی و گرگ صفت به درستی 
تشــخیص داد که در برابر قیام یکپارچه ی 
فلسطین ناتوان است. آزمون همکاری قدس 
و کرانــه ی باختــری با غــزه و اراضی 48 و 
اردوگاه هــا، راهکار آینده ی فلســطینیها را 

نشان داد. در این 12 روز رژیم جابر، جنایات 
بزرگــی عمدتاً در غزه مرتکب شــد و عماً 
ثابــت کرد که بر اثر ناتوانی در مقابله با قیام 
یکپارچــه ی فلســطین، رفتارهایی آنچنان 
ننگین و دیوانه وار مرتکب میشــود که افکار 
عمومــیِ همــه ی عالــم را بــر ضــد خود 
برمی انگیزد و خود و دولتهای غربی پشتیبان 
خود بویژه آمریکای جنایتکار را از گذشــته 
بــاز هم منفورتــر میکند. ادامه ی جنایتها و 
درخواســت آتش بس هر دو شکست او بود. 
او ناچار شد شکست را بپذیرد. رژیم خبیث 
از ایــن هم ضعیف تر خواهد شــد. آمادگی 
قدرت نمایــی  و  فلســطینی،  جوانــان 
مجموعه های ارزشمند جهادی، و اعداد قوّه 

بــه صورت مســتمر، فلســطین را روزبروز 
قدرتمند تــر و دشــمن غاصــب را روزبروز 
ناتوان تــر و زبون تر خواهد کرد. زمان آغاز و 
توقف درگیریها بســته به تشخیص بزرگان 
جهادی و سیاســی فلســطینی است، ولی 
آماده سازی و حضور قدرتمندانه در صحنه، 

تعطیل بردار نیست.
 تجربه ی »شیخ  جراح« در ایستادگی در 
برابر زورگویی رژیم و شهرک نشینانِ مزدور، 
باید دســتورالعمل همیشــگی مردم غیور 

فلسطین باشد. 
بــه جوانمردان »شــیخ جــراح« درود 
میفرســتم. دنیای اســام یکســره در برابر 
قضیه ی فلســطین، مسئول و دارای تکلیف 

دینــی اســت. عقل سیاســی و تجربه های 
حکمرانی هم این حکم شــرعی را تأیید و بر 
آن تأکید میکند. دولتهای مســلمان باید در 
پشــتیبانی از ملت فلســطین صادقانه وارد 
میدان شــوند، چه در تقویت نظامی، چه در 
پشــتیبانی مالی که امروز بیش از گذشــته 
مورد نیاز است، و چه در بازسازی زیرساختها 
و ویرانیهــا در غزه. مطالبه و پیگیری ملتها، 
پشــتوانه ی این خواسته ی دینی و سیاسی 
اســت. ملتهای مســلمان، بایــد انجام این 
وظیفه  را از دولتهای خود مطالبه کنند، خود 
ملتها نیز در حدّ توان موظف به پشــتیبانی 
مالی و سیاســی اند. وظیفــه ی مهم دیگر، 
پیگیــری مجــازات حکومت تروریســت و 
سفاک صهیونیست است. همه ی وجدانهای 
بیدار تصدیق میکنند که جنایت گسترده ی 
کشتار کودکان و زنان فلسطینی در این 12 
روز نباید بی مجــازات بماند. همه ی عوامل 
مؤثر رژیم و شــخص جنایتکار نتانیاهو باید 
تحــت پیگــردِ دادگاههــای بین المللی و 
مســتقل قرار گیرند و مجازات شــوند؛ و این 
به حول قوه ی الهی تحقق خواهد یافت، والله 

غالبٌ علی امره.
جمعه 9 شوال ۱۴۴۲
3۱ اردیبهشت ۱۴۰۰
سیّد علی خامنه ای

اداد از صفحه اول
 همان گونه که پارلمان کشــوري باید 
در وسعت همین میزان اقدام کند  متأسفانه 
رنگ باختند و در فرآیند سیاســي شدن و 
جناح گرایي از هدفها فاصله گرفتند تا خود 
سر منشأ بروز و ظهور مجراهاي نوع پدید 
وتنــش آفریــن گردنــد ، مردمانــي که 
احساســات شور انگیز و پاک در انتخابات 
دورة پیــش شــرکت جســتند و به زعم 
بسیاري از تحلیل گران حماسه آفریدند با 
دیــدن جناحي شــدن شــوراها و تعقیب 

اهداف جناحي توسط نام جویاني که مست 
از باده غرور شــده و فقط چشــم به منافع و 
مصالحه جناحي گشوده بودند ، به نا امیدي 
و واگرائي کشیده شدند و در زیر سایه هاي 
شــوم نا امیدي درد را بیش از پیش تجربه 
کردند ، چه کسي باید تاوان این خسارات 
و آســیب هاي بزرگ اجتماعي را که بیش 
از همه نظام را به چالش کشــاند، پرداخت 

کند ؟!!
به راســتي تا کی، جدال هســتي سوز 
جناح ها و خط ها در شوراها ادامه خواهد 

یافــت و در غیاب اندیشــمندان متعهد ، 
متخصصان ژرف اندیش و انســان هاي دل 
ســوخته ، قدرت طلبان آزمندي که با درد 
ها و آرزوهاي مشــترک مردم بیگانه اند ، 
زمــام امــور را در شــوراهاي شــهر ها به 
خصوص کان شــهرها در دســت خواهد 
گرفت تا نمط غم و اندوه مردمي که انقاب 
شــکوهمند 13۵۷ را در تاریخ رقم زدند و 
طي 8 سال دفاع مقدس جان فشاني کردند 
، انتهایي نداشــته باشــد جاي بسي تأثر و 
تأســف اســت که این شــوراهاي مزبور 

منصوبین خود را وام دار دانسته و منصوبین 
و وابسته گان خود را به رغم عدم صاحیت 
و توانمندي به سمت هاي بالا مي گمارند 
وآن قدر جناح بندي ها و مخاصمات پشت 
پرده در این نهادها شدید است که به عنوان 
مثــال با حذف یکي از اعضاء و آمدن عضو 
عدل ، بدلي که از جناح رغیب لرزه بر ارکان 
شــورا و اندام شــورایان مي افتد که مبدأ 
قــدرت فائقه را از دســت بدهند آیا تحت 
چنین شــرایطي اصــا  مي توان باور کرد 

کــه اینان دل نگران مردمند ؟! 

و آیا انتظار دارند در ادوار پســین مردم 
رغبتي براي شــرکت در انتخابات از خود 

نشان دهند ؟!
شــاید باورتان نشود ولي بدانید و ایمان 
بیاورید با چنین رفتارهایي نا خوشــایند ، 
خواسته یا نا خواسته تبر تبهکاري و ریشه 
هاي درخت تناور انقاب اسامي فرود مي 
آوریــد و بدانیــد در ایــن دوره ، این مردم 
فهیــم از خطوط عبور کرده و متخصصان 
و ژرف اندیشــان خوشــنام و دلســوز را بر 

خواهند گزید

نگاه به پارلمان شهری  و نامزدهای ١4٠٠

این آزمون ملت فلسطین را سرافراز کرد 
رژیم صهیونیستی ناچار شد شکست را بپذیرد



سفارشی سازی خودرو نمونه ای از احترام به حقوق مصرف کنندگان
معاون وزیر صمت و رییس هیات عامل 
ایدرو اهتمام به رضایت مندی مشتریان را 
در صدر اهداف این صنعت و سفارشی سازی 
خودروهــا را نمونه ای مناســب از حرکت 
جدی در این مســیر توصیف کرد و افزود: 
یکی از نمونه های مناسب احترام به حقوق 
و ســلیقه مصرف کننــدگان، فرآیندهای 
مطمئن و ایمن سفارش سازی خودرو است.
ایکوپرس- محسن صالحی نیا در مراسم 
افتتــاح مراکــز تخصصــی تیونینــگ و 
دیتیلینگ و سفارشی سازی خودرو شرکت 
آپکو، خاطرنشــان کرد: با توجه به این که 
حفظ ایمنی، استانداردهای فنی و اصولی، 
کیفیت و همچنین  خارج نشدن خودرو از 
خدمــات پس از فــروش و گارانتی دغدغه 
های اصلی و مهم در توجه به سلیقه و نیاز 
مشــتریان سفارشی اســت، فرآیندهای 
سفارشی ســازی و شخصی سازی خودرو بر 
اساس سلیقه مشتری به صورت استاندارد 
در شــرکت آپکو  تابعه گروه  ایران خودرو 
در سطح مطلوب و مطمئنی انجام می شود.
رییــس هیات عامل ایدرو با اشــاره به 
این که  صنعت خودروسازی در مسیر قابل 
قبولی رو به بهبود اســت، تصریح کرد:  در 
دو ماه اول امســال 140 هزار خودرو تولید 
شــده اســت که حدود ۷2 هزار دســتگاه 

مربوط به ایران خودرو می شود. 
وی همچنین با بیان این که در گذشــته 
وابستگی زیادی به خارج از کشور داشتیم 
و امروز وابستگی ها کاهش پیدا کرده است، 
گفــت: داخلی ســازی بــا رعایت کیفیت 
مطلوب و قابل رقابت باعث خرسندی است. 
 رییــس هیات عامل ایدرو در مراســم 
افتتــاح پــروژه های شــرکت خودروهای 
سفارشــی ایران خودرو، با اشاره به تحرک 
و پویایی ایجاد شده در صنعت خودرو اظهار 
کرد: حرکت هایی نظیر بهسازی محصولات، 
برندسازی، توســعه قوای محرکه، کاهش 
مصرف ســوخت، تولید گیربکس داخلی و 

بهینه سازی خدمات و محصولات که با اتکا 
بر توانایی ها و تجربه داخلی و بدون کمک 
و حمایــت خارجی صــورت پذیرفته قابل 
توجه است. وی تصریح کرد: ایدرو  به عنوان 
مرکــز تنطیم گر و سیاســت گذار صنعت 
خودرو کشــور، از ایده های توسعه ای این 
صنعت از جمله پیشــنهادات ایران خودرو 
در مــورد توســعه محصولات سفارشــی  
پشتیبانی خواهد کرد.  گفتنی است،  امروز 
چند پروژه جدید و روز تیونینگ، دیتیلینگ 
و سفارشی سازی خودروهای تولیدی ایران 

خودرو در محل شرکت آپکو افتتاح شد.

تشکیل کمیته راهبری مدیریت 
استعدادها در ایران خودرو

کمیته راهبری اســتعدادیابی، با هدف 
ایجاد بســتر و فرصت مناسب برای رشد و 
شکوفایی کارشناســان کلیدی، نیروهای 
تحصیلکرده جوان و نخبه در گروه صنعتی 

ایران خودرو تشکیل می شود.
ایکوپــرس- مدیر عامــل گروه صنعتی 
ایران خودرو در جلســه هم اندیشــی طرح 
توسعه استعدادهای مدیریتی در سطح این 
گروه صنعتی گفت: نیروی انسانی خاق و 
پویا، آهنگ رشد و توسعه صنعتی کشور را 
شتاب می بخشد.  فرشاد مقیمی، مهم ترین 
هدف تشکیل کمیته راهبری استعدادیابی 
را ایجاد پشتوانه عظیمی از سرمایه انسانی 

متخصــص برای صنعت خــودرو و صنایع 
وابســته دانســت و افزود: در این کمیته از 
نظرات پیشکســوتان صنعــت خودروی 
کشور و صاحب نظران نیز استفاده می شود. 
مقیمــی تاکیــد کرد: محصــول ایران 
خودرو تنها خودرو نیست بلکه سرمایه های 
اجتماعی آن اســت که مسیر ورود به بازار 

های صادراتی را هموار می کند. 
مدیــر عامل گروه صنعتی ایران خودرو 
خاطرنشــان کرد: سرمایه انســانی ایران 
خودرو از نظر مهارت، خاقیت و هوش در 

سطح بالایی قرار دارد. 
وی بر نهادینه شدن عرق و تعلق سازمانی 
در بین ســرمایه های انسانی شرکت تاکید 
کرد و گفت: نقش مدیران منابع انسانی در 
پیاده ســازی و عملیاتی کــردن ایده های 

جدید مدیریتی بسیار مهم است. 
مقیمی با اشــاره به هنر مدیریت منابع 
انســانی و ایجــاد انگیــزه و دمیــدن روح 
خاقیــت در بین پرســنل جهت رشــد و 
شــکوفایی آنان اظهار کرد: نخبه کشی در 

هر سطحی از سازمان ممنوع است.

فروش ماهانه 3 میلیارد تومان قطعه 
آپشن خودرو از ابتدای سال

حســن جلینــی مدیرعامل شــرکت 
خودروهای سفارشــی ایران خودرو )آپکو( 
با اشــاره به پیشــرفت های این شرکت در 

فروش قطعات آپشن، گفت: از فروردین ماه 
امســال تاکنون موفق به فروش ماهانه سه 
میلیارد تومان قطعات آپشــن شده ایم که 
در صورت حمایت و ســرمایه گذاری، می 
توانیــم ایــن رقم را تا 30 میلیارد تومان در 

ماه افزایش دهیم.
ایکوپرس- حســن جلینی در مراســم 
افتتاح پروژه های سفارشی سازی آپکو که 
بــا حضــور رییــس هیات عامــل ایدرو و 
مدیرعامــل گروه صنعتی ایــران خودر و 
برگزار شــد، با بیــان این که تاش کردیم 
پروژه سفارشــی سازی را از خط تولید آغاز 
کنیم و تاکنون نیز حدود 40 دستگاه خودرو 
را نانو سرامیک کرده ایم، عنوان کرد: ایجاد 
مرکز تخصصی تیونینگ و دیتیلینگ یکی 
از پروژه های این شــرکت است که از امروز 

به خدمات شرکت آپکو اضافه می شود. 
وی با بیان این که پروژه دیگر این شرکت 
کــه در همکاری با شــرکت دانش بنیانی 
متشکل از فارغ التحصیان دانشگاه صنعتی 
شــریف صورت مــی گیرد، پــروژه کاچ 
هوشــمند ایمورتال اســت، افزود: در این 
پروژه ریموت بر روی ســر دنده نصب می 
شود و دارای امکاناتی نظیر اپلیکیشن تلفن 
همــراه، قفل کودک، ضد ســرقت بودن، 
تمامــی  و  پارکینــگ  درب  ریمــوت 
اســتانداردهای مربوطه اســت و این کاچ 
هوشمند دارای پنجاه ماه خدمات گارانتی 
است. مدیرعامل شرکت آپکو با بیان این که 
نوسازی خودروهای کارکرده از دیگر پروژه 
هایی است که در همکاری با شرکت آذین 
خودرو انجام می شــود، اظهار کرد: در این 
پــروژه خودروهای قدیمی و فرســوده، در 

عرض چند ساعت نوسازی می شوند.
جلینی هم چنین ضمن اشاره به برپایی 
نمایشــگاه دایمی شرکت آپکو، به برگزاری 
نمایشــگاه بیــن المللی تزیین، آپشــن و 
خدمات خودرو از روز پنج شــنبه جاری و 
برپایی غرفه آپکو در این نمایشگاه خبر داد.

بزرگترین
مشکلقطعهسازان،
کمبودنقدینگی
است

شهرداران جریان ساز حل مشکل 
بیکاری باشند 

معاون عمران و توســعه امور شــهری و روستایی وزیر 
کشور و رئیس سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
با تأکید بر این که شــهرداران برای رفع مشــکل بیکاری با 
توسعه صنایع دستی ورود و اقدام کنند، گفت: بحث های 
حاشیه نشینی و مشکات اشتغال و سایر مشکات ریشه 
در نبود اشتغال دارد و شهرداران می توانند جریان ساز رفع 

این مشکل باشد. 
مهدی جمالی نژاد در نشســت شــهرداران شــهرهای 
جهانــی صنایع دســتی که به میزبانــی میبد و به صورت 
آناین برگزار شد، افزود: صنایع دستی، صنعتی پاک است 
و به محیط زیســت آســیبی نمی زند در حالی که صنایع 

بزرگی مانند فولاد، محیط زیست را مخدوش می کنند. 
وی با تأکید بر این که باید دبیرخانه شــهرها در میبد 
مســتقر باشــد، گفت: دبیرخانه باید مسائل و مشکات و 
چالش هــا را دنبــال کند و یک مجموعه نیز برای کمک و 
حمایت و ایجاد فضا برای اقدامات، شــرایط را مهیا ســازد ، 
 یزد استان ویژه ای بخصوص در حوزه صنایع دستی است 
و شــهرداران این اســتان، در یک شــهر اســطوره ای کار 
می کنند و باید باور داشته باشند که شهرهایشان بی جهت 
شهر جهانی نشده است ،  شهرها و روستاهای زیبا و اقلیم 
متنوعی در کشــور ایران وجود دارد، ظرفیت های زیادی 
در حوزه گردشــگری وجود دارد در مقابل توسعه شهرها، 
باید در خصوص مدیریت دانش و به کارگیری افراد خاق 
و توسعه صنایع دستی بکوشیم ، صنایع دستی بستر بسیار 
آماده و مهیایی برای رفع مشکات اجتماعی به ویژه اشتغال 
اســت، متاســفانه ما هنوز از این بسترها به خوبی استفاده 
نکرده ایم و از اینرو باید شــهرداران با در نظر داشــتن این 
که از این مشــکات جدایی ندارند، صنایع دســتی را مورد 
نظــر قــرار دهند.  ویدا توحــدی، مدیر کل دفتر آموزش و 
ترویج صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری نیز با بیان این که باید از ظرفیت برند شهرهای 
جهانی صنایع دســتی اســتفاده کرد، گفت: اعطای نشان 
جغرافیایی صنایع دستی به »زیلو« نشان داد که دنیا هم 

زیلوی میبد را شناخته است. / ایرنا

پرداخت ١٠۸ هزار و 44٠ میلیارد 
تومان یارانه نقدی در سال ١۳99

سیدحمید پورمحمدی معاون سازمان برنامه و بودجه 
در نشســت خبری به گزارش عملکرد 8 ســاله دولت 
پرداخت و اظهار داشت: سال ۹۹ سال ویژه ای برای کشور 
بود و تحریم های حداکثری و بای طبیعی کرونا کشور 

را درگیر کرد و اقتصاد با این دو تکانه روبه رو شد.
تا اردیبهشــت سال ۹8 نفت صادر می کردیم که رقم 
آن 2 میلیون و ۶80 هزار بشکه بود، اما پس از آن کاماً 
حذف شد و تقریباً همه کشتی ها و نفت تحریم شد و ما 
ســال ۹8 نیز با بحران کرونا روبه رو شــدیم که ارز تا 30 
هزار تومان بالا رفت. با وجود همه مشــقت ها در بخش 
هزینه ها رقم مصوب بودجه ۵۷1 هزار میلیارد تومان بود 
که پرداختی ۵۶3 هزار میلیارد تومان یعنی ۹8.۶ درصد 
محقق شد. رقم مصوب عمرانی 88 هزار میلیارد تومان 
بــود کــه عملکرد آن به ۹2 هــزار و 100 میلیارد تومان 
رسید. وی  در مورد استفاده از منابع صندوق توسعه ملی 
عنــوان کــرد: در قانون بودجه ۷2 هــزار میلیارد تومان 
پیش بینی شــده بود که جمعــاً 32 هزار میلیارد تومان 
برداشــت کردیم و حدود 40 درصد آن محقق شــد. وی 
افزود: درآمدهای نفتی در ســال ۹۹ دو درصد عملکرد 
داشــت، به عبارت دیگر 12 هزار میلیارد تومان وصول 
شد. تا چند ماه پیش گازوئیل را 4۶ سنت می فروختیم 
اما اوایل سال ۹۹ به کمتر از 1۶ سنت رسید. سال گذشته 
2.3 میلیون نفر از بازار کار خارج شدند. و در مورد پرداخت 
یارانه ها نیز گفت: سال گذشته 108 هزار و 440 میلیارد 
تومان یارانه نقدی پرداخت شــد. با توجه به تشــکیل 
خزانــه داری واحــد خالص دارایی هــای دولت 12 هزار 
میلیارد تومان از محل ســپرده ها از بانک مرکزی مثبت 
است یعنی طلب دولت از بانک مرکزی 12 هزار میلیارد 
تومان بیشتر از بدهی دولت به بانک مرکزی بوده است. 
از طرفی در ترازنامه بانک مرکزی عنوان شــده که این 
بانــک 12۷ هزار میلیارد تومــان از دولت طلب دارد. از 
طرفی نیز بخشــی از پول هدفمندی و نفت نه تنها در 
سال ۹۹ بلکه ۹8 نیز نزد بانک مرکزی است. طلب ناشی 
از هدفمنــدی یارانه ها از بانک مرکزی 1.۷ میلیارد دلار 
و چنــد میلیــارد نیز از محل گاز و برق صادراتی به عراق 
طلب داریم. برای ســال  جاری حدود 40 هزار میلیارد 
تومان تنخواه از بانک مرکزی گرفته شــده و همچنین 

تنخواه سال ۹۹ تسویه شد./فارس

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایران، 
جشــنواره »فصل همدلی و برکت« با اخباری در حوزه ایجاد 
اشــتغال در مناطق کم برخوردار کشــور با حضور رئیس ستاد 
اجرایي فرمان امام خمیني)ره(، مدیران 10 بانک و نهاد مالي 
کشور از جمله حسن تلیکاني عضو هیأت مدیره بانک مهر ایران، 
مدیرعامل بنیاد برکت و جمعي دیگر از معاونان و مســئولان 

ستاد اجرایي، برگزار شد.
بانک مهر ایران همکاری گسترده ای با نهادهای حمایتي از 
جمله بنیاد برکت داشــته و تا کنون در چارچوب همکاري با 
بنیاد برکت 12۵هزار فقره تسهیات قرض الحسنه پرداخت 

کرده که ارزش آن به 21هزار میلیارد ریال مي رسد.
بنیاد برکت ســتاد اجرایی فرمان امام 220 هزار شــغل در 
سال 13۹۹ ایجاد کرده است. بخش عمده اي از 12۵هزار فقره 
تســهیات قرض الحسنه اي که بانک مهر ایران در چارچوب 
همکاري با بنیاد برکت پرداخت کرده مربوط به ســال 13۹۹ 
است و از این رو بزرگترین بانک قرض الحسنه کشور نقش قابل 
توجهي در این موفقیت داشته است. گفتنی است در این مراسم 
از 8۵ هزار طرح با 220 هزار شغل ایجاد شده در سال 13۹۹ 
بهره برداری شــد 10هزار میلیارد تومان براي این طرح ها در 
بنیاد برکت سرمایه گذاري شده است. عملیات اجرایي ایجاد 
2۷0 هزار شغل جدید برکت در مناطق محروم کشور در سال 
1400 نیز آغاز شد که براي این مهم 13هزار و 2۷0 میلیارد 
تومان توســط ستاد اجرایي فرمان امام و امضاي تفاهمنامه با 
10 بانک و نهاد مالي سرمایه گذاري مي شود. بنیاد برکت تاکنون 
توانســته 338هزار شــغل مستقیم و غیرمستقیم در مناطق 
محروم و روســتایي کشــور ایجاد کند و ۷۷03 روستا را تحت 
پوشش فعالیتهاي خود قرار دهد. در ادامه این مراسم تفاهم نامه 
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام با صندوق ها و بانک هاي 
مختلف از جمله بانک مهر ایران براي ایجاد 2۷0 هزار شــغل 
در ســال 1400 امضا شــد. بانک مهر ایران تا کنون همکاری 
سازنده ای با بنیاد برکت داشته و پرداخت تعداد قابل توجهي 
تســهیات قرض الحســنه از سوي این بانک کمک مؤثري به 
ایجاد اشتغال از سوي این بنیاد کرده است. در سال جاري و با 
عنایت به تفاهم نامه یاد شــده نیز تســهیات قرض الحسنه 

پرداختي از سوي بانک مهر ایران استمرار خواهد یافت.

گردش  ۳۶٠٠ میلیاردی در یک حساب اجاره ای
محمد مســیحی معاون درآمدهای مالیاتی سازمان امور 
مالیاتــی کشــور گفــت: دو هفته قبل در جریان بررســی 
تراکنش های بانکی در تهران مشــخص شد که شخصی در 
سال ۹3 بالغ بر 3۶00 میلیارد تومان گردش حساب داشته 
اســت. ایــن فرد در قبال دریافــت ماهانه دو میلیون تومان 
حساب بانکی خود را به دیگری اجازه داده به یقین سازمان 
امــور مالیاتی با چنین فردی برخورد خواهد کرد. همانقدر 
که تولید اهمیت دارد به همان میزان تامین مالی درســت 
هم برای دولت ها دارای ارزش است. بهترین راه تامین مالی 
برای دولت ها از طریق مالیات اســت. باید عدالت مالیاتی 
برقرار باشد تا عاوه بر جلب اعتماد عمومی، دریافت مالیات 
به گونه ای منصفانه و معقول باشــد که فعالان اقتصادی با 
دیدن اثرات آن در کشــور به پرداخت مالیات تمایل داشته 
باشــند. بحث فرار مالیاتی قطعا خط قرمز ســازمان است، 
سازمان امور مالیاتی به دنبال تمکین حداکثری یا پذیرش 
خوداظهاری مودیان است و در قالب انجام آن خوداظهاری های 
نزدیک به واقعیت را بدون رســیدگی و ممیزی می پذیرد. 
وی در مورد مبارزه با فرارهای مالیاتی با تاکید بر پیگیری 
شناسایی این افراد از سوی سازمان امور مالیاتی کشور تاکید 
کرد: هدف بازپس گرفتن حقوق حقه دولت از افرادی است 
که از پرداخت مالیات فرار می کنند. دو هفته قبل در جریان 
بررســی تراکنش های بانکی در تهران مشــخص شــد که 
شــخصی در ســال ۹3 بالغ بر 3۶00 میلیارد تومان گردش 
حســاب داشــته اســت. این فرد در قبال دریافت ماهانه 2 
میلیون تومان حســاب بانکی خود را به دیگری اجازه داده 
که به یقین ســازمان امور مالیاتی با چنین فردی برخورد 
خواهد کرد، ســال گذشــته تحقق درآمدهای مالیاتی این 
ســازمان 10۷ درصد بوده اســت، این درآمدها در دوماهه 
نخســت ســال جاری هم 100درصد محقق شد و این مهم 
نتیجــه انجــام اقداماتی مانند رصــد تراکنش های بانکی 
مشکوک و همچنین مقابله با شرکت های کاغذی و صوری 
و برخورد با حساب های بانکی اجاره ای و کارت های بازرگانی 

یکبارمصرف و اجاره ای است./ روابط عمومی
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خبر

فرهاد بهنیا سخنگوی انجمن سازندگان قطعات و مجموعه های خودرو گفت: نقدینگی ایران خودرو و سایپا کاهش یافته و این موضوع در عرضه آنها اثر گذاشته است. بسیاری از سازندگان قطعه برای دریافت پول 
به مشکل بر خورده اند که کارشان به مجلس کشیده شد. بزرگ ترین مشکل قطعه سازان، کمبود نقدینگی است و باعث می شود تولید انواع قطعات مانند جلوبندی و چراغ خودرو با بحران رو به رو شود. در اصل 
روش قیمت گذاری کنونی اجازه نمی دهد، مشکل کمبود نقدینگی حل شود. چندی پیش طرح واگذاری خودرو در بورس را مطرح کردند، اما روش اجرایی آن مشخص نشده و ممکن است حتی این روش همان 
رانت روش قیمت گذاری فعلی را به وجود بیاورد و در نهایت، خودرو باز هم با قیمت بالا فروخته شود؛ چرا که تکلیف کشف قیمت نیز در آن طرح مشخص نشده است. در حال حاضر متاسفانه نهاد مشخصی برای 
تصمیم گیری در مورد قیمت گذاری خودرو نداریم. در واقع وزارت صمت، شورای رقابت، سازمان حمایت و مجلس روش های مختلفی را برای قیمت گذاری اعلام می کنند. ما توانایی افزایش تولید قطعات را داریم 
و حتی امسال با وجود مشکل کمبود نقدینگی، حدود 2۵ درصد افزایش تولید داشته ایم. مطالبات قطعه سازان فقط در دو ماه اول امسال به ۳۵ هزار میلیارد تومان رسیده است و اکنون نمی توانیم ورق فولادی، قطعات 
نیم ساخته و دیگر مواد اولیه را خریداری کنیم. خودروسازان، خودرو تولید می کنند، اما نمی توانند آن را تجاری کنند، چراکه برخی قطعات را نمی توانند تهیه کنند. اکنون قیمت خودرو در بازار و کارخانه ۱۰۰ درصد اختلاف 
دارد. قطعه سازان برای تهیه مواد اولیه به سامانه بهین یاب مراجعه می کنند، اما موانعی سر راه آنها گذاشته شده که نمی توانند فعالیت خود را به خوبی ادامه دهند و ممکن است حتی توقف تولید داشته باشند./ فارس
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افتتاح و راه اندازی اولین بازارچه قطعات یدکی کشور 
توسط گروه سایپا/ واسطه ها در تامین قطعات محصولات 
سایپا حذف شدند/ ارتقاء سطح خدمات پس از فروش 
و دسترسی مستقیم مشتریان به قطعات اصل سایپایدک
اولین بازارچه قطعات یدکی محصولات سایپا با هدف 
حذف واسطه ها و تامین قطعات مورد نیاز مشتریان در 
ساختمان تاریخی جیپ واقع در خیابان اکباتان تهران 
راه اندازی شد و قرار است این امکان در سایر شهرهاي 
بزرگ نیز عملیاتي شود تا مشتریان گروه خودروسازي 

سایپا براي تامین قطعات مشکلی نداشته باشند.
به گزارش سایپانیوز، سید جواد سلیماني مدیرعامل 
گروه خودروسازي سایپا در حاشیه مراسم افتتاح اولین 
بازارچه قطعات یدکي در کشور، گفت: حدود ۵0 درصد 
از خودروهایی که در سطح کشور در حال تردد هستند، 

متعلق به گروه خودروسازي سایپا است، از این رو ضرورت 
داشــت که شرکت سایپایدک در راستاي ارائه خدمات 
مناسب به مشتریان محترم، سطح کیفي خدمات پس 
از فروش خود را ارتقاء دهد. وي با بیان اینکه جدي ترین 
مشکل در ارائه خدمات پس از فروش، تامین قطعه است، 
اظهارداشت: تا قبل از راه اندازي بازارچه قطعات یدکي، 
تامین قطعات از منابع مختلف انجام مي شد ولی با افتتاح 
این بازارچه، مشــکل مذکور به پایان خواهد رســید و 
مجموعه های مختلف مي توانند به صورت مســتقیم و 

بدون واسطه قطعات مورد نیاز را خریداري کنند.
مدیرعامل گروه خودروســازی سایپا اظهار داشت: 
هدف از ایجاد بازارچه قطعات یدکي محصولات ســایپا 
این بود که دسترسي مشتریان به قطعات اصلي به راحتي 

صورت گیرد.
وي بــا بیــان اینکه با ایجــاد بازارچه قطعات یدکي 
مشتري ها مي توانند قطعات را مستقیم و بدون واسطه 
خریداري کنند، تصریح کرد: از آنجا که در این بازارچه 
قطعات از منابع اصلي تامین مي شود و کیفیت مناسبي 
دارد، این امر سبب خواهد شد تا میزان رضایت مردم از 
خودروهاي مجموعه سایپا افزایش پیدا کند. سلیماني 
با اشــاره به اینکه ســایپا یدک، قطعات عرضه شده در 
بازارچه را از منابع اصلي و معتبر تهیه خواهد کرد، گفت: 

امیدوار هســتم فرآیند ایجاد بازارچه قطعات یدکي که 
در خیابان اکباتان تهران راه اندازي شد در سایر شهرهاي 
بزرگ هم دنبال شود تا همه به راحتي براي تامین قطعه 
 اقــدام کننــد و مجبور نباشــند بــراي خرید قطعه به

 تهران بیایند.
گفتني است اولین بازارچه قطعات یدکي سایپایدک 
که به مناســبت سالروز آزادسازي خرمشهر راه اندازي 
شد با هدف دسترسي آسان به قطعات اصلي و با قیمت 
مصوب در محل فروشگاه سایپایدک در خیابان اکباتان 
تهران اســت و فعالان بازار قطعات یدکي مي توانند با 
مراجعــه بــه این بازارچه قطعات مورد نیاز خود را تهیه 
کنند. بدین جهت در فاز اول مغازه داران سطح شهر مي 
توانند از بازارچه ایجاد شــده قطعات را خریداري کنند 
و در فاز بعدي قرار است این فرصت براي تمام مشتریان 

محصولات سایپا فراهم شود.
گفتنی اســت در راه اندازي این بازارچه شرکت هاي 
ایندامین سایپا، رینگ سایپا، رادیاتور ایران، سایپا شیشه، 
فنرســازي زر گلپایگان، پاسکوکار سایپا، صنایع لنت 
پارسیان پیشــرو، بهران موتور گلپایگان، ایدکو پرس، 
زامیاد، طیف ســایپا، ســنان شیمی، سایپاپرس، سایپا 
آذین، ســایپا شیشــه، سایپا پلوس و سایپا آذربایجان با 

شرکت سایپایدک همکاري کرده اند.

افتتاح و راه اندازی اولین بازارچه قطعات یدکی کشور توسط گروه سایپا

بانک مهر ایران در چارچوب همکاری با بنیاد 
برکت ١2۵هزار فقره تسهیلات پرداخت کرد

خبر

 مدیــر کل صنایــع حمل و نقل وزارت صمت، با انتقاد از 
افزایش 8 درصدی قیمت محصولات خودروسازان، گفت: 
شــرکت های خودروســازی و قطعه ســازی بــا فرمــول 
نمی چرخنــد، بلکه بــا کار و عملیات و درگیری و افزایش 
هزینه های روزانه تولید می چرخند. ســهیل معمارباشی، 
افزود: صدای چوب فرمول معیوب شورای رقابت در صنعت 
خودرو و قطعه  ما بلند شــده اســت، اما متاسفانه برخی این 
صدا را نمی شــنوند.وی با اشــاره به تعلل دو ماهه شــورای 
رقابت در اباغ افزایش ۹ درصدی، گفت: این عدد به هیچ 
عنوان متناســب با افزایش هزینه هایی که شــرکت های 
خودروساز متحمل شده اند نیست، ضمن اینکه این افزایش 
قیمت متعلق به ســال گذشــته و خودروهایی اســت که 
ایران خودرو فروخته و به مشتریان تحویل داده است. او با 
بیــان اینکــه در انتقاد به سیســتم قیمت گذاری و فرمول 
شــورای رقابت مباحث کارشناســی زیادی داشته ایم اما 
متاسفانه نمی پذیرند و بر قیمت گذاری با این فرمول اصرار 
دارنــد، تصریح کرد: پروژه های توســعه محصول و ارتقای 

کیفی محصولات و پروژه های انطباق با اســتاندارد،  درگیر 
مســاله اقتصادی بودن کسب وکار خودروساز و قطعه ساز 
اســت؛ اگر این موضوع اصاح نشــود متاسفانه روز به روز 
صنعت خودرو پســرفت خواهد داشــت. متاســفانه هیچ 
توجهی به این موضوع مهم نمی شــود، اینکه چرا شــورا با 
یــک تصمیــم، صنعتی که بیــش از 40 صنعت دیگر را در 
زنجیــره ارزش دارد،  1۶درصــد ارزش افزوده صنعت و 2 
درصد ارزش افزوده کشــور را تشــکیل می دهد را تهدید 
می کند. می توانســتیم به اقتصاد ملی کمک کنیم و باعث 
افزایش ارزش افزوده کشور در بخش صنعت خودرو و رشد 
و توسعه بیشتر این بخش شویم. وقتی خودرو تولید شده 
را با ۷0 تا 80 درصد قیمت مواد اولیه قیمت گذاری می کنید،  
زیان هنگفتی را به اقتصاد و صنعت کشور تحمیل می کنید؛ 
ایــن فرمــول نه تنها صنعت خــودرو را گرفتار کرده ،بلکه 
ارزش افزوده کل کشور را دچار زیان و کاهش کرده است. 
هرچند که انتظار بود با توجه به اینکه کمیســیون صنایع 
مجلس، کمیســیونی تخصصی و آشــنا به مباحث اســت،  

اظهارنظرها نیز کارشناســی و مســوولانه باشد، متاسفانه 
اخبار و دیدگاه هایی منتشــر می شود که سازگار با شرایط 
صنعت خودرو و زنجیره تامین نیست.وی از تشکیل کمیته 
ویژه با دســتور رئیس کمیسیون صنایع مجلس خبر داد و 
گفت: امیدواریم این کمیســیون تخصصی به داد صنعت 
خودرو برســد، به کمک ما بیاید تا خودروســازی را از این 
چرخه معیوب و دور باطلی که گرفتار شــده خارج کنیم. 
معمارباشــی تاکیــد کرد: وقتی صنعتی زیانده می شــود 
مطمئنا فعالیت های تحقیق و توسعه و فعالیت های ارتقای 
محصولات و توسعه ای متوقف می شود؛ هرچند خودروسازان 
در یکی دو ســال اخیر از جان و دل مایه گذاشــته و در این 
شرایط رشد تولید را محقق کرده اند، اما اگر قرار باشد این 
روند ادامه یابد اتفاقات ناخوشایندی در انتظار این صنعت 
خواهد بود مطالبات قطعه سازان از صنعت خودرو به حدود 
۵0 هزار میلیارد تومان رســیده که عدد بســیار سنگینی 
است، مطمئنا قطعه سازان هم امکان ادامه حیات با شرایط 

فعلی را نخواهند داشت./ فارس

خودروسازی با فرمول نمی چرخد



درآمد شرکت مس تا 4 سال آینده 
به ۵/ 4میلیارد دلار می رسد

براساس برنامه ریزی های انجام شده طی چهار سال آینده 
درآمد شرکت ملی صنایع مس ایران از ۵/ 2میلیارد دلار به 
۵/ 4میلیــارد دلار افزایــش می یابد که همین موضوع باعث 
می شــود ایران در تولید مس جزو 10 کشــور برتر دنیا قرار 
گیرد. اردشــیر سعدمحمدی مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
مس ایران با بیان این مطلب در جلســه تولید مجتمع  مس 
سرچشــمه رفسنجان گفت: از سال 2024 تا 2031 میزان 
عیار معادن مس در دنیا کاهش قابل توجهی پیدا خواهد کرد 
و چهار معدن بزرگ دنیا به پایان عمر خود می رسند که این 
موضوع به همراه افزایش تقاضا، منجر به افزایش قیمت مس 
در شرایط کنونی شده است. چین برای سال 2022 با توجه 
به حجم گردش مالی ســالانه بیش از ۷/ 14تریلیون دلار، 
رشد اقتصادی ۹درصد را تعیین   کرد که این موضوع بیانگر 
رشــد اقتصادی تقاضا در دنیاست. از سوی دیگر کشورهای 
اروپایی نیز برای تحقق رشد اقتصادی مدنظر در سال 2022 
برنامه ریزی هایی را انجام داده اند که در پی آن افزایش تقاضا 
رخ خواهد داد و با توجه به کاهش عیار معدن و تناژی، قیمت 

مس افزایش قابل توجهی پیدا خواهد کرد.
1۹۹ پروژه مس در دنیا در حال شکل گیری و راه اندازی 
است که مقرر شده تا سال 2031 کمبود ناشی از تقاضا  بابت 
پایان عمر چهار معدن را جبران کند. در همین خصوص قرار 
اســت ۶/ 10میلیون تن مس توســط این پروژه ها تامین و 
جایگزین شــود. این پروژه ها در کشورهای مختلف تقسیم 
شده که ایران هم در این تقسیم بندی ها و ارزیابی ها حضور 
دارد و توانستیم در این پروژه ها قرار بگیریم. برای نمونه شیلی 
قرار اســت با ســرمایه گذاری 2۷ میلیارد دلار، یک میلیون و 
300هــزار تــن به تولیدات خود اضافه کند. پرو می خواهد تا 
سال 2031 با 14میلیون دلار سرمایه گذاری، ۶۵0هزار تن 
بــه تولیــدات خود بیفزاید. آمریکا نیز قرار اســت حدود 10 

میلیارد دلار در این حوزه سرمایه گذاری کند.
با توجه به پروژه های مذکور و در حالی  که خوشــبختانه 
ایران نیز در این ظرفیت سازی لحاظ شده، قصد داریم ظرفیت 
تولید خود را به ۶00هزار تن مس کاتد برســانیم که این به 
آن معناست که 300هزار تن ظرفیت جدید ایجاد کرده ایم.

زمانــی کــه به آمار و ارقام نگاه می کنیم؛ به این نکته مهم 
پی می بریم که تولید کشورمان در مقایسه با پرو که می خواهد 
۶00 هزار تن به ظرفیت تولید خود اضافه کند، رقم قابل قبولی 
است. نکته جالب تر اینکه میزان سرمایه گذاری در شیلی با 
توجه به زیرساخت های ضعیفی که دارد، به ازای هر تن مس 
22هزار دلار است و این سرمایه گذاری در پرو تقریبا 14هزار 
دلار است. مدیرعامل »فملی« نتیجه گرفت: بنابراین میزان 
سرمایه گذاری که می خواهیم در حوزه صنعت مس در ایران 
انجام دهیم با احتساب اعداد و ارقامی که مشخص کرده ایم 
تقریبا 8هزار دلار به ازای هر تن اســت. در واقع عددی که 
می خواهیــم به ازای هر تن تولید ســرمایه گذاری  کنیم در 
مقایســه با دنیا، عدد بسیار پایین تری است که جای افتخار 

دارد و بسیار ارزشمند است./ روابط عمومی

2٠سال دیگر 2٠ درصد کشور سالمند هستند
گفته می شود اکنون حدود ۶8درصد جمعیت کشور در سنین کار 
و فعالیت )بین 1۵ تا ۶۵ ســال( هســتند. اما با کاهش تعداد تولدها و 
افزایش ســالمندان این عدد تحت تأثیر قرار می گیرد، به گونه ای که 
براساس برآوردهای انجام شده در سال های منتهی به 1420 تا 142۵ 
بیش از 20 درصد جمعیت کشور سالمند شوند. از آنجا که جمعیت، 
عامل توسعه و اقتدار ملی است و توجه به جمعیت و ساختار آن باید 
در اولویت همه اقدامات و سیاست ها قرار گیرد، این نکته حائز اهمیت 
است که نرخ باروری کل در 30سال، ۷0درصد کاهش یافته. پیش از 
دهــه  ۹0، بیــش از ۹0درصد زنان ایرانی پس از ازدواج صاحب فرزند 
می شدند، اما اکنون این آمار به زیر ۹0درصد رسیده است. همچنین 
تأخیر در فرزندآوری برای فرزند اول به بیش از پنج سال رسیده است. 
طبق گزارش  های جهانی، ایران در میان 180کشور در باروری در رتبه  
14۶ اســت. از ســال 13۹۵ تا 13۹8 بالغ بر 330 هزار ولادت کاهش 
یافته. در جمع بندی 40ساله، نرخ باروری از ۶.3فرزند به ازای هر زن 
در سال13۵8 تا 13۹8 به ۶۷درصد کاهش یافته و از این نظر، ایران 

بعد از کشورهای مالدیو، امارات و بوتان در رتبه  چهارم قرار دارد.
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تبادلاطلاعات،

تجربیاتو
همکاریهای

دوجانبهمالیاتی

تصمیم غلط امروز، فردا خودش را 
نشان می دهد

مهدی حیدری، کارشناس ارشد اقتصادی درباره بازار سهام 
می گویــد: عمده شــرکت های بورســی ایــران در حوزه های 
پتروشیمی، پالایشگاه، بانک ها، فولاد، مس، سنگ آهن و بیمه ها 
هستند و هیچ کدام تازه وارد بازار نشده اند اما این بازار در سال های 
گذشته از رصد مردم عادی دور بود و به همین دلیل با نرخ ارزانی 

معامله می شد.
 وی با بیان این که یکی از دلایل اقبال به بازار سرمایه در دولت 
دوازدهم افزایش نرخ ارز بود تصریح کرد: این تجربه را در سال های 
۹1 و ۹2 داشــتیم که با افزایش نرخ ارز اقبال به بازار ســرمایه 
افزایش یابد اما با ثبات دستوری نرخ ارز طی چند سال متوالی 
قیمت سهام پایین تر از نرخ واقعی معامله می شد و کل سهم بازار 
بــا قیمت یک خانه در منطقــه لوکس تهران برابری می کرد. با 
افزایش نرخ ارز در سال ۹۷ و کاهش پس انداز مردم، عامه افراد 
به دنبال بازاری برای سرمایه گذاری بودند که از شهریور ۹۷ اقبال 
به بازار سرمایه زیاد شد. به گفته وی، سال ۹8 بهترین سال برای 
بازار سرمایه بود اما سال گذشته ورود افراد با دانش اندک بورسی 

معادلات این بازار را برهم زد.
به طوری که اردیبهشت سال گذشته سهم برای خرید نبود. 
در ادامه نوسانات بازار در اردیبهشت، خرداد و تیر سال گذشته 
بازار ســرمایه رشــد عجیبی کرد به طوری که ارزش خودروساز 
ایرانی با ارزش یک خودروســاز در یک کشــور پیشرفته برابری 
می کرد.   عضو هیات مدیره مؤسسه مطالعات پیشرفته تهران در 
پاسخ به پرسشی مبنی بر این که چه اقداماتی باید انجام می شد 
تا بازار سرمایه با این نوسان مواجه نشود، گفت: دولت در بازار دو 
نقش دارد که یکی سیاستگذاری و دیگری نقش بازیگر به عنوان 
سهامدار است که در هر دوی اینها اتفاقاتی افتاد که خوب نبود. 
در بخش سیاستگذاری بازار سرمایه آماده این همه مهمان نبود 
و نرم افزار بازار سرمایه کم آورده بود. از سوی دیگر هزینه کارمزد 
معامات حدود یک درصد است که نسبت به حجم بالای معامات 

در سال گذشته رقم بسیار بالایی است.
در سال 8۷ حجم معامات در یک روز 80میلیارد تومان بود 
اما سال گذشته روزهایی داشتیم که 20هزار میلیارد تومان معامله 
انجام می شــد و مشــخص است سیاستگذار برای این بازار آماده 
نشــده بود. سیاســتگذاری در کشور چابک نیست و اگر در بازار 
سرمایه تصمیم اشتباهی گرفته شود فردا این مشکل خودش را 
نشــان می دهد. وی در مورد دعوت مردم به بورس توضیح داد: 
دعوت به یک بازار به معنای بیمه کردن آن است که این با ذات 

اصلی بورس تفاوت دارد.
در آن زمان برخی افراد بیان می کردند ورود پول در بورس به 
معنای افزایش تولید اســت در حالی که اصا ارتباطی به تولید 
ندارد. حیدری تاکید کرد: اردیبهشــت سال گذشته بازار تشنه 
سهام جدید بود. اگر در آن زمان عرضه به موقع انجام می شد بازار 
به این وضع نمی افتاد و بدون این که شاخص به دومیلیون واحد 
برســد با شــیب مایم اصاح می شد.  این کارشناس اقتصادی 
تصریح کرد: دولت ســهام خود را در زمان بد و با روش اشــتباه 
فروخت و از بازار سرمایه درست استفاده نکرد و سود اصلی نصیب 
ســهامدارانی شــد که قبا در بورس حضور داشــتند و با اطاع 
سهم شــان را در تیر و مرداد فروختند. شــرکت هایی برای خرید 
سهام اقدام کرده بودند که در ابتدای سال ۹۹ حدود ۷0درصد 
سهام یک شرکت را در اختیار داشته و پس از مدت چند ماه این 
رقم به 20درصد کاهش یافته است. به بیان بهتر ۵0درصد سهام 
به بالاترین رقم فروخته شده است.   عضو هیأت علمی مؤسسه 
مطالعات پیشــرفته تهران در مورد عرضه ای تی اف تاکید کرد: 
آنچه عرضه شده ای تی اف نبود. به این دلیل که صندوق دارا یکم 
30درصد پایین تر از ارزش ســهامی اســت که داخل سبد قرار 
گرفته است. انگیزه دولت از این کار این بود که کنترل خود را از 
دست ندهد. اشاره کردم دولت در بورس ۵درصد مالکیت دارد 
اما با همین مالکیت اندک، بازار را در دست دارد، طوری که دولت 
در بخش خودروسازی و بانک و بیمه، سهام اندکی دارد اما کاما 
دولتی اداره می شود. حیدری گفت: بخشی از ریزش شش ماهه 
دوم سال مربوط به تغییر سیاست خارجی ایران بود. ما دوست 
نداریم بگوییم یک رئیس جمهوری در اقتصاد ما تاثیر می گذارد 
اما دلار 32هزار تومانی روند نزولی را طی کرد. کسانی که با دلار 
32هزارتومانی سرمایه گذاری کردند، انتظار افزایش داشتند اما 

این اتفاق نیفتاد

رشد 8 درصدی تولید صنعتی در سال گذشته
علیرضــا رزم حســینی وزیر صنعت، 
معــدن و تجارت در آیین مراســم امضا 
تفاهمنامه مسوولیت اجتماعی در قالب 
معین طرح هــای اقتصادی مقاومتی با 
اشاره به اینکه در طول 3/۵ سال گذشته 
تحریم های ظالمانه دشمن روی اقتصاد 
کشــور تاثیر گذاشت، اظهار داشت: این 
موضــوع باعــث شــد کــه برنامه های 
اقتصــادی دولت در راســتای توســعه 

اقتصادی متوقف شود.
وی با بیان اینکه جمهوری اســامی 
موفق شد با وجود تمام مشکات، صنعت 
و تولید و همچنین صادرات و واردات را 
به صورت فعال نگه دارد، ابراز داشــت: 
کشور ۷۵ میلیارد دلار تجارت و صادرات 
و واردات داشــت که بخش عمده ای از 

آنها صادرات غیر نفتی بود.
در کشــور شاهد رشد هشت درصدی 
صنعت بوده ایم که این نشــان از اهمیت 
ویژه بخش صنعت در توســعه اقتصادی 

کشور است. وی با بیان اینکه مردم ایران 
شایســته خودرو مناســب هســتند، 
خاطرنشــان کــرد: تحریم هــا صنعت 
خودروســازی را تحت تاثیر قرار داد ولی 
با مشارکت خودروسازان و کارشناسان 
این حوزه توانستیم مشکات این صنعت 

را برطرف کنیم.
4۵0 هزار دســتگاه خودرو در کشور 
است که برگه گارانتی آنها تمام شده اما 

توسط دلال ها دپو شده است.وی با اشاره 
به رشد 28 درصدی صنعت خودروسازی 
ایران در ســال گذشــته نسبت به سال 
پیش از آن گفت: با افزایش تولید خودرو 
در ایــن صنعــت رانت ها تــا حد زیادی 
کاهش پیدا می کند. یکی از موانع موجود 
در بخش صنعت، معدن و تجارت حذف 
بوروکراسی اداری است و با زدودن فضا 
و زمینــه رانت زدایی تحقــق صادرات 

محصولات آزاد شده است.
واردات ماشــین آلات سنگین نیز که 
در داخــل وجود ندارد، محدودیت های 
آن برداشته شد. البته سیاست ما بر تولید 
داخلی است تا براساس توانمندی هپکو 
ماشــین آلات در داخــل تولید شــوند. 
رزم حسینی بر نقش 100 شرکت بزرگ 
کشور به عنوان پیشران و موتور محرکه 
اقتصاد مقاومتی تاکید کرد و گفت: این 
شرکت ها توانستند در فاز نخست با 1۵0 
هزار میلیارد تومان و در فاز دوم با 300 
هــزار میلیارد تومان اقدامات مهمی در 
توســعه متوازن و حمایت از بنگاه های 
کوچــک اقتصــادی بردارند در ســال 
گذشــته با وجود تحریم و شــیوع کرونا 
رشــد هشــت درصدی در تولید صنایع 
کشور رقم خورد که مایه فخر و مباهات 
است و امسال هم نوید جشن ملی لوازم 
خانگــی کشــور را در آینــده نزدیــک 

می دهم./ روابط عمومی صمت

هفته نامه اقتصادی ایران

دیدگاه خبر

امیدعلی پارسا  رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور گفت: تقویت مناسبات و همکاری های مشترک، تبادل اطلاعات به منظور مبارزه با فرار مالیاتی و پولشویی و همچنین انتقال تجربیات و اعزام کارشناس بین 
دو کشور است. به گزارش رسانه مالیاتی ایران، رئیس کمیته درآمدهای دولتی جمهوری ارمنستان در معیت سفیر ارمنستان در ایران و هیات همراه، با رئیس کل سازمان امور مالیاتی و معاونان وی دیدار و 
گفت وگو کردند. در این دیدار، امیدعلی پارسا  ر با اشاره به همکاری های گسترده و دیرینه بین دو کشور، به ویژه در حوزه مالیاتی خاطرنشان کرد: امضای تفاهم نامه همکاری بین دو کشور و همچنین انعقاد 
موافقت نامه اجتناب از اخذ مالیات مضاعف بین ایران و ارمنستان، نشان دهنده عمق و ماهیت این همکاری هاست. نظام مالیاتی ایران طی سال های اخیر گام های موثری در جهت پیاده سازی مالیات الکترونیک 
در کشور برداشته و هم اکنون، تلاش ها برای اجرای نظام مالیات هوشمند از طریق دستیابی به تمامی دیتاها و اطلاعات اشخاص در نزد دستگاه های مختلف ادامه دارد. او همچنین به آغاز عملیات طراحی و 
پیاده سازی بستر لازم برای اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان در کشور اشاره کرد و گفت: اجرای این قانون، یکی از اقداماتی است که به مدرن سازی و تحقق نظام مالیاتی هوشمند در کشور 
کمک قابل توجهی می کند. وی با بیان اینکه تمامی فرآیندهای مالیاتی در ایران به صورت الکترونیکی درآمده، گفت: با اجرای قانون پایانه های فروشگاهی، عملا تمامی اطلاعات مورد نیاز برای محاسبه مالیات 
ارزش افزوده و همچنین محاسبه مالیات بر درآمد اشخاص در اختیار نظام مالیاتی ایران قرار می گیرد و تمامی صورت حساب های مربوط به ارائه خدمات و فروش کالا در بستری امن و رمزنگاری شده در 
سامانه مودیان سازمان ثبت و نگهداری خواهد شد. او با اشاره به حجم بالای معافیت مالیاتی در ایران گفت: حدود ۴۰ درصد اقتصاد ایران از پرداخت مالیات معاف است و درحال حاضر، در تلاش هستیم هم 

این معافیت ها را ساماندهی و هدفمند کنیم و هم اینکه با اجرای نظام مالیاتی هوشمند، میزان فرار مالیاتی را در کشور به شدت کاهش دهیم.

به گزارش خبرنگار ایراسین، سینک ساهنی مدیرعامل 
شرکت تعاونی فولاد کویر اردستان در بازدید وزیر صمت 
از این کارخانه اظهار کرد: کارخانه فولاد کویر اردســتان 
در سه فاز تعریف شده است. فاز اول با ظرفیت نزدیک به 
100 هزار تن تولید آهن اســفنجی و قابلیت افزایش این 
ظرفیت به 200 هزار تن در سال تعریف شده است. در فاز 

دوم ســاخت نیــروگاه برق بــه روش بازیافت حرارتی به 
ظرفیت 1۶ مگاوات در سال را خواهیم داشت و در سال های 
آتی با اجرای فاز سوم این پروژه شاهد تولید شمش فولادی 
بــه روش کــوره القایی و به ظرفیت 1۵0 هزار تن خواهیم 
بود. ســرمایه گذاری انجام شــده در این مجموعه برابر با ۷ 
هزار میلیارد ریال و شــامل دو بخش اســت؛ بخشی از آن 
توسط بخش خصوصی از  کشور هند و بخش دیگر توسط 

سرمایه گذاری داخلی انجام شده است.
وی با بیان اینکه شــیوه تولید آهن اســفنجی در این 
کارخانه با روش احیای مســقتیم سنگ آهن بر پایه زغال 
ســنگ طراحی شــده که از روش های نوین تولید آهن 
اســفنجی در دنیا به شمار می رود گفت: حدود 2۵ درصد 

آهن اسنفنجی  دنیا به همین روش تولید می شود.
عملیات اجرایی فاز اول این کارخانه که مسئولیت تولید 
آهن اسفنجی را برعهده دارد، از ۵ سال پیش شروع شده 
اســت. حجم عملیات انجام شــده در ساخت این کارخانه 
شامل عملیات خاک برداری و سیویل بالغ بر 10 هزار متر 

مکعب، ســاخت و تامین و نصب اســکلت فلزی بالغ بر 8 
هزار تن و کابل کشی ۵0 کیلومتر است. همچنین این فاز 
کارخانه اشــتغازایی بالغ بر 200 نفر به صورت مســتقیم و 
1000 نفر  به صورت غیرمســتقیم را دارد که پس از اجرا 
و بهره برداری از هر سه فاز، این تعداد به ۵00 نفر به صورت 
مستقیم و 2۵00 نفر به صورت غیرمستقیم افزایش خواهد 
یافت. تاکنون همه تست های سرد این کارخانه با موفقیت 
انجــام و بنابرایــن تولیــد اولیــه ما بــرای 20 روز آینده 
برنامه ریزی شده و در این مرحله حساس به حمایت وزارت 
صمت را برای توسعه نیاز داریم. گفتنی است علیرضا رزم 
حسینی، وزیر صنعت، معدن تجارت در آغاز سفر دو روزه 
به اســتان اصفهان امروز از واحدهای صنعتی فولاد کویر، 
سیما کاشی و واحد کویر مقوا بازدید کرده تا این واحدهای 
صنعتی در هفته دولت به بهره برداری برســد. همچنین، 
در این ســفر واحد فاســتونی اردستان پس از ۶ سال رکود 
و با تملک بانک سپه و جذب سرمایه گذار مجددا به چرخه 
تولید بازگشت تا زمینه اشتغال در این استان فراهم شود.

تولید ١٠٠ هزار تن آهن اسفنجی در شرکت تعاونی فولاد کویر اردستان با سرمایه 
گذاری ۷ هزار میلیارد ریالی بخش خصوصی
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 فاطمــه محمدبیگی عضو هیات رئیســه کمیســیون 
بهداشــت مجلس شورای اسامی در مورد مجوز مرخصی 
۹ ماهه زایمان گفت: سال ۹2 بود که طبق قانون، مرخصی 
زایمان از ۶ ماه به ۹ ماه افزایش یافت؛ اقدامی درخور تحسین 
که با نگاه حمایت از خانواده و تشویق به فرزندآوری مصوب 
شــد؛ دولت درحال مشــخص کردن منابع مالی این مصوبه 
اســت، این مصوبه از ســال ۹2 اجباری شــده اما با شکایت 
دیوان عدالت برقرار می شود و تاکنون هم بیشتر سازمان های 
بیمه گر خودشــان پرداخت می کردند منتها سازمان تامین 
اجتماعی تا زمانی که شکایت صورت نگیرد از پرداخت آن 

امتناع می کند.
مجــوز مرخصی ۹ ماهــه زایمان با تاش نمایندگان در 
دســتور کار قرار گرفت و همچنین در طرح جوانی و تعالی 
خانواده و هم در بودجه 1400 دیده شده است؛ در کنار آن 

ســازمان های بیمه گر را موظف به پرداخت آن کرده بدون 
اینکه نیازی به شکایت از آن باشد؛ از نکات موردتوجه این 
مصوبــه پرداخــت تمام حق و حقوق مادران در زمان ۹ ماه 
اســت و بازگشــت آنها به مشاغل کاری خود البته با امنیت 

شغلی سابق خواهد بود.
کارگروهی در دولت تشکیل و مشغول فعالیت شده است 
و بحــث اعتبــارات و مرخصی زایمان بــه مدت ۹ ماه را در 
دستور پیگیری قرار داده است. مجلس یازدهم پیگیر قانونی 
و اجرایی شدن مصوبه مرخصی ۹ ماهه زایمان است، دولت 
باید این قانون را از سال ۹2 اجرایی می کرد و تاکنون انجام 
نداده و این موضوع جزو مطالبات نیمی از جامعه یعنی زنان 
اســت که خوشــبختانه در طرح جوانی و تعالی خانواده این 
موضوع تحکیم می شود. در کشور هر قانونی گذاشته می شود 
تنها نباید اختصاص به بخش دولتی باشــد بلکه بخش های 

خصوصی هم ملزم به اجرای آن خواهند بود بر همین اساس 
مصوبــه مرخصــی ۹ ماهــه زایمان تنها بــه بخش دولتی 
اختصاص ندارد بلکه بخش خصوصی هم باید پایبند اجرایی 
شدن آن باشند؛ البته باید تسهیاتی برای آنها در نظر گرفته 
شود به فرض مثال پیشنهاد می شود کارفرمایانی در طول 
یک ســال در مجموعه کاری خود تعداد ســه نفر از بانوان 
مشــغول در زیرمجموعه خود از مرخصی زایمان اســتفاده 
کرده اند تخفیفات بیمه ای و مالیاتی برای آنها در نظر گرفته 
شــود. صویب این قانون هم در فرزندآوری در خانواده ها و 
هم در حفظ ســامت مــادران در نهایت به راندمان کاری 
مادران شاغل اضافه می شود و در نهایت تضمین نیروی کار 
آینده اســت؛ بر همین اســاس اگر صندوق های بیمه ای ما 
آینده نگر باشــند بدون شــک در اعطای مرخصی زایمان با 

مشکل مواجه نخواهیم بود./ خانه ملت

پرداخت تمام حق و حقوق مادران طی 9 ماه مرخصی بارداری

عضو هیات مدیره بانک مســکن از فروش اقســاطی 2 میلیون و 113 هزار و 380واحد مسکن مهر از ابتدای اجرای طرح تاکنون خبر 
داد و ســهم واحدهای مسکونی مهر فروش اقساطی شده امسال را ۷ هزار و 322 واحد برشمرد. محمدحسن علمداری عضو هیات مدیره 
بانک مســکن در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، تازه ترین وضعیت فروش اقساطی مسکن مهر را توضیح داد. 
وی با اشــاره به اینکه در مجموع 2 میلیون و 113 هزار و 380 واحد مســکن مهر، فروش اقســاطی و تعیین تکلیف شدند، گفت: در سال 
جاری و در دو ماه نخســت امســال،  ۷ هزار و 322 واحد مسکن مهر، فروش اقساطی شد. گفتنی است، بر اساس اعام محمد اسامی وزیر 
راه و شهرســازی، هم اکنون 38 هزار واحد مســکن مهر در کشور باقی مانده است که در ماه های آتی و قبل از اتمام دولت تکمیل شده و به 

بهره برداری می رسد. 

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدید خود، به شواهدی دست یافته اند که نشان می دهد کووید-1۹ می تواند سلول های چشم را آلوده کند. به گزارش ایسنا و 
به نقل از نیوزوایز، پژوهش ها حاکی از این هستند که کروناویروس، عفونت را در دستگاه تنفس فوقانی آغاز می کند و انتقال می یابد. به همین دلیل، استفاده از ماسک 
در مکان های عمومی توصیه شده است. در هر حال این موضوع، نامشخص مانده است که آیا عفونت می تواند از چشم نیز آغاز شود یا خیر. درصورت مثبت بودن پاسخ، 
اقدامات محافظتی بیشتری موردنیاز است. پژوهشگران »مدرسه پزشکی آیکان در مانت ساینای«)ISMMS( در بررسی جدید خود دریافته اند کروناویروس می تواند 
سلول های چشم را مستقیما آلوده کند. یافته های این پژوهش، تاثیری فوری بر اقدامات پیشگیرانه ای خواهد داشت که برای کمک به کاهش شیوع کووید-1۹ صورت 
می گیرد. همچنین این یافته ها از دستورالعمل هایی پشتیبانی می کند که برای محافظت از چشم ارائه می شود. پژوهشگران در این پروژه، مدل هایی از سلول بنیادی 

درون کشتگاهی چشم فرد بزرگسال را بررسی کردند. آنها سلول ها را درمعرض کروناویروس قرار دادند و پس از 24 ساعت به بررسی آنها پرداختند.

فروشاقساطی۲میلیونو۱۱۳هزارواحدمسکونیمهرازابتدایاجرایطرحتاکنون شواهدیمبنیبرابتلایسلولهایچشمبهکووید-۱۹

تهاتــر ارز صادراتی صنایــع معدنی با 
واردات قطعات و تجهیزات مورد نیاز صنایع 
کشــور، به تــداوم حضور شــرکت ها در 
بازارهای جهانی کمک کرد که این روش، 
حتــی با برداشــته شــدن تحریم ها ادامه 
خواهــد یافت. امیر صباغ مدیر اقتصادی و 
توسعه ســرمایه گذاری سازمان توسعه و 
نوســازی معادن و صنایــع معدنی ایران 
)ایمیــدرو( گفــت: بخش زیادی از صنایع 
معدنی از این موضوع اســتقبال کرده و به 
این حوزه ورود کردند، با این شیوه بسیاری 
صنایع از جمله خودروســازی، تایرسازی، 
لــوازم خانگی و غیره مــورد حمایت قرار 

گرفتنــد.در موضوع تهاتر، وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت بنگاه هــای بــزرگ را 
هدف گــذاری کرده و در حقیقت به دنبال 
بنگاه هایــی بود که اگــر اختالی در روند 
تولیدشان ایجاد می شد، زنجیره بزرگی به 

دنبال آنها آسیب می دیدند.
به طور نمونه هر یک از خودروســازان 
بزرگ کشــور به بیش از هزار قطعه ســاز 
متصــل بــوده و با آنها کار می کند و اگر در 
روند واردات یک قطعه خودرو مشکل ایجاد 
شود شاید به نوعی همه قطعه سازان از این 
مساله آســیب ببینند؛ بر این اساس، ایده 
تهاتر، ایده وصل کردن بنگاه های بزرگ به 

یکدیگر است. آنچه تاکنون در حوزه تهاتر 
ارز صادراتی صنایع معدنی با واردات صنایع 
کشــور اتفاق افتاده، شــاید بین 30 تا 40 
درصد صادرات شــرکت های بزرگ حوزه 
معدن و صنایع معدنی را شــامل می شــود 
کــه عددی نســبتا بــزرگ اســت و نیاز 
شــرکت های تولیدکننــده را از نظر منابع 
ارزی برآورده می کند به طور قطع این شیوه 
ادامــه دار خواهد بود، حتی اگر برجام احیا 
شود و مذاکرات به نتیجه برسد، این روش 
قطع نشده و آن را کنار نخواهیم گذاشت. 
بنگاه هــا باید بزرگ بوده و به تایید وزارت 
صنعت رســیده باشــند. در این حوزه تابع 

مقــررات بانــک مرکزی هســتیم، یعنی 
شــرکت های تهاترکننــده صادراتــی و 
وارداتی بر اســاس قانون تجارت با یکدیگر 
قــرارداد می بندنــد و مصوبه هــای هیات 
مدیره شان حاکم است و در این میان وزارت 
صنعت فقط مهیاکننده بســتر کار است و 
عقــد قرارداد و مذاکــرات را خود بنگاه ها 
انجام می دهند از 40 میلیارد دلار واردات 
مــواد اولیه، 3۵ میلیــارد دلار آن حاصل 
بخــش صادرات بوده اســت که اگر بخش 
صــادرات و تاش صادرکننــدگان نبود، 
بســیاری از کارخانجات تولیدی در کشور 

قادر به فعالیت نبودند./ ایرنا

تهاتر ارز صادراتی معدنی ها با واردات تجهیزات و منابع اولیه



نشستدادستانی
انتظامیمالیاتی
بامرکزوکلای
قوهقضائیه

برای نجات اقتصاد ایران باید بند ناف 
بانک مرکزی را از دولت قطع کرد

حجت الاسام محمدحسین حسین زاده بحرینی نماینده 
مجلس شــورای اســامی گفت: به خاطر کار بزرگی که شما 
نمایندگان انجام دادید ولی مجالس نهم و دهم و پیشین موفق 
به انجام آن نشدند تشکر می کنم، گره کور اقتصاد ایران این 
است که با نقدینگی فزاینده غیرهدایت شده مواجه هستیم، 
به تعبیری ســونامی نقدینگی. جهت این ســونامی مشخص 
نیست و هر روز به سمتی حرکت می کند و علت آن این است 

که بانک مرکزی ناتوان بوده و اقتدار کافی ندارد.
مهم ترین ریشــه ناتوانی بانک های مرکزی وابســتگی به 
دولت است، رهبر معظم انقاب تعبیر فرمودند کسری بودجه 
امُ الخبائث است، این فرمایش نتیجه 40 سال تجربه در جایگاه 
ریاست جمهوری و رهبری ایشان است، چرا دولت ها به خود 
اجازه ایجاد کسری بودجه می دهند؟ چرا دولت در سال ۹۹ 
به خود اجازه داد لایحه ای بیاورد که 320 هزار میلیارد تومان 
کسری داشته باشد؟ چرا که بانک مرکزی را در اختیار دارد، 
برای نجات اقتصاد ایران باید بند ناف بانک مرکزی را از دولت 
قطع کنید، شما این کار را شروع کرده اید، بدانید که کار بسیار 
بزرگی اســت،مخالفین طرح اصاح قانون بانک مرکزی دو 
گروه بودند، برخی منافعشان تهدید شد که مخالفت کردند و 
ما با آنها کاری نداریم، اما برخی از سر دلسوزی و دغدغه دینی 
انتقاد کردند که این منتقدان سرمایه مجلس هستند و به آنها 
بی اعتنا نخواهیم بود، به همراه آقای نبویان از پریروز تا دیشب 
به مدت 14 ساعت با دکتر داودی صحبت کردیم،  لذا مجلس 
و هیات رئیسه برای دوشوری کردن طرح اصاح قانون بانک 
مرکزی درایت به خرج داد، از همه صاحبنظران، اساتید حوزه 
و دانشــگاه و مدیران بانکی خواهش می کنم در این مدت به 
این موضوع ورود کرده و نظرات کارشناسی خود را بیاورند تا 
در آرامش موارد ایراد طرح را شناسایی کنیم./ قدس آناین

جلسه پایش طرح های سال ١4٠٠ ایمیدرو

وجیه ا... جعفری رئیس هیات عامل ایمیدرو در جلسه پایش طرح های 
ســال 1400 »ایمیدرو« گفت: طرح های مختلفی به ارزش بیش از ۹/ 
1میلیارد دلار در زنجیره فولاد، مس، سرب و روی، طا، فروکروم، تولید 
نفلین سینیت، فسفات و همچنین بخش زیرساختی تا پایان سال جاری 
راه اندازی می شود. از جمله طرح های قابل افتتاح در صنعت فولاد، شامل 
واحد فولادسازی و ریخته گری تختال سفیددشت، فاز 3 کنسانتره گهر 
زمین، واحد احیای مســتقیم فولاد قائنات، کنسانتره فولاد شرق کاوه، 
بریکت سازی فولاد شادگان، تولید کاف فولادی چادرملو، واحد خردایش 
گل گهر و... است. وی با اشاره به افتتاح ۶ طرح توسعه ای در صنعت مس 
تا پایان امسال، تصریح کرد: این طرح ها شامل کنسانتره مس درآلو، هیپ 
لیجینگ سونگون، توســعه معدن سرچشمه، فلوتاسیون سرچشمه، 
کنسانتره ایجو، آهک هیدراته اهر تا پایان امسال به بهره برداری می رسند، 
10 طرح توسط این شرکت شامل تولید طای هیرد، تولید کاغذ از کربنات 
کلسیم، فسفات چرام، نوسازی سرب نخلک، آهک هیدراته کوه لار، تولید 
کود فسفاته، تولید سیلیکومتال فروکروم جغتای، افزایش تولید آنتیموان 
سفیدابه، افزایش تولید نفلین سینیت کلیبر و راه اندازی معدن طای 
دره اشکی است،3 پست اسکله بندر تخصصی صنعتی و معدنی در منطقه 
ویــژه صنایع انرژی بر پارســیان تا پایان ســال 1400 بــه بهره برداری 
می رسد،طرح های دیگری در زمینه زیرساختی اعم از راهسازی و بهسازی 
راه ها، تامین تجهیزات و خط انتقال برق، اجرای 1۵ کیلومتر خط انتقال 
آب در منطقه گل گهر تا پایان امسال افتتاح می شود، او درباره وضعیت 
ساخت نخستین کارخانه فرآوری روی در مجتمع مهدی آباد گفت: مجموع 
پیشــرفت فاز نخســت به ۵۹درصد رســیده و تاکنون ۷۶ میلیون تن 
باطله برداری در این معدن انجام شده است.تجهیزات فاز نخست با هدف 
تولید 200 هزار تن کنسانتره روی سولفیدی، وارد سایت شده و در حال 
نصب است،تامین بخش های زیربنایی همچون آب، گاز و برق به موازات 
ساخت کارخانه در حال انجام است. در این نشست، مدیران شرکت های 
ملی صنایع مس، تهیه و تولید مواد معدنی، روی مهدی آباد و منطقه ویژه 

پارسیان، جزئیاتی از نحوه پیشرفت طرح ها ارائه کردند./ روابط عمومی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر بهره وری بهینه از منابع با اقتصاد هوشمند محقق می شودخبر
 فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی 
در همایــش اقتصاد هوشــمند که به صورت 
مجازی و به میزبانی پژوهشکده امور اقتصادی 
این وزارتخانه برگزار شد گفت: کشورمان با وجود 
اینکــه منابــع زیــادی دارد اما وقتــی درباره 
شاخص های رفاه اجتماعی صحبت می کنیم 
باید بپرســیم که درآمد سرانه و رفاه اجتماعی 

ما  چگونه است؟
اســتفاده بهینــه تفکــری اســت که در 
مدرن ســازی ابزار ها برای افزایش توانمندی 
انسان در بهره مندی از طبیعت و منابع مالی به 
کار گرفته می شــود و اقتصاد هوشمند مسیر 
استفاده از منابع را موثر تر می کند ، انسان و ابزار 
دیروز یک الگوی بهینه را به ما ارائه می کرد و 
ابزار و انسان امروز و فردا یک الگوی متفاوت به 
ما ارائه می کند. استفاده بهینه تفکری است که 
نوســازی، مدرن ســازی ابزارها برای افزایش 
توانمنــدی انســان از بهره مندی از طبیعت و 

عوامل تولیدی را در پی دارد.
مدیریــت در حوزه رمزارزها باید فعال و به 
دور از مدیریت انفعالی باشد و ضرورت دارد از 
مزایای رمزارزها به صورت حداکثری استفاده 
کرده و معایب آن را به حداقل برســانیم. سهم 

تجارت الکترونیک در این دوره 2.2 برابر شده 
است. اقتصاد هوشمند به این دلیل مورد توجه 
قرار دارد که مسیر استفاده از منابع را میسرتر 
از پیش می کند و موجب استفاده اعا از امکانات 
و منابع می شود تا اتاف و اصراف نداشته باشیم. 
با اقتصاد هوشــمند، مــودی مالیاتی در مقام 
پرداخت کردن یا نکردن مالیات قرار نمی گیرد 
و فضای فرار مالیاتی را بسته است. وقتی که به 
اقتصاد هوشمند رسیدیم، فلسفه حضور دولت 
تغییــر می کنــد. اقتصاد هوشــمند، اقتصاد 
دیجیتال نیست. ما نباید خود را گرفتار اقتصاد 
دیجیتال کنیم. اگر چه باید این مسیر طی شود 

اما نباید منتظر باشــیم به بلوغ برســد و بعد به 
دنبال مرحله بعدی برویم. باید بدانیم مســیر 
تحول هوش انسانی و هوش مصنوعی با سرعت 
در حال طی مســیر اســت که در این زمینه 
برنامه ریزی باید انجام شود و اقتصاد هوشمند 
این فرصت را برای ما فراهم می کند. به گزارش 
اعتبــار به نقل از روابط عمومی وزارت اقتصاد، 
وی در حاشــیه همایش اقتصاد هوشــمند در 
جمع خبرنگاران در مورد اســتقراض دولت از 
بانک مرکزی گفت: سال ۹۹ از نظر تامین مالی 
بحرانی ترین و موفق ترین سال بوده و از بودجه 
۵۷1 هزار میلیارد تومانی فقط 12 هزار و ۶00 

میلیــارد تومان را از طریق فروش نفت تامین 
کردیم. وزیر اقتصاد با بیان اینکه بدون یک ریال 
استقراض از بانک مرکزی توانستیم بودجه سال 
۹۹ را تامین کنیم، گفت: به جای اینکه از بانک 
مرکزی قرض بگیریم اوراق فروختیم و از مردم 
برای تامین مالی اســتقراض کردیم. همچنین 
در بخــش مالیات در ســال گذشــته تحقق 
10۷درصدی داشتیم. وی ادامه داد: در اقتصاد 
هوشــمند، فرایند ورودی هــا باید با خروجی 
متناسب باشد و در فرایند تولید اگر یک واحد 
ورودی داشتیم باید خروجی آن بیشتر از یک 
واحد باشــد. فناوری های نو همواره متناسب با 
توســعه ابزارها توســعه پیدا می کنند و باید از 
عوامل تولید به بهترین نحو استفاده کنیم. برای 
مثال اگر میزان برداشت گندم امروز میانگین 
3 تن در هکتار است با این ابزارها باید آن را به 
۹ تن در هکتار برسانیم ، سال گذشته در یک 
مرحله 1۹3 هزار میلیارد تومان اوراق فروختیم 
که در پایان ســال آن را به 213 هزار میلیارد 
تومان رســاندیم. همچنین از طریق خصوصی 
ســازی هم برای تامیــن مالی اقدام کردیم به 
طوری که درآمدها از محل خصوصی سازی در 

سال گذشته ۶ برابر سال ۹8 بود.

نشست هم اندیشی دادستانی انتظامی مالیاتی با مسوولان مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه برگزار شد. به گزارش رسانه مالیاتی ایران، نشست هم  اندیشی دادستانی انتظامی مالیاتی با مسوولان 
مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه با حضور هیات دادستانی انتظامی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور و هیات کمیسیون مالیاتی مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و کارشناسان رسمی قوه قضائیه با هدف 
بررسی چالش ها و تعامل همکاری  های فی مابین برگزار شد. عباس بهزاد، دادستان انتظامی مالیاتی در این نشست ضمن اشاره به تاریخچه ورود مقام دادستان انتظامی مالیاتی در قانون مالیات های مستقیم در سال ۱۳۴۵ اظهار 
کرد: حکم انتصاب دادستان انتظامی مالیاتی توسط وزیر امور اقتصادی و دارایی کشور امضا می شود و مطابق با ماده 2۶۴ قانون مالیات های مستقیم بخشی از وظایف دادستان، رسیدگی و کشف تخلفات ماموران مالیاتی و نمایندگان 
سازمان امور مالیاتی کشور در هیات های حل اختلاف مالیاتی و سایر مامورانی است که طبق قانون در امر وصول مالیات دخالت دارند. وی با بیان اینکه موضوع فرار مالیاتی برای اولین بار در اصلاحیه مورخ ۳۱/ ۰۴/ ۱۳۹۴ قانون 
مالیات های مستقیم مصوب و از سال ۱۳۹۵ در کشور اجرایی شده، اذعان کرد: با جرم  انگاری فرار مالیاتی براساس ماده 27۴ قانون مذکور و تبصره ذیل آن، اختیارات دادستان انتظامی مالیاتی در ورود و پیگیری پرونده  های مالیاتی 
بیشتر شده و سازمان امور مالیاتی به طور جدی برخورد با جرم فرار مالیاتی را در دستور کار خود قرار داده است. دادستان انتظامی مالیاتی در ادامه مشکلات موجود در وصول مالیات از درآمد واقعی وکلا را حول سه محور فرآیند 
ساختاری، عدم شفافیت و موانع قانونی بیان کرد و خواهان شفاف  سازی منابع درآمدی وکلای دادگستری شد که بعضا برخی از وکلا به تکالیف قانونی خود عمل نمی کنند و با عدم تکمیل اظهارنامه یا کم اظهاری سعی در فرار مالیاتی 

دارند که سازمان امور مالیاتی از سال ۱۳۹۵ به جرم فرار مالیاتی ورود جدی کرده و آن را در اولویت خود قرار داده است لذا خواهان همکاری لازم در شفاف سازی منابع درآمدی وکلای دادگستری شد.

سردار مهدی حاجیان معاون اجتماعی و سخنگوی ناجا از برخورد جدی پلیس با معضل قاچاق دستگاه های استخراج ارز 
دیجیتال و انهدام مزارع مربوطه خبر داد. از ابتدای سال ۹۹ تا آخر فروردین امسال نزدیک به 80 هزار دستگاه استخراج ارز دیجیتال 
و لوازم جانبی به ارزش بیش از ۵000 میلیارد ریال توسط پلیس های تخصصی ناجا توقیف شده است. نیروی انتظامی در برخورد 
با استخراج غیر قانونی ارزهای دیجیتال در کشور جدی است و با همکاری مردم نسبت به شناسایی و انهدام تعدادی زیادی از مزارع 
مربوطه اقدام کرده که در این زمینه 2000 پرونده تشکیل و به همراه متهمان به دستگاه قضایی ارسال شده است. محیط داد و 
ستد ارزهای دیجیتال جولانگاه کاهبرداران حرفه ای است و تاکنون شمار زیادی از هموطنان به دلیل نداشتن علم و دانش کافی 
در این حوزه، با گرفتاری در دام مجرمان حرفه ای سرمایه های خود را از دست داده اند. وی با توجه به تهدیدات زیاد خرید و فروش 
ارزهای دیجیتال و احتمال از بین رفتن همه سرمایه آنها، به مردم توصیه کرد در انجام معامات ارزهای دیجیتال ریسک نکنند. 
پلیس در جهت انجام وظایف قانونی اش، آمادگی کامل برای همکاری با نهاد ها و ارگان های ذی ربط مخصوصا وزارت نیرو در 
خصوص شناسایی و توقیف ماینرها و جمع آوری مزارع غیرقانونی استخراج ارزهای دیجیتال و دریافت اطاعات مردمی در این 

خصوص از طریق پل ارتباطی 110 را دارد ./ روابط عمومی

درخواستسلطانیفر
ازوزیربهداشتبرای
بازگشاییباشگاهها

سردار مهدی حاجیان

سعید زرندی معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: بسته پشتیبانی و مانع زدایی از تولید در دبیرخانه 
ستاد اقتصادی دولت با نظر دستگاه های مختلف بررسی و نهایی شد و امیدواریم به  زودی در این ستاد نیز به تایید نهایی 
برسد. اکنون از 2۷ صنعت، 13 صنعت با ظرفیت پایین در حال فعالیت هستند که باید این ظرفیت ها را افزایش داد. وی به 
موضوع »تولید بدون کارخانه« اشاره کرد و آن را از جمله طرح های استفاده از ظرفیت های خالی واحدهای تولیدی در سال 
جاری برشمرد که اکنون در حال اجراست. زرندی، همچنین از برنامه ریزی برای طرح ادغام و اکتساب واحدهای تولیدی 
خبر داد. امسال برای بازگشت به چرخه تولید دو هزار واحد تعطیل برنامه ریزی شده است که از این تعداد یک هزار و ۶00 
واحد داخل شهرک های و 400 واحد بیرون شهرک ها هستند. با توجه به عملکرد مناسب سال گذشته، امسال نیز احیای 
واحدهای راکد در داخل و خارج از شهرک های صنعتی به این سازمان محول شد. طرح های نیمه تمام راکد یکی از موضوعاتی 
است که امسال برای آن برنامه ریزی شده و آن را دنبال می کنیم که یا خود سرمایه گذار را کمک و ترغیب به اتمام طرح کنیم 
یا سرمایه گذار جدیدی برای آن بیاوریم. وهر سرمایه گذار جدیدی که درخواست جواز تاسیس کند، فهرست واحدهای 
تعطیل یا طرح های نیمه تمام را در اختیارش قرار خواهیم داد تا در وهله نخست از این طرح ها استفاده کند./ روابط عمومی

بستهمانعزداییازتولید
دردبیرخانهستاداقتصادی
دولتنهاییشد

سعید زرندی

مدیر عامل بانک تجارت از پوشش زیان انباشته 100هزار میلیارد ریالی این بانک تا پایان سال مالی 13۹۹ خبر 
داد  و تاکید کرد این امر موجب شده تا زیان انباشته بانک به عدد صفر برسد. رضا دولت آبادی در پیامی به مناسبت 
سالروز ورود بانک تجارت  به بورس در سال 88 خاطرنشان کرد: 28 اردیبهشت سال 1388 را می توان به عنوان 
نقطه عطفی در حضور 42ساله و موفق بانک تجارت در عرصه ارائه خدمات بانکی پس از پیروزی انقاب و قانون 
ملی شــدن بانک ها قلمداد کرد. بانک تجارت 12 سال پیش در چنین روزی  به عنوان یکی از بانک های دولتی 
مشمول اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی ورود به بورس را تجربه کرد و پیش بینی های کارشناسان 
بازار سرمایه از اقبال چشمگیر فعالان بورس از تغییر مالکیت بانک خوشنام تجارت حکایت داشت و نتیجه نیز 
همانی شد که انتظار می رفت. عملکرد مالی بانک تجارت در سال مالی منتهی به اسفند سال ۹۹ نویدبخش شروعی 
دوباره برای این بانک پرافتخار در آغاز قرنی جدید شد و امیدواریم در ادامه روند رو به رشد خود، سهامداران را به 
عملکرد خدمتگزاران و امانت داران در بانک تجارت امیدوارتر از قبل کنیم. وی با تبریک این سالروز به سهامداران 

»وتجارت« خاطرنشان کرده بخش قابل توجهی از این سهامداران را پرسنل بانک تجارت تشکیل می دهند.

صفرشدن
زیانانباشته
بانکتجارت

رضا دولت آبادی

مدیرعامل بانک ملت و رییس صندوق نوآوری و شکوفایی، در نشستی مشترک راه های تقویت همکاری های دو مجموعه 
را مورد بررسی قرار دادند. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل بانک ملت در این جلسه که معاونین 
و مدیر امور ناحیه و شعب  او را همراهی می کردند، با تبیین سطح همکاری ها با صندوق در طول دو سال گذشته بر لزوم توسعه 
ارائه خدمات بانکی به این مجموعه، تاکید کرد. وی به منحصر نبودن خدمات بانکی به تسهیات و ضمانتنامه و لزوم افزایش و تعدد 
خدمات اعتباری از جمله اعتبار اسنادی داخلی و خرید دین اشاره و با معرفی سامانه سامیار، ویژگی های منحصر به فرد و بسیار 
متمایز این سامانه را  در کمک به زنجیره خرید و فروش و تولید کالا تشریح کرد و از آمادگی بانک ملت برای در اختیار قرار دادن 
این  ابزار پیشرفته خبر داد. وی همچنین خواستار توسعه و تمدید تفاهمنامه فی ما بین بانک ملت و صندوق نوآوری و شکوفایی 
با هدف افزایش سطح تعامات دو مجموعه شد. دکتر وحدت، رییس صندوق نوآوری و شکوفایی هم در این جلسه با ارائه گزارش 
عملکرد بانک ملت، از  همکاری های این بانک قدردانی و  بر ادامه همکاری فی ما بین با توجه به ارزنده بودن گروه هدف سرویس 
های بانکی و ارائه خدمات با کیفیت و مبتنی بر تکنولوژی تاکید کرد. در این جلسه مجید ابراهیمی و سیدابوطالب دیبایی، معاونان 

مدیرعامل بانک ملت نیز نکاتی را درباره وضعیت و شرایط همکاری های گذشته دو مجموعه و برنامه های آینده، ارائه کردند.

نشستمشترکمدیرعامل
بانکملتورییسصندوق
نوآوریوشکوفایی

محمد بیگدلی

 غامرضا خلیل ارجمندی، رییس هیئت مدیره بانک دی با اشاره به دستاوردهای بانک در یک سال اخیر گفت: در یک 
سال گذشته، بانک دی موفقیت های چشمگیری را به دست آورده است که پاسداری از این دستاوردها به یک وظیفه خطیر 
برای یکایک همکاران تبدیل شده است. وی افزود: افزایش سرمایه، نقطه پایان مشکات بانک دی نیست بلکه یک فرصت 
طایی برای عبور از یک برهه حساس است که باید با برنامه محوری و همت جمعی از این فرصت بیشترین بهره برداری را بکنیم. 
رییس هیئت مدیره بانک دی، حوزه بین الملل و فناوری اطاعات را دو حوزه مهم و تأثیرگذار در روند سودآوری بانک دانست 
و تصریح کرد: مهم ترین عرصه بانک دی در افزایش درآمدهای کارمزدی و غیرمشاعی متعلق به دو حوزه بین الملل و فناوری 
اطاعات است که باید با تمرکز و برنامه ریزی ویژه در این حوزه ها در سال جاری و با به کارگیری نیروهای متخصص و باکیفیت، 
به یکی از بانک های پیشتاز در این زمینه ها تبدیل شویم.ارجمندی، وجود بازار متشکل ایجاد شده در مجموعه بنیاد شهید و 
امور ایثارگران و شرکت های تابعه آن را از مهم ترین پتانسیل های بانک دانست و گفت: فرصت ارائه خدمات به بنیاد شهید و 
امور ایثارگران و جامعه بزرگ ایثارگری یک پتانسیل ارزشمند برای شعب بانک دی است که با یک برنامه ریزی هدفمند و 

هم افزایی میان شرکت های گروه مالی دی، زمینه مساعدی برای توسعه زنجیره ارزش و بازاریابی فراهم می آورد.

افزایشسرمایه
یکفرصتطلاییبرایعبوراز
یکبرههحساساست

غلامرضا خلیل ارجمندی

دولت با تشکیل “شرکت تامین آب اصفهان” با مشارکت فولاد مبارکه، پالایشگاه فولاد، شهرداری 
و اتاق بازرگانی اصفهان برای انتقال آب خلیج فارس به این استان موافقت کرد. مهندس قاسم تقی زاده 
خامسی معاون آب و آبفای وزارت نیرو دیروز در حاشیه جلسه بررسی نحوه سرمایه گذاری و انتقال آب 
دریا به استان اصفهان که با حضور استاندار اصفهان و روسای حوضه های آبریز ذیربط در تهران برگزار 
شد، با اعام این خبر گفت: این جلسه با هدف بررسی نحوه سرمایه گذاری و انتقال آب دریا به استان 
اصفهان در شرکت مدیریت منابع آب ایران تشکیل شد. وی افزود: در این جلسه مقرر شد شرکت تامین 
آب اصفهان با مشارکت فولاد مبارکه، پالایشگاه، فولاد، شهرداری و اتاق بازرگانی اصفهان تشکیل شود. 
معاون آب و آبفای وزارت نیرو با بیان اینکه آب مورد نیاز برای تحقق این امر از ســوی وزارت نیرو به 
شرکت آب منطقه ای اصفهان تخصیص داده شده است، افزود: شرکت تامین آب استان اصفهان در این 
جلســه موظف شد نتیجه مطالعات انجام شده را به وزارت نیرو و سازمان محیط زیست ارسال کند تا 

مراحل عملیات اجرایی این طرح آغاز شود.

آبخلیجفارسبامشارکت
بخشخصوصیبهاستان
اصفهانمنتقلمیشود

مهندس قاسم تقی زاده خامسی

دو خودروساز کشور و انجمن قطعه سازان در نامه ای به رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس خواستار آزادسازی 
واردات و قیمت گذاری خودرو شدند. خودروسازان و قطعه سازان کشور بر این اصل واحد اشتراک نظر دارند که 
به منظور رعایت حقوق مصرف کننده و تولیدکننده، ایجاد شفافیت در بازار خودرو، خروج از شرایط انحصار و 
رعایت حق مصرف کننده به عنوان ولی نعمتان این صنعت، ضروری است تا روش قیمت گذاری خودروها در قالب 
دو دسته خودروهای عمومی و اختصاصی که توسط وزارت صنعت معین می شوند، به صورت ذیل اصاح شود: 
الف خودروهای عمومی: )خودروهایی که عموم مردم چه در بخش کم درآمد و چه با درآمد متوسط جامعه استفاده 
می کنند( با فرمول بهای تمام شده و در نظر گرفتن حداقل ۵ درصد سود با تأیید و نظارت وزارت صنعت. ب- 
خودروهای اختصاصی )که همان خودروهای اختصاصی یا لوکس تولید داخل هستند که مشابه خارجی هم در 
جامعه دارند و خودروهای نسبتاً گران قیمت محسوب شده و دارای مشتریان خاص هم هستند( با پیشنهاد هیات 
مدیره شرکت ها و تأیید و نظارت وزارت صنعت، معدن و تجارت بر اساس شرایط عرضه و تقاضای بازار.این نامه 
افزوده است: بدیهی است خودروسازان و قطعه سازان مخالفتی با آزادسازی واردات خودرو نداشته و آن را موجب 

بهبود فضای رقابتی و ایجاد آرامش در بازار و نزد مصرف کنندگان می دانند

محمد اکبری تالارپشتی
درخواستخودروسازان
برایآزادسازیواردات
وقیمتگذاریخودرو
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در جلسه هیات امنای صندوق توسعه ملی به ریاست رئیس جمهوری، امهال اقساط دریافت کنندگان تسهیات ارزی 
و ریالی آسیب دیده از کرونا و تحریم ها و صدور مجوز استفاده از تسهیات صندوق برای تبدیل نفت به فرآورده در راستای 
تحقق شعار سال به تصویب رسید. در این جلسه به ریاست رئیس جمهور، برای رفع مشکاتی که شرایط کرونایی برای 
افراد دریافت کننده تســهیات ریالی و ارزی این صندوق ایجاد کرده بود، تصمیماتی اتخاذ شــد. براســاس این گزارش، 
اعضای هیات امنای صندوق به عنوان اولین دستور جلسه، با توجه به وضعیت اقتصادی متاثر از شیوع کرونا و تحریم های 
همه جانبه، با امهال اقساط تسهیات اشتغال زایی روستایی و عشایری که از محل اعتبار یک و نیم میلیارد دلاری تخصیص 
یافته از این صندوق پرداخت شــده بود، موافقت کردند. همچنین اقســاط تســهیات ویژه ارزی پرداخت شده به شرکت 
ملی کشــتیرانی جمهوری اســامی ایران و همه دریافت کنندگان تســهیات ارزی اعم از افراد و بانک ها که از وضعیت به 
وجود آمده در اثر شــیوع کرونا و تحریم ها آســیب دیده اند، به مدت یک ســال تمهیل شــد. اعضای هیات امنای صندوق 
توسعه ملی همچنین با توجه به مصوبه مجلس شورای اسامی برای استفاده پالایشگاه های کوچک و بخش های مستعد 
دیگر از تســهیات صندوق توســعه ملی برای تبدیل نفت به فرآورده های نفتی، در راســتای تحقق منویات مقام معظم 

رهبری برای پشتیبانی و رفع موانع تولید، مجوزهای لازم را برای اجرای این مصوبه مجلس تصویب کردند.

امهالاقساط
دریافتکنندگان
تسهیلاتکروناوتحریم

حسن روحانی رئیس جمهوری

برنامه صندوق بیمه حوادث در ١4٠٠
غامرضــا ســلیمانی رئیــس کل بیمه مرکــزی گفت: با 
شکل گیری کامل و آغاز فعالیت رسمی صندوق بیمه حوادث 
طبیعی، امســال 30 میلیون واحد مســکونی زیر پوشش این 

صندوق قرار می گیرد.
صندوق بیمه حوادث طبیعی در سال 1400 تاسیس شد، 
به همین دلیل تاکنون هیات امنای این صندوق دو بار تشکیل 
شــده و قرار اســت خردادماه سومین جلسه هیات امنای این 
صندوق برگزار شود. سرمایه این صندوق توسط دولت تصویب 
و به سازمان برنامه و بودجه کشور اباغ شده است تا بخشی از 
آن توسط دولت پرداخت شود، اکنون رئیس صندوق مشخص 
شــده اســت و اساسنامه آن از سوی دولت در حال نهایی شدن 
اســت و به زودی تصویب می شــود. به زودی همه تعهدات این 

صندوق براســاس پرداخت های دولت و مردم انجام شــده و 
عملیات آن شروع می شود.

30 میلیون واحد مسکونی در کشور تحت پوشش صندوق 
بیمه حوادث طبیعی قرار دارند، اما این صندوق و ســاختار آن 
در حال شکل گیری است و تا یک تا دو ماه دیگر به طور رسمی 
شــروع به کار خواهد کرد. پوشــش این واحدهای مسکونی در 
تعهد این صندوق است، بنابراین اگر در سال 1400 اتفاقی رخ 
دهد، بیمه از این واحدهای تحت پوشش بیمه حمایت می کند. 
هر ســال همه واحدهایی که دارای آب و برق و پروانه ســاخت 
هســتند زیر پوشــش این صندوق قــرار خواهند گرفت و در 
ســال های آینــده غیر از واحدهــای مســکونی، واحدهای 
غیرمســکونی و تجــاری هم در مقابــل حوادث طبیعی تحت 

پوشش این صندوق قرار می گیرند.
در اجرای اصل یکصد و بیست و سوم قانون اساسی جمهوری 
اســامی ایران »قانون تاسیس صندوق بیمه همگانی حوادث 
طبیعی« در جلسه علنی پنجم آبان ماه 13۹۹ مجلس شورای 
اســامی تصویب و در 14 آبان 13۹۹ به تایید شــورای نگهبان 
رســید. به منظور جبران بخشــی از خسارت های مالی ناشی از 
حوادث طبیعی از جمله زلزله، سیل، توفان، صاعقه، سنگینی 
بــرف، رانش زمیــن، ریزش کوه و دریالرزه )ســونامی(، همه 
ساختمان های مسکونی دارای انشعاب قانونی برق در مناطقی 
که احتمال وقوع هر یک از خطرات مذکور در آنها وجود داشته 
باشد در مدت یک سال پس از تصویب این قانون، تحت پوشش 

بیمه حوادث طبیعی قرار می گیرند./ روابط عمومی
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 محسن علیزاده عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: یکی از 
مهمترین موضوعات در مجلس یازدهم اصاح ساختار مالیاتی کشور 
است، اصاح ساختار مالیاتی در حالی که هدف دولت کاهش وابستگی 
بودجه به درآمدهای نفتی و تمرکز بر درآمدهای مالیاتی است، باید 

به صورت جدی پیگیری و اجرا شود. 
یکی از ایرادات در بحث اصاح ساختار مالیاتی کشور رصد و شناخت 
راه های فرار مالیاتی است که بخوبی تعریف نشده اند، این مسایل باید 
به صورت شفاف تعریف شود. در حالی که کمیسیون اقتصادی پیش 
از این برای کمک به دولت در این زمینه اعام آمادگی کرده است اما 
متاسفانه مسئولان سازمان امور مالیاتی اهتمام جدی در پیگیری این 
موضوع ندارند، در صورتی که ارائه پیشنهادات از سوی مسئولان برای 
پیشبرد مطلوب اصاح ساختار مالیاتی لازم است، مجلس در بودجه 
سال 1400 تا جای ممکن به شکل گیری الزاماتی برای  جلوگیری از 
فرار مالیاتی به دولت کمک کرد، مانند برخی اصناف که تا امروز ملزم 
به پرداخت مالیات بودند اما پرداخت نکرده بودند و ما دولت را مکلف 
به شناسایی میزان درآمد این اصناف از طریق درگاه پرداخت الکترونیکی 
و کارتخوان ها کردیم. اکنون راه های شناسایی منابع درآمدی تنها 
مختص به حقوق کارمندان شده وبه طور منظم مالیات از پرداختی 
آنها کسر می شود، بنابراین یکی از مهمترین راه های جلوگیری از فرار 
مالیاتی تعیین کد ملی اشخاص بجای تعریف شماره حساب بانکی 
افراد است زیرا هر کد ملی نمایانگر میزان تراکنش های بانکی اشخاص 
نیز می تواند باشد و این روند در سایر کشورها در حال اجراست و می 
توان بخوبی از آن الگوبرداری کرد،گاهی مسئولان به دلیل احتمال 
ناراحتی و اعتراض در جامعه از ارائه راهکارهای جدید در زمینه شفافیت 
مالیاتی و جلوگیری از فرار مالیاتی نگران هستند، در صورتی که امروز 
به راحتی می توان گردش مالی سالانه هر شخص را محاسبه و براساس 

آن میزان مالیات را تعیین کرد./ خانه ملت

 استانداردهای پگاه
 سخت گیرانه تر از استاندارد ملی

  غامرضا شریعتی رئیس سازمان ملی استاندارد ایران با اشاره به 
این نکته که تدوین استاندارد داخلی پگاه سخت گیرانه تر از استاندارهای 
ملی است، تصریح کرد: توجه و تعهد جدی به امر کیفیت موجب شد، 
تا پگاه اولین دریافت کننده نشان حال در صنعت لبنیات کشور باشد.  
به واقع صنایع شیر ایران جزو همکاران اصلی ما درحوزه تدوین، اصاح 
و بازنگری استانداردهای داخلی است و در این حوزه نگاه کان و ملی 
دارد.وی با اشاره به حق مالکیت معنوی پگاه در روند همکاری با سازمان 
ملی اســتاندارد ایران، درخصوص رفع موانع و تســریع در روند تدوین 
اســتانداردهای درخواســت شده نیز قول همکاری لازم را داد. عبدالله 
قدوسی مدیرعامل صنایع شیر ایران نیز با اشاره به تاریخچه ۶۷ ساله 
پگاه، گفت: این شــرکت با 30 شــرکت تابعه و 10 هزار همکار، ســی و 
پنجمین شرکت لبنی در دنیاست و 3۵درصد از سهم بازار داخلی را به 
خود اختصاص داده است. پگاه در سال ۹۹، 84هزار تن محصول را به 
18کشور از جمله روسیه که مجوزهای بسیار سخت گیرانه دارد، صادر 
کرده و نقش مهمی در ارزآوری کشور ایفا کرده و صادرات 110 هزار 
تن محصول هدف پیشــرو در ســال جاری است.دریافت 20استاندارد 
بین المللی و کمک به تدوین 100 استاندارد داخلی بیانگر توجه ویژه 
این شرکت به بحث کیفیت است که خود را حامی و همراه همکاران 
در سازمان ملی استاندارد ایران می داند. توجه به ارتقا و استمرار کیفیت 
در اولویت اصلی این شرکت است و کسب عناوین متعدد استانداردهای 
نمونه ملی و استانی توسط شرکت های گروه، نشانگر این موضوع مهم 
است  و هم اکنون شرکت صنایع شیر ایران این افتخار را دارد که اغلب 
آزمایشگاه های آن در شرکت های گروه، آزمایشگاه همکار سازمان ملی 
استاندارد است. شهریار دبیریان، مدیر تضمین کیفیت صنایع شیر ایران 
نیز گزارش دســتاوردهای حوزه کیفیت را ارائه و بر توســعه تعامات 
فی مابین تاکید کرد. گفتنی است، بازدید از باغ موزه صنعت شیر، خطوط 
تولید و آزمایشگاه های شرکت پگاه تهران همراه با توضیحات سیدجعفر 

میر، مدیرعامل شرکت نیز از برنامه های این بازدید بود. 

بلاتکلیفي
مالیاتواحدهاي
باقیماندهطرح

مسکنمهر

  تعریف کد ملی بجای حساب بانکی 
راهی برای جلوگیری از فرار مالیاتی

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

محمود محمودزاده معاون وزیر راه و شهرسازي در واکنش به مطالبه مبالغ 2 تا ۱۰ میلیون توماني برخي سازندگان پروژه هاي مسکن مهر از متقاضیان تحت عنوان مالیات افزود: » چند سال پیش بر اساس 
یک نظریه یا شکایت دیوان عدالت اداري محدودیت نرخ مالیات - براي واحدهاي مسکن مهر- را که حدود ۹۰ درصد از پروژه هاي این طرح از آن منتفع شده اند، تمام شده و رفته است. باقیمانده 
واحدها دچار مشکلي شده و با ابطال مصوبه اینها را دچار مسئله کرده است.« البته یک دیدگاهي وجود دارد و مطابق استعلام از دیوان عدالت اداري این مصوبه عطف به ماسبق نمي شود. کساني که از 
آنها مالیات مطالبه شده واحدهاي آن تمام قبل از این بخشنامه شروع شده و ما معتقدیم که مشمول ابطال بخشنامه نمي شوند، باید با همان شرایط قبلي - مالیات آنها- محاسبه شود و به حساب هاي 
سازمان امور مالیاتي واریز خواهد شد. بر اساس اظهارات متعدد مسئولان وزارت راه و شهرسازي پرونده پروژه هاي بدون معارض مسکن مهر قرار است تا پایان عمر دولت روحاني بسته شود، اما این 
پروژه ها چند ماهي است دچار معارض دیگري به  نام سازمان امور مالیاتي شده اند. خرداد ماه سال ۹8 هیئت وزیران مصوب کرد که پروژه هاي مسکن مهر از پرداخت مالیات معاف نیستند؛ مصوبه اي 
که امروز به مشکل بزرگي براي متقاضیان مسکن مهر تبدیل شده است.برخي پیمانکاران مسکن مهر نیز از این فرصت نهایت استفاده برده و در شهرهاي جدید تحویل واحدهاي مسکن مهر را منوط 

به واریز مبلغ مالیات به حساب خود اعلام مي کنند. ماجرایي که چند ماه از آغاز آن مي گذرد و گویا قرار نیست مسئولان و مدیران ذي ربط وزارت راه و شهرسازي به آن رسیدگي کنند./ تسنیم

دویست و بیست و هفتمین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست رئیس جمهوری برگزار شد و در این جلسه 
وزیر صنعت، معدن و تجارت گزارشی از وضع صنعت خودرو در کشور ارائه کرد.  به رغم همه فشارهای جنگ تحمیلی اقتصادی 
و عوارض اقتصادی ناشی از کرونا، این صنعت در سال 13۹۹ توانسته است به رشد تولید دست یابد.  حجت الاسام والمسلمین 
روحانی دراین جلسه با تاکید بر پیروزی ملت ایران در جنگ اقتصادی، گفت: ارقام رشد تولید در بخش های مختلف صنعتی 
کشور، بهترین شاهد بر بی ثمر بودن سیاست فشار حداکثری آمریکا است که خود آنها را به اعتراف به شکست این سیاست ها 
وادار کرده است و با توجه به مذاکرات اخیر انجام شده در وین، به صراحت آمادگی خود را برای رفع تحریم ها وفق برجام اعام 
کرده اند. ما به مذاکرات تا توافق نهایی ادامه خواهیم داد.   رئیس جمهوری تصریح کرد: صنعت خودرو که در سخت ترین شرایط، 
توانسته است مقاومت کند و تولید خود را افزایش دهد، قطعا با تغییر شرایط و گشایش در دسترسی به بازارهای خارجی و کاهش 
هزینه مبادله، فضای مساعدتری را تجربه خواهد کرد و رشد و توسعه خود را در محیط اقتصادی متعادلتر ادامه خواهد داد. سیاست 
دولت هم حمایت از این صنعت و تقویت توان رقابتی خودروسازهای داخلی خواهد بود.  همچنین در جلسه ستاد هماهنگی 

اقتصادی دولت، پیشنهاد های تکمیلی درمورد بهبود شرایط در بازار سرمایه مورد بحث و بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت.

             

بررسیوضعصنعتخودرو
درنشستستادهماهنگی
اقتصادیدولت

علیرضا رزم حسینی

آیین امضای تفاهم نامه 10 بانک بزرگ کشور با بنیاد برکت 
قائم مقام مدیرعامــل بانک صادرات ایران 
گفــت: بانک صادرات ایــران برای حمایت از 
خدمات و طرح های بنیاد برکت آمادگی کامل 
دارد و به همین منظور تفاهم نامه ۶ هزار میلیارد 
ریالی با این بنیاد برای کمک و پشــتیبانی از 
توســعه اشــتغالزایی در کشــور امضا کرده و 
امیدواریم که خدمتگزار مردم شــریف ایران 
اســامی باشــیم. رضا صدیق در آیین امضای 
تفاهم نامه 10 بانک بزرگ کشور با بنیاد برکت 
با عنوان »فصل همدلی و برکت« که با حضور 
محمد مخبــر، رئیس ســتاد اجرایی فرمان 
حضــرت امام خمینی)ره(، مدیــران عامل و 
اعضای هیئت مدیره بانک ها و موسسات مالی 
برگزار شــد، اظهار کرد: ایجاد 220 هزار شغل 
به آسانی امکان پذیر نیست بلکه افراد زیادی با 
تاش شبانه روزی موفق به انجام این کار شده اند 
و از این رو حرکت انجام شده توسط بنیاد برکت 

حرکتی بسیار شایسته است. 
بانک ها همواره در خدمت تولید و اشــتغال 
در کشور بوده اند و با نگاهی به طرح های بزرگی 
که در کشــور راه اندازی شده می توان دریافت 
که خدمات بزرگی توسط بانک ها به بار نشسته  
است. آثار خدمات و حمایت در اجرای طرح های 
بــزرگ در صنایع پتروشــیمی، ســیمانی، 

بزرگراه ها، هتل ها، بیمارستان ها، خودروسازها 
و سایر زیرساخت های مختلف اقتصادی وجود 
دارد که با استفاده از تسهیات و حمایت بانک ها 
ایجاد شده است. عاوه بر این، خدمات و حمایت 
بانک ها در بخش اشتغالزایی کوچک و خرد نیز 
همچنان ادامه دارد. به نحوی که در سال گذشته 
رقمــی در حــدود 800 هزار میلیــارد ریال 
تسهیات به واحدهای تولیدی در بخش های 
مختلف صنعت، معدن، تجارت، مســکن و ... 
پرداخت شده که 300 هزار میلیارد ریال آن در 
حمایت از بنگاه های کوچک و متوسط پرداخت 
شــده و حرکت بزرگی برای توجه به مشــاغل 
کوچک که اشتغال مستقیم ایجاد می کنند، به 
حساب می آید. در سال گذشته بیش از ۵۷ هزار 
کسب و کار آسیب دیده از کرونا از بانک صادرات 

ایران تســهیات حمایتــی دریافت کردند تا 
بتواننــد به راحتی به فعالیت خود ادامه دهند.  
در این مراسم محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی 
فرمــان حضرت امــام خمینی )ره( بــا ابراز 
خرسندی از مشارکت بیشتر بانک های بزرگ 
کشور از جمله بانک صادرات ایران در طرح های 
اشــتغالزایی بنیاد برکت، اظهار امیدواری کرد 
که 2۷0 هزار شــغل در نظر گرفته شــده برای 
ســال جاری تا 400 هزار شــغل افزایش یابد. 
امکانــات خدادادی کشــور چند صــد برابر 
مشــکات موجود اســت. در سال گذشته و با 
امکانات محدود بنیاد برکت و تاش پرســنل 
خود، موفق شدیم 2۵ درصد اشتغال ایجاد شده 
کشــور را بــه خــود اختصاص دهیــم.  اینها 
ســرمایه های اصلــی نیســتند بلکــه مردم 

سرمایه های اصلی هستند. مزیت واقعی ما در 
کشور نیروی انسانی است که باید برای ایجاد 
اشتغال بیشتر سرمایه های عظیم خدادادی را 
به صحنه بیاوریم. هنر بنیاد برکت در این بوده 
که کار را با مردم و برای مردم آغاز کرده  است. 
۶0 درصد اشــتغال پیشرفته ترین کشورها از 
طریق ایجاد همین مشــاغل خرد اســت و در 
برخــی مواقع تا 30 درصد تولید ناخالص این 
کشورها از طریق همین مشاغل انجام می شود. 
نسل جوان کشور در حال گذر از سن اشتغال 
است و ایجاد اشتغال صرفا یک فعالیت عادی 
نیست، بلکه اساس فعالیت جامعه است. امضای 
تفاهم نامه بانک صادرات ایران در آغاز عملیات 
اجرایی ایجاد 2۷0 هزار شغل در سال »تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« با بنیاد برکت، به 
منظــور بهبود وضعیت معیشــت خانوارهای 
ساکن در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته و 
توانمندســازی اقتصادی و اجتماعی با اولویت 
کســب و کارهــای خرد و خانگــی مبتنی بر 
مزیت های نسبی مناطق انجام شد که بر اساس 
آن اعطای وام قرض الحســنه اشــتغالزایی به 
طرح های معرفی شــده توســط این بنیاد در 
چارچــوب تفاهم نامــه و ضوابط جاری بانک 

صورت خواهد گرفت. / روابط عمومی

بانک مسکن از تمدید مهلت ثبت تقاضا برای تسهیات بدون سپرده این بانک تا پایان تیر امسال خبر داد. به گزارش 
خبرگزاری صدا و سیما، اعطای تسهیات خرید مسکن بدون سپرده مشمول درخواست هایی است که پیش نویس قرارداد 
حداکثر تا تاریح 31 تیر 1400 تنظیم و قرارداد های مذکور حداکثر تا تاریخ 31 مرداد 1400 در دفاتر اسناد رسمی ثبت شوند. 
لازم به ذکر است: پیشتر بانک مسکن با هدف کمک به خانه دارشدن اقشار مختلف جامعه و تقویت قدرت خرید متقاضیان مسکن 
و همچنین کاهش هزینه های اخذ تسهیات، طرح اعطای تسهیات خرید مسکن بدون سپرده را تا پایان سال 13۹۹ در دستور 
کار قرار داده بود.از 2۵ دی سال 13۹۹ به مناسبت سالروز تاسیس بانک مسکن، طرح اعطای تسهیات خرید مسکن به صورت 
توام )بدون سپرده و اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیات مسکن( در دستور کار شعب بانک قرار گرفته است. سقف تسهیات 
مذکور در مرکز استان برای خرید انفرادی 80 میلیون تومان و برای زوجین 1۶0 میلیون تومان و در شهرستان های استان ها 
برای خرید انفرادی ۶0 میلیون تومان و برای زوجین 120 میلیون تومان اعام شد. همه شعب بانک مسکن به متقاضیانی که 
درخواست بهره مندی از تسهیات خرید مسکن از محل اوراق گواهی حق تقدم استفاده از تسهیات مسکن را دارند، تسهیات 

موصوف را به صورت توام )بخشی از محل اعتبار داخلی بانک و بخشی از محل خرید اوراق مذکور( پرداخت خواهند کرد.

تمدیدمهلتثبت
تقاضایتسهیلات
بدونسپردهخریدمسکن

بانک مسکن

با ادامه عملیات خرید تضمینی گندم در 12 استان ، تاکنون 41 هزار و 280 میلیارد ریال به حساب گندمکارانی واریز 
شده است که گندم خود را تحویل مراکز خرید داده اند. به گزارش شرکت بازرگانی دولتی ایران، ارزش گندم های خریداری 
شده بیش از ۵۶ هزار میلیارد ریال است. هم اکنون عملیات خرید تضمینی گندم در استان های خوزستان، ایام، فارس، بوشهر، 
سیستان و بلوچستان، هرمزگان، کرمان، کهگیلویه و بویراحمد، اصفهان، قم، کرمانشاه و لرستان در حال انجام است. تاکنون 
در استان خوزستان بیش از یک میلیون تن گندم خریداری شده و خرید در استان ایام به بیش از 12۶ هزار تن رسیده است. 
استان فارس در آستانه تحویل 100 هزار تن گندم قرار دارد. طول مدت خرید تضمینی گندم در این استان طولانی است به 
طوری که از میانه فروردین شروع شده و آغاز خرید در مناطق شمالی به حدود تیرماه می رسد. در بوشهر 30 هزار تن، در 
اصفهان که به تازگی وارد عملیات خرید شده 1۶2 تن، سیستان و بلوچستان حدود 13 هزار تن، در لرستان 482 تن، هرمزگان 
بیش از 23 هزار تن، کرمانشاه حدود 3هزار و کهگیلویه و بویراحمد بیش از 13 هزار تن گندم خریداری شده است. خرید گندم 
در 28 اردیبهشت ماه نسبت به سال گذشته در همین روز 11 درصد کاهش داشته که دلیل آن کاهش قابل توجه بارندگی ها 

در کشور است. بخش زیادی از تولیدات گندم کشور که بیش از ۶0 درصد را شامل می شود از نوع دیم است.

۷۳درصد
پولگندمکاران
واریزشد

خرید تضمینی گندم

سردار علي فضلي، جانشین معاون هماهنگ کننده سپاه در پیامي ویدئویي خطاب به رزمندگان و مجاهدان فلسطیني 
با تبریک پیروزي آنها در جریان جنگ 12روزه، گفت: درود و سام خدا به همه مجاهدین و همه مبارزین فلسطیني، 
شکستن محاصره مسجدالاقصي، غزه و کرانه باختري بدون اراده و اعتقاد و باور ممکن نمي شد و من خاضعانه عرض 
مي کنم که خودم را خاک پاي رزمندگان فلسطیني مي دانم چراکه آنها امروز توفیق دارند در خط مقدم دفاع از اسام و 
قرآن با بدترین دشمنان خدا و قرآن یعني صهیونیست ها و امریکایي ها مي جنگند و کارشان ستودني است. ما همه 
عمرمان را مدیون شان خواهیم بود و حتماً هر خدمت و حمایت و پشتیباني که از ما بربیاید دریغ نمي کنیم. از گذشته تا 
به امروز و ان شاءا... در آینده هم حمایتشان و هم دعایشان مي کنیم و امروز این فرهنگ دفاع مقدس و مکتب شهید 
سلیماني آمد و فلسطیني ها را مجهز و مسلح کرده تا از خودشان و آرمان هایشان دفاع کنند. هر بار که دستشان روي 
یک ماشه باشد و یک موشک یا راکتي را شلیک کنند، برایشان ثواب است و فردا در مقابل رسول الله)ص(، در مقابل ائمه 
اطهار)ع( و در مقابل پیامبران خدا روسفیدند چراکه دارند از آن جغرافیا دفاع مي کنند و ما به حالشان غبطه مي خوریم. 

ان شاءالله روزي بشود که در یاري مستقیم آنها در مقابله با صهیونیست ها انجام وظیفه و اداي دین کنیم./ فارس

ازپشتیبانیملتفلسطین
دریغنمیکنیم

سردار علي فضلی

مدیرعامل فرابورس ایران در نشست »تامین مالی هوشمند«  که 
به عنوان یکی از نشست های همایش اقتصاد هوشمند برگزار شد، به 
موضوع نظارت هوشمند و سامانه هایی که بر کج گزینی  در بازارها نظارت 
می کنند، پرداخت و گفت:کج رفتاری هایی در بحث نظارت ها به وجود 
می آید و گاه خطاهای معاماتی رخ می دهد که از طریق تکنولوژی های 
مناسب می تواند کنترل شود. امیر هامونی گفت: در حال حاضر بحث 
فضای مجازی نیز پررنگ شده و مباحث مالی- رفتاری و اقتصاد روایی 
از فضای مجازی نشأت می گیرد. وی در ادامه به مطالعات مایکل ایتکن 
استاد اقتصاد یکی از دانشگاه های استرالیا اشاره کرد و افزود: این استاد 
اقتصــاد بحــث کیفیت بازار را مطرح کرده و عنوان می کند که باید با 
به کارگیری تکنولوژی های هوشمند و هوش مصنوعی به ارتقای کیفیت 

بــازار کمــک کنیم. مدیرعامــل فرابورس ایــران در ادامه مصادیق 
کج رفتاری ها را مواردی همچون دســتکاری قیمت و سوءاستفاده از 
اطاعات نهانی دانست.  هامونی در ادامه با اشاره به کاربردهای فین تک، 
اظهار کرد: با توجه به حجم بالای تراکنش ها، حجم بالای انواع داده ها، 
تنوع بازیگران، ابزارها و بازارها و همچنین پیچیده شدن فرآیندها و در 
نتیجه مطالبه مردم نسبت به سرعت، دقت، شفافیت و در دسترس 
بودن و در نهایت ظهور تکنولوژی های ساختارشکن و تحول صنعت، 
بحث فین تک ها بسیار پررنگ تر خواهد شد و به کارگیری فین تک ها 
ضرورت می یابد. مدیرعامل فرابورس ایران در ادامه این پنل به گزارش 
موسسه مکنزی در سال 2020 که مربوط به زیرساخت بازار سرمایه 
بود، اشــاره کرد و گفت: در بحث های آماری در خصوص اکوسیســتم 

بازار سرمایه، موضوع هوش مصنوعی )AI( رتبه اول را دارد. او همچنین 
با اشاره به تجربه بورس نزدک و دویچه بورس در حوزه سرمایه گذاری 
روی فین تک ها در امر نظارت افزود: نزدک ونچرز با دو تامین سرمایه 
بــزرگ برای توســعه فین تــک در حوزه هایی نظیــر تحلیل داده، 
هوش مصنوعی، یادگیری ماشــین، رگ تگ ، باکچین و دارایی های 
دیجیتال و زیرساخت سرمایه گذاری کرده است.  هامونی شرکت های 
سرمایه پذیر نزدک ونچرز را در حال حاضر شامل 1۵ شرکت عنوان 
کرد که Digital Reasoning به عنوان یکی از شرکت های شاخص 
در زمینه هوش مصنوعی و نظارت بر ارتباطات الکترونیکی به منظور 
شناســایی ارتباطات مشــکوک با استفاده از هوش مصنوعی در حال 

فعالیت است./ سنا

موافقت اصولی و مجوز فعالیت »سندباکس« بازار سرمایه

دبیر ستاد حقوق بشر با تأکید بر هم افزایی شیطانی آمریکا و رژیم صهیونیستی در نابودی ملت و محو کشور فلسطین، گفت: 
اگر »مزدوران صهیونیســت« با اســتمرار جنایت و کشــتار، زندان بزرگ غزه را به »قتلگاه وجود بشر« تبدیل کرده اند، »اربابان 
آمریکایی« با تشدید خصومت علیه انسان و انسانیت، شورای امنیت سازمان ملل را به »قربانگاه حقوق بشر« تبدیل کرده اند. علی 
باقری کنی در نشست مجازی بین المللی »جوانان حامی فلسطین« که با حضور تنی چند از فعالان حقوق بشری کشورهای 
ایتالیا، سوریه، پاکستان، بحرین، فلسطین، عراق و یمن برگزار شد، اظهار داشت: رژیم آمریکا با بیش از هفت دهه حمایت از 
اشغالگری، تجاوزگری و جنایت پیشگی رژیم صهیونیستی، اکنون با همه  توان از نسل کشی جادان صهیونیست در غزه حمایت 
و با گستاخی تمام و برای سومین بار، حتی از صدور بیانیه شورای امنیت سازمان متحد نیز جلوگیری کرده است. رویکرد جنایتکارانه 
رژیم آمریکا در سومین وتوی صدور بیانیه از سوی شورای امنیت سازمان ملل عما به معنای »وتوی حقوق بشر« و به سخره  
گرفتن انسان و حقوقش از سوی »گستاخ ترین مدعی حقوق بشر در جهان« است. صهیونیست ها و متحدان غربی شان تصور 
دارند می توانند صدای مقاومت را خاموش کنند اما مقاومت قوی تر از همیشه و صهیونیست ها ضعیف تر از همیشه هستند، چراکه 
پژواک و امتداد گفتمان مقاومت نه تنها در سطح منطقه، بلکه حتی در قلب افکار عمومی آمریکا و اروپا به وضوح دیده می شود. 

شورایامنیت
به»قربانگاهحقوقبشر«
تبدیلشدهاست

علی باقری کنی

معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در سی امین نشست کمیته اقدام ارزی اعام کرد: بر اساس 
مصوبات این جلسه، صادرکنندگان سال ۹8 که تا تاریخ 31 تیرماه ۹۹، هفتاد درصد از تعهدات صادراتی خود را ایفا 
کرده اند مشمول بهره مندی از نرخ صفر مالیاتی و استرداد کامل مالیات ارزش افزوده خواهند بود.به گزارش روابط عمومی 
سازمان توسعه تجارت ایران، حمید زادبوم با بیان این مطلب اظهار کرد: سایر صادرکنندگان سال ۹8 که تا تاریخ 31 
تیر ماه 1400 نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود به میزان ۹0 درصد صادرات خود اقدام کنند، مشمول بهره مندی از 
نرخ صفر مالیاتی و استرداد کامل مالیات ارزش افزوده خواهند بود.وی افزود: صادرکنندگان سال ۹۹ جهت بهره مندی 
از نرخ صفر مالیاتی و استرداد مالیات ارزش افزوده کامل حاصل از صادرات موظفند نسبت به ایفای تعهدات ارزی خود 
به میزان ۹0 درصد ارزش صادرات خود حداکثر تا 31 شهریور سال جاری اقدام کنند.معاون وزیر و رئیس کل سازمان 
توسعه تجارت ایران تاکید کرد: بر اساس تفویض اختیار انجام شده از سوی کمیته ماده 2 مصوبات شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی، کمیته اقدام ارزی درخصوص موارد خاص ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان که در بسته سیاستی برگشت 

ارزحاصل از صادرات سال های 13۹۷ تا 1400 به آنها تصریح نشده است، تصمیم گیری خواهد کرد.

بخشودگیمالیاتی
برایایفایتعهد
ارزی۷۰درصدی

حمید زادبوم

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران گفت: رشد آمار صادرات در 2 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته، ناشی از افت 
صادرات سال گذشته بر اثر کرونا است. محمد لاهوتی درباره دلایل رشد صادرات 2 ماهه نخست امسال، گفت: درباره میزان رشد صادرات 
2 آمار متفاوت توسط 2 مقام مسؤول اعام شده است به طوری که بر اساس ادعای وزیر صنعت، معدن و تجارت، صادرات کشور در 2 ماهه 
اول امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 80 درصد رشد داشته است اما براساس اعام رئیس کل گمرک جمهوری اسامی ایران، 
میزان رشد صادرات در بازه زمانی مذکور 4۶ درصد بوده است. رئیس کنفدراسیون صادرات ایران افزود: فارغ از اینکه کدام یک از این آمار ها 
درباره رشد صادرات صحیح است، از 2 زاویه دلایل رشد صادرات در سال جاری قابل بررسی است که اولی تاثیر مصوبات اواخر سال گذشته 
درباره رفع تعهد ارزی صادرکنندگان و تعیین تکلیف رفع تعهد ارزی سال های 13۹۷ تا 1400 است. وی با بیان اینکه اگر چه هنوز مشکاتی 
درباره بازگشت ارز حاصل از صادرات سال 13۹۷ باقی است، گفت: این مصوبات شرایط نسبتا خوبی را برای بازگشت ارز حاصل از صادرات 
ایجاد کرد و تصویر پیش روی صادرکنندگان برای بازگشت ارز مشخص است . وی با اشاره به رشد صادرات در 2 ماهه سال جاری گفت: با 
مرور وضعیت تجارت در سال گذشته باید به این نکته توجه شود که با ورود ویروس کرونا به کشور در اواخر سال ۹8 پس از مدتی و از اوایل 

سال ۹8 تا اواسط خرداد ۹۹ تمام مرزهای کشور بسته شد و به غیر از یک سری کالاهای خاص، صادراتی انجام نشد

رشدصادراتناشیازافتآن
درسالگذشتهاست،
نهاقداممؤثردولت

محمد لاهوتی

معــاون مالــی وزارت ورزش و جوانان در مورد تعیین پاداش مــدال آوران المپیک و پرداخت 10 میلیارد به 
فدراســیون فوتبال توضیحاتی ارائه داد. ژاله فرامرزیان در حاشیه مســابقات تور جهانی تنیس جوانان در جمع 
خبرنــگاران در مورد تعیین پاداش مدال آوران المپیک توکیو گفت: »آیین نامه ای مصوب کردیم و طبق امتیاز و 
منابعی که داریم به عددی می رسیم. تاش مان بر این است که این عدد را افزایش دهیم از این رو جلسه ای هفته 
آینده با نوبخت داریم و نهایت چانه زنی را می کنیم تا خبرهای خوشی برای ورزشکاران داشته باشیم.« او در پاسخ 
به این پرسش که بودجه 10 میلیاردی به فدراسیون فوتبال همان مبلغی است که فدراسیون با سازمان برنامه ریزی 
و بودجه رایزنی کرده بود، پاســخ داد: »آن چیزی که تخصیص داده شــده از سر جمع اعتبارات ماست. ما از محل 
اعتبارات خودمان کمک  کردیم و برای حضور در بازی های مقدماتی جام جهانی به میزانی که نیاز باشــد کمک 
می کنیم. وی در مورد  وضعیت نامشــخص خصوصی سازی استقال و پرسپولیس چنین توضیح داد: چیزی که 
برعهده وزارت ورزش بوده، تماماً انجام شــده است. سازمان خصوصی سازی سه ماه زمان برد تا مصوبه اعام کند. 

فعاً هم منتظریم که چه زمانی وارد  بازار پایه می شوند.

پرداخت۱۰میلیاردبه
فوتبالازاعتبارمابود

 ژاله فرامرزیان
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مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: درصورت تصویب طرح پیشنهادی که از کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی به صحن علنی ارسال شده است، تمامی کارگران 
ساختمانی تحت پوشش بیمه تأمین اجتماعی قرار می گیرند و تصویب آن دستاورد بزرگی برای کارگران ساختمانی خواهد بود. وی در جلسه ویدئو کنفرانسی با مدیران تأمین اجتماعی استانها 
اظهار داشت براساس پیشنهاد فعلی که در کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تایید شده و در دستور بررسی قراردارد میانگین ۶ الی 8 درصد دستمزد کارگری بابت هر متر مربع زیربنا 
مبنای محاسبه حق بیمه سهم کارفرمایی درنظر گرفته شده است. شرایط فعلی بیمه کارگران ساختمانی نامطلوب و غیرقابل تداوم است، در وضعیت فعلی کمتر از یک سوم سهم کارفرما از حق 
بیمه وصول می شود و در صورت تداوم شرایط فعلی دو سوم کارگران ساختمانی موجود از خدمات تأمین اجتماعی محروم خواهند شد. حدود 8۰۰ هزار کارگر ساختمانی تحت پوشش این سازمان 
هستند، برای استفاده تمامی کارگران ساختمانی از خدمات تأمین اجتماعی و رسیدن به یک میلیون و دویست هزار کارگر ساختمانی تحت پوشش بیمه نیازمند ایجاد منابع مالی پایدار هستیم که 
در طرح پیشنهادی فعلی این موضوع تا حدود زیادی لحاظ شده است. در طرح پیشنهادی موجود دیدگاه ها و نقطه نظرات کارشناسی مختلف بررسی و لحاظ شده است، در این طرح میانگین 
و حدنصاب برای تعیین حق بیمه هر منطقه پیش بینی و برای هر منطقه سازوکار تصمیم گیری مشخصی لحاظ شده است.ایجاد حساب مشخص برای دریافت منابع بیمه کارگران ساختمانی یکی 

دیگر از ویژگی های طرح پیشنهادی است و قطعا یک ریال از منابع بیمه کارگران ساختمانی در جای دیگری هزینه نخواهد شد و با این طرح امکان ارتقای خدمات به کارگران را خواهیم داشت. 

پتروپارس فرزاد »ب« را توسعه می دهد

امیر رحیمی مدیرعامل شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و نوآوری فولاد مبارکه گفت: نوع دیگر سرمایه گذاری شرکت پشتیبانی و توسعه فناوری و 
نوآوری فولاد مبارکه مبتنی بر برگزاری استارت آپ استودیو است. در این حالت ما نیازهای فناورانه و نوآورانه خود را که منجر به ارتقای تکنولوژی یا توسعه 
تکنولوژی جدید می شود بر اساس تجارب موجود در شرکت فولاد مبارکه و شرکت های تولید گروه احصا کرده و عینا آن ها را در قالب یک برنامه استارت آپ 
اســتودیو فراخوان می کنیم تا در این زمینه از توان شــرکت های دانش بنیان و فنی مهندســی کشــور را جهت رفع این نیازها کمک بگیریم، جدا از محور 
فراخوان ها و برگزاری استارت آپ استودیوها، مجموعه فعالیت های این شرکت ایجاد یک اکوسیستم فنی-دانشی برای پوشش و توسعه تکنولوژی صنعت 
فولاد در کشــور اســت. این اکوسیســتم در آینده نزدیک شــامل شرکت های فنی مهندسی تخصصی، شرکت های دانش بنیان و متخصصان خبره است که 

تحت مدیریت کان این شرکت اهداف موردنظر را تعقیب می کند و فعالیت شرکت  یک فعالیت صرفا مدیریتی در حوزه تصاحب تکنولوژی است.

سخنگوی صنعت برق درباره علت خاموشی های پراکنده در تهران گفت: این مساله ممکن است به دلیل افزایش مصرف در برخی نقاط و 
ضعف شبکه باشد اما از هم اکنون خاموشی برنامه ریزی شده برای تهران تعریف نشده و جداول خاموشی منتشر نخواهد شد. مصطفی رجبی مشهدی 
در پاسخ به این پرسش که آیا در روزهای آینده نیز ممکن است با خاموشی های این چنینی مواجه باشیم، اظهار کرد: امروز و احتمالا شنبه روزهای 
گرمی هستند اما اگر مشترکان صرفه جویی لازم را داشته باشند، ان شاا... شاهد خاموشی نخواهیم بود. سخنگوی صنعت برق درباره احتمال انتشار 
جداول خاموشی در تهران نیز گفت: امسال تابستان بسیار سختی از نظر گرما و افزایش مصرف پیش رو داریم لذا برنامه ریزی شده تا با طرح های 
مدیریت مصرف، برخورد با مشترکان پرمصرف به ویژه در بخش اداری و تجاری، شناسایی و برخورد با رمزارزهای غیرمجاز مانع از بروز خاموشی های 

گسترده شویم./ایسنا

سرمایهگذاریریسکپذیربرایکسبدانشفنیوتکنولوژیفولاد تولیدرمزارزبهقیمتبیبرقیخانههایمردم

ورود قوه قضائیه به ترک فعل تالاب ها

احمدرضــا لاهیجــان زاده معاون محیط زیســت دریایی 
ســازمان حفاظت محیط زیست نسبت به وضعیت تالاب ها در 
ســال جاری با توجه به خشکســالی و کاهش بارش ها در تمام 
حوضه های آبریز هشــدار داد، به دلیل کاهش بارندگی و آغاز 
زودهنگام گرما، ورودی به تالاب ها محدود شده است و در سال 

جاری وضعیت مناسبی از لحاظ منابع آبی نداریم.
از سوی دیگر در مقایسه با خشکسالی های دیگر مشاهده 
می شــود که در ســال آبی جاری، در تمام حوضه های آبریز 
کاهش بارش یکســان داشــتیم در حالی که در سال های قبل 
در زمان خشکســالی برخی از حوضه های آبریز شرایط نرمال 
داشــتند. وی با تأکید بر اهمیت موضوع حقآبه ها و نیاز آبی 
خطاب به مدیران گفت: دوستان ممکن است در آینده نه چندان 
دور گرفتار مســئله ای شــوند که آن هم بحث ترک فعل است. 
ترک فعل در دستور کار قوه قضائیه قرار گرفته است. با برخی 
دوستان مکاتبه شده است و بحث ترک فعل را با جزئیات دنبال 
می کنند. به عنوان مثال دادگستری گیان مکاتبه و به تمام 
محور هــای مربوطــه ورود کرده و حتی در حد ثبت تالاب در 
کنوانسیون رامسر پیگیری کرده و گفته است که اگر تا تاریخ 
مشخص شده مستندات ارائه نشود، به عنوان ترک فعل تلقی 
می شود. به هر دلیلی باید وظایف قانونی خود را انجام دهیم. 
نمی توانیم به قوه قضائیه بگوییم به دلیل اینکه ۵۵ درصد آورد 
رودخانه کم شده، به ما حقآبه ندادند. مدیران کل حتماً پیگیری 
لازم را انجــام دهنــد و تمام تاش لازم صورت گیرد تا حقآبه 
تأمین شود. هر اقدامی که صورت می گیرد نیز رونوشت آن به 
سازمان حفاظت محیط زیست ارسال شود. وی با تأکید بر ورود 
سازمان بازرسی کشور برای پیگیری موضوعات تالاب، پایداری 
زیســت بوم ها و مدیریت زیســت بومی در تالاب ها، مدیریت 
هوشمند تالاب ها گفت: تمام برنامه ها باید پایش و تبدیل به 
گزارش شــوند. او با اشــاره به پایش هوشمند تالاب ها گفت: 
قراردادی برای کل تالاب های کشور در حال نهایی شدن است 
تا بتوانیم با سیستم های ماهواره ای تمام تالاب ها را رصد کنیم. 
امیدواریم تا تیر ماه ســال جاری مرکز مورد نظر دایر شــود. در 
این صورت وضعیت خشکســالی، میــزان آورد آب به صورت 
دقیق تر رصد می شود.وی از پیگیری موضوع ثبت تالاب ها در 
کنوانســیون های بین المللی خبر داد و گفت: برای ثبت 11 
تالاب در کنوانســیون رامســر اقدام کردیم. ارسال اطاعات از 
اســتان به کندی صورت می گیرد،  در تاش هســتیم قبل از 
پایان دولت بتوانیم ثبت 11تالاب را در کنوانسیون رامسر به 
نتیجه برسانیم. وی با اشاره به تاش و ورود وزارت نیرو برای 
ثبت سند تالاب به نام خود اظهار کرد: بعد از تاش وزارت نیرو 
برای اینکه تملک بستر و حریم تالاب را داشته باشد، جلسه ای 
را در معاونت حقوقی رئیس جمهوری داشــتیم. وزارت نیرو با 
تمام بضاعت حقوقی ورود پیدا کرده بود، مســئولان ســازمان 
جنگل ها و سازمان ثبت اسناد نیز حضور داشتند. تالاب هایی 
که همزمان جزو مناطق چهارگانه شدند، از جمله تالاب انزلی، 
اداره ثبت قانوناً اجازه نداشــت که به وزارت نیرو واگذار کند، 
بنابراین ما به دوستان شدیداً اعتراض کردیم. /جوان آناین 

منابع حاصل از واگذاری اموال آب و 
فاضلاب صرف بهسازی تاسیسات 

موجود می شود
نمایندگان در جریان بررسی جزئیات لایحه نحوه واگذاری 
اموال، تاسیســات، ماشین آلات و هرگونه مالکیت مربوط به 
تاسیسات آب و فاضاب، ضمن اصاح این لایحه، با جزئیات 
آن با 1۷3 رای موافق، ۶ رای مخالف و 8 رای ممتنع از مجموع 
234 نماینده حاضر در صحن موافقت کردند. براساس ماده 
واحده اصاح شــده این لایحه؛به دولت اجازه داده می شــود 
مالکیت اموال، تاسیســات، ماشــین آلات و هرگونه مایملک 
مربــوط به تاسیســات آب و فاضــاب را که از متولیان قبلی 
تامین و توزیع آب در اختیار و تصرف شرکتهای آب و فاضاب 
استانی قرار گرفته یا خواهد گرفت، با رعایت نیات واقفین در 
خصوص اموال موقوفه به این شــرکتها واگذار کند. در این 
موارد شــرکتهای آب و فاضاب اســتانی به عنوان دســتگاه 
بهره بردار تلقی می شوند و مواد )32( و )33( قانون برنامه و 
بودجــه مصوب 13۵1/12/10 با اصاحات و الحاقات بعدی 

آن در مورد آنها قابل اجرا است. / خانه ملت 

 رونمایی از سه دستاورد راهبردی سپاه 
در حوزه های پهپادی و پدافندی

پهپاد غزه عاوه بر کاربرد نظامی و دفاعی، در پایش 
جنگل هــا، عملیــات امداد و نجات و کمک رســانی در 
حوادث و بایای طبیعی مانند سیل و زلزله می تواند به 
اجرای مأموریت بپردازد. سه دستاورد مهم و راهبردی 
سپاه در حوزه های پهپادی و پدافندی با حضور فرمانده 
کل سپاه رونمایی شد. به گزارش سپاه نیوز، در آستانه 
فرارسیدن سوم خرداد روز »مقاومت، ایثار و پیروزی«، 
در مراســمی با حضور سردار سرلشکر پاسدار »حسین 
ســامی« فرمانده کل سپاه پاسداران انقاب اسامی و 
ســردار سرتیپ پاسدار »امیرعلی حاجی زاده« فرمانده 
نیروی هوافضای سپاه، از سه دستاورد مهم و راهبردی 
دفاعی و نظامی سپاه در حوزه های پهپادی و پدافندی 
رونمایی شد. هواپیمای بدون سرنشین فوق سنگین و 
پهــن پیکــر »غزه« بــا تنوع مأموریــت در حوزه های 
مراقبتی، رزمی و شناسایی و مداومت پروازی 3۵ ساعت 
نخستین دستاورد دفاعی سپاه بود که سرلشکر سامی 
از مراحل ساخت آن بازدید کرد. این پهپاد سنگین در 
مأموریت رزمی قادر به حمل 13 بمب تا شعاع عملیاتی 
دو هــزار کیلومتــری و نیز حمــل ۵00 کیلوگرم انواع 
تجهیزات جمع آوری اطاعات و سیگنالی است. با اضافه 
شــدن این پهپاد به نــاوگان پهپادی نیروی هوافضای 
ســپاه، قابلیت اشــراف اطاعاتی و عملیــات مقابله با 
تهدیدات دشــمنان توســعه و ارتقــا می یابد. بنابراین 
گزارش؛ پهپاد غزه عاوه بر کاربرد نظامی و دفاعی، در 
پایش جنگل ها، عملیات امداد و نجات و کمک رســانی 
در حوادث و بایای طبیعی مانند سیل و زلزله می تواند 
به اجرای مأموریت بپردازد. رونمایی از سامانه موشکی 
زمین به هوای تمام ایرانی »۹دی« که توانایی درگیری 
بــا انواع تهدیدات در فاصلــه نزدیک مانند کروز، بمب 
هواپیما و انواع پهپادها و انهدام آنها را دارد و نیز سامانه 
راداری »قدس« با قابلیت استقرار در موضع و جابه جایی 
ســریع از دیگر دســتاوردهای رونمایی شــده توسط 

فرمانده کل سپاه بود.
فرمانده ســپاه در حاشــیه این مراسم، گفت: پهپاد 
سنگین و پهن پیکر »غزه« که توسط نیروی هوافضای 
ســپاه توســعه یافته و ما را در قلمرو نبردهای هوایی به 
تــراز جدیدی از قدرت و قابلیت می رســاند، جایگزین 
پرنده های با سرنشــین در نبردهای هوایی می شــود و 
قادر اســت در ارتفاع بیش از 3۵ هزار پا از ســطح زمین 
پرواز کرده و با ســرعتی حدود 3۵0 کیلومتر بر ســاعت 
و مداومت پروازی 20 ساعت اهداف هوایی را در اعماق 
طولانی هدف قرار دهد. سامی با بیان اینکه پهپاد غزه 
پیشــرفته توانایی حمل 13 بمب همزمان را داشــته و 
می تواند علیه اهداف زمینی به اجرای عملیات بپردازد، 
اظهار داشت: این پهپاد قادر است در پروازهای شناسایی 
و جمع آوری های الکترونیک مشــارکت داشته باشد و 
ســال آینده به توان عملیاتی ســپاه وارد خواهد شــد و 
توانمندی ما را در نبردهای هوایی بهبود خواهد بخشید. 
وی با تأکید بر اینکه اســتراتژی و سیاســت عملیاتی ما 
توســعه  قلمرو دفاعی در اعماق وســیع و در ارتفاع بالا 
است، افزود: سامانه هایی که امروز از آنها بازدید کردیم 
بخشی از این نیازهای ما را پاسخ می دهند؛ نیازمند به 
دست آوردن قابلیت جنگ از راه دور هستیم که به فضل 
الهی به این قابلیت دســت یافته ایم و ســامانه هایی که 
توســعه پیدا می کننــد در تکمیل این هدف راهبردی 
یاریگــر ما هســتند و به امید خــدا در آینده نزدیک از 
دستاوردهای بزرگتری برای مردم صحبت خواهیم کرد. 
فرمانده سپاه با اشاره به تقارن ایام سالگرد فتح خرمشهر 
به عنوان نماد مقاومت ملت ایران با ایام مقاومت مردم 
فلســطین برابر رژیم غاصب صهیونیســتی عنوان کرد: 
تقارن این ایام با رونمایی از دســتاوردهای دفاعی ما را 
بر آن داشــت تا پهپاد پهن پیکر نیروی هوافضای ســپاه 
را با نام غزه نامگذاری کنیم تا افتخاری جاودان باشــد 
برای کسانی که در آن سرزمین امروز در مقابل تهاجم 
و تجــاوز صهیونیســت ها ایســتادگی و غیرتمندانه و 

جوانمردانه از شرف و حیثیت خود دفاع می کنند.

خبر سهم 35 درصدی پتروشیمی ها در تأمین ارز سامانه نیماخبر
بهزاد محمدی مدیرعامل شــرکت ملی 
صنایع پتروشــیمی با اشــاره به اینکه ۷0 
درصــد از ارزهای صادراتی شــرکت های 
پتروشیمی در سامانه نیما عرضه می شود، 
گفت: 3۵ درصد از ارز عرضه شده در سامانه 
نیما توسط شرکت های پتروشیمی تأمین 

شده است.
وی با اشــاره به اینکه رشــد تقاضا برای 
محصــولات پالایشــی به زیــر 0.۹ درصد 
رسیده، گفت: تقاضا در صنعت پتروشیمی 
به پنج درصد رسیده است. در سال ۹۹ در 
مجمــوع 40 میلیــون تن خوراک در قالب 
گاز طبیعی، اتان، میعانات گازی و... دریافت 
کردیم که معادل یک میلیون بشــکه نفت 
در روز اســت و این رقم در ســال 1404 به 
2.2 میلیون بشکه معادل نفت خام افزایش 
پیدا می کند که در گذر از خام فروشی مؤثر 
خواهــد بــود.او با بیــان اینکه ۶۷ مجتمع 
پتروشیمی در کشور داریم که تا پایان سال 

به ۷۷ مجتمع افزایش پیدا می کند، گفت: 
۶2 میلیون تن محصول در سال ۹۹ تولید 
شده که3۵ میلیون تن محصول نهایی بوده 
اســت. 30 درصد از این محصول نهایی در 
بازار داخلی به فروش رســیده و ۷0 درصد 
صادر شده است. دربخش صادرات با وجود 
تحریم ها و کاهش تقاضای ناشــی از کرونا، 
2۵ میلیــون تن به ارزش 10 میلیارد دلار 

محصــول پتروشــیمی صادر شــده و 10 
میلیون تن به ارزش ۵ میلیارد دلار در داخل 
به فروش رسیده است. و در مجموع درآمد 
صنعت پتروشیمی در سال ۹۹، حدود 1۵ 
میلیــارد دلار بوده اســت.هیچ صنعتی در 
کشــور نیســت که به پایین دست خود 10 
میلیون تن خوراک ارائه کند که به رونق و 
اشــتغال در 1۵ هزار بنگاه بزرگ و کوچک 

منجر شــده اســت. در سال ۹۹ در مجموع 
40 نــوع محصول شــیمیایی و 340 گرید 
پلیمــری تولید کردیم و تاســال 1404 با 
اجرای طرح های در دست اجرا 20 محصول 
جدید به ســبد گروه شــیمی کشور اضافه 
خواهد شد. با تحقق ظرفیت 100 میلیون 
تن تا پایان سال، 100 درصد برنامه توسعه 
کان در صنعــت پتروشــیمی را محقــق 
می کنیم و تا پایان سال 1404 به رتبه یک 
صنعت پتروشیمی در خاورمیانه دست پیدا 
خواهیــم کرد. او مجموع ســرمایه گذاری 
انجام شــده در صنعت پتروشــیمی را ۷۹ 
میلیارد دلار دانست و گفت: تا سال 1404 
حجم سرمایه گذاری در این صنعت به 10۵ 
می رســد. شــرکت های  دلار  میلیــارد 
توانســتند   ۹۹ ســال  در  پتروشــیمی 
1۵0درصد تعهد خود، ارز در ســامانه نیما 
عرضه کنند که نقش مهمی در آرامش بازار 

ارز کشور داشته است./ایرنا

مصطفی رجبی مشــهدی سخنگوی صنعت برق 
ایران گفت :  مصرف برق در مراکز اســتخراج رمز ارز 
که به صورت مجاز فعالیت می کنند به 300 مگاوات 
می رســد که با هدف حفظ تعادل و پایداری شــبکه، 

برق تمامی این مراکز از دیروز قطع شد.
بــا این وجود براســاس برآوردهای صورت گرفته 
همچنان بیش از 2 هزار مگاوات برق در مراکز غیرمجاز 

اســتخراج رمز ارز در نقاط مختلف کشور مصرف می 
شود که اتصال نادرست آنها به شبکه سراسری باعث 
آسیب دیدگی و حتی سوختن تجهیزات شبکه شده 

و خاموشی هایی را به دنبال داشته است.
مشــترکان خانگی که از دستگاه ماینر و تجهیزات 
مربوط برای اســتخراج رمزارز در منزل اســتفاده می 
کننــد باید ســریعاً نســبت به خامــوش کردن این 
تجهیزات اقدام کنند درغیر این صورت عاوه بر ضبط 
تجهیزات تا تعیین تکلیف قانونی، برق منزل آنها قطع 
خواهد شد. وی از عموم مردم کشور درخواست کرد 
که برای حفظ پایداری شبکه برق و جلوگیری از بروز 
خاموشــی ها و افت ولتاژ در شــبکه برق که آسیب آن 
به خود مردم می رســد، هرگونه فعالیت غیرقانونی و 
استفاده غیرمجاز از شبکه برق را از طریق مراجعه به 
https:www.tavanir. سامانه ســمات به آدرس

org.irsamaat گزرش دهند. در این سایت بخشی 
جداگانــه بــرای معرفی مراکز یا افرادی که به صورت 

غیرمجاز به اســتخراج رمزارز می پردازند، وجود دارد 
کــه مردم می تواننــد از طریق مراجعه به این بخش، 
حتی شــماره شــبا بانکی خود را برای دریافت پاداش 
معرفی مرکز غیرمجاز اعام کنند. سخنگوی صنعت 
برق افزود: پرداخت پاداش به افرادی که به افشــای 
مراکز استخراج رمز ارز اقدام می کنند، پس از بررسی 

و تایید صحت گزارش ارائه شده، انجام می شود.
ضمنا” برق چهار ســازمان دولتی شــامل ســتاد 
مرکزی وزارت صنعت، بانک ملت )ساختمان مرکزی(، 
بنیاد تعاون و ســازمان ثبت و اســناد کشــور به دلیل 
رعایت نکردن الگوی مصرف اعام شده، با اباغ قبلی 
قطع شــد. وی با اشــاره به اینکه براساس اباغ صورت 
گرفته توســط وزارت نیرو، ســازمان های دولتی باید 
مصــرف برق خــود را ۵0 درصد کاهش دهند، افزود: 
بازرسی های روزانه توسط شرکت های توزیع به منظور 
اطمینــان از صحت عملکرد ســازمان های دولتی در 

موضوع مدیریت مصرف برق، انجام خواهد شد.

توقف استخراج رمزارزها با هدف پایداری شبکه برق

گاز طبیعی برای ۸ میلیون مشترک رایگان شد
 حســن منتظرتربتی، معاون وزیر نفت در امور گاز در 
رویداد به هم رســانی عرضه و تقاضای فناوری در صنعت 
گاز با اشاره به شکل گیری پالایشگاه گاز بیدبلند-1 و انجام 
امور آن از سوی شرکت های خارجی در سال 1344، گفت: 
از آن زمان شرکت های داخلی به مرور به عنوان بهره بردار 
وارد عرصه پالایشــگاهی و صنعت گاز شــدند، اما شرکت 
ملی گاز امروز هم یک صنعت رو به توسعه است که بیش 
از ۹۵ درصد پوشــش گازرســانی دارد و هم صنعتی است 
که افزون بر اینکه به عنوان توســعه ارائه خدمت و تامین 
انــرژی می کنــد، در تولید داخل هم کارهای خوبی انجام 

داده است.
شاید نخستین طراحی های شبکه توزیع شهر تهران را 
شــرکت های فرانســوی انجــام می دادنــد و مــا حتی 
نمی توانستیم طراحی های شهری را هم انجام دهیم، اما 
امروز تمامی اقام بخش توســعه در بخش های شهری و 

روستایی را به طور کامل مجموعه گاز در داخل کشور انجام 
می دهد. مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران تاکید کرد: در 
طول چند ســال اخیر توسعه های بسیار خوبی در بخش 
گازرســانی به شهرها و روســتاها دنبال شده و تقریبا در 
همین بخش حدود 40 هزار میلیارد تومان کار انجام شد 
که عمده این هم کالا بوده است ، بخش خط لوله که یک 
صنعت مهم و ویژه است و دو کالای اساسی در آن وجود 
دارد، خــط لوله و ایســتگاه تقویت فشــار کــه ما اکنون 
توربوکمپرســور را در داخل کشور تولید می کنیم و همه 
تولید لوله در داخل کشور انجام می شود. ورق را از خارج 
وارد می کردیم که خوشــبختانه در طول ســال 13۹۹ 
کارخانه های ورق سازی در داخل کشور راه اندازی شد. او 
در پاســخ به پرسشــی درباره اجرای طرح رایگان شــدن 
قبوض گاز برای مشــترکان خوش مصرف، اظهار کرد: از 
زمان اجرای این طرح )دی ماه 13۹۹ تاکنون( بیش از 8 

میلیون قبض رایگان صادر شــده اســت که این تعداد در 
ماه هــای آینــده افزایش می یابد و عمده مشــمولان آن 
دهک های اول، دوم و بخشــی از دهک ســوم هستند. وی 
همچنین با اشاره به انتشار خبرهایی درباره تقاضای عمان 
برای واردات گاز از ایران گفت: این موضوع اکنون در سطح 
وزارت نفت پیگیری می شود، اما اینکه چه زمان به قرارداد 

برسد پس از مذاکرات مشخص می شود./ شانا

 کارآمد مدیر بازاریابی و فروش شرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس به تشــریح دو 
عرضــه موفــق این شــرکت در رینگ 
بین الملل بورس انرژی پرداخت و تاکید 
کرد: ســتاره خلیج فارس به سبب حجم 
تولید، اصلی تریــن تعیین کننده قیمت 
نفتــا در منطقه خلیج فارس و در بورس 

انرژی کشور است.
این عرضه با حجم ۶0 هزار متریک تن 
صــورت پذیرفت که با اســتقبال فعالان 
بازار مواجه شــد و کماکان قیمت فروش 
نفتای پالایشــگاه ســتاره خلیج فارس 

بالاتریــن قیمت صادراتی فروش نفتا در 
ایران اســت و این فروش از تثبیت بازار 
فراورده نفتای شرکت نفت ستاره خلیج 
فارس در شرق آسیا حکایت دارد و یکی 
دیگــر از عرضه های اخیر شــرکت نفت 
ســتاره خلیج فارس در رینگ بین الملل 
را عرضه Heavy End یا برش سنگین 
این پالایشگاه عنوان کرد این فرآورده نیز 
برای کشف قیمت به تناژ ۶20 هزار بشکه 
در بــورس انــرژی ایران عرضه شــد که 
عرضه ای موفق و کم سابقه در تاریخ بورس 
انرژی کشــور بود ، عرضه فرآورده ها در 

بورس انرژی را سبب شفافیت بیشتر در 
نحوه فروش محصولات دانست امیدواریم 
با برنامه ریزی های اصولی و اســتفاده از 
تمام ظرفیت ها شاهد فعالیت گسترده تر 
و درخشش بیشتر ستاره خلیج فارس در 
بــورس انــرژی باشــیم. وی در پایــان 
ابرپالایشگاه ستاره خلیج فارس را به سبب 
حجم تولید، برنامه ریزی مدون و تحلیل 
و رصد بازار هدف، اصلی ترین تعیین کننده 
قیمت فراورده های ویژه به خصوص نفتا 
در بــورس انــرژی معرفی کــرد و اظهار 
داشت: علی رغم فشار استکبار جهانی، با 

حداکثــر بهره گیــری از تــوان داخلی و 
ظرفیت هــای موجود توانســتیم نقش 
موثری را در تامین ســبد سوخت کشور، 
تهیــه خــوراک صنایع پتروشــیمی و 
همچنیــن صادرات فرآورده های ویژه در 
بازار جهانی ایفا کنیم و امیدواریم در سال 
پیش رو نیز همچون گذشته به پشتوانه 
تــاش و روحیــه جهادی همــکاران و 
شناسایی بازارهای جدید مصرف و تمرکز 
بر مقاصد جدید صادراتی شاهد افزایش 
اســامی ایــران  بــرای   ارزآوری 

 باشیم./ روابط عمومی

 پالایشگاه ستاره خلیج فارس، تعیین کننده  قیمت فرآورده های نفتی
 در بورس انرژی ایران
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اقتصادکلان9
آزادسازی
صادرات

محصولاتفولادی
هفته نامه اقتصادی ایران

اگر تولیدکننده ای از لیست شرکتهای صادرکننده حذف شود دو ماه زمان می برد تا بار دیگر بر لیست شرکت های صادرکننده اضافه شود در این صورت برای خود تولیدکنندگان بهتر است تا به تعهدات خود 
پایبند باشند. به گزارش ایراسین؛ سیف الله امیری، مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت، در رابطه با صادرات محصولات فولادی گفت: وزارت صمت در حال تهیه و ارسال نامه ای به گمرک کشور برای 
آزادسازی صادرات محصولات فولادی است که برحسب این نامه تولیدکنندگانی که به کف عرضه و تعهدات خود در بورس کالا  عمل کنند، می توانند تا سه ماه آینده محصولات خود را صادر کنند. سیف الله 
امیری در ادامه افزود: وزارت صمت در بازه زمانی سه ماهه به تولیدکنندگان این اختیار را می دهد تا محصولات خود را صادر کنند و دیگر نیازی به تایید از سوی وزارت صمت نیست که این بازه زمانی هر سه 
ماه مجددا تمدید خواهد شد. وی با اشاره به حذف برخی از شرکت ها از لیست صادر کننده ها، بیان کرد: در این بازه زمانی سه ماهه وزارت صمت با گزارشاتی که از گمرک کشور و همچنین از بورس کالا 
دریافت می کند بر صادرات تولیدکنندگان نظارت می کند و اگر در این میان شرکتی کف عرضه و تعهدات خود را رعایت نکند، بی درنگ از لیست شرکت های صادرکننده حذف خواهد شد. امیری در ادامه 
خاطر نشان کرد: اگر تولید کننده ای از لیست شرکتهای صادرکننده حذف شود دو ماه زمان می برد تا بار دیگر بر لیست شرکت های صادرکننده اضافه شود در این صورت برای خود تولیدکنندگان بهتر است 

تا به تعهدات خود پایبند باشند  تا مشکلی ایجاد نشود البته چنانچه شرکت تولید کننده محصولات فولادی کف عرضه و تعهدات بورس کالا را عمل کند، می تواند به  صادرات خود همچنان ادامه دهد.

آخرین جزییات عرضه اولیه های و احتمال 
افزایش ۵4 درصدی سرمایه “وپارس”

کوروش پرویزیان مدیرعامل بانک پارسیان با اشاره به 
اثر تعیین نرخ جدید تسعیر ارز بر صورت های مالی، گفت 
: با توجه به اقدامات انجام شده آینده درخشانی در انتظار 
بانک بوده و احتمال می رود که با درخواست افزایش ۵4 
درصدی سرمایه وپارس در امسال موافقت و اجرایی شود 
. با توجه به مثبت بودن پرتفوی ارزی پارســیان ، تعیین 
نــرخ جدید تســعیر بر تراز مالــی بانک اثر مثبتی خواهد 
داشت. مساله اول برداشت شبانه از بانک ها به نفع دولت 
اســت که امید می رود این طلب از بانک مرکزی در دوره 
حضــور رییــس کل بانک مرکزی جناب آقای همتی حل 
شود. و اجرای ماده 4۶ قانون رفع موانع تولید و حسابرسی 
ارزی بود که حل و فصل، این مســاله اثر بســیار مثبتی بر 
تراز مالی بانک پارسیان خواهد گذاشت.  صورت های مالی 
گروه بانک پارســیان مطلوب، قابل ارائه و جذاب است اما 
محدودیت های ناشی از معوقات سنواتی، آثار تحلیلی بر 
صورت های مالی بانک دارد. با این وجود با توجه به فعالیت 
های انجام شــده، آینده بســیار خوبی در انتظار مجموعه 
بانک و گروه پارســیان اســت. وتأمین مالی خوشبختانه 
توسط حوزه نظارت بانک مرکزی تایید شده اما در حوزه 
اخذ مجوزها اشکالاتی در ارتباط با نصاب سهامداری بانک 
وجود داشت که تقریباً حل و فصل شد . و پس از موافقت 
بانک مرکزی و سازمان بورس مجوز این افزایش سرمایه 
در ســال جاری صادر شــود . چراکه افزایش ۵4 درصدی 
سرمایه در نسبت های نظارتی و اعتباری و کفایت سرمایه 
بانک اهمیت بالایی دارد . ســال گذشته سهام دو شرکت 
اپال کانی پارس و لیزینگ پارسیان در بورس عرضه اولیه 
شدند. برنامه عرضه اولیه سهام گروه مالی پارسیان، سرمایه 
گذاری پارسیان، فولاد سبزوار و برخی شرکت های فین 
تک در زیرمجموعه داده پردازی در دستورکار وجود دارد. 
همچنین قرار شده که مجموعه در راه اندازی برخی پروژه 
های ملی با کمک سایر نهادهای مالی در راستای حمایت 
از تولید ملی مشارکت داشته باشد . وی درخصوص برنامه 
بیمه وحمایت از سهام بانک پارسیان مبنی بر انتشار اوراق 
اختیار فروش تبعی هم گفت: انتشار اوراق اختیار فروش 
تبعی در مجموعه گروه مالی پارســیان ) شــرکت های 
زیرمجموعه و خود بانک( در دستور کار قرار گرفته که به 
زودی جزییات آن اطاع رسانی شده و عملیاتی می شود 

./ بورس پرس

خرید تضمینی یک میلیون رأس دام 
عشایر کشور انجام می گیرد

شــاهپور عایی مقدم رئیس سازمان امور عشایر کشور 
گفــت : بــا واگــذاری اختیارات شــورای خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی به وزارت کشور برای نخستین بار دام 
ســبک عشــایر امســال به صورت تضمینی توسط دولت 

خریداری می شود.
با خرید تضمینی یک میلیون رأس دام سبک عشایر به 
ازای کیلویــی 4۵ هــزار تومان و به ازای هر کیلو دام زنده 3 
کیلوگرم نهاده دولتی تعیین شــده اســت که با اجرای آن 
دلالان و واسطه ها حذف می شود. وی ادامه داد: هر یک نفر 
جمعیت عشایر نیاز گوشت 1۶ نفر ایرانی را تأمین می کند. 
وی با  اشــاره به اینکه از 84 میلیون هکتار مرتع کشــور 34 
میلیون هکتار در دســت عشــایر کشور است، از اختصاص 
سه هزار میلیارد تومان در بودجه 1400 به جمعیت عشایری 
کشور خبر داد و گفت: این بودجه در بخش های تأمین آب 
آشــامیدنی، ایل راه ها، فعالیت های عمرانی، مدرسه سازی 

و... هزینه می شود.
۵00 میلیارد تومان به بحث مدرســه ســازی در بخش 
عشایری کشور عنوان کرد: این بودجه در ارتقای وضعیت 
فیزیکی مدارس، سیستم های بهداشتی و گرمایشی مدارس 
عشایری کشور صرف می شود. وی با  اشاره به کاهش بارش ها 
و خشکســالی اخیر کشــور افزود: متأسفانه امسال شاهد 
کاهــش ۵2 درصــدی بارش ها و تأثیــر مهم این کاهش و 
خشکسالی در جمعیت عشایری کشور خواهیم بود که این 
امــر موجــب کاهش تولیــد علوفه مرتعی خواهد شــد. 
رئیس ســازمان امور عشــایری کشور اضافه کرد: با کاهش 
بارندگی های سالجاری پیش بینی می شود 1.۶ میلیون تن 
کاهش در بخش تولید علوفه مرتعی باشیم که این موضوع 
4 هزار و 200 میلیارد تومان به این بخش خســارت وارد 
می کند.او از اختصاص 800 میلیارد تومان کمک باعوض 
و تســهیات از محــل اعتبــارات مدیریت بحران به بخش 
عشــایری کشــور خبر داد و افزود: این تسهیات در قالب 
وام های کم بهره برای جبران خســارات بخش عشایری در 

اختیار استان ها قرار می گیرد./ مهر

خبر

مهــدي طغیاني نماینده مردم اصفهان در مجلس شــوراي 
اسامي، با اشاره به شعار سال »تولید، پشتیباني ها و مانع زدایي ها« 
بیان کرد: به رغم همه توجه ها و شعارها، تولید هنوز درگیر مسائل 
متعددي است که برخي ناشي از قانونگذاري نادرست و در عین حال 
بخش قابل توجهي ناشي از اجراي نادرست یا سلیقه اي است. وي 
با انتقاد از سیاســت هاي دولت طي این ســال ها گفت: متأسفانه 
بافاصله بعد از هر توافقي دروازه هاي کشور براي ورود کالاهاي 
خارجي و مصرفي گشــوده مي شــود و تولیدکنندگان ایراني و 
سیاســت هاي اقتصاد مقاومتي به فراموشي سپرده مي شوند، ما 
انتخاب کرده ایم رهبر باشیم نه پیرو و همچنین در دنیا تأثیرگذار 
باشیم نه تأثیرپذیر، به برکت انقاب اسامي این روحیه و خودباوري 
و استقال شکل گرفت که باید در بخش هاي اقتصادي بیشتر دیده 
شود. وی با انتقاد از دوگانه سازي هاي اخیر توسط وزیر امور خارجه، 
قدرت را داراي مؤلفه هاي گوناگوني دانست و بیان کرد: متأسفانه 
در این سال ها اقتصاد به عنوان یکي از مؤلفه هاي قدرت نتوانسته 
همپاي مؤلفه نظامي مان پیشرفت کند و در عین حال باید توجه 
داشــت که موفقیت در اعمال قدرت ناشــي از این درهم تنیدگي 
مؤلفه هاست. سخنگوي کمیسیون اقتصادي حضور امریکا و دیگر 
قدرت هاي بزرگ دنیا در منطقه را تنها داراي بعُد نظامي ندانست 
و گفت: قطعاً حضور آنها در منطقه صرفاً براي تعیین یک نخست وزیر 
نیست و قطعاً ناشي از نگاه و نیت اقتصادي شان نیز است. وي با 
بیان اینکه سیاست یک فشار، یک امتیاز نباید اقتصاد را به ورطه 
سقوط بکشاند، اظهار داشت: تا زماني که نقطه ضعف خود یعني 
اقتصاد را برطرف نکرده ایم و نتوانسته ایم تولید متنوع و باثباتي 
داشــته باشــیم، ابزارهاي فشار دشمن کارایي خواهد داشت، لذا 
خنثي ســازي تحریم هــا به مراتــب مهم تــر از برطرف کردن 

تحریم هاست./ خانه ملت

خنثي سازي تحریم هامهم تر از 
برطرف کردن تحریم هاست

خبر به دنبال بازدارندگی و دفاع از سرزمین خود هستیم
رئیس مجلس شــورای اســامی در 
مراسم افتتاحیه »نمایشگاه پیشرفت ها و 
دستاوردهای وزارت دفاع« در حوزه »رزم 
زمینی« با گرامیداشــت فرا رسیدن سوم 
خرداد، سالروز آزادسازی خرمشهر گفت: 
امــروز بــرای مــن روزی غرورآفرین و 
خوشحال کننده بود؛ با همه آشنایی که با 
حــوزه امنیتی و دفاعــی دارم انصافا فکر 
نمی کردم در حوزه رزم زمینی آنقدر تحول 
رخ داده باشــد و شــاهد چنین تحولی در 
حوزه امکانات باشیم. وی با تأکید بر اینکه 
تولید قدرت یک زنجیره است، افزود: امروز 
ایــن بخــش از زنجیره قدرت را که پایه و 
اســاس کار اســت مایه افتخار، امنیت و 
آرامــش در کشــور می دانــم کــه بــا 
مجاهدت هــای خاموش بــرادران عزیز 
وزارت دفاع محقق شده است. ساخت این 
تجهیــزات و امکانات بــرای دفاع از امت 
اســام، دفــاع از مظلومیــن و ایجــاد 
بازدارندگــی در برابر دشــمن، مجاهدت 

اســت. اگر روزی دشمن چشم طمعی به 
این سرزمین داشته باشد با این تجهیزات 
بهتریــن دفاع را خواهیم داشــت. محمد 
باقرقالیباف با بیان اینکه »پایه و اســاس 
موفقیت ما در کشــور در همه عرصه های 
دفاعــی، سیاســی، اجتماعی و اقتصادی 
اعتقــاد بــه ســنت های الهی اســت«، 

خاطرنشــان کــرد: در طول دوران جنگ 
حسرت تجهیزاتی را داشتیم که امروز در 
ایــن نمایشــگاه می بینــم. در کل جبهه 
جنوب شــاید ۵0 قبضه اســلحه کاش 
داشــتیم و بچه ها بــا M1 می جنگیدند؛ 
حسرت خمپاره های مجهز را داشتیم. در 
شــب های عملیات محدودیت گلوله توپ 

داشــتیم، اما امروز با مجاهدت شــما به 
چنیــن امکاناتی دســت یافته ایم. اگر در 
مسیر حق با اخاص حرکت کنیم خداوند 
پیروزی جبهه حق را ضمانت کرده است. 
وی در ادامه با اشاره به پیروزی رزمندگان 
جبهــه مقاومت در نوار غزه خاطرنشــان 
کرد: در دهه ۶0 میادی کشورهای عربی 
بیشــتر از ۵ روز نتوانســتند در برابر رژیم 
صهیونیســتی ایســتادگی کنند. امروز با 
وحدت مســلمانان در زیر ســایه قرآن، 
به  رغم عادی ســازی روابط برخی ســران 
مرتجع منطقه با رژیم صهیونیســتی، غزه 
توانست 12 روز شجاعانه در برابر دشمن 
تا بن دندان مسلح مقاومت کند و دشمن 

را شکست دهد. این سنت الهی است. 
 در مسائل نظامی به دنبال بازدارندگی 
و دفاع از سرزمین خود هستیم. به دنبال 
صلح پایدار، آرامش و دوستی با همسایگان 
و امت اسامی هستیم. در برابر هر تجاوزی 

محکم ایستاده ایم. / خانه ملت 

جزئیات کالاهای اساسی مانده در گمرک

مهرداد جمال ارونقی معاون فنی گمرک 
از فراخوان به صاحبان کالاهای اساسی برای 
تعییــن تکلیف و ترخیص کالا در بندر امام 

خمینی خبر داد.
طبق بررســی های بعمل آمــده و آمار 
واصلــه 3.43۷.8۷0 تن کالای اساســی 
شامل: ۶2.۹۵1 تن گندم؛ 1.۷۶۷.248 تن 
ذرت؛ 2۷۶.1۵۶ تــن جــو؛ ۶۶8.204 تن 
ســویا؛ 13.۶22 تن برنــج؛ 1۶۶.44۷ تن 
شکر؛ 180.۷1۶ تن روغن خام و 302.۵2۶ 
تــن دانه هــای روغنی مجموعــاً به میزان 
3.43۷.8۷0 تــن کالای اساســی که اکثراً 
مشــمول دریافــت ارز ترجیحی 42000 
ریالی در بندر امام خمینی)ره( تخلیه شده 
اســت. همچنین 10 فروند کشــتی حاوی 
2۵۷.404 تن دانه های روغنی، ذرت، سویا، 
گنــدم و روغن خام درکنار اســکله موجود 
بوده و 12 فروند کشــتی حاوی ۷18.4۷۹ 
تن سویا، ذرت، گندم، جو و دانه های روغنی 

منتظر در لنگرگاه هستند.
طبق مصوبه ســتاد هماهنگی اقتصادی 
دولــت، گمــرک طی فراخوانــی، به همه 

متقاضیانی که تمایل دارند از رویه اعتباری 
استفاده کنند، اعام کند تا درخواست خود 
را به بانک مرکزی جمهوری اســامی ایران 
ارائه و آن بانک نیز به فوریت، ظرف سه روز 
کاری از زمــان اعام نســبت به موافقت با 
درخواســت آنان اقدام کند. وی با اشاره به 
پیگیری وضعیت موجودی کالاهای اساسی 
از مدیر گمرک امام خمینی در قالب نامه ای، 
گفت:  مقرر شد ظرف مهلت 3 روز یعنی تا 
تاریخ 1400.3.3 با مراجعه به سازمان بنادر 
و دریانــوردی بندر فوق، نســبت به احصاء 
مشــخصات صاحبان کالاهای اساسی که 
اقــام مربوطه در بندر مزبور تخلیه شــده 
است اقدام و لیست مربوطه به تفکیک نوع 
کالا و نام صاحب کالا و مشخصات مربوطه 

جمع بندی و نسخه ای از آن ارسال شود.
قرار اســت از سوم تا پنجم خرداد نسبت 
به اخذ شماره ثبت سفارش کالاهای اساسی 
تخلیه شده در بندر مذکور از صاحبان کالا 
اقدام و به ســتاد تنظیم بازار و سایر مراجع 
مربوطه ارسال شود. با توجه به تسهیات و 
مصوبات اباغی لازم است صاحبان کالاهای 
اساسی بقید فوریت نسبت به تعیین تکلیف 
و ترخیص کالاهای خود در اسرع وقت اقدام 
کــرده و در صورت داشــتن معاذیر موجه، 
مراتــب را بصــورت مکتوب به آن گمرک یا 
گمــرک ایــران اعام کنند. در صورت عدم 
اقدام توسط صاحبان کالا در مهلت اعامی، 

وفق مقررات اقدام خواهد شد./ فارس

جدول شماره281 هفته نامه اعتبارلودج

1-  از فوریت های اقتصادی مجلس شورای اسامی 
2-  مارکی بر لوازم صوتی –  دعای پر فیض بعداز ظهر های جمعه – شــهر 

فراری - رمق
3-   قرقره -  رئیس وزارت نیرو در دولت دهم آقای احمدی نژاد 

4-  سالم نیست – هم  تیمی –  زره ساز  
۵-  مارکی بر سیگار – سرشت -  قرار همه عاشقان حسین آنجاست 

۶-  عددی است فوتبالی -  هنر هفتم – جای دور از خطر - وحشی
۷-   هادي الکتریسیته -  صندلي معلولین -  از نژادها 

8-   جلبک -  منحرف -  نامی برای پسران 
۹-   پیشرو لشکر – شهری در  شمال کشورمان 

10-  چهره – برکت سفره افطار -  سرگشته و سرگردان –  هنوز  جبار نشده 
11-  اجداد – به ســوره های قرآنی که در شــهر مکه نازل شــده اســت – پول 

خرد انگلیس – لابا 
12-   مدافع سابق ایتالیا – بود در هم ریخته - نام قدیم شهر مشکین شهر 

13-    علی انصاری مالک این بانک ایرانی اســت – تکواندو کار سرشــناس 
کشورمان 

14-   خطاب – خاک صنعتی – خراب – لقب زین الدین زیدان مربی سرشناس 
رئال مادرید

1۵-  از فوریت های اقتصادی مجلس شورای اسامی

1-    معاون امور زنان و خانواده آقای رییس جمهور روحانی  -  خیلی نفیس 
2-   از حروف فرنگی – سازمان فضایی کشور آمریکا -  پایگاه اینترنتی 

3-  معاون ریاست جمهوری دوازدهم و رئیس سازمان برنامه و بودجه – رشته 
کوهی در اروپا – پایتخت المپیک

4-   لاستیک خودرو – پر حجم - مرکز کشور غنا 
۵-   نامی برای دختران – سوریه قدیم – حیوان مسابقه ای

۶-  نام فردیناند مهاجم سابق تیم ملی فوتبال انگلیس – پسوند محافظت -  
دکتر برات کریمی مدیرعامل این بانک خصوصی کشورمان است 

۷- تکرار حرف -  ظاهرسازی -  صندلی دندانپزشکی
8-   نامی برای پسران جنوبی – خبرگزاری کشورمان -   گندیده و متعفن

۹-    آوردن -  مرکز کشور نیجریه -  قسمتی در خانه
10-  دریای کوچک – خان در هم ریخته – حرف جدایی

11-    صد سال – آیت الله معروف و انقابی کشور عربستان - نظم ونسق 
12-   رودی در قاره آمریکای جنوبی -  عروس شب -  از نام های پروردگار

13-   ستیزه کردن – دارایی – دانه سحر آمیز 
14-  اشــاره به دور -  ریاســت وزارت علوم ، تحقیقات و فناوری  دولت دهم 

آقای احمدی نژاد -  زگیل
1۵-   وزیر راه و ترابری دولت نهم آقای احمدی نژاد  - ترازوی بزرگ

عمودی افقی

اگر حکومت نماینده مردم اســت و با 
رای مردم انتخاب شده و همین حکومت 
تشــخیص بدهــد که باید یــک هفته 
اینترنت قطع شــود، باید این اختیار را 
داشــته باشد و نمی تواند برای هفت روز 
 قطــع کــردن اینترنــت رفرانــدوم

 برگزار کند.
 آنچه در بین مردم مطرح شده ترس 
از قطع شدن اینترنت بین المللی پس از 
روی کار آمدن اینترنت ملی اســت. من 
یکی، دو بار در صدا و سیما مفصل توضیح 
داده ام که اصا شــدنی نیســت. نظام 
بانکی، حمل ونقل، هواشناسی، بهداشت 

و دانشگاه ما مبتنی بر ارتباطات جهانی 
اســت و اصا این حرف بیهوده اســت و 
حتی در کشورهای عقب افتاده آفریقایی 
هم نمی شود این را پیاده سازی کرد چه 
برسد در کشور ایران که به هر حال یک 
ســطح اقتصــادی قابل توجهی در دنیا 
دارد.کشــور ما یک کشور جهانی است 
که اگر فروشنده نفت هستیم مشتریان 
ما در جهان هستند پس درآمد و هزینه 
ما جهانی اســت. قطــع اینترنت اصا 
شــدنی نیست و معنی ندارد. کسانی که 
می گوینــد یــا جاهل هســتند یا عمدا 

می خواهند فضای منفی خلق کنند.

دبیر شورای عالی فضای مجازی:
حکومت باید اختیار قطع اینترنت را داشته باشد

لطفا جدول تکمیل شده را به دایرکت اینستاگرام هفته نامه ارسال نمائید. 
به ۱۵ نفر  از برنده گان به قید قرعه جوایزی تقدیم خواهد شد.
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ادامه از صفحه اول
 و طبــق ایــن پــروژه هــا تــورم را ثابــت نــگاه

 خواهیم داشت.  وی با تاکید بر این که »دولت سام« 
قادر است برای تمام متقاضیان کار، شغل فراهم کند، 
خاطرنشــان کرد: زمینه آسانی ازدواج و برخورداری از 
مبانــی یک زندگی ســاده را مهیــا خواهیم کرد. یک 
صندوق اعتبار خانواده طراحی کرده ایم و برای هر زوج 
 جــوان، ۵00 میلیــون تومــان اعتبــار پیــش بینی  

خواهیم کرد.
 ستاد ما ستاد دهه شصتی ها ست 

علیرضا زاکانی نامزد انتخابات ریاســت جمهوری با 
تاکید بر این که هدف ما ایران قوی و پیشرفته است و 
در تحقق این هدف اســاس کار مشــارکت و پیوستگی 

کار توســط خود مردم و به ویژه بر مدار فرهیختگان و 
اندیشــمند خواهد بود افزود:  ســتاد ما ســتاد دهه 
شــصتی ها و جوانان و مردان و زنانی اســت که با همه 
وجود اراده کرده اند تحول بزرگی را در کشور رقم بزنند.

بازار را نمی شود دستوری اداره کرد 
 ابراهیم رئیسی رئیس فعلی قوه قضاییه و نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری برای اولین نشست انتخاباتی خود حضور 
در جمع فعالان اقتصادی بخش خصوصی  در اتاق بازرگانی 
را انتخاب کرد و سپس به بازار تهران رفت و با بازاریان و 
مردم گفت و گو کرد. ابراهیم رئیسی، کاندیدای سیزدهمین 
دوره ریاســت جمهوری  در این نشســت پس از شنیدن 
دغدغه های فعالان بخش خصوصی ، با بیان این که حلقه 

مفقوده در رفع مشکات کشور مدیریت کارآمد و جهادی 
اســت، افزود: با نشســتن در دفتر کار، نمی توان تصمیم 
کارآمــد گرفــت. تولید باید محور تمــام تصمیمات در 
دســتگاه ها و حتی قوای سه گانه قرار بگیرد؛ وقفه در این 
بخش را به هیچ عنوان قبول ندارم.  وی با بیان این که ایران 
قوی، اقتصادی قوی می خواهد،تصریح کرد: معتقدم در 
واگذاری ها به صورت موردی دچار مشــکاتی شدیم، اما 
ایــن روند باید ادامــه یابد. باید بخش خصوصی واقعی را 
به جــای خصولتی ها مدنظر قرار دهیــم. این کاندیدای 
ریاست جمهوری در ادامه مدیریت بازار را اولویت اقتصادی 
امروز کشــور دانســت و اظهارکرد: نباید به گونه ای عمل 
کنیم که یک روز جوجه را معدوم کنیم و یک روز در صف 

مرغ بایستیم./  صدا و سیما

نگاهی به برنامه های، نامزدهای سیزدهمین انتخابات ریاست جمهوری



اعطای لوح ستاره ارتباطی مدیر 
ارشد به مدیرعامل بانک سینا

به گزارش روابط عمومی بانک سینا در هشتمین جشنواره 
ستارگان روابط عمومی ایران و آیین نکوداشت روز ملی روابط 
عمومــی کــه با حضور جمعی از مســئولان، مدیران روابط 
عمومــی نظام بانکی، وزارتخانه ها، شــرکت های صنعتی، 
معدنی و فولادی و همچنین کارشناسان و دست اندرکاران 
حوزه روابط عمومی همراه بود، لوح ســتاره ارتباطی مدیر 

ارشد به مدیرعامل بانک سینا اعطا شد.
بر اساس این گزارش در لوح سپاس ستاره ارتباطی مدیر 
ارشد خطاب به سیدضیاء ایمانی مدیرعامل بانک سینا آمده 
است: “بی تردید حرکت رو به تکامل و تعالی روابط عمومی، 
مرهون حمایت ها و نگاه حمایتگرانه شخصیت هایی است 
که با حمایت خود به درخشــش روابط عمومی در کشــور و 
حرکت رو به رشد آن سهم شایسته ای را به عهده می گیرند.

نظر به اینکه بر اســاس رأی هیأت داوران و با عنایت به 
بررسی های انجام گرفته، شخصیت ارتباطی، منش، روحیه 
تعاملــی و نقــش تعیین کننده در بهبود ارتباط با ذینفعان و 
نــگاه تعالی جویانه حضرتعالی به حــوزه ارتباطات و روابط 
عمومی، رسانه و افکار عمومی، همیشه بارز، موثر و کارساز 
بوده و از طرف دیگر روابط عمومی تحت امر جنابعالی همواره 
از حمایت های فکری و عملی حضرتعالی بهره منده بوده و 
در مسیر پیشرفت قرار گرفته است، لوح ستاره ارتباطی مدیر 
ارشد به دلیل نگاه و عملکرد حمایتی از حوزه ارتباطی تحت 
امر و شخصیت برجسته ارتباطی به جنابعالی اعطا می شود«.

همچنین در این همایش روابط عمومی بانک ســینا به 
دلیل درخشش در مجموعه فعالیت های ارتباطی در طول 
سال ۹۹ به ویژه کمپین مسئولیت های اجتماعی، موفق به 

کسب تندیس و لوح ستاره طایی روابط عمومی شد.

بخشودگی
۱۰۰درصدیجرایم
مالیاتیتعاونیهای
مرزنشینهرمزگان

جامعه، فناوری 10

www.etebar.netwww.etebar.net

هفته نامه اقتصادی ایران

شنبه 8 خرداد ماه 1400، شماره 281

زمینه های فساد در کشور 
باید از بین برود

خبر

شاکر رضا مریدی  مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان گفت: تعاونی های مرزنشین استان در صورت پرداخت اصل بدهی مالیاتی خود از بخشودگی صددرصدی جرائم قابل  بخشش بدهی مالیاتی برخوردار 
می شوند.  وی در نشست با مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان اینکه تعاونی های مرزنشین به عنوان گره گشا در اقتصاد کشور هستند، اظهار کرد: دولت جهت تولید و ایجاد اشتغال معافیت های 
مالیاتی را پیش بینی کرده که این معافیت ها اعمال می شود. استفاده از کارت بازرگانی دیگران علاوه بر تضییع حقوق اعضا سبب تخلف و سرپیچی از قانون می شود که علاوه بر جریمه عمومی شامل جرایم مالیاتی 
نیز می شود و برابر قانون با شخص متخلف برخورد می شود.در ادامه این نشست، هادی ابراهیمی، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با اشاره به نقش تاثیرگذار تعاونی های مرزنشین در کمک به رونق 
اقتصادی، ایجاد اشتغال و تامین کالاهای اساسی خواستار رفع مشکلات آنان شد. عدم تمایل و همکاری اعضای شرکت های تعاونی مرزنشینان جهت تمدید کارت های الکترونیکی مبادلات مرزی، هزینه بالای 
تمدید و صدور کارت برای مرزنشینان، عدم اجرای معافیت های مالیاتی و بدهی های مالیاتی شرکت های تعاونی مرزنشینان از عمده مشکلاتی است که در نشست با مدیران  عامل تعاونی های مرزنشین استان 
عنوان شده که امید است در این جلسه مشکلات مربوط به بحث مالیاتی آنها برطرف شود.وی مجموع تعاونی های مرزنشین استان را ۵۹ تعاونی ذکر و خاطرنشان کرد: از این تعداد ۳7 تعاونی فعال هستند که 

۱۶ مورد از آنان مشکل مالیاتی دارند که مشکل برخی حل شده و با راهکارهایی که مدیرکل امور مالیاتی استان ارایه کردند مسائل مابقی تعاونی های مرزنشین نیز مرتفع خواهد شد. / رسانه مالیاتی

گزارش عملکرد سال 13۹۹ شرکت دخانیات ایران در بستر فضای مجازی با حضور مدیرعامل و معاونان موسسه صندوق 
حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد ارائه شد. به گزارش  روابط عمومی و امور بین الملل این شرکت، اولین نشست مجازی 
موسسه صندوق حمایت و بازنشستگی فولاد کشور در خصوص ارائه گزارش عملکرد سال 13۹۹ شرکت دخانیات ایران با 
حضور  مسرور مدیرعامل و معاونان موسسه صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد و  افضلی مدیرعامل و نایب رئیس 
هیات مدیره شرکت دخانیات، اعضای هیات مدیره، معاونان ایشان و تنی چند از مدیران ستادی برگزار شد که طی آن  افضلی 
گزارشی از عملکرد شرکت دخانیات ایران در سال 13۹۹ ارائه کرد و گفت: در ابتدای دوره مدیریت فعلی، سهم شرکت از کل 
بازار دخانی کشور در حد غیر قابل قبولی بود که با اتخاذ استراتژی های چندگانه به ویژه راهبردهای رسوخ در بازار، تامین همگون 
و بهنگام مواد اولیه و منابع مالی و افزایش تعداد ویزیتور و مکانیزه کردن فروش سیگارت در کانال مویرگی و پایداری در اجرای 
برنامه های پیش بینی شده، امروزه شاهد این واقعیت هستیم که روند نزولی شاخص های شرکت در سنوات گذشته متوقف 
شده و نمودارهای عملکردی، بیانگر این مهم هستند که ضمن مدیریت و کاهش بهای تمام شده تولید محصولات دخانی، سهم 
بازار دخانی شرکت به عدد 14 درصد رسیده و شاخص های تولید و فروش از شیب منفی خارج شده و حالت صعودی گرفتند. 

ارائهگزارش
عملکردسال۱۳۹۹

شرکت دخانیات ایران

خبر آغاز ثبت نام اینترنت رایگان یک ماهه در تمامی ایران
وزیر ارتباطات و فناوری اطاعات از آغاز 
ثبت نام بسته اینترنت رایگان یک ماهه مردم 
در تمامی ایران خبر داد. محمدجواد آذری 
جهرمی با اشاره به نحوه ثبت نام شهروندان 
برای دریافت بسته ۷ گیگ اینترنت رایگان 
انتخابــات، گفت: متقاضیــان می توانند به 
سایت ictgifts.ir مراجعه و ثبت نام کنند.

این بســته ۷ گیگابایت اینترنت رایگان یک 
ماهه بر اســاس کدملی بــرای تمامی افراد 
کشور فعال خواهد شد.  در مرحله اول کسانی 
که آخر کد ملی شــان صفر و یک است باید 
ictgifts. برای دریافت این هدیه به سایت

ir مراجعه و در آنجا ثبت نام کنند.وی درباره 
لزوم در نظر گرفتن این بسته اینترنتی گفت: 
ســتاد ملی کرونا برای حفظ سامت مردم 
در روزهــای انتخابــات، تبلیغات در فضای 
مجازی را تجویز کرده و عاوه بر دستوراتی 
به ســتادهای انتخاباتی به اســتفاده از این 
ظرفیت، از وزارت ارتباطات هم خواسته است 
که به مردم برای این روزها بسته های رایگان 
اینترنت ارائه کند. برای هر کد ملی یک بسته 
هفت گیگابایتی اینترنت )نپرسید داخلی، 
اینترنت یک شــبکه بین المللی است( یک 
ماهه به عنوان هدیه در نظر گرفته شده است.  

برای اینکه یک باره شــبکه تحت فشار قرار 
نگیرد و ســرعت افت نکند، ثبت نام در یک 
هفته انجام می شود که تقسیم بندی ثبت نام 
هم بر اســاس رقم آخر کدملی خواهد بود و 
هر بسته از زمان فعال سازی تا یک ماه اعتبار 
دارد. این بســته ها فقط بر روی اپراتورهای 
تلفــن همراه ارائه و ثبت نام آنها آغاز شــده 
است.همچنین بسته های فعال فعلی هم در 
حال رزرو نگهداری می شوند و پس از اتمام 
بســته هدیه، باقی مانده بســته قبلی قابل 
اســتفاده خواهــد بود. وی در هشــدار به 
سواستفاده هایی که ممکن است از این طریق 
انجام شــود، گفت: باهیچ کسی برای بسته 

هدیه تماس گرفته نخواهد شــد و از شــما 
درخواســت ارسال هیچ کد فعال سازی هم 
نخواهیــم کرد. ثبت نــام هم فقط از طریق 
ســایتی صورت می گیرد که اطاع رســانی 

کردیم./ روابط عمومی 

برای شور انتخاباتی باید 
زیرساخت های لازم را فراهم کنیم

محمدجــواد آذری جهرمــی وزیــر 
ارتباطــات و فناوری اطاعات تأکید کرد: 
بــرای تعیین سرنوشــت مــردم و حضور 
حداکثــری آنان در انتخابات باید اقدامات 
لازم را پیش بینی و زیرساخت های لازم را 

فراهم کنیم تا شور انتخاباتی حاصل شود 
و خیر و صاح مردم و مملکت با این حضور 
گسترده و پرشور رقم بخورد. وی در حاشیه 
افتتاح ســایت های مخابراتی شهرستان 
مایــر در جمــع خبرنــگاران دربــاره 
زیرســاخت های لازم و برنامــه تبلیغات 
داوطلبــان در فضای مجازی افزود: مصوبه 
پیشنهادی مان به ستاد ملی کرونا بزودی 
بیــرون می آید، خبرهای خیلی خوبی در 
راه است. کاندیداهای انتخابات 28 خرداد 
هم اکنون با برنامه های مختلف و متنوع در 
میــدان حضور دارنــد و ایده ها، برنامه ها و 
تیم های اجرایی را در زمان باقیمانده اعام 
می کننــد.  او درباره اهمیت انتخابات 28 
خرداد گفت: فکر نمی کنم حتی یک نفر از 
مردم ایران بخواهد در رقم زدن سرنوشت 
خودشــان در انتخابات پیــش رو، عنصر 
غایبی باشد. همه باید برای به وجود آوردن 
شرایط مناســب برای برگزاری انتخاباتی 
پرشور و برای اینکه مردم بتوانند سرنوشت 
خــود را تعییــن کنند، تاش کنیم. مردم 
انتخــاب می کنند کــه می خواهند زنده 
بماننــد یــا به حداقل هــا کفایت کنند یا 
می خواهند زندگی و طلب حداکثری کنند.

فضاپیمای حامل کاوشگر چینی به صورت موفقیت آمیز 
روی سطح سیاره مریخ فرود آمد و چین را پس از آمریکا 
به دومین کشور دارای یک کاوشگر روی سطح مریخ تبدیل 
کرد.  خبرگزاری شــینهوا گزارش داد این کاوشــگر صبح 
روز شنبه روی سیاره سرخ فرود آمده است. فضانورد تیان 
ون-1 شامل یک مدارگرد و یک کاوشگر است که از سایت 
راه انــدازی فضاپیمای ونچانگ در تاریخ 23 ژوئیه 2020 
)2 مرداد 13۹۹( پرتاب شد و پس از ۷ ماه پیمودن مسافت 
در فضا ماه فوریه )اســفند ســال گذشته( با قرار گرفتن در 
مدار مریخ نخستین تصویر از سیاره سرخ را مخابره کرد.  

چین در تاش برای رسیدن به فعالیت های فضایی رقیب 
خود یعنی آمریکا و تایید جایگاهش به عنوان یک قدرت 
بزرگ جهانی، میلیاردها دلار در ماموریت بین کهکشانی 
به سیاره مریخ سرمایه گذاری کرده است.  ماموریت چین 
به مریخ از جمله شامل چند پروژه جدید فضایی است که 
این کشــور دنبال می کند و شــامل قرار دادن فضانوردان 
چینی در کره ماه و برخورداری از یک ایســتگاه فضایی تا 
ســال 2022 اســت. چین پیش از این هم در سال 2011 
میادی برای پرتاب کاوشگر به مقصد مریخ تاش کرده 
بود اما این ماموریت شکســت خورد و فضاپیمای چینی 

پس از پرتاب از پایگاه قزاقستان، در جو زمین سوخت.
 این بار چین نه تنها به طور مســتقل برای اجرای این 
ماموریت وارد عمل شده، بلکه همزمان مجموعه ای از یک 
مدارگرد و یک مریخ نورد را به مریخ فرســتاده اســت تا 
ســرعت انجام ماموریت هایش را افزایش دهد. ســرعت 
پیشــرفت برنامه های فضایــی چین در 2 دهه اخیر قابل 
توجه بوده است. سال 2003 میادی یانگ لیوی به عنوان 
نخســتین فضانورد چینی رهسپار مدار زمین شد و سال 
گذشته نیز فضاپیمای »چانگ ای-4« توانست با »موفقیت 

کامل« روی نیمه پنهان ماه بنشیند. 

فرود موفقیت آمیز کاوشگر چینی بر مریخ

محمد اسامی، وزیر راه و شهرسازی در مراسم بزرگداشت روز جهانی ارتباطات و روابط عمومی که با حضور معاونان 
وزیر و مدیران روابط عمومی شرکت های زیرمجموعه این وزارتخانه برگزار شد، با بیان اینکه روابط عمومی ها باید 
فعال و تاثیرگذار باشــند و نباید منفعل عمل کنند اظهار کرد: با توجه به پیشرفت تکنولوژی و آمار نسل جوان در 
کشــور باید در شیوه های ارتباطی هم تحول اساسی ایجاد شود و همه ما به سمت ارتباطات نوین جهانی حرکت 
کنیم. یکی از الزامات این امر جذب نیروی انسانی متخصص، هوشمند، فعال، با سعه صدر و آگاه از ذائقه مخاطب 
است. همچنین از دیگر الزامات این امر تهیه یک پیوست رسانه ای برای اجرای فعالیت های وزارتخانه هاست. وزیر 
راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه الزام دیگر در فعالیت روابط عمومی ها تولید محتوای حرفه ای و مستندهای فاخر 
است، گفت: از دیگر مواردی که لازم است در روابط عمومی ها مورد تاکید قرار گیرد، بحث هم افزایی و یکپارچگی 
در انجام فعالیت ها و پیشــبرد امور و برنامه هاســت، سه شنبه های ریلی طرح خوبی برای استفاده بیشتر مردم از 
قطار و راه آهن بود، تولید برنامه فانوس دریایی کمک زیادی به شناخت مردم از مشاغل دریایی و راه های آبی کرد 
و برنامه راهبران فرهنگ سازی خوبی برای استفاده مردم از جاده ها و فرهنگ رانندگی انجام داد./ روابط عمومی

لزومحرکتروابط
عمومیبهسمتارتباطات
نوینجهانی

محمد اسلامی

حجت الاســام و المســلمین محسنی اژه ای معاون 
اول قوه قضائیه گفت : امروز مردم آنچه که می خواهند 
کارآمدی است نه شعار و انتظار دارند کسی که سکاندار 
قوه مجریه می شود برنامه و راه حل برای رفع مشکات 
داشــته باشــد و با تعامل با دو قوه دیگر مشکات را کند 
و بســتر ها و زمینه های ایجاد فســاد را از بین ببرد؛ چرا 
که اگر زمینه های فساد از بین نرود هزاران پرونده فساد 

تولید می شود.
وی در آیین معارفه رئیس جدید دادگستری استان 
آذربایجان غربی به انتخابات پیش رو اشاره کرد و اظهار 
داشت: دشمن همواره در تاش برای ضربه زدن به این 
نظام مقدس اســت و این روز ها که در آســتانه انتخابات 
مهم و سرنوشــت ســازی قرار داریم، هجمه های خود را 
افزایش داده است و سعی می کند با اختاف افکنی بین 
مــردم آن هــا را به نظام بدبین کند؛ به همین دلیل باید 
بیشــتر دقت نظر داشــته باشــیم و با همکاری تمامی 
دســتگاه ها ، مســئولان و کارکنــان انقابی و خدوم، 
همدلانه و صمیمانه تر و با مشــارکت بیشــتر کنار هم 
باشــیم و با اســتفاده از ظرفیت های موجود و اقدامات 
پیشگیرانه نقشه دشمنان را نقش بر آب کنیم تا شاهد 
مشارکت حداکثری مردم و انتخابات با سامت و امنیت 
بالا باشــیم. او خطاب به دســتگاه های قضایی، امنیتی ، 
نظامی و انتظامی تاکید کرد : نظارت و پیشگیری کنید 
تا جرمی در فرآیند انتخابات اتفاق نیفتد و اگر هم افتاد 
با تدبیر با آن برخورد شود. در این مراسم ناصر عتباتی 
به عنوان رئیس کل جدید دادگستری استان آذربایجان 
غربــی معرفی و همچنین از زحمات و تاش های دکتر 

علی اکبر گروسی رئیس سابق تقدیر شد.

سردار غامرضا جالی، رئیس سازمان پدافند غیرعامل از تشکیل فرماندهی واحد دفاعی- امنیتی هسته ای خبر داد و گفت: 
حادثه نطنز به دلیل ناهماهنگی بین لایه های امنیت رخ داد که پس از آن طرحی در شورای عالی امنیت تصویب شد وی درباره 
حوادث اخیر در مرکز هسته ای نطنز گفت: اولاً بخش عمده ای از این حوادث بر بستر سایبری رخ نداد. نکته دوم اینکه تاش های ما 
بخش زیادی از اشکالات را برطرف می کند، کافی است که یک یا دو نقطه آسیب پذیر باقی بماند و به آن درست توجه نشود، زیرساخت 
از همان منظر آسیب می ببیند. او تأسیسات فردو را افتخار پدافند غیرعامل دانست و درباره مرکز نطنز گفت: ما در حوادث اخیر نطنز 
با بررسی و آسیب شناسی دو حادثه، اشکالاتی را به دست آوردیم. یکی از آنها این بود که یک ناهماهنگی بین لایه های تولیدکننده 
امنیت در این فضاها به وجود آمده بود که آن را گزارش کردیم و به دنبال گزارش ما، طرحی در شورای عالی امنیت ملی مطرح و به 
تصویب رسید. وی با اشاره به »تأسیس فرماندهی واحد دفاعی امنیتی هسته ای با پیشنهاد پدافند غیرعامل« گفت: چندی پیش 
تشکیل فرماندهی واحد دفاعی- امنیتی هسته ای به تصویب رسید و در جلسات آینده جزئیات آن نهایی خواهد شد. در واقع آن 
ضعف هم براساس گزارشات و پیگیری های سازمان پدافند غیرعامل کشور مشخص و اقدامات لازم برای برطرف کردن آن به نتیجه 

رسید که انشأا.... با تشکیل این فرماندهی، ضعف های گذشته کاماً برطرف و مجموعه کاماً آسیب ناپذیر خواهد شد./ مهر

تأسیس
فرماندهی
امنیتهستهای

سردار غلامرضا جلالی

رئیس دستگاه قضا در جلسه شورای  عالی قوه  قضائیه، »صیانت از حقوق عامه و حقوق شهروندی« را از مهم ترین 
مأموریت های دستگاه قضا عنوان و از حق آموزش، حق بهداشت و حق برخورداری از مسکن مناسب به عنوان نمونه هایی 
از مصادیق حقوق شهروندی یاد کرد. وی همچنین بر لزوم توجه به اصل پیشگیری در پیگیری حقوق عامه نیز تأکید کرد 
و افزود: حقوق عامه به  معنی حقوق همه مردم است و هر جا بحث حقوق مردم مطرح است، باید به  طور جدی مراقبت شود 
تا حقوق مردم از سوی هیچ  کسی در هر جایگاهی که قرار دارد تضییع نشود. رئیس قوه  قضائیه با اشاره به گزارش برخی 
اعضای شورای عالی قوه قضائیه درباره موضوع قطعی مکرر برق در روز های گذشته، سازمان بازرسی و دادستانی کل کشور 
را مأمور بررسی و پیگیری علت این قطعی ها کرد. حجت الاسام سیدابراهیم رئیسی با اشاره به در پیش بودن تابستان و 
افزایش مصرف برق در این فصل تصریح کرد: این موضوع یکی از مصادیق اصلی حقوق عامه است و نباید نسبت به تضییع 
آن بی توجهی شود. رئیس قوه  قضائیه همچنین درباره برخی گرانی های اخیر خصوصا افزایش غیرقانونی قیمت نان در 
برخی نانوایی ها، سازمان بازرسی کل کشور را مأمور کرد بر اساس وظایف قانونی خود به این موضوع رسیدگی کرده و به 

مجموعه های خاطی تذکر داده و برخورد لازم را نسبت به آنها اعمال کند. 

دستوررئیسدستگاهقضا
برایپیگیریقطعی
مکرربرق

سیدابراهیم رئیسی

محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن از افزایش سقف تسهیات ساخت مسکن از 200 میلیون تومان به 4۵0 میلیون تومان 
خبر داد. انبوه سازانی که از فناوری نوآورانه استفاده کنند تا سقف 4۵0 میلیون تومان وام ساخت در اختیارشان قرار می دهیم. سقف 
این وام در سال گذشته افزایش یافته و به 400 میلیون تومان رسید، اما به دلیل افزایش تورم این رقم تاثیر زیادی برای خرید مسکن 
نداشت به همین دلیل مبلغ قابل توجهی برای افزایش وام مسکن جوانان در نظر گرفتیم که باید شورای پول و اعتبار آن را تصویب و 
اباغ کند. از طرف دیگر اگر فقط به افزایش وام توجه کنیم در بازپرداخت این تسهیات برای اقشار مختلف با توجه به درآمد محدودی 
که دارند، مشکل ساز خواهد شد. دو راه در سیاست های بانک مسکن در زمینه افزایش وام خرید در نظر گرفتیم، یکی افزایش وام 
مسکن جوانان را در دستور کار قرار دادیم و آن را مصوب کردیم و دیگری از طریق طرح اقدام ملی مسکن، دولت 400 هزار واحد باید 
در بخش ساخت و ساز مشارکت داشته باشد که نقش کلیدی آن را بانک مسکن به عهده دارد. تا الان توانستیم در این زمینه ورود 
کنیم و هزینه ساخت ساختمان را برای متقاضیان کاهش دهیم و همچنین توان بازپرداخت را در این زمینه در نظر بگیریم. اوراق 
مسکن هم می تواند انتظار خرید مسکن را برای متقاضیان به شدت کاهش دهد و دیگر نیاز نیست که سپرده گذاری انجام شود و 

منتظر وام باشند که این موضوع به نفع مشتری است که با خرید اوراق از امتیازات این تسهیات برخوردار می شوند./ صدا وسیما

وامساختانبوهسازان
به۴۵۰میلیونتومان
افزایشیافت

محمود شایان

شهردار تهران گفت: انتشار فیش مدیران شهرداری به صاح نیست و برخی نمی خواهند فیششان منتشر شود چون یا 
وام گرفته اند یا مسائل دیگری مطرح است. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، پیروز حناچی در نشست خبری درباره آخرین 
آمار بدهی دولت به شهرداری تهران اظهار داشت: مطالبات شهرداری از دولت در حوزه های مختلف است، این بدهی در بخش 
صرفه جویی سوخت تا ۵0 درصد افزایش پیدا کرده و این رقم به یارانه حمل و نقلی که از سازمان برنامه و بودجه دریافت 
می شود، اضافه شده و کمک هایی که از اوراق مشارکت دریافت می کنیم هم در این بخش قرار دارد. حناچی افزود: بدهی 
دولت در بخش پروانه های ساختمانی دستگاه های دولتی هم به تازگی پیگیری و بررسی شده است. دستگاه های دولت فقط 
در بخش ساخت و ساز های بدون پروانه بیشتر از 30 هزار میلیارد تومان به شهرداری بدهکار هستند. هرساله هم بنابر سهم 
دولت در بافت های فرسوده و ... از طریق وزارت اقتصاد بخشی از بدهی ها با بدهی های بانکی تهاترمی شود. وی ادامه داد: تاکنون 
پنج هزار میلیارد تومان از بدهی شهرداری به بانک ها این طریق تسویه شده است. البته بحث ساخت و ساز های بدون پروانه 
دستگاه های دولتی و نهاد های نظامی موضوع جدیدی است که پیگیری شد. البته حجم زیادی از ساخت و ساز های نظامی 

لشکری و کشوری در سال های گذشته انجام شده است.  

انتشارفیشحقوقیمدیران
شهریبهصلاحنیست

پیروز حناچی

رئیس سندیکای تولیدکنندگان کاغذ و مقوای ایران با بیان اینکه مهم ترین مشکل کاغذ، ارز است اعام 
کرد با افزایش قیمت، قدرت خرید روزنامه ها برای تامین کاغذ موردنیاز کاهش پیدا می کند، بنابراین با افزایش 
جهشی قیمت ارز شاهد این وضعیت هستیم. ابوالفضل روغنی زنجانی  در باره افزایش قابل توجه قیمت کاغذ 
روزنامه گفت: »پنج سال پیش کاغذ در کشور حدودا هر کیلو 1800 تومان بود اما الان به بیش از 1۵ یا 1۶ هزار 
تومان رسیده است. یک سال و نیم است که تخصیص ارز دولتی برای کاغذ را برداشته اند.« »با افزایش قیمت، 
قدرت خرید روزنامه ها برای تامین کاغذ موردنیاز کاهش پیدا می کند، بنابراین با افزایش جهشی قیمت ارز شاهد 
این وضعیت هستیم.« رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی ایران همچنین در پاسخ به سوالی در مورد تغییرات 
تقاضا در حوزه کاغذ بعد از لغو تخصیص ارز به این حوزه تصریح کرد: ۵ یا ۶ سال پیش، 120 هزار تن مصرف 
سالانه کاغذ روزنامه در کشور بود که در 2 یا 3 سال گذشته به ۶0 هزار تن رسیده است. امروز بعید است مصرف 
کاغذ روزنامه در کشور بیش از 30 هزار تن در سال باشد. برای تحلیل این موضوع باید به دو نکته توجه داشت. 
یکی اینکه رسانه های دیجیتال و فضای مجازی رشد زیادی پیدا کرده و جایگزین رسانه های فیزیکی شده است. 

افزایش۸۰۰درصدی
قیمتکاغذروزنامه

 ابوالفضل روغنی زنجانی

اقدامات اجرایی علیه مصرف کنندگان غیرقانونی برق شدت می گیرد. نیروهای اجرایی 22 منطقه برق تهران بزرگ با حضور 
در مراکز غیرمجاز از پیش شناسایی شده استخراج ارز دیجیتال، اقدام به قطع برق این مزارع کردند.   اعام کرد: این مانور به عنوان 
ششمین مانور هماهنگ کشوری و دومین مانور سراسری سال جاری، همزمان با آغاز فصل گرما و با محور ارزیابی آمادگی مولدهای 
اضطراری برای ورود به مدار در شرایط بحرانی، اصاح روشنایی معابر و مبارزه با مزارع غیرمجاز استخراج ارز دیجیتال، برگزار شد. 
وی افزود: طی آن گروه های عملیاتی از 22 منطقه برق با حضور در سطح شهر، ضمن بازبینی شرایط شبکه و اعمال اصاحات 
فنی مورد نظر و همچنین انجام برخی از تعمیرات مورد نیاز، با هماهنگی با مراجع قضایی و انتظامی، اقدام به برخورد قانونی با 
متخلفان در حوزه استخراج ارز دیجیتال کردند. معاون بهره برداری و دیسپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ همچنین 
با اشاره به وقوع گرمای زودرس و محدودیت تولید نیروگاه های برق آبی به دلیل کاهش قابل توجه بارندگی ها گفت: از همه مشترکان 
و شهروندان تهرانی درخواست داریم حداکثر همکاری را در مدیریت مصرف برق به عمل آورند. به گفته منصوری، در همین راستا 
مصرف برق تمامی ادارات و دستگاه های اجرایی تهران، روزانه و به صورت لحظه ای در حال پایش است و در صورت عدم همکاری 

ادارات در کاهش مصرف برق، اقدامات قانونی پیش بینی شده در این خصوص به عمل خواهد آمد./ ایسنا

برقتولیدکنندگان
غیرقانونیرمزارز
قطعشد

 برق تهران
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مصطفی سالاری مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی گفت: 
حدود 2000 بخشــنامه و دســتور اداری که در طول سنوات 
گذشته صادر شده است تبدیل به 40 بخشنامه تنقیحی شد. 
مقــررات زدایی و تنقیح مقــررات به اندازه قانون گذاری دارای 
اهمیت است و این امر در نهادهایی همچون سازمان تأمین که 
قدمت زیاد و خدمات و جامعه تحت پوشش متنوعی دارد، دارای 
اهمیت مزاعف است. در یک سال گذشته تاش فشرده ای برای 
تنقیــح مقررات تأمین اجتماعی صــورت گرفت و واحدهای 
مختلف سازمان تأمین اجتماعی ازجمله موسسه عالی پژوهش، 
حوزه حقوقی و حوزه بیمه ای برای به نتیجه رســیدن این کار 
مهم فعالیت کردند. مشارکت ذی نفعان و شرکای اجتماعی از 
دیگر مسائل مهم در تنقیح مقررات است و پیشنهادات اصاحی 
تشکلها نیز مورد توجه قرار گرفت و در کنار تجمیع و تنقیح، 
اصاح مقررات نیز انجام شد که بیشتر مبتنی بر نظرات شرکای 
اجتماعی انجام شد. بخشنامه های تنقیحی سایت سازمان تأمین 
اجتماعی منتشر می شود و همه بخشنامه ها در دسترس عموم 
مردم قرار دارند.موضوع مهم این است که در آینده در صورت 
نیاز بتوانیم به جای صدور بخشنامه های جدید، بخشنامه های 
جاری را اصاح کنیم و نســخه جدید هر بخشــنامه جایگزین 
نسخه قبلی شود تا با گذشت زمان بار دیگر بخشنامه های متعدد 
درباره یک موضوع نداشــته باشــیم،دریافت نظرات شرکای 
اجتماعی نیز در زمان صدور بخشنامه ها در آینده مورد توجه 
خواهد بود و پیشــنویس بخشــنامه ها قبل از اباغ در اختیار 
نمایندگان شرکای اجتماعی قرار می گیرد تا نظرات اصاحی 
آنان در بخشــنامه ها مورد توجه قرار گیرد. وی از برنامه ریزی 
برای اتصال سامانه های این سازمان با سازمان امور مالیاتی خبر 
داد و گفت: این کار موجب شفافیت بیشتر و پیشگیری از اعمال 

سلیقه در اجرای قانون می شود./ روابط عمومی 

جامعه کارگری با ورود کالاهای مشابه 
تولید داخل مخالف است

هادی ابوی دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
گفت جامعه کارگری با واردات بی رویه و ورود کالاهای مشابه 

تولید داخل مخالف است.
در راستای سیاست های نظام و تاکیدات مقام معظم رهبری 
مبنی بر حمایت از تولید داخلی انتظار نداریم که واردات کالا 
به کشور آزاد شود و به خاطر رفاه عده ای کالا وارد کنیم چون 
می تواند در بازار کار و اشتغال نیروهای کار تاثیر بگذارد. جامعه 
کارگری با برداشته شدن تحریم ها و مراوده و ارتباط با کشورها 
مخالفتی ندارد بلکه مخالف واردات بی رویه و کالاهای مشابه 
تولید داخل است. به طور حتم باید با کشورهای دنیا، کشورهای 
آســیایی و کشورهای همسایه در ارتباط باشیم؛ آنها نیازمند 
یکسری از کالاهای ما هستند و ما هم نیازمند تامین مواد اولیه 
مورد نیاز بنگاههای خود هســتیم. در شــرایط حاضر برخی از 
قطعات و مواد اولیه مورد نیاز را به شکل غیر رسمی وارد می کنیم 
بنابر این لازم است که مراوده داشته باشیم. وقتی بحث برداشتن 
تحریم ها مطرح می شــود تصور این اســت که با ورود کالای 
خارجی به کشور کارگران بیکار می شوند در حالی که معتقدم 
به جای واردات کالای خارجی می توانیم دانش فنی آنها را وارد 
کشــور کنیــم. یکــی از وظایــف دولت ها این اســت که به 
تولیدکنندگان در عرضه کالای با کیفیت کمک کنند. بسیاری 
از کارخانه ها در خارج کشور 1۹.۵ ساعت بهره وری دارند ولی 
در کشور ما این بازدهی زیر ۶ ساعت است. متاسفانه در حال 
حاضر تولید برای تولیدکنندگان گران تمام می شــود و اولین 
هزینه تحمیلی به آنها بحث سرمایه ثابت و جا و مکان است لذا 
بایــد تولیــد را به گونه ای پیش ببریم که هم کیفیت تولید بالا 
برود هم هزینه تمام شده پایین بیاید و در هر حال واردات را به 
نحوی مدیریت و برنامه ریزی کنیم که به اشتغال موجود، بازار 

کار، کارگران و تولید داخلی لطمه نزند./ ایسنا

موزهملیارتباطات
درسال۱۴۰۰

نیزموزهبرترشد

سرپرست معاونت توسعه بازار و شبکه فروش شرکت بیمه تجارت نو، ضمن اعام خبر راه اندازی سیستم مدیریت خرده فروشی 
شرکت متبوع خود بنام »بنو شاپ« گفت: شرایط فعلی ورود ریسک های نوظهور از جمله شیوع ویروس کرونا با تغییرات مختلفی همچون 
تغییرات اقتصادی و اجتماعی و ... همراه بوده است.  این موضوع سبک زندگی افراد را دستخوش تغییراتی مانند تغییر در الگوی خرید و 
ترجیحات استفاده از خدمات اینترنتی و آسان کرده است. ابراهیم غامی با تاکید بر اینکه »شرکت های بیمه ای از تغییرات موجود در الگو 
و سبک زندگی مستثنی نیستند و باید خود را با شرایط موجود همگام کنند« عنوان کرد: درهمین راستا شرکت بیمه تجارت نو پیرو منویات 
مقام معظم رهبری و تاکید بر سال تولید، مانع زدایی ها و پشتیبانی ها، اقدام به راه اندازی سیستم مدیریت خرده فروشی به نام »بنو شاپ« 
کرده است. وی هدف شرکت بیمه تجارت نو از راه اندازی این سامانه را گسترش شبکه فروش و ارائه خدمات بیمه ای برشمرد و افزود: افزایش 
ضریب نفوذ بیمه، توسعه کانال توزیع و بازاریابی محلی و به تبع آن دسترسی آسان بیمه گذاران و ارائه خدمات مطلوب متناسب با نیازهای 
مشتریان و ترجیحات آنها از جمله اهداف بنوشاپ است. سامانه آناین فروش بنوشاپ امکاناتی را در اختیار نمایندگان این شرکت بیمه ای 
در سراسر کشور قرار می دهد تا بتوانند به راحتی بازاریاب تحت پوشش قرار دهند به دلیل پیچیده نبودن و قابلیت استفاده آسان، شبکه 

فروش را به شدت از نظر نفرات افزایش می دهد که به تبع آن در فروش این شرکت بیمه ای هم تاثیرگذار خواهد بود./ روابط عمومی

اهدافمهمبیمهتجارت
نودراجرای»بنوشاپ«

شرکت بیمه تجارت نو

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

در آیین برترین های عرصه موزه های کشور؛ موزه ملی ارتباطات در سه بخش موفق به کسب عنوان برگزیده شد.به گزارش روابط عمومی شرکت ملی پست،موزه ملی ارتباطات در 
آیین انتخاب موزه های برترکه هم اکنون در کمیته ملی موزه های ایران در حال برگزاری است در بخش موزه های دولتی بزرگ با شاخص تلاش برای بقا جایزه اول را کسب کرد.

همچنین این موزه در بخش موزه های  دولتی بزرگ با شاخص خلاقیت و نوآوری  پس از موزه ملی ایران رتبه دوم را به خود اختصاص داد. در بخش سوم کمیته ملی موزه های ایران، موزه ملی 
ارتباطات را به دلیل تلاش بی دریغ و توسعه فعالیت موزه ها در فضای مجازی و کمک به تجهیز بسیاری از موزه ها در سطح کشور در زمینه بهره مندی از امکان اتصال به شبکه های مجازی 
شایسته تقدیر ویژه خواند. گفتنی است سال گذشته نیز بر اساس رای کمیته ملی موزه های ایران، موزه ارتباطات با توچه به اقدامات وسیع در شرایط بحران کرونا و تحقق شعار “موزه ها زنده 
اند”، موزه برتر کشور شد. همکاری در برگزاری تورهای مجازی موزه گردی با سایر موزه ها، برگزاری نمایشگاه های تمبر در مناسبتهای مختلف، همکاری با کمیته ملی یونسکو در برپایی جشن 
جهانی نوروز و انتشار تمبر نوروز ۱۴۰۰، برگزاری جشنواره های کاریکاتور، ورقه های پستی، پست در آیینه مطبوعات و سوخته نگاری تصاویر قدیمی پست و همچنین برپایی اماکن پست، موزه، 

مدرسه در تعدادی از استانهای کشور از جمله  اقداماتی است که توسط موزه ارتباطات در یکسال گذشته انجام و مورد توجه مجامع بین المللی ازجمله اتحادیه جهانی پست شد.

قوانین و مقررات سازمان تامین 
اجتماعی تنقیح شد

نگاهی به مصاحبه وزیر اقتصاد با رسانه های گروهی در خصوص استقراض از مردم )تأمین مالی دولت به روش 
انتشار اوراق بدهی(، با انتشار اطاعیه ای توضیحاتی را با هدف تنویر افکار عمومی ارائه کرد. 1( بازار سرمایه در 
طبقه  بندی های مرسوم شامل بازار بدهی و بازار سهام است و منظور از عبارت استقراض از مردم، تأمین مالی از 
طریق بازار بدهی بوده نه بازار سهام. 2( وزارت اقتصاد در سال گذشته در اجرای قوانین بالادستی با عرضه اوراق 
توانست بالغ بر 202 هزار میلیارد تومان، اوراق منتشر نماید که 130 هزار میلیارد تومان آن اوراق نقدی است که 
در نهایت شفافیت از سوی بانک ها و نهادهای مالی بازار سرمایه خریداری شده است. 3( بر خاف گمانه زنی های 
مطرح، انتشار اوراق در سال گذشته با توجه به حجم منابع جمع شده از بازار )اعم از بازار پول و سرمایه( بواسطه 
انتشار اوراق نقدی )130همت( و حجم منابع تزریق شده به بازار بواسطه بازپرداخت اصل و فرع اوراق سررسید 
شده )۶1 همت( و فرایند تدریجی انتشار طی سال، فاقد اثرگذاری جدی بر بازار سرمایه است. در حقیقت از 130 
همت اوراق منتشــره نقدی، نیمی از آن )بالغ بر ۶۵ همت( در بازار بین بانکی جذب شده است و نیمی دیگر در 
بازار سرمایه فروخته و منابع مالی جذب شده است و این در حالی است که تقریباً به میزان ۶1 همت نیز طی سال 

13۹۹ منابع مالی برای اوراق سررسید شده پرداخت شده است./ شادا

توضیحاتوزارتاقتصاددر
خصوصتأمینمالیدولتبه
روشانتشاراوراقبدهی

فرهاد دژپسند

هادی خانی معاون فناوری های مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور با اشاره به راه اندازی درگاه ملی خدمات الکترونیک مالیاتی گفت: 
امکان استعام بدهی مالیاتی و ممنوع الخروجی از طریق این درگاه ملی فراهم است. با الکترونیکی شدن تمامی خدمات مالیاتی، 
ارتباط مؤدیان با ادارات مالیاتی به کمترین میزان کاهش می یابد و به تبع این امر، فساد اداری و هزینه های وصول مالیات نیز به شدت 
تقلیل پیدا می کند. او تاکید کرد: نظام مالیاتی کشور در آستانه تبدیل شدن به یک نظام مالیاتی مدرن است که مالیات هوشمند، 
اصلی ترین مشخصه آن به شمار می رود. سترسازی تسهیل، تسریع و توسعه خدمات الکترونیک به ذی نفعان سازمان، ارائه اطاعات 
موردنیاز مؤدیان مالیاتی و عموم مردم از سوابق پرونده های مالیاتی، یکپارچه سازی اطاعات مؤدیان در یک درگاه واحد، کاهش 
مراجعات حضوری مردم به سازمان، افزایش رضایت مندی مؤدیان و کاهش مصرف کاغذ از مهم ترین اهداف اجرای این پروژه ملی 
به شمار می رود. درگاه ملی خدمات الکترونیک مالیاتی به نشانی My.tax.gov.ir و با شعار »هر ایرانی یک مؤدی«، آماده 
خدمات رسانی به مؤدیان مالیاتی است. از طریق این پنجره واحد الکترونیک، حدود 2۵ خدمت مالیاتی به عموم شهروندان و مؤدیان 
به طور متمرکز و به صورت الکترونیک ارائه می شود. از جمله این خدمات می توان به مشاهده پرونده های مالیاتی در بخش مالیات 

مستقیم و مالیات ارزش افزوده، کارتابل اباغ الکترونیک، ارائه اظهارنامه های مالیاتی، رفع تعهدات ارزی و... اشاره کرد./ ایرنا

استعلامبدهیمالیاتیو
ممنوعالخروجیازدرگاه
ملیخدماتالکترونیک

هادی خانی

علی خطیبی مدیرعامل موسسه تحقیق و توسعه دانشمند وابسته به بنیاد مستضعفان با اشاره به حمایت این موسسه از 
یک شرکت دانش بنیان گفت: این شرکت با طراحی و ساخت یک دستگاه آب شیرین کن و نصب آن در منطقه کم آب و 
محروم قلعه گنج کرمان، دسترسی ۵00خانواده را به آب شرب سالم فراهم کرد. دستگاه گندزدای آب شرب ساخته شده 
توسط یک شرکت دانش بنیان در مدار تامین آب شهرستان قلعه گنج قرار گرفت و سه روستای این شهرستان که تا پیش 
از این از نعمت آب شرب سالم محروم بودند، به آب شرب سالم و با کیفیت دسترسی پیدا کردند. وی با بیان اینکه در این 
پروژه، دسترسی به آب شرب سالم برای ۵00 خانواده قلعه گنجی فراهم شده است، گفت: این دستگاه گندزدا با حمایت 
موسسه دانشمند وابسته به بنیاد مستضعفان و توسط یک شرکت دانش بنیان داخلی طی ۵ ماه طراحی و ساخته شده 
است. این دستگاه گندزدا با انجام سه مرحله فیلتراسیون و بدون استفاده از کلر، عاوه بر تامین آب شرب سالم برای مردم 
منطقه، با خروجی پساب خود نیز امکان بهره مندی بخش کشاورزی منطقه از نعمت آب را فراهم می کند. با ساخت این 
دستگاه در داخل کشور عاوه بر حمایت از جوانان متخصص داخلی، از خروج ارز به میزان ۷۶هزار دلار جلوگیری شده و 

با ساخت این دستگاه در داخل کشور، به میزان 40هزار دلار در هزینه ها صرفه جویی شده است./ روابط عمومی

دسترسیبهآبشربسالم
برای۵۰۰خانوادهدرمنطقه
محرومقلعهگنج

علی خطیبی

یک کارشناس بازار سرمایه در گفت و گو با ایلنا:
حرفه ای ها منتظر ارزان تر شــدن قیمت ســهام هســتند/ 
گروه های سیاسی هزینه انتخابات را از بازار سرمایه تامین کردند 
یک کارشــناس بازار ســرمایه اظهار داشت: دلیل عمده صعود 
شاخص در ایام نزدیک انتخابات این بوده که گروه های سیاسی 
از این بازار برای تامین هزینه های انتخابات استفاده می کردند. 
اینکه می بینیم این روزها در ایام انتخابات شاخص بالا نمی رود 
شاید به این دلیل است که گروه های سیاسی قبا این استفاده 
از بازار سرمایه داشتند و الزامی وجود ندارد که حتما این استفاده 
در ایام نزدیک به انتخابات انجام شود. داوود سوری در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره اثرگذاری تزریق منابع صندوق 

توسعه ملی به صندوق تثبیت بازار سرمایه اظهارداشت: تزریق 
معادل ۵0 میلیون دلار از صندوق توسعه ملی به بازار سرمایه و 
صندوق تثبیت رقم بالایی نیست. هر چند که این رقم هم قرار 
است در چند نوبت تزریق شود که البته معتقدم قرار نیست بر 
افزایش قیمت ها در بازار تاثیری هم داشته باشد. وی تاکید کرد: 
تنها اثر معادل ۵0 میلیون دلار صندوق توسعه ملی که وارد بازار 
سرمایه می شود این است که بازار را از قفل شدگی نقدینگی رها 
می کند و کمک می کند که نقدشوندگی در بازار افزایش یابد اما 
رقم آنقدر بالا نیست که بتواند قیمت سهام را افزایش دهد. این 
کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: در شرایط عادی بازار ترکیبی 
از افرادی که سرمایه گذار بلند مدت هستند و سهام را برای بازه 

زمانــی طولانی تری خریداری می کنند و همچنین افرادی که 
معامله گر هستند و سهام را برای چند روز خریداری می کنند و 
سرمایه گذار کوتاه مدت محسوب می شوند. این افراد نقدینگی 
در بازار ایجاد می کنند و به سراغ سهم یا بازار دیگری می روند.       
وی افزود: معتقدم دعوتی که دولت ســال گذشــته از مردم 
داشــت که وارد بازار ســرمایه شوند، ترکیب بازار را بهم زدند و 
یکســری افراد وارد بورس شدند که قصد سرمایه گذاری کوتاه 
مدت در بازار سرمایه را داشتند. بهم خوردن این ترکیب باعث 
شد که سهم افراد معامله گر در بازار سرمایه بسیار بیشتر شود 
بنابراین با ریزش شاخص تمام این افراد فروشنده شدند و امروز 

خریداری در بازار وجود ندارد.

خانه»اقتصادی«کلان ، پولی ، مالی

طرح توسعه آزمایشگاه مرکزی دانشگاه اصفهان با حضور سورنا ستاری معاون علمی و فن آوری رئیس جمهوری 
افتتاح شد.طرح توسعه و گسترش آزمایشگاه مرکزی دانشگاه اصفهان با اعتبار 3۵میلیارد ریال در ۶00متر مربع 
زیربنا شــامل ۶آزمایشگاه جامع و دفاتر کارشناسان و ریاســت در مدت ۶ماه ایجاد و دیروز بهره برداری از آن آغاز 
شد.همکاری جدی بخش خصوصی در ناحیه نوآوری دانشگاه اصفهان اتفاق افتاده و مرکز نوآوری لوازم خانگی دراین 
خطه پیاده سازی شده است.وی با بیان این که همکاری نزدیک بخش خصوصی و دانشگاه به تزریق نوآوری به صنعت 
کمک بسیاری می کند،تاکید کرد: دانشگاه اصفهان با اختصاص بخشی از ساختمان های خود به ناحیه نوآوری این 
کار جامع را آغاز کرده است. اصفهان یکی از شهرهای پیشرو در حوزه دانش بنیان و شکل گیری شرکت های فن آور 
است که در شهرک علمی و تحقیقاتی استان هم اقدام های خوبی انجام شده است.او در سفر به اصفهان از تعدادی از 
شرکت های مستقر در شهرک صنعتی جی دیدن و طرح توسعه آزمایشگاه مرکزی دانشگاه اصفهان را افتتاح کرد.
بازدید از دانشکده علوم تربیتی و روانشناسی و افتتاح مرکز اسنواتک در ناحیه نوآوری دانشگاه اصفهان و بازدید از 

شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان دیگر برنامه های سفر سورنا ستاری به اصفهان بود./ روابط عمومی

افتتاحطرحتوسعه
آزمایشگاهمرکزیدانشگاه
اصفهانباحضورستاری

سورنا ستاری

مجیدرضا حریری رییس اتاق بازرگانی ایران و چین با بیان اینکه حکمرانی اقتصادی در ایران متکی بر فروش نفت است، 
گفت: طی 30 سال گذشته فقط چهار درصد از اهداف تعیین شده در حوزه جذب سرمایه گذاری خارجی محقق شده است. 
در حال حاضر اقتصاد کشور با یک بیماری مزمن دست و پنجه نرم می کند، که از اوایل دهه ۵0 شروع شده است و تاکنون 
نیز ادامه دارد. اقتصاد ایران بر اساس عواید حاصل از فروش نفت اداره می شود و بدیهی است که دولت در گرداندن آن نقش 
مهمی دارد. به نظر می رسد، فارغ از آمدن و رفتن دولت ها می بایست اقدامات ریشه ای صورت بگیرد تا از این بیماری رهایی 
پیدا کنیم. شیوه حکمرانی اقتصادی در کشور غلط و متکی بر فروش نفت است و باید فکری به حال آن شود. هر زمان که 
نفت فروخته شده، مردم احساس رفاه داشته اند و هر زمانی که توانایی فروش نفت را نداشتیم، مردم با مشکل اقتصادی 
روبه رو شده اند.بیش از 1۵00 کیلومتر مرز زمینی، در مجاورت آب های آزاد در کشور وجود دارد که باید از آن برای توسعه 
اقتصادی استفاده کنیم. متاسفانه در حال حاضر عمده این مناطق محروم هستند. باید در روابط بین المللی کشور، نوع کنش ها 
و واکنش ها در خدمت توسعه اقتصادی باشد. موضوعی که در حال حاضر در روابط بین الملل کشور به چشم نمی آید. در 
حال حاضر ظرفیت اقتصاد داخلی کشور پاسخگوی این میزان سرمایه گذاری نیست و می بایست از طریق جذب 30 الی 

40 میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی آن را تامین کرده تا به رشد 8 درصدی دست پیدا کنیم./ مهر

حکمرانیاقتصادیدرایران
متکیبرفروش
نفتاست

مجیدرضا حریری

سیاوش ارجمندزاده مدیرکل بنادر و دریانوردی بوشهر گفت : در استان بوشهر بنادر مختلف تجاری و 
اقتصادی فعال است و در راستای صادرات و واردات کالاهای نفتی و غیرنفتی فعالیت می کنند        . وی با اشاره 
به افزایش صادرات و واردات کالا در 2 ماه نخست امسال در بندر بوشهر بیان کرد: در این مدت افزون بر ۶۵0 
هزار تن کالای نفتی و غیرنفتی در بندر بوشــهر تخلیه و بارگیری شده است که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل افزایش 2 برابری داشته استاو بیشترین کالاهای بارگیری شده را مربوط به مواد معدنی و تخلیه کالا های          .  
اساسی دانست و خاطر نشان کرد: با افزایش عمق کانال بندر بوشهر زمینه پهلوگیری کشتی های تجاری با 
          ظرفیت 30 هزار تن فراهم شد و همین مهم ظرفیت تخلیه و بارگیری کالا در بندر بوشهر افزایش داد . وی از 
پهلوگیری کشتی با ظرفیت 31 هزار تن برنج وارداتی در اسکله بندر بوشهر خبر داد و افزود: ظرفیت کنونی 
بندر بوشــهر در تخلیه و بارگیری کالا ۷ میلیون تن است؛ با راه اندازی کامل مجتمع بندری نگین ظرفیت 
تخلیه و بارگیری کالا در بندر بوشهر با افزایش 8 میلیون تنی به 1۵ میلیون تن خواهد رسید .        او با بیان اینکه 
اجرا طرح مطالعه توسعه بنادر بوشهر در دستور کار قرار دارد، گفت: اکنون در 3 بندر کنگان، بوالخیر و محمد 

عامری این موضوع در حال انجام است تا ظرفیت بنادر افزایش پیدا کند . / روابط عمومی  

افزایش۸میلیونتنی
ظرفیتتخلیهوبارگیریکالا
دربندربوشهر

سیاوش ارجمندزاده 

رئیس کل بیمه مرکزی گفت: تمامی شرکت های بیمه ای چه بورسی و چه غیر بورسی، موظف به افزایش 
سرمایه تا پایان سال شده اند. به گزارش بیمه مرکزی، غامرضا سلیمانی اظهار کرد: پیش از این میزان سرمایه 
برای شرکت های بیمه ای مختلط 1۵0 میلیارد تومان و برای بیمه های اتکایی 2۵0 میلیارد تومان بوده است. 
وی افزود: با توجه به افزایش نقدینگی و تورم در جامعه و بزرگ شدن صنعت بیمه و اگر افزایش سرمایه در این 
صنعت نداشــته باشیم بیمه ها با مشکل ظرفیت نگهداری مواجه می شوند و نمی توانند بیمه نامه صادر کنند. 
رئیس کل بیمه مرکزی ادامه داد: بر اساس پیشنهادی که برای افزایش سرمایه شرکت های بیمه ای داشتیم 
هفته گذشته این موضوع در دولت مصوب شد. سلیمانی بیان کرد: بر این اساس همه شرکت های مختلط باید 
ســرمایه خود را به 300 میلیارد تومان و شــرکت های اتکایی به ۵00 میلیارد تومان برسانند. وی یادآور شد: 
شرکت های جدید نیز باید با این سرمایه جدید ایجاد شوند. این مسئول گفت: با این اقدام ظرفیت نگهداری در 
شرکت های بیمه ای بیشتر می شود و این صنعت برای پوشش ریسک بزرگ تر خواهد شد. سلیمانی اضافه کرد: 

همه شرکت های بیمه ای تا آخر امسال وقت دارند سرمایه خود را به این مصوبه برسانند.

غلامرضا سلیمانی امیری
شرکتهایبیمه
موظفبهافزایش
سرمایهشدند

برگزاری هم اندیشی صمیمی مدیران روابط عمومی گروه فولاد 
مبارکه با شعار »روابط عمومی، پشتیبانی و تولید«

به گزارش ایراســین؛ نشست هم اندیشی 
صمیمــی روابط عمومی گروه فولاد مبارکه 
به مناســبت گرامیداشت هفته ارتباطات و 
روابــط عمومــی با شــعار »روابط عمومی، 
پشــتیبانی و تولید« با حضور مدیران روابط 
عمومــی گــروه فولاد مبارکــه، تعدادی از 
معاونین شــرکت فولاد مبارکه اعم از معاون 
بهره برداری، معاون اجرای پروژه های توسعه 
فــولاد مبارکــه و با حضــور پروین صالحی 
نماینده مردم شهرســتان مبارکه در مجلس 
شورای اسامی برگزار شد. صالحی نماینده 
مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شورای 
اســامی ضمن تشکر از فعالیت های روابط 
عمومــی فولاد مبارکه، یکی از وظایف اصلی 
روابط عمومی ها در مراکز صنعتی را اطاع 
رســانی دقیــق و رســانه ای کردن صحیح 
دستاوردها و روندها در مراکز صنعتی عنوان 
کــرد.  هادی نباتی نژاد، مدیر روابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه هم تبریک و عرض خدا 
قــوت به مدیــران روابط عمومی گروه فولاد 
مبارکه با اشــاره به حمایت های مدیرعامل 

فولاد مبارکه از حوزه روابط عمومی و تاکید 
ایشــان بر این موضوع، گفت: روابط عمومی 
هــا عمــا در خط مقدم فعالیت ســازمان و 
شرکت ها هستند و نشان دادن تصویر واقعی 
سازمان در افکار عمومی را بر عهده دارد. وی 
در ادامه به تشــریح اهم فعالیت های روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه در ســه ماه 
گذشــته با بهره گیری از ابزارهای متنوع و 
نویــن ارتباطــی پرداخت و ارتباط موثری با 
ســایر بخش ها و حلقه هــای دیگر زنجیره 

فــولاد را امری حیاتی توصیف کرد. اکبری، 
معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه نیز 
در این نشست صمیمی ضمن خیر مقدم به 
مدیــران روابط عمومی گروه فولاد مبارکه با 
اشاره به نام گذاری سال گذشته و سال جاری 
پیرامــون برنامه ریزی های لازم برای تحقق 

شعار سال صحبت کرد.
 گفتگو با مردم، جلب اعتماد عمومی

 را در پی دارد
روابط عمومی ها با برقراری ارتباط مؤثر 

با مردم و با اقدامات بهنگام و شــفاف خود 
می توانند زمینه ســاز ارتقاء سطح آگاهی 
آحاد مختلف جامعه و تقویت روحیه امید 

و نشاط بین مردم باشند.  
این مطلب را هادی نباتی نژاد در نشست 
صمیمــی فرماندار شهرســتان مبارکه با 
مدیــران روابــط عمومی هــای ادارات و 
ســازمان هــای این شهرســتان مطرح و 
تصریــح کرد: برای دســت یابی به اهداف 
والاتر روابط عمومی ها که در شرایط فعلی 
بطور کلی با سنوات قبل متحول شده است، 
بایــد روابط عمومی ها با برقراری ارتباط و 
همگرایی هرچه بیشتر با هم در این مسیر 

گام بردارند. 
وی خاطرنشــان کرد آنچه که در روابط 
عمومی شــرکت فولاد مبارکه در در حال 
انجام اســت، فقط اطاع رسانی به موقع و 
شفاف گوشه ای از دستاوردهای مدیریت 
و کارکنان شرکت و خدمات ارزشمند این 
 عزیزان در راه توســعه صنعتی و اقتصادی

 کشور است. 
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هفته نامه اقتصادی ایران

 وکلا ۸ تا ١2 هزار میلیارد تومان
 فرار مالیاتی دارند

ابوالفضل ابوترابی عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس درباره فرار مالیاتی وکا گفت: وجود درآمد بالا و فرار مالیاتی 
زیاد در بین وکا و پزشکان یک واقعیت است. طبق برآوردها وکا 8 
تا 12 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی دارند. با تغییر ساختارهای کانون 
وکا و نظام پزشکی، اصاح نظام اداری و استقرار دولت الکترونیک، 
می توان از فرارهای مالیاتی این چنینی جلوگیری کرد. با اســتقرار 
دولت الکترونیک، فرار مالیاتی همه اقشار از جمله وکا و پزشکان 
می تواند به حداقل برسد. وی با اشاره به تاثیر انحصار در حوزه وکالت 
بر قیمت اســتفاده از خدمات حقوقی اظهار داشــت: به دلیل ایجاد 
انحصار در وکالت و بالا رفتن قیمت حق الوکاله ها، به تعرفه های قانونی 
در این حوزه عمل نمی شود. در حال حاضر طی توافقات فی ما بین 
وکیل و موکل، قیمت های بسیار گزافی که طبق تعرفه های قانونی 
هم نیست از موکل درخواست می شود. خدمت وکالت باید با کمترین 
قیمت و بهترین کیفیت در اختیار مردم قرار بگیرد اما در حال حاضر 
نه تنها قیمت خدمت وکالت بالاست، بلکه فاقد کیفیت نیز هست. او 
درباره ارتباط حق الوکاله ها با انحصار وکالت گفت: علت قیمت بالا و 
کیفیت پایین نهاد وکالت، انحصار در پذیرش و تعداد کم وکیل در 
کشور است. از نظر تعداد پرونده به جمعیت، ایران بین 3 کشور اول 
دارای پرونده زیاد است. این موضوع در کنار تعداد کم وکیل موجود 
در کشور منجر به انحصار در حوزه وکالت شده است. وی  با تاکید بر 
وجود تعارض منافع در جذب وکیل توسط نهاد وکالت گفت : مشکل 
از آنجا آغاز می شــود که بخش زیادی از اختیارات گزینش و جذب 
وکیل به خود وکا داده شده است. این موضوع باعث تعارض منافع 
در افزایش وکیل است. قانون وکا یکی از بدترین قوانین است. چندین 
بار ســعی شــد این قانون در مجلس اصاح شود که به دلیل برخی 

تعارض منافع ها موفق به انجام آن نشدیم./ خانه ملت

یک میلیارد و ۵٠٠ میلیون تومان برای 
مرمت مجموعه باب عالی هزینه شد

علــی اصغــر مونســان وزیــر میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی گفت: وضعیت میراث فرهنگی مان خوب است و به 
صورت مداوم بناهای مختلفی افتتاح می شود. چندی پیش بیشتر 
از 300 پروژه توســط رئیس جمهوری افتتاح شــد و درحال حاضر 
۵00 پروژه دیگر آماده افتتاح داریم، اقدامات خوبی در این زمینه 
انجام شــده اســت.  این مجموعه یکی از مجموعه های ارزشــمند 
میراث فرهنگی کشور است که به ثبت جهانی رسیده و یکی از مراکز 
مهم برای بازدید گردشــگران خارجی اســت، به طوری که از همه 
تورهــای خارجی به ایــن مجموعه می آیند. در بازدیدی که مدتی 
پیش از مجموعه کاخ گلستان داشتم، این سوال مطرح بود که درب 
مهم این مجموعه که به سمت ناصرخسرو باز می شود و بیشترین 
تردد انجام می شــود چرا بســته اســت.  بیش از نیم قرن است که به 
واسطه بسته شدن باب عالی بخش هایی از کاخ گلستان مورد بازدید 
قرار نمی گیرد، به این منظور به معاونت میراث فرهنگی دستور داده 
شد که این بخش را مرمت کنند و مشکات آن را برطرف کنند تا 
این در باز شــده و باعث رونق مجموعه شــود. خوشبختانه همکاران 
تاش کردند و مرمت این مجموعه انجام شد و امروز شاهد افتتاح 
آن هستیم.  هر ساله بودجه ثابتی صرف نگهداشت بناهای تاریخی 
می شود که این موضوع شامل کاخ گلستان نیز می شود. حدود یک 
میلیــارد و ۵00 میلیــون تومان نیز برای مرمت مجموعه باب عالی 
هزینه شده است. یکی از کارهای خوبی که در دولت دوازدهم انجام 
دادیــم این بود کــه تاش کردیم حق بهره برداری از بناهایی که از 
سطح نفیس پایین تر بودند را به مردم بدهیم تا با پول مردم مرمت 
و نگهداری شــود و ما منابع بودجه ای خود را صرف بناهای فاخر و 
مهم کشــور کنیم که قابل واگذاری نیســتند. به همین منظور در 

دولت دوازدهم تعداد زیادی از بناها به مردم واگذار شد./ ایرنا

طبق پیش بینی  جمعیت شناسان به علت کاهش 
آبشاری نرخ باروری کشورمان، تا سال 1430 ایران 

یکی از سالمندترین کشورهای جهان خواهد بود!
سالمندی جمعیت پیامدهای اجتماعی فراوانی 
دارد که عاوه بر ابعاد ملی، دارای عوارضی است که 
متوجه خانواده ها و تک تک افراد جامعه خواهد بود. 
اما سرنوشت کسانی که تحت تأثیر تبلیغات قبل و 
بعد از انقاب تنها به یک یا دو فرزند کفایت کرده اند، 
چه می شــود؟! پیری در انتظار همه است پس باید 
حداقل شرایط گذران این دوره سنی را برای خودمان 
آســان کنیم کــه مهم ترین و اصلی تریــن راه آن، 
فرزندآوری است. با تغییر ساختار سنی جمعیت کشور 
به سالمندی، در حوزه پدیده های اجتماعی باید منتظر 
ـ  پدیده هایی باشیم که اصاً با فرهنگ اصیل ایرانی ـ
اسامی ما سازگار نیست؛ اگر تا دو، سه دهه گذشته 
بعضاً می شنیدیم که “کودک سرراهی” داریم تا دو، 
سه دهه آینده با نسلی از سالمندان روبه رو خواهیم 
بــود کــه نه حمایت اجتماعی دارنــد و نه حمایت 

خانوادگی!
۴ راهکار برای حل “بحران انفجار 

سالمندی” کشور!
طبــق تعریــف سـازمان بهداشـت جهانــی، 
افــــراد بـــالای ۶0 الــــی ۶۵ ســـال در ردیـف 
ســـالمندان قـــرار می گیرنــــد و افزایش آمــار 
ســـالمندان همــواره یکــی از محورهـای مهــم 
صحـبـــت کارشناسـان جمعیــت و مســئولین 
مرتبــط اســت؛ اغـلـب، صعــود نمــودار امـیـد 
بـه زندگــی یـا بـه عبارتـی افزایـش تعـداد افــراد 
بالای ۶۵ سـال رابطــه مســتقیمی بـا کاهش نــرخ 
بــاروری و جمعیــت دارد کــه می توانــد تبعــات 
مختلــف اقتصــادی، فرهنگــی، نظامــی و حتــی 
سیاســی را بــه دنبــال داشــته باشــد. طبــق 
آمــار تــا ســال 20۵0 میــادی، 1.۵ میلیــارد 
نفر)1۶درصــــد( از مــــردم جهــان ســالمند 
خواهنــــد شــــد و براســاس اعــــداد و ارقـام 
داخلــــی، 22.۷ درصد جمعیــت ایــران نیــز تا 

ســـال 1420 شمـســـی در ایــــن ردیـف قـرار 
خواهـند گرفت؛ البتــه متاســفانه بایــد گفــت 
سال هاســت کــه شــیب صعــودی ایــن نمــودار 
در کشــورهای مختلــف جهــان آغــاز شــده و 
تعــداد زیــادی از کشــورهای صنعتــی و توســعه 
یافتــه هــم اکنــون بــا معضــات آن دســت و 
پنجــــه نــرم می کننـدـ الف - عبور از بحران؛ که 
شامل موارد زیر خواهد شد: 1- تاش برای پوشش 
بیمه ای مناسب که به دلیل مصرف مداوم و مکرر از 
خدمــات درمانی توســط ســالمندان و همچنین 
طولانی تر بودن زمان بستری آنان در مراکز درمانی 
اهمیت بالایی دارد. 2- افزایش خانه های سالمندان 
با توجه به تعداد قابل پیش بینی جمعیت آنان. 3- 
افزایش ســهمیه و آموزش کادر درمان کافی برای 
نگهــداری از ســالمندان در مراکــز درمانــی. 4- 
فرهنگسازی و ارائه عمومی آموزش های ابتدایی برای 
نگهداری از سالمندان. ب - حل بحران ، سالخوردگی 
در یک کشور مشکلی نیست که با سیاست های یک 
روزه و چنــد ماهــه بتــوان از آن عبور کرد و نیازمند 
برنامه ریزی جامع و طولانی مدت است که به چند 
مورد از این دسته سیاسته ا اشاره می کنیم: 1- ایجاد 
تسهیات ازدواج که قابلیت اجرایی و پشتوانه مالی 
لازم را دارا باشــد. 2- ایجاد تســهیات و بسته های 

تشویقی فرزند آوری؛ این دو مورد بدون شک بدون 
قانونگذاری نیازمند حســن اجرای آن اســت. 3- 
فرهنگسازی در خانواده ها برای داشتن بالای دو فرزند. 
4- استفاده از بستر رسانه ای و دستگاه های تبلیغاتی 
در این راستا. با تمــــام ایــــن تفاســیر، بحــران 
جمعیــت و سـالخوردگی مســئله ای غیــر قابل 
انــکار در آیـنـده ای نـه چنــدان دور اســت که بـا 
تصمیـمـات غلــط، بـی توجهــی و سـهل انــگاری 
کـــه در سـالیان گذشـته انـجـــام شـده، بـه آن 
می رســـیم و تنـهـــا راه بـرون رفـت از آن تغییــر 
رویکــرد مســئولین و آگاه سـازی مـردم از بحرانی 
اســت کـه همـگـی بـا آن روبه رو خواهیـم شد. / 

تسنیم
درمان سالانه ۲ هزار زوج نابارور در 

مناطق محروم
حسینی، مدیر روابط عمومی بنیاد احسان ستاد 
اجرایــی فرمــان حضرت امــام ) ره ( گفت:تأمین 
مکمل های غذایی مــادران باردار، تحویل 1۷ هزار 
جهیزیه به خانوار های نیازمند در نقاط محروم و درمان 
سالانه 2 هزار زوج نابارور اهدافی است که بنیاد احسان 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام دنبال می کند و طرح 
»رویداد مثبت  2« با حمایت مالی بنیاد احسان و با 
مشارکت وزارت علوم و بسیج دانشجویی عملیاتی 

شده است و بنیاد احسان حمایت از ایده های نوآورانه 
را در در قالب این طرح در دستور کار قرار داده است. 
مراســم رونمایی از دوره های توانمندسازی فعالان 
حوزه خانواده )رویداد مثبت 2( برگزار شد. وی در این 
مراسم با اشاره به اهمیت مساله جمعیت اظهار کرد: 
بنیــاد احســان در حوزه های مختلف فعالیت های 
متعددی را انجام داده که یکی از فعالیت های این بنیاد 
در حوزه حمایت از خانواده بوده است. بنیاد احسان 
در حوزه حمایت اجتماعی فعالیت های زیادی انجام 
داده اســت و با توجه به بحران جمعیت، این مســاله 
یکی از دغدغه های این بنیاد محسوب می شود و از 
اهمیت بالایی برخوردار است. بر همین اساس بنیاد 
احسان در 2 حوزه تاش می کند؛ یکی مساله خانواده 
و دیگری جمعیت. بر همین اساس طرح رویداد مثبت 
2 با حمایت مالی بنیاد احسان و با مشارکت وزارت 
علوم و بسیج دانشجویی عملیاتی شده است که در 
این راستا بنیاد احسان حمایت از ایده های نوآورانه را 
در قالب این طرح در دستور کار خود قرار داده است. 
در همین ارتباط نیز عاوه بر هدایایی که توسط بنیاد 
احسان اهدا شده است، سایر حمایت های معنوی نیز 
از این رویداد صورت پذیرفته و مبلغ ۵ میلیارد ریال 
تا امروز در این رویداد از ســوی بنیاد احســان هزینه 
شده است. از سال ۹۹ طرح های نوآورانه از سوی بنیاد 
احسان آغاز شده است که یکی از مهم ترین رویدادهای 
نوآورانه، رویداد مثبت  2 قلمداد می شود، البته غیر از 
بحث نوآوری در ستاد اجرایی، حمایت های دیگری 
نیز در حوزه خانواده توسط بنیاد احسان انجام می شود. 
توزیــع و تحویــل 1۷ هــزار ســری جهیزیه بین 
خانواده های نیازمند در نقاط محروم یکی از اهداف 
بنیاد محسوب می شود و سالانه 2 هزار زوج نابارور در 
مناطق محروم در فرآیند درمان از سوی بنیاد احسان 
قرار می گیرند و همه هزینه ها توسط بنیاد پرداخت 
می شود. یکی دیگر از برنامه های بنیاد احسان، تأمین 
مکمل هــای غذایی برای مــادران باردار در مناطق 
محروم است که در زمان حاضر 10 هزار مادر در این 

طرح تحت پوشش بنیاد احسان قرار دارند. 

خبرچاره ای برای روزهای تنهایی خود در “سالمندی” کنیم! خبر

 در نامه ای بلند بالا به محمداسماعیل اکبری، او را از سمت مشاور عالی وزیر برکنار کرد. به گزارش خبرگزاری مهر، سعید نمکی، در نامه ای به محمد اسماعیل اکبری مشاور عالی وزیر بهداشت، نسبت به 
موضع گیری های او در موضوعات مختلف سلامت به خصوص حوزه جمعیتی، انتقاد کرد و نوشت: آنگاه که دست روزگار ردای پرآزار وزارت را بر تن نحیف این برادرتان تحمیل کرد، هنوز خبری از سیل 
و زلزله و آنفلوآنزای H۱H۱ و کرونا نبود ولی راه های نرفته و یا به بیراهه رفته هم کم نبود و می طلبید تا عزیزانی به همراهی و کمک بیایند. سعی کردم تنها وزیری باشم که تیم وزیر قبلی را جابجا نکنم چون اکثر 
آنها را می شناختم و به جز یکی دو مورد همه را نگاه داشتم و برای جبران نقصان ها تلاش کردم مشاورین کاردان و امین و خوشنام برگزینم. در جامعه پزشکی بجز عزیز نامدار دکتر ایرج فاضل و دکتر سید 
محمود طباطبایی، حضرتعالی از نخستین نام های مورد وثوق بنده بودید که با چند دهه شناخت از توانمندی های علمی و اجرایی و آشنایی با نظام ارائه خدمت به عنوان مشاور عالی در این لیست قرار گرفتید 
و خود را مفتخر به همراهی تان یافتم. در ابلاغیه تقدیمی از جنابعالی درخواست کردم تا در زمینه آموزش علوم پزشکی جامعه محور که با هم از سال ها پیش دستی بر آتشش داشتیم هدایت و مساعدت 
فرمائید. جنابعالی تنها مشاوری بودید که در جلسات شورای معاونین دعوت می شدید و همکاران متقاعد به رعایت نقطه نظرهایتان بودند. مدتی کوتاه نگذشته بود که با زمزمه موضع گیری های کلیه 

معاونین روبه رو شدم ولی تلاش کردم تا به گونه ای با پررنگ کردن ابعاد علمی و اجرایی جنابعالی، بعضی اظهارنظرهای به تعبیر همکاران »تلخ« را به برداشت شیرین بدل کنم./ مهر

فرهاد دژپســند، وزیــر اقتصاد و امور 
دارایی در حاشــیه نشســت بــا اعضای 
کمیســیون اقتصادی مجلس در پاسخ به 
ســؤالی درباره بررسی موضوع واگذاری 
پرسپولیس و استقال به بخش خصوصی 
در کمیســیون اصل نــود مجلس گفت: 
»واگذاری این دو باشــگاه مازماتی دارد 
و بایــد بــرای ارائــه در بــازار بــورس 
استانداردهای مورد نظر بورس را به دست 
بیاورد و یک فرایند طولانی برای تطبیق 
شرایط آن با نیازمندی های بازار سرمایه 
وجــود دارد و اکنون این موضوع مراحل 
پایانی خود را طی می کند.« او صحبت های 
خود را این گونه ادامه داد: »از سوی دیگر 
باید درباره واگذاری باشــگاه های بزرگ 
ورزشی مانند استقال و پرسپولیس تمام 
جوانب ســنجیده شــود و ایــن موضوع 
مراحــل آخر خود را طــی می کند و اگر 
هیأت واگذاری دو نکته اعامی ســازمان 
بــورس و اوراق بهادار را رفع کند، این دو 
باشــگاه آماده واگذاری خواهد بود. البته 
اکنــون نمی توان زمــان این واگذاری را 
اعام کرد اما تاش داریم تا واگذاری دو 
باشــگاه استقال و پرســپولیس در این 

دولت انجام شود.«

پژمانفر: در نحوه واگذاری سرخابی ها 
اشــکالاتی وجود دارد نصــرالله پژمانفر، 
رئیس کمیســیون اصل ۹0 در خصوص 
جلســه روز سه شنبه کمیسیون اصل ۹0 
با مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و جوانان، 
اظهار داشت: »اشکالاتی در ارتباط با نحوه 
واگذاری استقال و پرسپولیس به بخش 
خصوصی هســت. ما اصل واگذاری را کار 
خــوب و قانونی می دانیم که باید صورت 
بگیــرد، اینکــه دو تیم را در این وضعیت 
نگه داشــته اند باید از این شــرایط عبور 
کنیــم. مــا از وزیر ورزش خواســتیم در 
خصوص شکل و نحوه واگذاری سرخابی ها 

به ما توضیح دهند؛ اینکه آیا واگذاری در 
چارچوب قانون هست یا خیر؟ یک سری 
اشــکالاتی را مطرح کردیم و توضیحاتی 
خواســتیم که باید مستندات را به صورت 
مکتوب به ما اعام کنند تا بررســی های 
لازم را انجــام دهیــم. ما یکی دو هفته به 
آنهــا فرصــت دادیم تا ادله خود را در این 

شکل واگذاری به ما ارائه بدهند.«
او در خصــوص اینکــه برای واگذاری 
سرخابی ها به بخش خصوصی مجوز لازم 
است، عنوان کرد: »این مجوز باید براساس 
مســتندات صورت بگیرد. وزارت ورزش 
اعــام کــرد کــه در حــال حاضــر کار 

خصوصی سازی به این وزارتخانه ارتباطی 
ندارد و در اختیار وزارت اقتصاد و دارایی 
و خصوصی ســازی اســت اما ما نسبت به 
در خصــوص  ورزش  وزارت  وظایــف 
واگذاری ســؤالاتی داشتیم. در جلسه با 
وزیر ورزش، او مســتنداتی همراه نداشت 
اما ما نســبت به خصوصی ســازی پیگیر 
هســتیم و ســؤال ما این اســت که برای 
واگذاری 1۵ درصد از سهام دوباشگاه چه 
مســتنداتی دارنــد؟« نماینده مجلس 
شورای اسامی در پاسخ به این سؤال که 
بارها وزارت ورزش اعام کرده اســتقال 
و پرسپولیس را به بخش خصوصی واگذار 
می کنــد اما هنوز این اتفــاق رخ نداده، 
تصریح کرد: »یکی از اشکالات این است 
که آنها چندین سال فرصت داشتند چرا 
این موضوع به تأخیر افتاده اســت و حالا 
که دولت در حال واگذاری اســت در این 
مقطع می خواهند این کار را انجام دهند؟ 
بردن دو باشگاه در بورس در صورتی مهیا 
می شود که وضعیت تراز آنها مثبت باشد. 
ســؤال این اســت آیا واقعاً آنها درآمدی 
دارنــد؟ ما تاش می کنیــم آنها کار غیر 
قانونــی انجام ندهند و ما هم مانعی برای 

واگذاری قانونی نباشیم.«

 تلاش وزارت اقتصاد برای واگذاری  سرخابی ها
 تا قبل از پایان دولت

برای مرحله اول مقدماتی جام جهانی؛

کریم باقری دستیار دراگان اسکوچیچ شد

باشگاه پرسپولیس اعام کرد که کریم باقری در مرحله 
مقدماتی جام جهانی روی نیمکت تیم ملی حضور خواهد 
داشــت. به گزارش “ورزش ســه”، ســال گذشــته دراگان 
اسکوچیچ، کریم باقری را به عنوان دستیار ایرانی پیشنهادی 
خود معرفی کرد و در این زمینه توافقاتی با مدیرعامل پیشین 
سرخ ها محمدحسن انصاری فرد نیز شکل گرفت اما در نهایت 
این اتفاق رخ نداد تا باقری در پرسپولیس بماند.  حالا باشگاه 
پرسپولیس اعام کرده که »بنا به مصلحت« این پیشنهاد را 
قبول کرده و کریم باقری به صورت موقت روی نیمکت تیم 
ملی حضور خواهد داشت. آنطور که پرسپولیسی ها می گویند، 
به نظر می رسد دوره مربیگری باقری در تیم ملی محدود به 
یک ماه آینده باشد اما هنوز چیزی در این باره از سوی خود 
او و فدراســیون اعام نشــده است. قرمز ها با اعام این خبر 
نوشــتند: با پیشنهاد رسمی از ســوی فدراسیون فوتبال و 
موافقت مدیریت باشگاه پرسپولیس و با هماهنگی کادرفنی، 
کریــم باقــری برای مدتی کوتاه، در اردوی تیم ملی فوتبال 
کشورمان حضور پیدا می کند تا در راه صعود به جام جهانی 
در کنار دراگان اسکوچیچ فعالیت کند. در بیانیه پرسپولیس 
آمده است: بعد از آن که پیشنهاد مسئولان فدراسیون فوتبال 
به مدیرعامل باشگاه پرسپولیس رسید، بررسی تمام ابعاد این 

پیشــنهاد در دســتورکار قرار گرفت. در این مسیر، از یحیی 
گل محمدی نیز نظرســنجی شد و بنا به مصلحت اندیشی 
ملی، کمک به تیمی که متعلق به 8۵ میلیون نفر ایرانی است 
و نگاه ملی که همه پرسپولیسی ها در طول تاریخ به فوتبال 
کشورمان داشتند، به صورت موقت و تنها تا پایان دور مقدماتی 
انتخابی جام جهانی، باقری به عنوان دستیار اسکوچیچ به 
کادرفنی تیم ملی اضافه می شــود. گفتنی اســت تیم ملی 
کشورمان روز 13 خرداد مقابل هنگ کنگ، روز 1۷ خرداد 
برابر بحرین، 21 خرداد مقابل کامبوج و در نهایت سه شنبه 
2۵ خرداد ماه با عراق در گروه سوم رقابت های انتخابی جام 
جهانی بازی خواهد کرد و بعد از اتمام این چهار مسابقه، کریم 
باقری به همراه محمدحسین کنعانی زادگان، مهدی ترابی، 
احمــد نوراللهی، کمال کامیابی نیا و وحید امیری از اردوی 
تیم ملی به تمرینات پرسپولیس بازمی گردند.  کریم باقری 
سابقه 8۷ بازی ملی و ۵0 گل با پیراهن تیم ملی را دارد. او 
در جام جهانی 1۹۹8 عضو تیم ملی ایران بود و در راه صعود 
بــه جــام جهانی 2002 و 2010 نیز در ترکیب تیم ایران به 
میدان رفت. باقری در شش سال اخیر عضو ثابت کادرفنی 
پرســپولیس بوده و به عنوان یکی از عوامل اصلی موفقیت 

سرخپوشان مطرح می شود.
 در غیاب رئیس هیات مدیره استقال، جلسات هیات 
مدیــره و امــور کان مدیریتی باشــگاه به حالت توقف 

درآمد.
آخریــن نشســت هیات مدیره اســتقال با حضور 
اســماعیل خلیل زاده در اواســط اردیبهشت ماه برگزار 
شــد اما بعد از آن، رئیس هیات مدیره این باشــگاه به 
دلیل برخی مسائل توسط مراجع قضایی بازداشت شد. 
بعد از این اتفاق، جلسه ای رسمی میان مدیران باشگاه 
تشــکیل نشــده و همه در انتظار تصمیم وزیر ورزش و 

جوانان برای تعیین تکلیف هیات مدیره هستند.
یکــی از مشــکات وزارت ورزش برای تغییرات در 
هیات مدیره استقال و پرسپولیس این است که تصمیم 
بر خصوصی ســازی دو باشگاه دارند. البته این موضوع 

بر خاف وعده های قبلی که قرار بود پیش از ســال ۹۹ 
به پایان برسد، تا امروز اجرایی نشده و دچار ابهامات و 
شائبه های بسیاری شده است. به همین دلیل، با توجه 
به ثبت اعضای هیات مدیره در شــرکت ها نمی توانند 
تغییراتی را در این باشگاه ها ایجاد کنند تا این روند به 

نقطه ای مشخص برسد.
ازسوی دیگر، برگزاری جلسات هیات مدیره استقال 
و حل مشــکات مالی و دریافت و پرداخت ها نیازمند 
امضای رئیس هیات مدیره پای چک ها است. در غیاب 
وی، مسئولان این باشگاه نمی توانند کاری پیش ببرند؛ 
مگــر اینکه وزیــر ورزش و جوانان فردی جدید را برای 
پیگیــری مالــی و امضا پای چک ها معرفی کند که این 

هم روندی زمانبر است.

البته وزارت ورزش و جوانان بعد از مشکاتی که برای 
اســماعیل خلیل  زاده به وجود آمده، ســکوت کرده و 
واکنشی رسمی به این موضوع نداشته و منفعانه درحال 
دیدن ماجراهاست.با این شرایط پیچیده کنونی، روی 
سیســتم مالی و امور مدیریتی اســتقال قفلی محکم 
خورده که آن را دچار چالش هایی جدی کرده اســت. 
عــدم پرداخــت مطالبات بازیکنی مثــل دیاباته، عدم 
مذاکــره با بازیکنان برای فصل آینده و تمدید قرارداد، 
برکنــاری رئیس آکادمی که با پیشــنهاد هیات مدیره 
صورت گرفته و... همگی به دلیل روشن نبودن وضعیت 
ریاست هیات مدیره به حالت توقف درآمده و باید دید 
چــه راهکاری برای این مشــکل در نظر گرفته خواهد 

شد. / فارس

سکوت و انفعال وزارت ورزش بعد از غیبت رئیس هیات مدیره استقلال

فهرست ۲5 بازیکن دعوت شده به اردوی تیم ملی فوتبال ایران
سایت فدراسیون فوتبال ایران: لیست نفرات انتخاب شده از سوی تیم ملی فوتبال بزرگسالان از سوی کادر فنی برای شرکت 

در مسابقات مقدماتی جام جهانی اعام شد. نفرات دعوت شده به اردو به شرح زیر است:
دروازه بان ها: علیرضا بیرانوند، امیر عابدزاده، پیام نیازمند، محمدرضا اخباری

مدافعان:شجاع خلیل زاده، محمد حسین کنعانی زادگان، مرتضی پورعلی گنجی، مجید حسینی، صادق محرمی، میاد محمدی
هافبک ها:جعفر سلمانی، دانیال اسماعیلی فر، احسان حاج صفی، احمد نوراللهی، سعید عزت اللهی، کمال کامیابی نیا، وحید 

امیری، علی قلی زاده، سامان قدوس، علیرضا جهانبخش
مهاجمان:مهدی ترابی، سردار آزمون، مهدی طارمی، کریم انصاری فرد و مهدی قایدی

گفتنی است امید نورافکن و علی کریمی به دلیل مصدومیت از لیست تیم ملی کنار 
گذاشته شدند.
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مسکن و عمران13

امــکان پرداخت وجه خریدهای خرد در طول یک 
دوره صورتحســاب همزمان با پرداخت صورتحساب 
تلفن همراه فراهم شــد. این مطلب را مهدی اخوان 
بهابــادی مدیــر عامل همراه اول در مراســم امضاء 
تفاهمنامــه همــکاری راهبردی با تمرکز بر توســعه 
مباحث نوین مالی و بانکی و افزایش ســطح تعامات 
بــا بانک تجــارت اعام کرد. به موجــب این تفاهم، 
همچنین همکاری  های مشــترک در حوزه های فنی 
و کسب و کار با هدف افزایش سطح تعامات تجاری 
و هم افزایــی توانمندی هــا، زیرســاخت و شــبکه 
ذی نفعــان و مشــتریان طرفین ایــن دو تفاهمنامه 
توســعه خواهــد یافت. بــر مبنای ایــن تفاهمنامه 
پیرامــون مباحــث نوین مالی، بانک تجارت و اپراتور 
اول تلفــن همــراه متعهــد به انجــام تخصیص خط 
اعتباری برای اعطای تســهیات خرد، احراز هویت و 
امضــای دیجیتال، خدمات بانکــداری باز، خدمات 
اســتارتاپ ها و فین تک های زیرمجموعه بانک، ارائه 
خدمــت درگاه پرداخت، ارائــه خدمات کیف پول و 
مواردی از این قبیل شدند. وی با اشاره به ظرفیت های 
موجود همراه اول از جمله در اختیار داشتن بالاترین 
ســهم بازار تجاری و 100 میلیون سیمکارت واگذار 
شده در بازار ارتباطات سیار اظهار داشت: این حجم 
از مشترک و تعامات مالی آنها فرصتی را برای انجام 
اقدامات بسیار خوب با استفاده از ظرفیت های بانکی 
و کیــف پــول اعتباری فراهم می کند. این فرصت در 
ارتباط با مشترکان دائمی که پایان هر ماه به پرداخت 
صورتحساب مبادرت می ورزند، بیشتر است و همراه 
اول با در اختیار داشــتن بالغ بر 20 میلیون مشترک 
دائمی، بیشترین تعداد مشترکان پس پرداخت تلفن 
همراه در کشــور را دارد. رضا دولت آبادی مدیرعامل 
بانــک تجارت هم انعقاد ایــن تفاهمنامه را گامی در 
جهت توســعه خدمات بانکداری نوین و بهره برداری 
از کیف پول الکترونیک دانست و گفت: این اقدام در 
موضوع مشــتری های خرد بســیار تأثیرگذار بوده و 
قادر به تحریک بخش تقاضا به شکل واقعی است که 
در نهایــت رونــق چرخه تولید را به ارمغان می آورد. 
توثیق امتیاز ســیمکارت و تخصیص تســهیات به 
پشــتوانه آن، ارائه خدمات متقابل در اپلیکیشن های 
طرفین و مشــارکت در توســعه کســب و کارهای 
مشــترک به طور مســتقیم یا از طریق شــرکت های 
زیرمجموعــه هــم به موجب ایــن تفاهمنامه دنبال 

می شود./ فارس

آغاز عملیات ساخت 3500 واحد ثبت نامی اقدام ملی مسکن در بهارستان

پالایشگاهاصفهان
برایتبدیلشدنبه
پتروپالایشموفق

کشورگام
دیگریبرداشت

به گــزارش پایگاه خبــری وزارت راه و 
شهرسازی، عملیات اجرایی ساخت سه هزار 
و ۵00 واحد مســکونی در قالب طرح اقدام 
ملی مسکن در شهر جدید بهارستان با حضور 
محمد اسامی وزیر راه و شهرسازی، عباس 
رضایــی اســتاندار اصفهــان، حبیب الله 
طاهرخانی مدیرعامل شــرکت شهرهای 
جدیــد، علیرضا قــاری قرآن مدیرکل راه و 
شهرســازی اســتان اصفهان، محمدرضا 
احمدی مدیرعامل شــرکت عمران شــهر 
جدید بهارستان و دیگر مسئولان آغاز شد.

ایــن پــروژه با اعتباری دوهــزار و 200 
میلیــارد تومانی و با همکاری مجری پروژه 
 های ساختمانی کوزو پارس آغاز به کار کرد.

گفتنی اســت آورده دولت در این پروژه 
تنها زمین بوده اســت و ریالی برای ساخت 
آن از اعتبارات دولتی هزینه نخواهد شــد و 
به گونه ای میتوان گفت که این پروژه مردم 
ســاز اســت. همچنین در ســفر وزیر راه و 
شهرسازی به شهر جدید بهارستان بوستان 
دوستی بهارستان با اعتبار 8۵ میلیارد ریال 
ودر مســاحت 3۷ هزار متــر مربع به بهره 

برداری رسید.
گفتنی است برای این پروژه چهار هزار و 
۵00 متر جدول استفاده شده و 13 هزار و 
200 متر از مســاحت این پروژه برای پیاده 
روی در اختیار شهروندان قرار گرفته است.

این بوســتان دارای 210 پایه روشنایی 
اســت و 1۵ هزار متر مکعب خاک ریزی، 
دوهــزار متــر مکعب بتن ریزی، یک هزار و 

400 متــر فضای بازی برای کودکان و یک 
هزار و 300 متر زمین برای اسکیت در این 

پروژه دیده شده است.
افتتاح میدان امام علی )ع( شــهر جدید 
بهارســتان نیز با اعتبار 80 میلیارد ریال و 
مساحت 2۵ هزار و 800 متر از دیگر پروژه 
های بهره برداری شده امروز در شهر جدید 
بهارســتان بود. به گــزارش روابط عمومی 
شرکت عمران بهارستان، این پروژه نیز دارای 
11 هــزار متر پیــاده رو، 11 هزار متر مربع 

فضای سبز و ۵83 متر آبنما است.
344 پایه روشنایی برای میدان امام علی 
)ع( استفاده شده و برای بهره برداری از آن 
یکهزار و ۷00 متر مکعب بتن ریزی شده و 
دوهزار و ۷40 متر در این پروژه جدول کاری 

صورت گرفته است.
نوسازی ۶۵ هزار ناوگان باری فرسوده 

کشور در بازه زمانی پنج ساله    
وزیــر راه و شهرســازی گفت: مطابق با 

برنامه ریزی های بعمل آمده نوســازی ۶۵ 
هزار ناوگان فرسوده باری کشور در بازه زمانی 

حداکثر ۵ ساله انجام می شود.
به گــزارش پایگاه خبــری وزارت راه و 
شهرســازی ، محمــد اســامی در آئین 
بهره بــرداری از 11 کیلومتر واریانت چهار 
خطــه محور اصفهان- اردســتان در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: براساس ارزیابی ها 
۶۵ هزار ناوگان بالای 40 ســال در ناوگان 
باری کشــوری فعال است که برنامه ریزی 
شــده در یک بازه زمانی حداکثر پنج ساله 
نوســازی آن ها شروع شود. قراردادهایی با 
کارخانه هــای داخــل کشــور و مطابق با 
استانداردهای وزارت راه و شهرسازی وجود 
دارد و همچنین مجوز واردات کامیون گرفته 
شده و با یک برنامه زمان بندی شده نوسازی 
انجام می شود که هدف آن صرفه جویی در 

سوخت و ارتقای ایمنی است.
نکته حائز اهمیت این اســت که طرح به 

صــورت جایگزین انجام می شــود و کارت 
هوشــمند کامیون فعالی کــه جایگزین 
می شــود با سه سال ساخت است. از سوی 
دیگر بــرای خوردوهای داخلی 80 درصد 
تســهیات در نظر گرفته شده تا با تحویل 
کامیون فرسوده خود، آن را جایگزین کنند.

وی دربــاره تمهیــدات بــرای افزایش 
بهره روی حمل و نقل کشور، گفت: حمل و 
نقل هوشــمند در دســتور کار وزارت راه و 
شهرسازی قرار دارد که شامل راه هوشمند، 
ســامانه حمل و نقل هوشــمند و نظارت 
مدیریتی- هدایتی هوشمند است و در قالب 

نرم افزار طراحی شده است.
اتوبان هــای جدیــدی که در کشــور 
بهره برداری می شــود مانند آزادراه تهران- 
شــمال و غدیر از نوع هوشــمند بوده و امید 
اســت بتوان با مدیریت سرعت، بهره وری را 

در سطح راه ها ارتقا داد.
او با بیان اینکه برخی متأســفانه شــغل 
راهداری را تصدی گری می دانند و این خاف 
ماهیت امر اســت، گفت: راهداری یک کار 
حاکمیتی و شبانه روزی است و در جاده ها 
نیاز به حضور و نظارت دارد یا در شــرایط 
بایــای طبیعی راهداری یک جریان آماده 
به کار اســت. لــذا امیدواریم بتوان موانع را 
برطرف کرد. این نیروهای خدوم که شبانه روز 
جانفشــانی می کنند متأسفانه وقتی دچار 
حادثه می شــوند هیچ مزایایی برای آنها در 
نظر گرفته نمی شود که این مشکات باید 

برطرف شود.

امکان پرداخت وجه خریدهای خرد 
همزمان با صورتحساب تلفن همراه فراهم شد

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

مهدی صرامی معاون اقتصادی و بازرگانی و عضو هیئت مدیره شرکت پالایش نفت اصفهان گفت: در راستای چشم انداز این شرکت مبنی بر تبدیل به هلدینگ موفق پتروپالایشی و ایجاد ارزش افزوده مشترک به واسطه سرمایه گذاری 
در صنایع پایین دستی و استفاده از پتانسیل های بالقوه مشتریان عمده و همچنین افزایش سودهای غیرعملیاتی، بلوک ۱۶.۶7 درصدی سهام عرضه شده شرکت نفت سپاهان در بورس، خریداری شد.شرکت پالایش نفت اصفهان بیش 
از یک میلیارد و ۵8۳ میلیون و ۳۳۳ هزار سهام »شسپا« عرضه شده در بورس را با قیمت پایه هر سهم 2۱۴8 تومان و قیمت پایه کل ۳.۴ هزار میلیارد تومان خریداری کرد.برای قطعیت خرید، »شپنا« ۴۰ درصد مبلغ را به صورت نقد خواهد 
پرداخت و مابقی )۶۰ درصد( را در چارچوب شرایط و ضوابط مندرج در آگهی مزایده به صورت اقساط مساوی تسویه خواهد کرد.پالایشگاه اصفهان حدوداً ۱۰۰ درصد خوراک شرکت نفت سپاهان را تامین می کند، با تبدیل  شرکت پالایش 
نفت اصفهان به پترو پالایش و سرمایه گذاری در صنایع پایین دستی که به پالایشگاه وابسته هستند و خوراک خود را از این مجتمع عظیم صنعتی دریافت می کنند، نیاز سایر صنایع نیز تامین می شود و افزون بر آن، از فرصت های خلق ارزش 
در شرکت های زیرمجموعه، استفاده مطلوب خواهد شد.او با اشاره به مالکیت این شرکت بر ۴2 درصد سهام پتروشیمی اصفهان، که تمام خوراک خود را از پالایشگاه دریافت می کند، تاکید کرد: پالایشگاه اصفهان گام های اساسی را برای 
تبدیل شدن به پترو پالایش و هلدینگ بزرگ در این بخش برداشته و آماده استفاده از تجارب بیش از ۴۰ سال فعالیت ارزشمند در مدیریت مجموعه های پتروپالایشی است.گفتنی است 8۵ درصد تولیدات شرکت پالایش نفت اصفهان 

به ۶ فرآورده اصلی بنزین، نفت سفید، نفت کوره، نفت گاز، گاز مایع و سوخت های جت اختصاص دارد که این نوع فرآورده ها به منظور تسویه بهای نفت خام خریداری شده به طور کامل به دولت تحویل می شود. / روابط عمومی

دیجیتالی شدن 2۳هزار سند تاریخی 
صندوق بازنشستگی کشوری

مدیرعامل صندوق بازنشســتگی کشوری در یادداشتی 
ضمــن گرامیداشــت روز جهانی موزه و آغــاز هفته میراث 
فرهنگی، از دیجیتالی شــدن بیش از 23هزار ســند تاریخی 
این صندوق در قالب ســامانه مرکز اســناد و مدیریت دانش 

خبر داد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل صندوق 
بازنشستگی کشوری، اکبر افتخاری در این یادداشت که در 
صفحه اینســتاگرام وی منتشــر شــده، آورده است: روز 28 
اردیبهشت ماه، روز جهانی موزه  و آغاز هفته میراث فرهنگی 
اســت. صندوق بازنشستگی کشــوری نیز نسبتی پررنگ با 
میراث فرهنگی دارد و حامل بخشی از میراث ملی ایرانیان در 
دوره معاصر است. کافی است در نظر آوریم که صدها نفر از 
چهره های برجســته تاریخ معاصر ایران، شامل دانشمندان، 
هنرمندان، ورزشــکاران، شاعران، ادیبان، سیاستمداران و... 
بازنشستگان کشوری هستند و هر کدام در این سازمان سوابق 
و پرونده هایی دارند؛ پرونده هایی که گاه ابعاد تازه و ناشناخته ای 
از زندگی آنان را پیش رو قرار می دهد. برای نمونه، شاید کمتر 
کسی بداند که زنده یاد استاد محمدرضا شجریان، بازنشسته 
ســازمان ها جنگل ها و مراتع کشور در سمت کارشناس امور 
مطبوعاتــی بودند و این خود داســتانی خواندنی دارد که از 
خال اوراق پرونده اســتاد در صندوق بازنشستگی کشوری 
قابل اســتخراج است، نمی دانم و نمی خواهم داوری کنم که 
چرا در سالیان گذشته اهمیت پرونده های تاریخی صندوق 
بازنشســتگی کشــوری مورد توجه قرار نگرفته است، اما به 
شخصه در مقام مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشور وظیفه 
خود می دانســتم که گردآوری و ساماندهی اسناد تاریخی را 

در زمره برنامه های این نهاد قرار دهم.
در این خصوص و با توجه به اینکه بخشی از اسناد تاریخی 
صندوق در دهه هفتاد طبق قانون اسناد ملی به آرشیو ملی 
منتقل شــده بود، تفاهم نامه ای با ســازمان اسناد و کتابخانه 
ملی به امضا رسید که بخشی از آن ناظر به دیجیتالی سازی 
23هزار پرونده صندوق بازنشستگی کشوری و بارگذاری آن 
در سامانه مرکز اسناد و مدیریت دانش صندوق است که به 
تازگی راه اندازی شده و پیش بینی می شود این پروژه تا پایان 
خرداد به پایان برسد. در گام بعدی، برنامه ای برای شناسایی، 
گردآوری و ساماندهی اسناد مهم موجود در صندوق به اجرا 
گذاشــته شــد و از درون این دو برنامه، طرحی نیز با عنوان 
»روایتخانه صبا« متولد شد که شامل ایجاد موزه کوچکی در 
معرفــی پیشــینه تاریخــی و ماهیت و عملکــرد صندوق 

بازنشستگی کشوری در ساختمان مرکزی است.
او در پایان یادداشــت نوشــت: هرجا که باشــیم، میراث 
فرهنگی، ما را احاطه کرده است. وظیفه ماست که این میراث 

را بشناسیم، بشناسانیم و پاس بداریم.

خبر

آگهــی تغییــرات شــرکت ســات شــید ســپهر ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 3۱93۴۱ و شناســه ملــی ۱۰۱۰3۵9۲3۲8 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومی 
عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱399/۱۲/۱9 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : موسســه حسابرســی وانیــا نیــک تدبیــر حســابداران رســمی بــه شــماره شناســه ملی 
۱۰3۲۰7۲۱8۶۲ بــه ســمت بــازرس اصلــی و شــرکت حسابرســی و خدمــات مالــی کوشــا منــش بــه شــماره شناســه ملــی ۱۰۱۰۰۴3۴۱۱۰ بــا ســمت بــازرس علــی 

البــدل بــرای مــدت یــک ســال مالــی انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۴۱۴۱۲(

آگهــی تغییــرات شــرکت توســعه تجــارت هویــر با مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴۴۶793 و شناســه ملــی ۱۴۰۰3779۵7۲ به اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰۲/۱3 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم آناهیتــا رشــیدی نفتــک بــه شــماره ملــی۰۰۶3۲۶۶3۰۱ بــا پرداخــت 
مبلغ۱۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال بــه صنــدوق شــرکت در ردیــف شــرکا قــرار گرفــت. ســرمایه شــرکت از مبلــغ ۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۵۰۱۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش 
یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد. لیســت شــرکا پــس از افزایــش ســرمایه : آقــای ســعید امینیــان بــه شــماره ملــی ۲۶3۰87۶۴38 
دارنــده ۲۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال آقــای روح الــه خادمــان بــه شــماره ملــی۴7۲38333۵8 دارنــده ۲۵۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال خانــم آناهیتــا رشــیدی نفتــک بــه شــماره 

ملــی۰۰۶3۲۶۶3۰۱ دارنــده ۱۰۰۰۰۰۰۰۰ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۴۱۴۱۵(

آگهــی تغییــرات شــرکت امیــن مــوج پویــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 37۲۰3۱ و شناســه ملــی ۱۰3۲۰۲۱۱۰87 بــه اســتناد صورتجلســه 
هیئــت مدیــره مــورخ ۱۴۰۰/۰۲/۰7 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــد آور و عــادی موسســه ، ازقبیــل چــک ، ســفته ، بــرات 
، قراردادهــا و عقــود اســلامی ، بــا امضــای مدیــر عامــل امیــن ضامنجانــی و رئیــس هیئــت مدیــره حمیدرضــا ضامنجانــی منفــردا همــراه بــا مهــر موسســه 

معتبــر اســت . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۴۱۴۱۴(

ــه  ــه شــماره ثبــت ۵7۴7۲۰ و شناســه ملــی ۱۴۰۰988383۴ ب ــا مســئولیت محــدود ب ــا شــرکت ب ــان فاطــر آری آگهــی تغییــرات شــرکت حکمــت پوی
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۴۰۰/۰۱/۲۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : رضــا کاظمــی آلمــان آبــاد بشــماره ملــی ۲7۵۵878۶3۰ 
و زهــرا حســینی بشــماره ملــی ۰9۴۵۰9۲۰۶7 هــر یــک بــا پرداخــت مبلــغ ۵۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در ردیــف شــرکا قــرار گرفتنــد و در نتیجــه 
ســرمایه از مبلــغ ۱۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بمبلــغ ۲۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح مذکــور اصــلاح شــد . میــزان ســهم الشــرکه هر 
یــک از شــرکا عرفــان شــکاری بــه شــماره ملــی ۲9۰۰۴۱۰۶۵7 دارنــده ۵۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه میثــم شــکاری بــه شــماره ملــی ۵۰۶۰۱۱73۲۴ دارنــده 
۵۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه رضــا کاظمــی آلمــان آبــاد بشــماره ملــی ۲7۵۵878۶3۰ دارنــده ۵۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه زهــرا حســینی بشــماره ملــی 

۰9۴۵۰9۲۰۶7 دارنــده ۵۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۴۱۴۱۱(

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محدود ســانیار پرتــو شــریف درتاریــخ ۱۴۰۰/۰3/۰۵ بــه شــماره ثبــت ۵783۶۶ به شناســه ملــی ۱۴۰۱۰۰۵۴993 
ــر جهــت اطــلاع عمــوم آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :توســعه  ــه شــرح زی ــده کــه خلاصــه آن ب ثبــت و امضــا ذیــل دفاترتکمیــل گردی
ــوزه  ــولات در ح ــادرات و واردات محص ــد، ص ــعه، تولی ــر. توس ــد پذی ــاک و تجدی ــای پ ــر انرژیه ــی ب ــای مبتن ــواع راهکاره ــازی ان ــاری س و تج
انــرژی هــای پــاک، توســعه و تجــاری ســازی انــواع راهکارهــای مبتنــی بــر نانــو، کامپوزیتهــا، نانــو کامپوزیتهــا، مــواد پیشــرفته خــاص و چنــد 
کاربــردی، توســعه و تجــاری ســازی انــواع راهکارهــای مبتنــی بــر اصــلاح ســوختهای فســیلی، ایجــاد راهکارهــای تصفیــه و ضدعفونــی آب و 
هــوا و ارائــه خدمــات پشــتیبانی و نگهــداری راهکارهــا، توســعه، تولیــد، صــادرات و بازاریابــی غیرهرمــی و غیرشــبکه ای انــواع مــواد شــیمیایی، 
نانــو مــواد، زیســت فنــاوری. توســعه، تولیــد، صــادرات و بازاریابــی غیرهرمــی و غیرشــبکه ای انــواع مــواد مرتبــط بــا حــوزه کشــاورزی، توســعه 
ــادرات و واردات  ــد، ص ــعه، تولی ــاورزی. توس ــی، کش ــی، صنعت ــت محیط ــهای زیس ــل چالش ــر ح ــی ب ــای مبتن ــواع راهکاره ــازی ان ــاری س و تج
تجهیــزات پزشــکی. توســعه، تولیــد، صــادرات و واردات محصــولات آرایشــی و بهداشــتی، توســعه، تولیــد، صــادرات و واردات ملزومــات دارویــی. 
ــواع خدمــات آزمایشــگاهی. اخــذ نمایندگــی داخلــی  ــه ان توســعه، تولیــد، صــادرات و واردات محصــولات اپتیکــی. تاســیس آزمایشــگاه و ارائ
و خارجــی و اعطــای نمایندگــی داخلــی خارجــی و نیــز پوشــش دهــی فیلترهــا و ســرامیکها و نیــز تولیــد و فــروش انــواع رنــگ، پوششــهای 
حفاظتــی، کــف پــوش، دیــوار پــوش و پارچــه و الیــاف بــا خــواص متنــوع نظیــر خــود آنتــی باکتریــال و خــود تمیــز شــونده بــر پایــه تکنولــوژی 
هــای مــواد پیشــرفته، نانــو و زیســت فنــاوری. ســاخت، تولیــد و فــروش انــواع فیلترهــا و پکیــج هــای تصفیــه و بازیابــی انــواع ســیالات ماننــد 
ــه هــا.  ــه هــا و دامــداری هــا و گلخان ــری در نیروگاههــا، پالایشــگاهها، بیمارســتانها، مهــد کودکهــا، تصفیــه خان ــرای کارب آب و هــوا و نفــت ب
ســاخت و تولیــد انــواع قطعــات ســرامیکی، پارچــه ای و دســتگاههای تجیهــزات پزشــکی، کشــاورزی، صنعتــی، پتروشــیمی در خصــوص تصفیه و 
ضــد عفونــی انــواع ســیالات. ارائــه، مشــاوره و پشــتیبانی، تولیــد، خریــد و فــروش، صــادرات و واردات کلیــه اقــلام مجــاز بازرگانــی و شــرکت در 
کلیــه مناقصــات و مزایــدات دولتــی و خصوصــی و نمایشــگاههای مرتبــط و غیــر مرتبــط درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع 
ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، 
محلــه افســریه ، خیابــان بــرادران شــهیدعلیرضایی )۱۵متــری اول( ، خیابــان شــهید تقــی میرزائــی )39( ، پــلاک ۲۱9 ، طبقــه همکــف کدپســتی 
۱783۶۶۶۶۴۱ ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای آرش 
قاســمیان بــه شــماره ملــی ۰۰۵9۵۴۱8۴9 دارنــده ۵۱۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای ســیدهادی ابطحــی بــه شــماره ملــی ۰۰799۲۲3۱7 دارنــده 
ــت  ــی هیئ ــو اصل ــمت عض ــه س ــی ۰۰۵9۵۴۱8۴9 و ب ــماره مل ــه ش ــمیان ب ــای آرش قاس ــره آق ــت مدی ــا هیئ ــرکه اعض ــهم الش ــال س ۴9۰۰۰۰ ری
مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود آقــای ســیدهادی ابطحــی بــه شــماره ملــی ۰۰799۲۲3۱7 و بــه ســمت 
ــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــد آور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته  ــه مــدت نامحــدود دارن ــره ب رئیــس هیئــت مدی
، بــروات ، قراردادهــا، عقــود اســلامی و همچنیــن کلیــه نامــه هــای عــادی و اداری باامضــاء مدیرعامــل یــا رئیــس هیئــت مدیــره هریــک بــه 
تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ 

و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۴۱۴۱3(

رئیس هیئت عامل اوپک بر ضرورت همکاری 
اعضای اوپک برای تأمین عرضه پایدار و باثبات 
انرژی تأکید کرد و گفت: در فضای نگران کننده 
ناشی از شیوع کرونا، اقدام های مهمی از سوی 
کشورهای عضو اوپک با همکاری تولیدکنندگان 
غیراوپک برای ایجاد امیدواری در بازار نفت انجام 
شده است.  به گزارش پایگاه اطاع رسانی وزارت 
نفت، امیرحسین زمانی نیا در افتتاحیه یکصد و 
پنجاه و هشــتمین نشست هیئت عامل اوپک 
)OPEC Board of Governors( بــا 
یادآوری شــرایط دشوار صنعت نفت جهان در 
ســال 2020، اظهار کرد: اقدام های مهمی از 
ســوی کشــورهای عضو اوپک بــا همکاری 
تولیدکنندگان غیراوپک در ســال 2020 و در 
قالــب بیانیه همکاری برای ایجاد امیدواری در 
فضای نگران کننده و دشوار ناشی از پیامدهای 
شیوع کرونا برای بازار و صنعت نفت انجام شده 
است.   وی تأکید کرد: اتحاد، تعهد و عزم راسخ 
کشــورهای عضو اوپک منجر به بروز ســطح 
جدیدی از احترام و شخصیت برای این سازمان 

در سطوح عالی رتبه سیاست گذاری و در میان 
طیف گسترده ای از بازیگران صحنه انرژی جهان 
شده است. نماینده ایران در هیئت عامل اوپک 
با بیان اینکه با وجود پرسش های پیش روی ما، 
تقاضــا برای انرژی در جهــان همچنان ادامه 
خواهد یافت و برخورداری از سبد متنوع و پایدار 
انرژی برای پاسخگویی به تقاضای جهان مورد 
نیاز خواهد بود، تصریح کرد: در نتیجه این امر، 
وظیفه سازمان ما مشابه آن چیزی است که در 
زمان تاسیس اوپک در سال 1۹۶0 با آن مواجه 
بودیــم؛ همکاری با یکدیگر برای تأمین عرضه 
پایــدار و باثبات انرژی به نفع تولیدکنندگان، 

مصرف کنندگان و به طور کلی اقتصاد جهان.
زمانی نیــا از تاش های ماگلویره مانیه آکو، 
نماینــده گابــن در هیئت عامل اوپک در دوره 
ریاســت در سال 2020 و همچنین از زحمات 
خســتگی ناپذیر محمد سانوســی بارکیندو، 
دبیرکل و کار مثال زدنی کارکنان دبیرخانه در 

جهت موفقیت سازمان اوپک قدردانی کرد.
یکصــدو پنجــاه و هشــتمین نشســت 

 OPEC Board of( هیئت عامــل اوپــک
Governors( با حضور نمایندگان کشورهای 
عضو اوپک آغاز شــد نشست افتتاحیه بیش از 
چهارســاعت ونیم به درازا کشید. امیرحسین 
زمانی نیا، نماینده ایران در هیئت عامل اوپک که 
برای مذاکرات برجام در وین به ســر می برد با 
حضور در مقر دبیرخانه سازمان اوپک ریاست 
این نشست ویدئوکنفرانسی را بر عهده داشت. 
این نخستین نشست هیئت عامل اوپک در سال 
2021 است. در این نشست موضوعاتی مانند 
تصویب متن دستور نشست گذشته، پیگیری 
اجرای تصمیم های نشست قبل هیئت عامل و 
تصمیم هــای اجــاس کنفرانــس اوپــک، 
گزارش های مالی ســال 2020، برنامه کاری و 
بودجه پیشــنهادی برای سال 2022، گزارش 
دبیــرکل از آخریــن اقدام هــا و فعالیت های 
دبیرخانــه در فاصله اجاس قبل هیئت عامل 
)آذر 13۹۹( تاکنــون و دیگــر موضوعــات 
تحقیقاتــی و اداری دبیرخانه که دســتور کار 
مصوب هیئت عامل اوپک است به ترتیب مطرح 

و از دبیرخانه خواسته شد گزارش های مربوطه 
در هر بخش ارائه شود. اعضای هیئت عامل اوپک 
در ادامه این نشست به بیان نظرات، ماحظات 
و پیشــنهادهای خود پرداختند که مقرر شــد 
دبیرخانه اوپک اقدام های لازم متناسب با نظرات 
و ماحظــات ارائــه شــده از ســوی اعضای 
هیئت عامــل را در دســتور کار قــرار داده و 
هیئت عامل اوپک را از نتایج اقدام ها مطلع کند. 
امیرحســین زمانی نیــا، نماینــده ایــران در 
هیئت عامل اوپک بر اســاس تصمیم اجاس 
1۷۹ کنفرانس اوپک )آذر ماه 13۹۹( به عنوان 
رئیس هیئت عامل این سازمان در سال 2021 
میادی برگزیده شد. هیئت عامل رکن اجرایی 
اوپک است و هدایت اداره امور سازمان، اجرای 
تصمیم های نشســت، بررسی و اتخاذ تصمیم 
درباره گزارش های ارائه شده از سوی دبیرکل، 
ارائه گزارش ها و توصیه ها به نشســت وزارتی، 
تنظیم بودجه سازمان برای هر سال تقویمی و 
تقدیم آن به نشســت وزیران برای تصویب و ... 

از عمده وظایف آن است.

ضرورت همکاری اعضای اوپک برای تأمین عرضه پایدار انرژی

تفاهم نامه همکاری مشــترک در تامین مالی طرح های اشتغال زا، به امضای مدیرعامل بانک اقتصادنوین و مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
سیستان و بلوچستان رسید. به گزارش روابط عمومی بانک اقتصادنوین، بر اساس تفاهم نامه یادشده، این بانک در راستای ایفای مسئولیت های اجتماعی خود و در 
جهت توانمندســازی محرومان، از طرح های خوداشتغالی مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره( استان سیستان و بلوچستان حمایت می کند. در این طرح 
مددجویان کمیته امداد امام خمینی )ره( استان پس از تصویب طرح و تامین  بخشی از منابع در قالب تسهیات قرض الحسنه و آورده مددجو از تسهیات باعوض 
بانک اقتصادنوین برخوردار می شوند و می توانند با هدایت راهبر شغلی متخصص، کسب وکار خود را راه اندازی کنند. گفتنی است بانک اقتصادنوین به عنوان نخستین 
بانک خصوصی ج.ا.ا به ایفای مسئولیت های اجتماعی خود با هدف ایجاد فرصت های برابر و زندگی بهتر برای آحاد جامعه متعهد است و به جد آن را پیگیری می کند. 

در همین راستا می توان به احداث 40 مدرسه در مناطق کمتر برخوردار کشور، تامین تجهیزات بیمارستانی برای مراکز درمانی عام المنفعه و ... اشاره کرد.

موسسه اعتباری نور با راه اندازی سامانه چاووش، مدیریت آسان حساب های بانکی را برای مشتریان حقیقی، حقوقی و حساب های مشترک فراهم کرده است. به گزارش 
روابط عمومی موسسه اعتباری نور، این موسسه با هدف ایجاد سهولت، افزایش امنیت و پاسخ به نیاز مشتریان حقیقی، حقوقی و دارندگان حساب های مشترک، سامانه چاووش 
را راه اندازی کرده است.بر اساس این گزارش، مشتریان حقیقی، حقوقی و دارندگان حساب های مشترک از این  پس می توانند بدون مراجعه حضوری به شعب این موسسه، ضمن 
مدیریت کلیه حساب های بانکی خود نزد این موسسه، خدماتی نظیر مدیریت امضاء و اثرانگشت، واریز دسته ای و گروهی، ثبت دستور پرداخت های آتی و دوره ای، مشاهده 
صورت حساب به صورت آناین، تعیین افراد امضاء کننده و همچنین ترتیب امضای آن ها و ... را دریافت کنند. این گزارش می افزاید مشتریان موسسه اعتباری نور می توانند با 
مراجعه به وب سایت این موسسه اپلیکیشن چاووش را برای گوشی های اندروید و iOS، دریافت کنند.گفتنی است مشتریان محترم جهت دریافت اطاعات بیشتر، می توانند 

به صفحه اختصاصی این سامانه مراجعه کرده و یا با مرکز ارتباط با مشتریان این موسسه به شماره تماس 02142۹31010 به صورت شبانه روزی تماس حاصل فرمایند.

حمایتبانکاقتصادنوینازطرحهایخوداشتغالیدراستانسیستانوبلوچستان مدیریتحسابهایحقیقی،حقوقیومشترکباسامانهچاووش
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هفته نامه اقتصادی ایران
مصطفی رستمی طی پیامی تاکید کرد: »پیروزی بزرگ مقاومت و شکست دوباره هیمنه نظامی رژیم پوشالی و جعلی صهیونیستی مصداق آیه شریفه »ان تنصروا الله ینصرکم و یثبت اقدامکم« بود. 
در متن پیام رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها آمده است: »پیروزی بزرگ مقاومت و شکست دوباره هیمنه نظامی رژیم پوشالی و جعلی صهیونیستی مصداق آیه شریفه آن 
تنصروا الله ینصرکم و یثبت اقدامکم بود.   تمایز تاریخ ساز این پیروزی نسبت به نبردهای قبلی نشان دادن بخشی از قدرت محور مقاومت در به چالش کشیدن زیرساخت های امنیتی و البته اقتصادی 
رژیم تل آویو در حد استیصال جانیانی چون نتانیاهو بود، آنها در این ۱2 روز به خوبی فهمیدند که هم خودشان آسیب پذیرتر از قبل هستند و هم توان نظامی مقاومت قابل قیاس با سابق نیست.  
صهیونیست ها دیگر خوب می دانند که میراث گرانبهای مرد میدان حالا حالاها کابوس شان خواهد بود. نکته مهم تر اما ارزش نرم افزاری این فتح بزرگ بود.  برای اولین بار اجزای تکه تکه شده 
فلسطین که با توطئه سلطه گران و خیانت رهبران مرتجع عرب به کرانه باختری و سرزمین های ۱۹۴8 و غزه و... تقسیم شده بودند در قیامی بی نظیر به هم پیوستند.  علاوه بر آنکه حقانیت و مظلومیت 
مردم بزرگ فلسطین این بار بیشتر از گذشته وجدان های پاک آزادی خواهان دنیا در شرق و غرب عالم را به خروش آورد، در سراسر گیتی انسان های حر با هر مسلک و دیدگاهی ظلم ظالمان 
صهیونیست را محکوم کردند. موضوعی که می تواند مزیتی بزرگ برای گسترش ابعاد مقاومت جهانی علیه ظالمان و مستکبران عالم باشد.  بسیاری از نخبگان و روشنفکران متعهد دنیا هم پای در 

این عرصه گذاشتند و به دفاع از فلسطین عزیز و غزه عزتمند پرداختند. این خود می تواند زمینه ای برای همگرایی فعالان دانشجویی ایرانی با ظلم ستیزان نخبه در سراسر دنیا باشد.

سروده جدید افشین علا برای فلسطین

»خانه عنکبوت« عنوان تازه ترین ســروده افشین عا از 
شــاعران کشــورمان اســت که همزمان با پیروزی محور 

مقاومت در فلسطین منتشر شد.
 متــن این شــعر کــه در فارس منتشــر شــده، به این

 شرح است:
مهر شکســت تا ابد حک شــده بر جبین تان/ کوچ کنید 
غاصبان! جانب سرزمین تان/کودک غزه را اگر در دل خواب 
کشــته اید/ خورده ترک ز آه او گنبد آهنین تان/ کوچ کنید 
صف به صف، چون که نشسته هر طرف/ مرگ در انتظارتان، 
حادثــه در کمین تــان/ رو بــه دیــار خــود کنیــد، ای به 
عبث نشستگان/ تا سر پاست اسب تان تا نشکسته زین تان/ 
خیره سری است کارتان، در به دری است بارتان/ حیله گری 
اســت یارتان، بدگهری است دین تان/ عزلت ملک فارس را 
خواســته اید و بنگرید/ خاســته اند صف به صف خلق جهان 
به کین تان/ گربه صهیونست، از موشک غزه موش شد/ لانه 
کنون تهی کنید از جســد لعین تان/ غزه شکست پشت تان 
با تن خسته در قفس/ خشم سپاه چون کند با کمر عنین تان؟! 
/ مرد ظفر که نیستید، اهل خطر که نیستید/ هست حریف 
طفل و زن، غیرت آتشین تان! / رو به زوال می رود پیکرتان 
ز خویش، چون/ عقرب حرص و مار شر خفته در آستین تان/ 
وای، اگر نجس کنید آب خلیج فارس را / با تن تان سپاه حق 
شــخم زند زمین تان/ لحظه شــادی و طرب در دل قدس 
قهرمان/ وه که چه بود دیدنی، چهره شــرمگین تان / ترک 
کنید بی صدا خانه عنکبوت را / ورنه به تار، چون مگس محو 
شــود طنین تان/ طعمه مغربید در شــرق به قصد نیستی/ از 
چه ندیده اســت این، دیده نکته بین تان؟! / دل بکنید زین 
ســرا ورنه به روز ماجرا / نیســت به خاک قدس جز فاجعه 
هم نشین تان / ساعت خویش بنگرید از سر ترس، چون کند 
/ عقربه هــا حکایــت از فرصت آخرین تان / یا به همین زبان 
 خــوش پــس بدهیــد قــدس را / یــا که رســد دمی دگر

 لحظه واپسین تان! 

تولیت آستان قدس رضوی با صدور 
حکمی قائم مقام جدید تولیت آستان 

قدس رضوی را منصوب کرد
حجت الاسام والمسلمین احمد مروی تولیت آستان قدس 
رضوی با صدور حکمی دکتر مالک رحمتی، رئیس بنیاد بهره 
وری موقوفات را با حفظ سمت به عنوان قائم مقام تولیت آستان 
قدس رضوی منصوب کرد.  آســتان قدس رضوی ایوان زرّین 
اسام ناب محمدی صلی الله علیه وآله وسلّم و نگارستان معارف 
قرآنی و تعالیم عترت نبوی که در پرتو عنایات الهی و ذیل توجهات 
حضرت رضا علیه السام و تدابیر حکیمانه مقام معظم رهبری 
مدظلّه العالی کانون توجه دلدادگان اهل بیت علیهم السام قرار 
گرفته است و اینک در چارچوب گام دوم انقاب اسامی، اقدامات 
تحولی و اساسی حول محورهای مصرّح در حکم انتصاب تولیت 
در این آستان مبارک در حال انجام است. با عنایت به اتمام دوره 
تصدی جناب آقای خاکســار قهرودی و ضمن قدرشناســی و 
سپاسگزاری از زحمات خالصانه و کوشش های مجاهدانه ایشان، 
جناب عالــی را کــه از اخاق و تعهّد ایمانی و نیز کارنامه موفق 
اجرایی برخوردارید، با حفظ ســمت به عنوان قائم مقام آستان 
قدس رضوی منصوب می کنم. امیدوارم در بازه زمانی تعیین 
شده که این مسئولیت مهم را برعهده دارید، با برنامه ریزی مناسب 
و بهره گیری از مدیران جوان، متدینّ و انقابی، نسبت به تحقّق 
سیاست های کان اباغی، تثبیت ساختار جدید و ایجاد هم افزایی 
و هماهنگی بین سازمانی، با مشارکت مدیران ارشد ستاد مرکزی 
و مسئولین بنیادها، سازمان ها و همکاری معاونین و کارکنان 
خدوم این آستان، اهتمام ویژه داشته و سعی بلیغ خود را به عمل 
آورید. امید است با اتکال به خداوند متّعال و استمداد از وجود 
مطهّر علی ابن موسی الرّضا علیه السام و با بکارگیری تمامی 
ظرفیت های موجود و همکاری با مدیریت های دولتی، کشوری 
و استانی، همه مساعی خویش را در راستای دستیابی به جایگاه 
برتر در حوزه های فرهنگی، علمی، خدماتی و اقتصادی مصروف 
دارید. شــایان ذکر است، مصطفی خاکسار قهرودی قائم مقام 
پیشــین تولیت آســتان قدس رضوی نیز طی حکمی از سوی 
تولیت آستان قدس رضوی، عضو هیئت امنای حرم مطهر رضوی 

شد./ قدس آناین

اتفاقات خوب شهرستان ادب در  حو زه شعر، رمان و داستان نویسی خبر
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی با بیان 
اینکه شهرســتان ادب در حو زه شعر، رمان 
و داستان نویســی اتفاقات خوبی رقم زده و 
اخیــرا در حو زه موســیقی هم ورود کرده 
است، گفت: مسیری که در فضای موسیقی 
باید جدی تر از گذشــته به آن توجه کنیم 
دامنه و ساعات مصرف گسترده و همچنین 
ذائقه مصرف بسیار متنوع مخاطبین است، 
بنابراین تاش دوستان در شهرستان ادب 
بــرای بــاز کردن یک دریچــه برای حو زه 

موسیقی یک اتفاق مبارک است.
بــه گزارش اعتبار به نقل از مرکز روابط 
عمومــی و اطاع رســانی وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اسامی، ســید عباس صالحی در 
مراسم دهمین سالگرد تأسیس شهرستان 
ادب که در مجموعه فرهنگی سرچشــمه 
برگــزار شــد با اشــاره به اینکــه یکی از 
مجموعه هایی که در این ده ســال بی سرو 
صدا و بی ادعا کارهای مختلفی را انجام داده 
است مجموعه شهرستان ادب است، اظهار 
داشت: این مجموعه در حوزه های مختلف  
توفیقات زیادی را داشــته اســت، یکی از 
حوزه هــای مورد توجه این مجموعه حوزه 
آموزش به ویژه در حوزه شــعر، داســتان و 
رمان اســت که با تاش زیادی که در این 
قســمت داشته اند در حوزه استعدادیابی و 
پرورش استعداد اقدامات خوبی رقم زدند.
توجه به اســتعداهای شهرستانی یک از 
بخش های مهم این مجموعه است و بخش 
قابل توجهی از شعرا، نویسندگان و داستان 
نویسانی که در این مجموعه در این ده سال 

کار کردند در شهرستان ها بودند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی تاکید کرد: 
حوزه محصولات مجموعه شهرستان ادب 
کــه یکــی از آمارهای کمی این مجموعه و 
تاش آنها به شمار می رود با بیش از 220 
اثر در این ده ســال نشانگر فعالیت خوب و 
با کیفیت آنها است و علیرغم این آمار کمی 
حضــور این آثار در جوایز ملی و منطقه ای 
و استانی همچون جایزه جال، کتاب سال 
و ... به عنوان برگزیده یا قابل تقدیر را شاهد 
هستیم.  یک مجموعه با انرژی جوانانه و با 
انگیــزه و همچنین باهزینه اندک و حداقل 
هزنیه های بالاسری کار را به پیش می برند. 
به نظر می آید یک تجریه خوبی از عملکرد 
جوانانه کشور در حوزه شعر و ادبیات را در 

این مجموعه شاهد هستیم.
 طبیعتا گام دوم انقاب را این مجموعه 
بــا رهنمودهای رهبــر معظم انقاب آغاز 
خواهــد کرد کــه یکی از نکته های مهم در 
رهنمودهــای رهبر معظم انقاب توجه به 

ارتقای کیفیت در محصولات این مجموعه 
است، هر مقداری که در این حوزه شهرستان 
ادب ســرمایه گذاری بیشــتری کند آثار 
مانــدگار ملی و جهانی بیشــتری خواهد 
داشــت. عضو شورای عالی انقاب فرهنگی 
تصریح کرد: همچنین پاره ای از حوزه هایی 
که شهرستان ادب در آن حضور پیدا کرده 
چشم اندازهای جدید را پیش رو دارد، یکی 
از این حوزه ها موسیقی است و ما نیاز داریم 
موسیقی انقابی و ایرانی را همراه با نیروها 
و استعدادهای جوان، با تعهد و با ارزش های 
بومی و اخاقی خودمان رشــد و گسترش 
دهیــم و امیــد اســت در این حــوزه هم 
محصولات بهتری ارائه کنند.شهرســتان 
ادب در حو زه شــعر، رمان و داستان نویسی 
اتفاقــات خوبی رقــم زده و اخیرا در حو زه 
موســیقی هم ورود کرده اســت، این حوزه 
بسیار برای کشور، نظام و انقاب مهم است، 
براساس آمار سرانه فرهنگی کشور در سال 

۹8 میانگین مصرف موسیقی در ایران یک 
ساعت و ۶3 دقیقه است و ۷2 درصد مردم 
به موســیقی گوش فرا می دهند، این آمار 
در مقایســه با ســینما و تئاتر که به ترتیب 
مخاطب 23 و 4/3درصدی داشــته بیانگر 
عاقه مردمخ به این حوزه است.   مسیری 
کــه در فضای موســیقی بایــد جدی تر از 
گذشــته به آن توجه کنیم دامنه و ساعات 
مصرف گســترده و همچنین ذائقه مصرف 
بســیار متنوع مخاطبین اســت، بنابراین 
تاش دوســتان در شهرســتان ادب برای 
بازکردن یک دریچه برای حو زه موســیقی 
یک اتفاق مبارک است. وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی با اشــاره به حوزه نظریه پردازی 
گفت: حوزه نظریه پرداز های ادبی مهم است 
امــا اگر بخواهیــم  دغدغه ها را کم کنیم و 
حتی در ســنت شــعر که بسیار کهن است 
موفق باشــیم نیاز به تقویت نظریه پردازی 
داریــم، نظریه پردزی هــا در شــکل های 
مختلف رخ می دهد، برخی نظریه پردازی ها 
آکادمیک و استودیی و برخی میدانی است، 
اما نظریه پردازی نو آن است که بین این دو 
اتصال ایجاد کند و شهرستان ادب می تواند 
ترکیب این نظریه پردازی در حوزه ادبیات 
باشد، نباید فراموش کنیم که بخش مهمی 
از رقابت در حوزه غنی سازی نظریه ها است. 
در پایان این مراسم با حضور وزیر فرهنگ 
و ارشــاد اســامی، حداد عادل و جمعی از 
نویسندگان، شاعران و اساتید حوزه ادبیات 
عضو شهرســتان ادب از بیانات رهبر معظم 
انقاب به مناســبت دهمین ســالگرد این 

مجموعه رونمایی شد.

روند کاهش ارزش واقعی برگه های ســهام عدالت همسو با روند نزولی بازار ادامه دارد به طوری که ارزش واقعی برگه های یک میلیون تومانی 
سهام عدالت از 20 اسفند سال گذشته تا اواخر هفته گذشته، حدود چهار میلیون تومان کاهش داشته است. بر این اساس ارزش واقعی سهام عدالت 
باارزش اولیه ۵00هزار تومان در روز 2۷اردیبهشت گذشته، هفت میلیون و 200هزار تومان و ارزش واقعی سهام عدالت باارزش اولیه یک میلیون 
تومانی در همان روز، 14میلیون و 400هزار تومان بود. ارزش واقعی برگه های ۵00هزارتومانی ســهام عدالت در روز چهارشــنبه 20اسفند سال 
گذشته، ۹میلیون و ۹۷0هزار تومان و ارزش واقعی برگه های یک میلیون تومانی سهام عدالت در چهارشنبه 20اسفند سال گذشته نیز 18میلیون 
و ۷80هزار تومان بود. البته مشمولان سهام عدالت سال گذشته پیش ازاین می توانستند ۶0درصد سهام خود را بفروشند و حدود هشت ماه است 

که به دلیل شرایط بازار و فشار عرضه، این امکان را ندارند. / ایسنا

یک فناوری جدید شامل یک بیسیم در دست مربی و یک گیرنده که توسط شناگر حمل می شود، امکان صحبت و آموزش شناگر توسط مربی را درحال شنا کردن 
فراهم می کند.  به گزارش ایسنا و به نقل از نیواطلس، مربیان شنا کار دشواری دارند، زیرا مجبورند فریاد بزنند تا شاید شناگران زیر آب و درحال شنا کردن صدای آنها را بشنوند 
و در این صورت هم ممکن است صدای آنها شنیده نشود. اکنون یک سیستم جدید برای حل این مشکل با استفاده از ارتباطات رادیویی یکطرفه طراحی شده است.  این 
سیستم موسوم به “Sonr” توسط دیمیتری ولوشین، شناگر و کارآفرین اختراع شده و یک شرکت مولداویایی به نام “Simpals” آن را تولید کرده است. این سیستم از 
دو قسمت تشکیل شده است: »یک بیسیم واکی تاکی که توسط مربی نگهداری می شود و یک بلندگو/گیرنده ضدآب که توسط شناگر حمل می شود. گفتنی است که 
دستگاه گیرنده شناور ساخته شده است، بنابراین درصورت جدا شدن از شناگر روی آب به صورت شناور خواهد ماند. حتی می توان آن را زیر کاه شنا قرار داد یا آن را به بند 
عینک شنا وصل کرد. مربی با این سیستم می تواند برای ارائه نظرات و دستورالعمل های لازم به شناگر به راحتی با بیسیم صحبت کند و صدای وی در لحظه به شناگر می رسد.

کاهشارزشسهامعدالت ابداعیکفناوریبرایصحبتباشناگراندرحالشنا

کاهش تولید انرژی های تجدیدپذیر
خبر

سهم نرخ رشد تولید انرژی های تجدیدپذیر در جهان به طور 
چشــم گیری در حال افزایش اســت اما در سال 2020 در ایران 

این مورد روند کاهشی داشته است.
مدیرعامل گروه مپنا در بیست ونهمین همایش بین المللی 
ســالانه انجمن مهندسان مکانیک ایران و هشتمین همایش 
صنعت نیروگاه های حرارتی با اشاره به تبیین سبد مصرف انرژی 
در جهان و پیش بینی ســهم منابع تجدیدپذیر در تامین انواع 
انرژی مورد نیاز بشر گفت: تولید دی اکسیدکربن  در جهان در 
حــال کاهش اســت که  ایــن  امر مربوط به عملیاتی کردن دو 
معاهده جهانی  شامل  معاهده پاریس یا تعهدات دولت ها نبوده 
است.  به گفته وی، این امر به دلیل کاهش شدید قیمت تولید 
بــرق از طریــق انرژی های تجدیدپذیر  و کاهش قیمت انرژی 
خورشیدی طی 10 سال گذشته بوده است. یادآور می شود که 
قیمت  انرژی خورشیدی حدود 82درصد نسبت به سال های 
قبل  کاهش یافته اســت.  عباس علی آبادی با تشــریح نمودار 
پیش بینی روند استفاده از انرژی های تجدیدپذیر گفت: افزایش 
سهم مصرف برق در سبد انرژی طی سال های اخیر همواره زیاد 
بوده است، با این حال پیش بینی می شود که این رشد در سال 
2021 میادی به دلیل اثرات بیماری کرونا کمتر  شده باشد؛ 
ولی مجددا به شرایط عادی باز خواهیم گشت.  مدیرعامل گروه 
مپنا در بخش دیگری از سخنانش  گفت: پیش بینی ها نشان از 
آن دارد کــه در آینــده، انرژی الکتریکی، نوع انرژی غالب مورد 
اســتفاده بشــر خواهد بود؛ ضمن آنکه در آینده، عمده روند 
برقی سازی در بخش حمل ونقل به وقوع می پیوندد.  وی هیدروژن 
را رقیب برقی ســازی دانست و تاکید کرد: برقی سازی نیازمند 
شبکه هوشمند است و به دلیل محدودیت های حوزه برقی سازی، 
در آینده بشر با استفاده از هیدروژن می تواند به اهداف خود در 
حوزه انرژی برق نزدیک تر شود. کارشناس ارشد صنعت برق در 
پایان افزود: به واسطه رشد فناوری، بسیاری از مشکات فنی و 
اقتصادی هیدروژن حل شده یا در حال حل شدن است. از طرف 
دیگر، اســتفاده از هیدروژن از ســوی بیشتر دولت های جهان 
حمایت خواهد شد و آینده خوبی دارد، بنابراین مناسب است 
که ما نیز به این نوع ذخیره سازی انرژی بپردازیم.  علی آبادی در 
عین حال تصریح کرد: اگرچه جایگزینی ذخیره سازی الکتریکی 
در مقایسه با هیدروژن در برخی کاربردها به سادگی میسر نیست؛ 
ولی با توسعه فناوری و کاهش قیمت تولید هیدروژن، ممکن 
اســت که این جایگزینی صورت گیــرد. مدیرعامل گروه مپنا 
خاطرنشــان کرد: تولید هیدروژن به ســه شــکل هیدروژن 
خاکستری، آبی و سبز در آینده با توسعه فناوری به سمت ارزان 
شــدن محصــول حرکت می کنــد و با توســعه فناوری های 
الکترولایزرها به دلیل هزینه بالای انتقال هیدروژن به ویژه در 
مقادیر زیاد اســتفاده از الکترولایزر هــای پراکنده برای تولید 

پراکنده هیدروژن از برق تجدیدپذیر توسعه خواهد یافت.

انتصاب معاون سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران

معاون وزیر صمت و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های 
صنعتی ایران، عزیزاله قربانی را به عنوان معاون صنایع کوچک این سازمان 
منصوب کرد. نظر به تعهد، تخصص و تجارب علمی و عملی ارزشــمند 
جنابعالی، به موجب این حکم به عنوان »معاون صنایع کوچک« منصوب 
می شــوید تا در چارچوب شــرح وظایف و وظایف آن معاونت، با تاش و 
بهره گیری از توانمندی های موجود، تقویت سرمایه انسانی، مشارکت بخش 
خصوصی، تعامل با معاونت های سازمان و سایر دستگاه ها، با تدوین راهکارهای 
مناسب و برنامه های اجرایی زمینه پویایی و تقویت صنایع و کسب و کارهای 
کوچک و متوســط در ســطح کشور را فراهم کنید.  راهکارها و برنامه های 
اجرایی در این خصوص را شــامل ســاماندهی صنایع کوچک جهت رفع 
نیازمندی و مشــکات آنها اعم از داخل شــهرک های صنعتی و خارج آن، 
ساماندهی تامین مواد اولیه مورد نیاز صنایع کوچک، عارضه یابی، نوسازی 
و تجدید ساختار صنایع کوچک و متوسط کشور و توسعه صنعتی و فناوری 
دانست.ساماندهی حوزه تحقیق، توسعه و نوآوری و توسعه پژوهش های 
کاربردی، نظارت و ساماندهی مراکز مبادله فناوری و شهرک های فناوری، 
نظام مند کردن آموزش های تخصصی و کاربردی صنایع کوچک و شناسایی 
و تامین منابع مالی و سرمایه گذاری را از دیگر راهکارها و برنامه های اجرایی 
این معاونت عنوان کرد.توســعه بنگاه ها و کارآفرینی، توســعه اشــتغال و 
کسب و کارهای جدید، توسعه بازار و همکاری های اقتصادی بین المللی و 
تکمیل زنجیره تامین از طریق فعال سازی شبکه ها و توسعه خوشه های 
صنعتی از دیگر راهکارها و برنامه های اجرایی در این خصوص است. در این 
حکم از خدمات افسانه محرابی طی تصدی این مسوولیت تقدیر و تشکر به 

عمل آمد. / شاتا

بحران آب و دغدغه مندی صنعتگران
محسن فخریان / کارشناس فولاد مبارکه

 بحران آبی در کشــور روز به روز تشــدید می شــود و 
نگرانی ها از آینده آبی ایران افزایش می یابد. امروزه از تامین 
آب، به عنوان یکی از بحران های اصلی کشورمان نام برده 
می شود و این در حالی است که صنعت فولاد کشور، نقشه 
راه توسعه ای خود را ترسیم و قرار است تولید ۵۵میلیون 
تن فولاد در ســال 1404 محقق شــود. در نتیجه، ادامه 
تولیــد پایدار در میزان ظرفیت یاد شــده، نیازمند برخی 
زیرســاخت ها از جمله تامین آب اســت. برای رسیدن به 
تولید پایدار و حفظ منابع آبی موجود در کشور، یک راهکار 
مهــم وجــود دارد که آن هم فرهنگ مصرف بهینه آب در 
تمامی  بخش ها اســت. طبق آمارهای موجود، ســهم آب 
مصرفــی بخش کشــاورزی ۹0درصد، شــرب 8درصد و 
صنعت تنها 2درصد اســت، اما با این وجود همواره کمان 
انتقادها برای کم شدن منابع آبی موجود در کشور به سمت 
ســیبل صنایع کشور نشــانه رفته است. یکی از مهم ترین 
نکاتی که درخصوص کم شدن منابع آبی کشور و کاهش 
حداکثــری منابع آبــی زیرزمینی ایران زمین وجود دارد، 
برداشت بی رویه از طریق چاه های بی شمار و بعضا غیرمجاز 
است که برای تامین آب، حفر شده اند، از سوی دیگر کم 
شدن میزان بارش نزولات آسمانی و در مقابل آن افزایش 
دما نیز سبب شده تا میزان مصرف آب به شکل چشمگیری 
افزایش پیداکند و در نهایت بحران آب بیش از پیش نمود 

داشته باشد.
در اینجا لازم است تا اشاره ای به نوع عملکرد شرکت های 
صنعتــی و معدنــی در خصوص میــزان مصرف آب آنها و 
مقایســه آن با بخش کشــاورزی داشــته باشیم. گستره 
فعالیت های صنعتی در ایران به ویژه صنایع معدنی بسیار 
وســیع بوده و در تمامی نقاط ایران زمین از فات مرکزی 
گرفتــه تا ســواحل خلیج فارس وجــود دارد، همچنین 
فعالیت های کشاورزی نیز به همان وسعت در مناطق کم 
آب کشــور نیز دیده می شــود، اما تفاوتی که بین بخش 
صنعت و معدن با کشــاورزی وجود دارد، نوع اســتفاده و 
روش هایی است که برای مصرف آب در پیش می گیرند.

عمده فعالیت های کشــاورزی در ایــران با روش های 
سنتی و بدون مطالعه بر کشت محصولاتی با میزان بالای 
آب بری بوده و همین امر ســبب شــده تا در مناطقی که با 
کمبود آب مواجه هستند، بحران آب برای ادامه فعالیت های 
کشــاورزی، مصرف شــرب و همچنین صنعت و معدن با 

مشکل مواجه شود. این در حالی است که صنایع فعال در 
کشــور از جمله صنایع معدنی در تاش بوده تا با اســتفاده 
از دانــش فنــی روز و فناوری های نوین، میزان مصرف آب 
را بــه حداقــل ممکن برســانند. اتفاقی که در شــرکت 
فولادمبارکه به عنوان بزرگ ترین تولیدکننده محصولات 
فولادی رخ داده اســت و این شــرکت موفق شــده میزان 
مصــرف آب خــود را به حداقل مقدار ممکن برســاند و در 
مقایسه با فولادسازان بزرگ و نامدار جهان کمترین میزان 

مصرف آب را برای تولید فولاد به خود اختصاص دهد.
در واقع اســتفاده از سیســتم بازچرخانی آب در این 
کارخانــه و همچنین تامیــن آب موردنیاز تولید از طریق 
پساب و فاضاب شهرهای همجوار فولادمبارکه یکی دیگر 
از راهکارهای کاهش مصرف آب تازه از سوی این فولادساز 
است. البته در کنار شرکت فولادمبارکه دیگر صنایع فعال 
در کشور همچون شرکت های معدنی و صنعتی نیز از این 

روش استفاده کرده اند.
نکتــه حائز اهمیت در خصوص روند فعالیت صنایع در 
ایران و دغدغه مندی آنها نسبت به بحران کم آبی، تاش 
برای تامین آب مورد نیازشان برای تولید، همچنین تولید 
پایــدار را می توان در مدل برنامه ریزی های صورت گرفته 
از ســوی آنها مشــاهده کرد. انتقال آب خلیج فارس که با 
سرمایه گذاری قابل توجهی از سوی شرکت های معدنی و 
صنعتی و فولادی انجام شده، نتایج بسیار مثبتی به همراه 

دارد کــه از جملــه مهم تریــن آنها امید بــه ادامه تولید و 
همچنین اشتغال زایی در این مسیر است.

چرا که اســتان های کرمــان، یزد و اصفهان که همگی 
مهم تریــن صنایــع معدنی بزرگ کشــور را در خود جای 
داده اند، تاش بسیاری برای رسیدن به اهداف تعریف شده 
در افق چشم انداز 1404 کشور داشته اند و در صورتی که 
تامین آب به عنوان یکی از پایه های اصلی در آن با مشکل 
روبه رو شــود در نهایت می تواند خسارات جبران ناپذیری 
داشته باشد؛ البته همان گونه که اشاره شد تا پیش از بحث 
انتقال آب خلیج فارس، اقدامات فراوانی برای کم شــدن 
میزان مصرف آب در این صنایع انجام شــده و نتیجه آن 
برای اســتانی صنعتی همچون اصفهان، کم شــدن میزان 
برداشت از زاینده رود بوده که به کمترین حد ممکن رسیده 
اســت. در پایــان می توان گفت، رونــد مصرف آب در هر 
کشوری بسته به نوع زیرساخت ها، فرهنگ حاکم بر جامعه 
و میزان قیمت تعیین شــده برای آن متفاوت اســت. شاید 
اگر زیرساخت ها در ایران نیز مانند دیگر کشورهای توسعه 
یافته ایجاد و فرهنگ مصرف بهینه آب نیز از سوی تمامی 
 بخش هــا از صنعــت و معدن و کشــاورزی گرفته تا مردم 
جامعه نهادینه شود، بحران کم آبی نیز در ایران رفته رفته 
کمرنگ شده و دیگر نگرانی برای کمبود منابع آبی و عدم 
 حفــظ محیط زیســت بــرای نســل های آینــده وجود 

نداشته باشد.
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تاکید مدیران ارشد آبفا و صدا و سیمای مرکز 
اصفهان بر افزایش سواد آبی شهروندان

در نشســت مشــترک مدیــران و معاونــان آبفا و 
صداوسیمای مرکز اصفهان بر ارتقاء سواد آبی شهروندان 
تاکید شــد. مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان 
اصفهان در این نشست به چالش های ناشی از خشکسالی 
اشاره کرد و گفت: باید با اطاع رسانی گسترده و پخش 
برنامــه های آموزشــی، مــردم را از کاهش منابع آبی و 

مشکات تامین آب شرب پایدار آگاه ساخت.
هاشــم امینی تأثیر مثبت برنامه های صداوسیما بر 
مخاطبان را یادآور شــد و گفت: تاش آبفای اصفهان، 
تعامل همه جانبه با رســانه ملی برای آگاهی بخشــی و 
اطاع رسانی به مخاطبان از طریق کمک به تولید برنامه 
های خبری و آموزشــی و در نهایت افزایش ســواد آبی 
شــهروندان اســت. وی در عین حال مهمترین هدف 
شرکت آب و فاضاب استان اصفهان در تابستان پیش 
رو را تامین آب شــرب پایدار برای مشــترکین شهری و 
روســتایی با بهره گیری از ســامانه های تله متری، تله 

کنترل و مدیریت فشار شبکه عنوان کرد.
مدیرکل صداوسیمای مرکز اصفهان نیز آمادگی این 
سازمان را برای افزایش همکاری با شرکت آب و فاضاب 
اعام کرد و گفت: باید نگاه ملی به موضوع آب داشــته 
باشیم و بر همین اساس درصدد تولید و پخش مجموعه 
ای از برنامه های خبری، آموزشــی و ســرگرم سازی با 

رویکرد مدیریت مصرف بهینه آب هستیم.
بهرام عبدالحســینی افزود: اطاع رسانی به مردم و 
مسئولان در زمینه آب نیاز به تشکیل اتاق فکر و تدوین 
پیوســت رســانه ای دارد که به زودی  با همکاری آبفای 
استان اصفهان این کار عملیاتی شده و در قالب تفاهم 

نامه ای به اجرا در می آید.

آخرین تصمیم گیری ها و مصوبه ستاد  تنظیم 
بازار برای صادرات فولاد

براساس آخرین تصمیم گیری ها و مصوبه ستاد تنظیم 
بــازار، به منظور تنظیم اثربخش بازار فولاد میانی )بیلت، 
بلوم و اســلب(، محصولات فولادی )شامل مقاطع طویل 
فــولادی( و فلــزات رنگی )همچون مــس و آلومینیوم(، 
اطمینــان از تامیــن نیاز داخل و همچنین ســاماندهی و 
تسهیل صادرات واحدهای مجاز به صادرات )تولیدکنندگان 
و نماینــدگان قانونی آنهــا(، محصولات فوق الذکر که در 
ســامانه جامع تجارا ثبت اطاعات کرده باشــند، ضمن 
رعایــت کف عرضه اباغی محصــولات در بورس کالا به 
مدت سه ماه از تاریخ اول خرداد 1400 با اعام فهرست 
واحدهای مجاز توسط معاونت امور معادن و صنایع معدنی 
وزارت صنعــت، معدن و تجارت )صمت( می توانند جهت 
صــادرات محصولات خود اقدام کنند و نیاز به تایید دفتر 
صنایــع معدنی در ســامانه فرامــرزی گمرک جمهوری 
اســامی ایران )E.P.L( ندارند. لازم به ذکر اســت که 
مصوبــه ذیــل چهار مورد تبصره اباغ شــده اســت:  1- 
واحدهای تولیدی محصولات مذکور، می توانند نسبت به 
صادرات آن مقدار عرضه تکلیفی که طبق برنامه مستمر 
)هفتگی( در بورس کالا عرضه شده اما معامله نشده است، 
اقدام کنند. 2- بازرگانان و تجار با خرید از رینگ صادراتی 
بورس کالا می توانند نسبت به صادرات محصولات مذکور 
اقــدام کنند. این صادرکنندگان باید بر اســاس قوانین و 
رویه هــای موجود نســبت به رفــع تعهد ارزی خود اقدام 
کنند. 3- گمرک جمهوری اسامی ایران، گزارش صادرات 
و شــرکت بــورس کالای ایران، گــزارش عرضه، خرید 
)مواداولیه( و مقدار معامله صورت گرفته واحدهای مذکور 
را به صورت ماهانه به سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکننــدگان، دبیرخانه کارگــروه تنظیم بازار و دفتر 
صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت ارسال کند؛ 
تا در صورت عدم رعایت کف عرضه در بورس کالا، عدم ثبت 
اطاعات در ســامانه جامع تجارت یا عدم انجام تعهدات 
ارزی، با اعام ســازمان حمایــت، صادرات آنها با رعایت 

ضوابط مربوطه تعلیق شود.
4- سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
و ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان ها نســبت به 
نظــارت بر عملکرد واحدهای تولیدی محصولات مذکور 

اقدام کنند./ ایسنا

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

سعید نمکی وزیر بهداشت با اشاره به راه اندازی ۳ هزار تخت  آی سی یو در کشور طی ایام کرونا، گفت: همچنان برای پیک پنجم کرونا در کشور نگران هستیم،کارهای بزرگی در کشور در بحث مدیریت کرونا در 
کشور به خصوص پیک چهارم صورت گرفته که دستاوردهای صورت گرفته، حاصل تلاش همه قوا و دستگاه های اجرایی بوده است، در استان ایلام به رغم همه محدودیت ها و هم مرز بودن با کشور عراق، کارهای 
بسیار خوبی در بحث مدیریت کرونا صورت گرفته است. برای پیک چهارم توسعه درمانگاه های سرپایی و کلینیک ها در دستور کار قرار گرفت و با اقدامات لازم و پیشگیرانه، کشور از این موج قوی عبور کرد،در 
بسیاری از کشورها مثل فرانسه و انگلیس، تعدادی از بیماران روی چمن بودند، درحالی در کشورمان نه تنها بیمار کرونایی بدون تخت نداشتیم، بلکه خدمات دهی به دیگر بیماران نیز متوقف نشد و همه بیماران 
دارای تخت بودند، ملت ایران تجربیات بسیار خوبی را در زمینه مدیریت بیماری کرونا به دست آورده است به گونه ای که بسیاری از کشورها خواستار استفاده از تجربیات ما هستند. طی ایام کرونا بیش از ۴۶۰ 
دستگاه اکسیژن ساز، ۱7۰ دستگاه سی تی اسکن و سه هزار تحت  آی سی یو به بیمارستان های کشور اضافه شد، در سال گذشته و امسال در هر ماه حدود یک هزار و ۳۰۰ تخت و در یک سال ۱۳ هزار تخت به ظرفیت 
تخت های بیمارستانی کشور اضافه شده است، امسال و سال گذشته پربارترین دوران ساخت وساز در حوزه زیرساخت های نظام سلامت در ایران بوده است. با توجه به وجود ویروس هندی، آفریقایی و انگلیسی، 
در صورت عدم رعایت پروتکل ها، پیک پنجم کرونا در کشور محتمل است، لذا مردم و مسئولان همچنان پای کار باشند. با توجه به نزدیک شدن به انتخابات، حتماً داوطلبان، رعایت پروتکل ها را در دستور کار قرار 

دهند، پروتکل شکنی حتماً کشور را وارد پیک پنجم کرونا خواهد کرد. کاندیداها در برنامه های خود حتماً ضمن رعایت پروتکل ها، به خودداری از تجمعات توجه ویژه داشته باشند. / روابط عمومی

منصــور یــزدی زاده مدیرعامــل ذوب آهن اصفهان در 
هفتمین کنفرانس بین المللی حمل و نقل ریلی در مهندسی 
راه آهن گفت : تولید ریل،آرزوی دیرینه مردم ایران بود که 
تاشــگران ذوب آهن اصفهان با کوشش شبانه روزی خود 
بر این خواسته جامه عمل پوشاندند و ایران را با تولید ریل 
استاندارد EN13674 در بین تولید کنندگان ریل دنیا قرار 
دادند. فرآیند تولید ریل از فولاد آن تا مرحله نورد با چالش 
های فراوانی همراه بود اما ذوب آهن اصفهان با وجود بهره 
مند نبودن از یارانه انرژی و سهمیه مواد اولیه از این آزمون 
نیز سربلند خارج شد تا بتواند با افتخار در زمینه دستیابی 
به این محصول ایرانی نقش کلیدی داشته باشد.  ریل زبانه 
ســوزن،جدیدترین ریل تولیدی ذوب آهن اصفهان است و 
به دلیل نقش مهمی که در خطوط ریلی دارد از آن به عنوان 
کلید توسعه حمل و نقل ریلی یاد می شود. در زمینه ساخت 
و توسعه تجهیزات ریلی مانند چرخ و محور،نیز ذوب آهن 
اصفهان مطالعات مربوطه را انجام داده و با راه آهن جمهوری 
اسامی مذاکرات خوبی داشته تا از مسیر این مشارکت،چنین 
تجهیزاتی نیز تولید شود.  در کنار تحویل محموله۶0 هزار 
تنــی ریــل به مترو تهران،ریل UIC۵4 را نیز در خردادماه 
تحویل می دهیم. ذوب آهن اصفهان توانایی تولید ریل 120 
متری را دارد و برای تولید مقاطع ریل طویل تر نیاز اســت 
از برنامه های توســعه راه آهن مطلع باشــد و بر این اســاس 
برنامه های تولید خود را تنظیم نماید.  ذوب آهن اصفهان 
با تولید ریل،جریان تحریم را در هم شکســت و به همگان 
اثبــات کــرد ایران و ایرانی همواره برای قطع وابســتگی به 
کشورهای خارجی از هیچ تاشی فروگذار نمی کند.  امروز 
همه ما باید متعهد باشــیم از صنعت حمل و نقل ریلی به 
عنوان یک صنعت پاک و ایمن حمایت کنیم و برای توسعه 

آن با همدلی و هم افزایی تاش کنیم.
درخشش ستاره ملی روابط عمومی در آسمان 

ذوب آهن اصفهان      
درآیین بزرگداشــت روز ملی روابط عمومی و هشتمین 
جشــنواره ستارگان روابط عمومی ایران، از روابط عمومی 
ذوب آهن اصفهان به دلیل درخشش در مجموعه فعالیت 
هــای ارتباطی با اهدای لوح و تندیس ســتاره ملی روابط 
عمومی تقدیر شــد. هشتمین جشــنواره ستارگان روابط 
عمومی ایران و آیین نکوداشــت روز ملی روابط عمومی با 
حضور مدیران روابط عمومی ســازمان ها و شــرکت های 
مختلــف و همچنیــن نمایندگانی از انجمن روابط عمومی 
ایران و انجمن بین المللی روابط عمومی برگزار شد. رئیس 
انجمــن بین المللــی روابط عمومی و دکتــر علی ربیعی 
سخنگوی دولت، نیز به صورت برخط در این برنامه به ایراد 
ســخنرانی پرداختند. روابط عمومی ذوب آهن اصفهان با 
بیش از نیم قرن تجربه ، از جمله روابط عمومی های پیشگام 
در عرصه صنعت کشــور می باشــد که درتمام زمینه های 

رسانه ای و فرهنگی ، تولید محتوای تخصصی می کند .

سنگ اندازی ها در موضوع جمعیت
پروفســور اکبــری خطــاب بــه وزیر بهداشــت: آیا 
“سنگ اندازی های وزارت بهداشت در موضوع جمعیت” 

با ابراز عاقه شما به رهبری همخوانی دارد؟!
 پروفسور مـحمـداسـماعـــیل اکبری در پاسخ به نامه 
برکناری خود توسط وزیر بهداشت، خطاب به دکتر نمکی 
نوشــت: آیا کوتاهی های متعدد، ســنگ اندازی ها و بعضاً 
عنادورزی ها در موضوع جمعیت در طول دو سال گذشته، 
توصیفــات شــما پیرامــون رابطه تان با رهبــری را تأیید 
می کند؟! به گزارش خبرنگار اجتماعی باشگاه خبرنگاران 
پویا؛ ســعید نمکی، وزیر بهداشت طی نامه ای ضمن بیان 
برخی اختاف نظرها با مشــاور عالی خود، دکتر اکبری را 
برکنار کرد! این در حالی بود که عمده انتقاد دکتر اکبری 
ناظر به رویه های غلط ضدجمعیتی در بخش های مختلف 
دولت از جمله در بدنه وزارت بهداشت بوده است. پروفسور 
مـحمـــد اسـماعـیل  اکبری؛ به عنوان مشاور عالی سابق 
وزیر بهداشت، پدر پزشکی جامعه  نگر ایران، فوق تخصص 
جراحی غدد و ســرطان از دانشــگاه جانزهاپکینز آمریکا، 
رئیس انجمن آموزش پزشــکی جمهوری اسامی ایران و 
رئیس مرکز تحقیقات سرطان در قالب یک نامه ، جوابیه ای 

به وزیر بهداشت نگاشته است. / تسنیم

ذوب آهن اصفهان با تولید ریل، جریان 
تحریم را در هم شکست

خبر دشمن با تحریم های متعدد فولاد مبارکه نشان داد از این نقطه ضربه خورده است
رئیس مرکز امور مشاوران حقوقی، وکا 
و کارشناسان قوه قضاییه گفت: تحریم های 
صورت گرفته علیه فولاد مبارکه به معنای 
آن اســت که دشمن از این نقطه نیز ضربه 
خورده اســت و همه مسئولان باید در نظر 
داشــته باشند که فولاد مبارکه با عملکرد 
خوب خود امید به آینده و روحیه خودباوری 

و نشاط را به جامعه پمپاژ می کند.
دکتــر علی بهادری جهرمی ضمن ابراز 
خرســندی از این دیدار گفت: از همکارانم 
خواستم تا برنامه ریزی نمایند تا در فرصت 
دیگــری از خطوط تولید نیز بازدید کنیم؛ 
چراکــه آشــنایی با خطــوط تولید فولاد 
مبارکــه نــگاه جدیدی برای همه ما ایجاد 
می کند. بازدیــد از کارخانه ها خود درس 
بزرگی است، ضمن اینکه این شرکت یکی 
از مکان هایی اســت که هر ایرانی با دیدن 
آن احســاس مباهــات و غــرور می کند و 
می توان این را حتی در نظام آموزشــی هم 

منتقل کرد.

دستاوردهای بزرگ و مثال زدنی این 
شرکت باید به درستی به جامعه 

منتقل شود
 وی در ادامه ضمن اشاره به بخش اول 
بیانیه گام دوم انقاب توســط مقام معظم 
رهبری گفت: متأســفانه ما دستاوردهای 
انقاب اسامی را درست منتشر نکرده ایم؛ 
به عنــوان  مثــال، خود مــن به عنوان یک 
شهروند ایرانی که آن قدرها هم در حاشیه 
نبوده ام، از دستاوردهای حوزه فولاد تا این 

اندازه اطاع نداشتم.

دشمن با تحریم های متعدد فولاد 
مبارکه نشان داد از این نقطه ضربه 

خورده است
اگرچه می دانم صنعت فولاد یک صنعت 
اســتراتژیک اســت و تعجب می کنم که 
کشــورهای غربی و به ویژه آمریکا چگونه 
اجازه داده اند که ما حتی به این نقطه برسیم 
و قطعــا جزو خط قرمزهــای غرب بوده و 
طبیعــی اســت کــه در کنار بســیاری از 
سرداران نظامی و بزرگان سیاسی و امنیتی 
و اطاعاتــی ما، بــزرگان صنعتی ما را هم 
تحریم کنند. تحریم های صورت گرفته به 
معنای آن است که دشمن از این نقطه نیز 
ضربه خورده است و همه مسئولان باید در 
نظر داشــته باشــند که فــولاد مبارکه با 
عملکرد خوب خود امید به آینده و روحیه 
خودبــاوری و نشــاط را بــه جامعه پمپاژ 

می کند.

صنعت های زیرساختی و مادر مانند 
خون در رگ های جامعه هستند

او به نقش کلیدی صنایع مادر پرداخت 
گفــت: بــه نظر مــن نقــش صنعت های 
زیرساختی  در کشور مانند نقش خون در 
بدن اســت. اعتقاد دارم جایگاهی که این 
صنایــع دارند موجب پمپاژ امید و روحیه 
بــه کل جامعــه می شــود و کل مجموعه 

صنعتی کشور را به فعالیت وامی دارد.
وی در ادامه فولاد مبارکه را یک صنعت 
مادر که دســتاوردهای آن برای کل کشور 
مفید خواهد بود، دانست و خاطرنشان کرد: 
در این گونــه حوزه هــا بایــد نــگاه ملی و 
اجتماعــی را دنبــال کنیم و آماده ایم تا در 
عرصــه خدمات حقوقی به فولاد مبارکه و 
خانواده بیش از 20 هزارنفری پرســنل آن 

مجموعه مشارکت نماییم.
ما نیز مانند فولاد مبارکه در دوران کرونا 
به وزیر بهداشــت اعام کردیم که وکای 
مــا خدمات حقوقی در این دوره را به طور 
رایــگان به کادر درمانی ارائه خواهند کرد 
و ایــن اعــام هم از طــرف وکا به صورت 

داوطلبانه صورت گرفت.
حمیدرضــا عظیمیان مدیرعامل فولاد 
مبارکه نیز در نشســت صمیمی با رئیس 

مرکــز امــور مشــاوران حقوقــی، وکا و 
کارشناسان قوه قضاییه مطرح کرد:

امکانات و نیروهای خود را برای بی اثر 
کردن تحریم ها و کمک به اقتصاد 

کشور بسیج کرده ایم
 حمیدرضــا عظیمیان در این نشســت 
صمیمی ضمن خوشــامدگویی، به میزان 
تولید فولاد خام در شــرکت فولاد مبارکه 
پرداخــت و اظهار کــرد: اکنون تولید زیر 
سقف کارخانه فولاد مبارکه در اصفهان به 
۷.2میلیون تن رســیده است و این یعنی 
تولیــد که در ابتدا 2.3 میلیون تن بوده در 
حال حاضر به بیش از سه برابر افزایش پیدا 
کرده است. همچنین در گروه فولاد مبارکه 
تولیــد فولاد خام به بیش از 10.2 میلیون 

تن رسیده است.
گــروه فــولاد مبارکــه بزرگ تریــن 
تولیدکننده فولاد ایران و منطقه منا )شمال 
آفریقا و خاورمیانه( اســت. هرچند تولید 
فولاد ترکیه بیشــتر از گروه فولاد مبارکه 
است، اما اینکه زیر یک سقف در یک واحد 
صنعتی هشت کوره قوس الکتریکی وجود 
داشته باشد در دنیا بی نظیر است. این مورد 
فقــط در فولاد مبارکه وجود دارد و پس از 
آن یــک کارخانــه در مکزیک با پنج کوره 

قوس الکتریکی مشغول به فعالیت است.
عظیمیان با تشــریح فرایندهای تولید و 
حجم بالای عملیات های اجرایی در فولاد 
مبارکــه بــه جایگاه ایــن کارخانه بزرگ 
صنعتی در انقاب اســامی اشــاره کرد و 
گفــت: این شــرکت یکــی از بزرگ ترین 
دســتاوردهای صنعتی انقاب اســامی 

محسوب می شود.

فولاد مبارکه در طرح های توسعه، 
خودکفایی کشور را در زمینه های 

متعدد دنبال می کند
شــرکت فــولاد مبارکــه در ایــران 
منحصربه فــرد و خــاص اســت. در فولاد 
مبارکه شعاری وجود دارد به نام »از سنگ 
تا رنگ«؛ یعنی از معادن سنگ آهن تا ورق 
رنگی، ورق گالوانیزه و تمام حلقه های این 
زنجیــره در فولاد مبارکه وجود دارد. علت 
اینکه ســودآوری این شرکت هم نسبت به 
دیگر واحدهای فولادی بیشتر است وجود 
تمامی چرخه تولید در این شرکت است.

 فولاد مبارکه لوکومو تیو صنعت
 ایران است

وی همچنین به مجموعه هلدینگ های 
این شرکت پرداخت و گفت: در گروه فولاد 
مبارکه ســه هلدینــگ وجود دارد و اخیرا 
چهارمین هلدینگ نیز فعالیتش را از سال 
۹۹ آغاز کرده است. فولاد مبارکه هم یک 
بنگاه صنعتی است، هم یک بنگاه مالی. در 
بعــد صنعتــی به قول یکــی از وزرا، فولاد 
مبارکه لوکوموتیو صنعت ایران است؛ یعنی 
زمانــی که فولاد مبارکه کار می کند، چرخ 
ســایر صنایع بزرگ کشــور هــم در حال 
چرخش اســت؛ چراکه مشتریان ما تنها و 
تنها شــرکت های بزرگ صنعتی هستند. 
همچنین به لحاظ گردش مالی بالا، فولاد 
مبارکــه یــک بنگاه مالی هم محســوب 

می شود و یک شرکت 100 درصد بورسی 
است؛ چون فولاد مبارکه برای تأمین مالی 
پروژه هــای خود نیازی به منابع ندارد و ما 
هیچ مشکل ارزی یا ریالی نداریم. بنابراین 
به دنبال این هستیم تا در اقتصاد و صنعت 

کشور بیشتر نقش آفرینی کنیم.
او اشــاره ای هم بــه وضعیت صادرات 
ورق هــای فــولادی کرد و گفت: در بخش 
صــادرات ورق، فــولاد مبارکــه تمامــی 
اســتانداردهای اروپــا را دارد و تا پیش از 
تحریم ها، محصولات این شــرکت به تمام 
اروپا صادر می شــد؛ از این جهت هم فولاد 
مبارکه یــک برند بین المللی محســوب 
می شود. وی به پروژه های توسعه ای فولاد 
مبارکه پرداخت و افزود: در بخش توســعه 
و تولیــد محصــولات جدیــد، پروژه های 
مختلفی در فولاد مبارکه در دســتور کار 
قرار دارد و به دنبال این هستیم که کشور 
را در زمینه هــای متعــدد خودکفا کنیم. 
به عنــوان  مثال، فولاد مبارکــه در پروژه 
1000 کیلومتــری انتقال نفت از گوره به 
جاســک که از جانب مقام معظم رهبری، 
اســتراتژیک ترین طرح دولت معرفی شده 
بــود، مشــارکت جدی کرد کــه موجب 
تضمیــن ادامــه صادرات نفت کشــور در 
شرایط خاص گردید و همگان در این پروژه 
شاهد بی اثر شدن تحریم ها در مسیر  رشد 

و توسعه کشور بودند.
 او به دستاوردهای مهم دیگر در ماه های 
اخیــر اشــاره کرد و افزود: در اســفندماه 
گذشته، تختال با ضخامت 300 میلی متر 
در فولاد مبارکه تولید شد و دو روز پس از 
تولید ایــن محصول جدیــد، مدیرعامل 
شــرکت نفت برای دریافت این محصول با 
ما تماس گرفت و اعام کرد که برای انتقال 
نفــت و گاز از جزایــر به خصوص کیش به 
سرزمین اصلی دقیقا نیاز به چنین تختالی 
وجود دارد و مشتری این محصول شدند.

این موضوع باعث می شــود تا تولید ما 
مجددا افزایش یابد و شــرکت های نورد و 
لوله ســازی نیــز برای این پــروژه فعالیت 
خواهند داشــت. این رونــد در کل باعث 
می شود چرخ اقتصاد و صنعت در کشور به 

گردش درآید.
جایــگاه فولاد مبارکه می تواند بســیار 
تأثیرگــذار باشــد؛ بنابرایــن امکانــات و 
نیروهای خود را برای بی اثر کردن تحریم ها 
و کمک به اقتصاد کشــور بسیج کرده ایم. 
علی رغم اینکه بیشــتر شرکت ها و صنایع 
ایران تحریم شــدند، فــولاد مبارکه تنها 
شرکتی بود که آمریکا به طور جداگانه سه 
بار آن را در فهرســت تحریم های بســیار 
سخت خود قرار داد و حتی در آخرین روز 
دولت ترامپ، این شــرکت و شخص بنده 
به عنوان تروریست در لیست تحریم ها قرار 

گرفتیم و البته به آن افتخار می کنیم.
در خصوص مســئولیت های اجتماعی، 
فــولاد مبارکه معتقد اســت کــه باید در 

اتفاقات و بحران ها در کنار مردم بایستد
وی در بخشی دیگر از صحبت هایش به 
مسئولیت های اجتماعی این شرکت اشاره 
و اظهــار کرد: در بخش مســئولیت های 
اجتماعی، فــولاد مبارکه کارهای بزرگی 
انجام داده اســت. یکی از معضات بزرگ 

دنیــا در دوران کرونــا تأمین اکســیژن 
بیمارســتان ها بود و فولاد مبارکه اکسیژن 
مازاد خود را که در ســال های گذشــته به 
فروش می رســاند، از دی ماه سال گذشته 
به صورت رایگان در اختیار بیمارســتان ها 
قــرار داد و تاکنــون بیــش از 13 هزار تن 
اکســیژن رایگان تحویل جامعه ســامت 

کشور داده است.
 در سال گذشته در حوزه کرونا بیش از 
100 میلیارد تومان در عرصه های مختلف 
ازجملــه اقام و تجهیزات بیمارســتانی 
بیمارستان های درمانگر بیماران کرونایی، 
تأمیــن مواد ضدعفونی کننده و همکاری و 
حمایــت از نهادهای ذی ربط جهت مقابله 

با بیماری کرونا هزینه کرده ایم.
اعتقــاد فــولاد مبارکــه در خصوص 
مســئولیت های اجتماعی این اســت که 
دولت در زمان جنگ با ســختی توانســته 
فولاد مبارکه را راه اندازی کند؛ بنابراین در 
ســال های گذشــته، فولاد مبارکه باید در 
اتفاقات و بحران هایی مثل زلزله، سیل و... 
در کنار مردم بایســتد، برای رهایی از این 
بحران ها کمک کند و در شــرایط ســخت 
کنار دولت باشــد. البته طبیعی اســت که 
هرچــه شــرکت بزرگ تر باشــد و درآمد 
بیشتری داشته باشــد، بیشتر تحت فشار 
قرار می گیرد و حواشی بیشتری هم خواهد 
داشــت. ما در ســال های گذشته از سوی 
جریانات سیاســی بســیار تحت فشار قرار 
گرفته ایم. همین اخیرا در آذر و دی ماه ۹۹ 
بازرســی ویژه ای را پشــت سر گذاشتیم و 
تمامــی همکاری های لازم را با ســازمان 
بازرســی کشــور انجام دادیم. خدا را شکر 
هیچ مســئله ای هم وجود نداشت و اکنون 
نیز میزبان تحقیق و تفحص مجلس شورای 
اســامی هستیم. ادعا نمی کنیم که فولاد 
مبارکــه عاری از هرگونه ایراد و اشــکالی 
اســت، امــا اعتقاد داریــم ازآنجاکه فولاد 
مبارکه سیستماتیک و بر اساس فرایندهای 
روشن و قانونی عمل می کند، اساسا تخلف 
شــکل امــکان  آن  در   قابل توجهــی 

 گرفتن ندارد.
خوشــبختانه فولاد مبارکــه با قدرت 
مســیر خود را دنبال می کند. برنامه ای که 
ما در شرکت تا سال 1404 دنبال می کنیم 
این است که کشور را به طور کامل غنی از 
ورق فولادی کنیم. عظیمیان با اشــاره به 
واردات ۷00 میلیون یورویی فولاد در سال 
گذشــته به کشــور گفت: نیمی از واردات 
فــولادی در قالــب ورق بــوده و اکنون در 
صنعت های مختلف مثل خودروســازی، 
لــوازم خانگــی و... در برخــی از بخش ها 
توانایــی تولید بعضی از ورق های خاص در 
کشــور وجود نــدارد. فــولاد مبارکه در 
برنامه های خود تا ســال 1404 تولید این 
ورق ها را گنجانده اســت تا کشــور را از هر 

نوع ورقی بی نیاز کنیم.
 وی  ابراز خرسندی کرد که فولاد مبارکه 
برای رســیدن به اهداف خود نیاز به کمک 
مالی دولت ندارد و می تواند تمام نیاز خود 

را از لحاظ مالی تأمین کند.

بنده و همکارانم در تمامی لحظات به 
دنبال پمپاژ امید در کشور بوده ایم

وی با ابراز خوشحالی از خدمت به مردم 
و صنعت کشور گفت: بنده و همکارانم در 
تمامــی لحظات به دنبــال پمپاژ امید به 
کشور بوده ایم و این را به همه همکارانمان 
نیز تأکید کرده ایم؛ چراکه دشــمنان این 
کشور به دنبال تضعیف ایران هستند. در 
ســال ۵۷ که انقاب شــد، کا ۶00 هزار 
تــن فــولاد تولید و 4 میلیــون تن وارد 
می کردیم و در جهان رتبه 3۵ را داشتیم؛ 
اما اکنون که 40 سال از انقاب گذشته، 
از رتبــه 3۵ بــه دهم ارتقا پیدا کرده ایم و 
حــدود 2۵ میلیــون تولید و بین 8 تا 10 

میلیون تن از آن را صادر می کنیم.

هفتـه نـامـه اقتصادی اعتبار با سابقه ١۸ سال انتشار از سراسر کشور، شهر های فاقد نمایندگی ، نماینده فعال می پذیرد
لطفا جهت اطلاع بیشتر با شماره ٠9۳۶١١١۳۸94     تماس حاصل فرمایند
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گفتگو-۱
 طبیعت ایران قربانی سیاست های کلان

 شده است

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست با انتقاد شدید از سیاست های 
کان و متخصصان کشور به خصوص در حوزه بحران آب، گفت: جنگ 
آب که از اســتان ها آغاز شــده به روستاها خواهد رسید چرا که طبیعت 
ایران قربانی سیاست های کان شده است و متخصصان کشور هم باید 
بابت ســکوت خود برابر تاریخ پاســخگو باشند.به گزارش پایگاه اطاع 
 رســانی ســازمان حفاظت محیط زیست، عیســی کانتری در وبینار 
علمــی -تخصصــی با موضوع ” اســتراتژی های ملی و بین المللی برای 
مقابله با پدیده های زیســت محیطی خشکســالی و گرد و غبار”، افزود: 
سیاســتمداران کشور به توســعه پایدار اعتقاد ندارند.وی تصریح کرد: 
ســالانه 20میلیــارد متر مکعب از منابــع طبیعی و آب های زیر زمینی 
اضافه برداشــت و منابع آب هم غارت می شــود که با این روند 20ســال 
دیگر ) 1420 ( اطراف زاگرس دیگر اثری از کشاورزی نخواهد بود چون 
منابــع آب را غــارت می کنیم.وی یادآور شــد: تقریبــا تا اوایل دهه ۶0 
نابســامانی های طبیعی کمتری داشــتیم. با توجه به افزایش جمعیت و 
سیاست های کان کشور و با در نظر گرفتن اینکه ناپایداری در توسعه 
در کشــور یک رســم بود و اکنون هم هســت، تجاوز به طبیعت و آب و 
خاک و محروم کردن طبیعت از منابع خودش ســبب شــد که کشور به 
این روز بیفتد؛ گرد و غبار، خشکسالی و فرسایش آن را می بینیم. رئیس 
ســازمان حفاظت محیط زیســت همچنین با انتقاد شدید از ثبت سند 
چند تالاب به نام وزات نیرو گفت: انتقال ســند تالاب ها به وزارت نیرو 
منتفی شــده اســت. کانتری درباره تاش وزارت نیرو برای اخذ ســند 
تالاب ها ازجمله تالاب انزلی گفت: هر وزارتخانه ای حتی سازمان حفاظت 
محیط زیســت اگر ســند به نامش شــود می تواند زمین را بفروشــد اما 
ســازمان جنگل ها این حق را ندارد بنابراین ســند تالاب ها باید به نام 

منابع طبیعی باشد نه هیچ وزارتخانه دیگری.
ایران درحال محو شدن است

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت در واکنش به اینکه درحالی 
که خطوط انتقال آب سد صفارود در حال اجراست اما هنوز مجوز محیط 
زیســت را اخذ نکرده اند، گفت: وزارت نیرو بر اســاس قانون، مسئولیت 
تخصیــص آب را دارد و هیــچ کس دیگــر هم حق دخالت ندارد اما این 
قانون زمانی نوشته شده است که در دنیا تازه توسعه پایدار مطرح شده 
بود. وزارت نیرو مانند وزارت کشاورزی است؛ وزارت کشاورزی می گوید 
در حوزه گندم، ذرت و ...باید به خودکفایی برسیم. با چی؟ با تجاوز به 
حقوق طبیعت و برداشت آب. به وزارت نیرو هم گفته می شود که باید 

آب را تامین کند.

ایمنی مهمترین کلید واژه ســایپای نوین در طراحی ســری جدید محصولات 
اســت. ســایپا به واسطه تولید پراید طی سال های گذشته اصلی ترین سوژه رسانه 
ها و مســئولین برای حمله در زمینه ایمنی بود. امروز با حذف کامل پراید از ســبد 
تولیدات سایپای نوین ، کیفیت و ایمنی در صدر برنامه طراحی و تولید سایپا قرار 
گرفته و نمود بارز آن در شاهین مشخص است . امکانات ایمنی و تست های تصادف 
شاهین نشان دهنده عزم جدی سایپا در مسیر پیشرفت ایمنی محصولاتش است 
اما این پایان راه نیست چرا که زمزمه های آپشن ها و تکنولوژی های مدرن تری 
نیز به گوش می رسد که احتمالا” در بستر کراس اوور آریا معرفی خواهد داشت.

ایمنی خودروها به طور کلی به دو دسته فعال و غیر فعال تقسیم می شود.
ایمنی غیر فعال به طراحی کلی بدنه ،شاسی و هر آنچه به صورت ثابت جزوی 
از خودرو محسوب می شود ارتباط پیدا می کند و ایمنی غیر فعال مرتبط با آپشن 
ها ، امکانات و تکنولوژی ها است . در گذشته انتقادات زیادی به ضعیف بودن شاسی 
خودروها ، کم بودن ضخامت ورقه اســتفاده شــده در بدنه و .... در خودرویی مانند 
پراید می شــد اما در شــاهین تمامی معادلات از نو نوشــته شد؛ آلیاژ مورد استفاده 
برای ســاخت بدنه شــاهین ، متفاوت از دیگر خودروهای تولیدی کشــور و از نسل 
جدید با نقاط و روش جوشکاری نوین است که در قدم نخست استحکامی فراتر از 
پیشینیانش را نوید می دهد . در قدم بعد طراحی شاسی شاهین به صورتی است 
که دو محور در شاســی ، وظیفه جذب ضربه و انتقال آن بدون ارتباط مســتقیم با 
کابین را بر عهده دارند. سر شاسی ها و باکس های ضربه گیر در محفظه موتور این 
خودرو نیز نقش مهمی در زمینه دفع حداکثری ضربه برای جلوگیری از انتقال آن 

به کابین و سرنشینان ایفا می کند.
اســتانداردهای ایمنی اروپا با کد ECE مشــخص می شوند . برای مثال تست 
تصادف از جلو به صورت 40 درصد با مانع با کد ECE- R 94  مشخص می شود 
. این تست به صورت استاندارد در بسیاری از کشورهای حوزه اتحادیه اروپا انجام 
می شود و خودروها برای ورود به بازار کشورهای این اتحادیه ملزم به پاس کردن 
تست های ایمنی مدنظر هستند . سایپا نخستین خودروساز ایرانی است که علی 
رغم الزامات کمتر از ECE  در کشور، شاهین را به مراکز تست اروپایی جهت اخذ 

اســتانداردهای ECE فرســتاده و در نهایــت این ســدان جدیــد موفق به اخذ 
اســتانداردهای  ایمنی لازم شــده است . بدون شک مشتریان بازار ایران به واسطه 
عدم ارائه اسناد محکم در زمینه ایمنی خودروها اعتماد چندانی به این گفته ها در 
قالب مصاحبه یا اخبار ندارند لذا ســایپا برای روشــنگری فعالیت ها در عصر نوین 
این شــرکت ، دو ویدیو از تســت های باز شــدن کیسه های هوا و تصادفی جانبی را 
منتشــر کرد تا شــاهین به نخستین خودرو شفاف صنعت خودرو کشور در زمینه 
ایمنی بدل شود . ایمنی عابرین پیاده ، یکی دیگر از موضوعاتی است که الزام قانونی 
در استاندارد های کشور ندارد اما سایپا در طراحی سپر و دماغه شاهین به آن توجه 
کرده به گونه ای که این قســمت ها در راســتای بروز کمترین صدمات به عابرین 

پیاده طراحی شده و در آزمایشات مؤسسات ایمنی اروپایی نیز تایید شده است.
شاهین در زمینه امکانات و تکنولوژی های ایمنی در گام نخست به دو کیسه 
هوا مجهز شده اما احتمالا” در تیپ های بعدی دو کیسه هوای جانبی نیز به مجموعه 
داشــته ها ی ایمنی آن اضافه خواهد شــد . ترمز های شــاهین برخاف بسیاری از 
ســدان های کنونی بازار ، در جلو و عقب دیســکی اســت. این خودرو همچنین از 
سیستم ترمز ضد قفل ABS  و توزیع الکترونیکی نیروی ترمز EBD بهره می 
برد . مکمل مجموعه ایمنی شــاهین سیســتم ترمز کمکی یا EBA  اســت که در 
زمــان نیــاز بــه دلیل تأخیر راننده در واکنش کافی به پدال ترمز ، تمام نیروی ترمز 
را با تشخیص شرایط وارد مدار می کند تا توقف با حداکثر توان صورت بگیرد. این 

سیستم می تواند فاصله مورد نیاز برای توقف کامل را تا 20 درصد کاهش دهد.
ســایپا طی مدت کمتر از دو ســال موفق به طراحی و نهایی ســازی خودرویی با 
چنین مشخصات ایمنی شده لذا می توان انتظار سطح گسترده و پیشرفته تری از 
امکانات ایمنی را در آینده از این خودروســاز داشــت . آریا نزدیک ترین محصول 
جدید ســایپا به خط تولید اســت که احتمالا” در تیپ دنده ای با امکانات ایمنی  
نســبتا” مشــابه شاهین روانه بازار خواهد داشت اما ورود تکنولوژی های جدید به 
نســخه فول آن چندان دور از انتظار نیســت . سیستم کنترل الکترونیکی پایداری 
یا  ESP متحمل ترین تکنولوژی ایمنی اســت که در تیپ S آریا و شــاهین می 
توان انتظارش را داشــت ؛ این تکنولوژی از طریق سنســورهای روی 4 چرخ ، در 
صورت بروز هر گونه انحراف از مسیر در اثر اشتباه راننده یا لغزنده بودن مسیر ، با 
اعمال ترمزهای کوتاه و مقطعی جداگانه روی چرخ ها ، به سرعت و پیش از آنکه 
راننده چیزی متوجه شود ، خودرو را در مسیر حفظ می کند و می تواند مانع 
بزرگی در برابر حوادث رانندگی باشد . آریا همچنین به عنوان یک کراس 
اوور پیشرفته که احتمالا” نقش قابل توجهی در بازار های 
صادراتی خواهد داشت می تواند به تکنولوژی های کنترل 
 حرکت در ســر بالایی و کنترل حرکت در سراشــیبی نیز 

مجهز شود.
مســیر ایمن ســازی محصولات سایپا تنها به پلتفرم 
SP 100 ختم نمی شــود بلکه در توســعه پر ســرعت 
خانواده X 200 تیبا ، کوییک و ساینا نیز در نسخه های 
جدید ایمن تر از گذشــته و با امکانات جدید قدم به بازار 

می گذارند .

اطلس به عنوان جدید ترین عضو خانواده پلتفرم X 200 بالاترین ســطح از 
ایمنی در این خانواده را به نمایش خواهد گذاشت .

حرکت ســایپای نوین در مســیر ایمنی در کنار ارتقاء قابل توجه کیفیت نشان 
دهنده هویت متفاوت این مجموعه خودروساز نسبت به گذشته است. ایمنی شاید 
به صورت تخصصی از سوی مشتریان در هنگام خرید مورد بررسی قرار نگیرد اما 
توجه یک خودروساز به این مقوله در سطح استانداردهای اروپایی هر چند افزایش 
هزینه های ســنگینی را در پی دارد اما نشــان دهنده حســن نیت سایپای نوین در 

راستای اصاح گذشته و ترسیم آینده ای ایمن است. / روابط عمومی

حرکت پر شتاب سایپا بدون نیاز به خارجی ها
بررسی عملکرد سایپا طی سال ها و دهه های گذشته نشان دهنده آن است که 
این خودروســاز عموما” در زمین شــرکای خارجی بازی می کرده و فعالیت ها و 
تولیداتش وابسته به تصمیمات شرکای خارجی بوده است. این رویکرد بدون شک 
طی 2 تا 3 سال گذشته رنگ و بوی متفاوتی به خود گرفت و سایپا تصمیم گرفت 
تا راهش را جدا کند و در مسیری اختصاصی که به سایپای نوین امروز منتهی شد 
قدم بردارد و در صورت نیاز و صاحدید شرکای خارجی را به سمت مسیر فکری 
انحصاری این برند سوق دهد . فعالیت های سایپا طی سال های تحریم نشان دهنده 
آن است که نارنجی پوشان تنها به دنبال گذران چند سال در این شرایط سخت و 
بازگشت شرکای خارجی نبوده اند و آینده را در راستای مقاصد ضد تحریم ساخته 
اند . در این شرایط مهمترین سوالی که پیش می آید این است که اگر شریک سابق 
و اصلی اروپایی ســایپا یعنی رنو ، با حصول توافقات جدید تصمیم به بازگشــت به 
ایران را داشــته باشــد آیا روال همکاری با ســایپا مانند گذشته خواهد بود ؟ شواهد 

خط تولید و مرکز تحقیقات سایپا نشان دهنده پاسخ منفی به این سوال است.
رنو در گام نخست آغاز تحریم ها با ترک صنعت خودرو ایران موجب خسارات 
مادی و معنوی به شریکی مانند سایپا شد. از جمله این خسارات می توان به ضربه 
به برندینگ سایپا در زمینه عدم تحویل سری آخر ساندرو بود که موجب تجمعات 
متعدد و کاهش رضایت مشتریان از سایپا شد . این لطمه و مشکات متعدد دیگر 
، بدون شک سایپا را در استراتژی جدید تصمیماتش به سمتی خواهد برد که رنو 
در صورت جبران بد عهدی های گذشته ، بازیگر استراتژی های سایپا خواهد بود 
. سایپا امروز با سبد محصولات اختصاصی در کاس های مختلف عما” نیاز خاصی 
به حضور رنو ندارد و گشایش ها بیشتر به منزله تسهیل انتقال وجه و ورود برخی 
قطعات به کشور در راستای توسعه خودروهای اختصاصی این شرکت خواهد بود 
در این شــرایط رنو در صورت نشــان دادن چراغ ســبز برای بازگشت از سوی سایپا 
مورد بررســی قرار خواهد گرفت و در صورت تعهد به جبران خســارات گذشــته 
احتمالا” در مسیر اختصاصی سایپا ، نقشی برای همکاری با این خودروساز تعریف 

خواهد شد.
یکی دیگر از مهمترین تحرکات سایپا که نشان دهنده عدم تمایل این خودروساز 
به همکاری گسترده مجدد با رنو است به پلتفرم تندر ۹0 مربوط می شود . سایپا 
مدتــی قبــل از طراحــی خودرو اختصاصی جدید با کد پروژه P90  بر پایه پلتفرم 
تندر ۹0 خبر داد. پلتفرم تندر ۹0 بر اساس قرار داد حقوقی سایپا ، امکان توسعه 

و تغییر از سوی این خودروساز را دارد و سایپا قصد دارد با استفاده از این پلتفرم ، 
محصولی اختصاصی بر اساس استانداردهای روز را طراحی و به بازار عرضه کند در 
حالی که اگر قصد این خودروساز تعطیلی تمامی پروژه ها و تبدیل شدن به مونتاژ 

کار رنو بود ، چنین پروژه ای تعریف نمی شد .
با آغاز تحریم ها هر چند بیش از ۶۷ درصد خطوط تولید سایپا در اختیار پراید 
و بخش مهم دیگر آن در اختیار شــرکای خارجی بود اما این خودروســاز ســر خم 
نکرد و به ســرعت با توســعه محصولات پلتفرم X200 نظیر تیبا ، ساینا و کوییک 
ظرفیت تولید شرکای خارجی را پر کرد و تنها خودروسازی بود که در اولین سال 
تحریم ها کاهشــی در تیراژش به ثبت نرســید . ســایپا در این ساحل آرامش توقف 
نکرد و در تصمیمی شجاعانه پراید را از خط تولید خارج کرد و با توسعه محصولات 
برپایه پلتفرم جدید SP100 ، شــاهین در روزهای پایانی ســال ۹۹ معرفی شد و 
ســایپای نوین رســما” چهره اش را به بازار نشــان داد. سایپا در مسیر تحول از هیچ 
حرکتی دریغ نکرده و حتی برای نشان دادن پویایی تفکراتش ، نسخه های جدید 
کوییک و ســاینا را روانه بازار کرده تا آهنگ تنوع محصولاتش ادامه داشــته باشــد . 
ممکن است بنگاه های اقتصادی در شرایط بحران به دنبال سکون ، کاهش هزینه 
ها  و ادامه حرکت با حداقل ها باشــند اما ســایپا در این شــرایط حمله را به ســکون 
ترجیح داد و به ســرعت ســبد محصولات بومی اش را گســترش داد به گونه ای که 
اکنون در تمام کاس هایی که پیشتر با همکاری شرکای خارجی ، محصولی برای 
عرضه داشت ، خوودرویی با نشان سایپا حضور دارد و در آینده نزدیک فراتر از این 
ســبد محصولات نیز قدم بر می دارد. شــاهین نخســتین محصول برپایه پلتفرم 
SP100 اســت که در بخش قوای فنی ، امکانات و ابعاد به نوعی جبران کننده 
جای خالی خودروهایی همچون تندر ۹0  ، برلیانس ســری H300 و آریا اســت. 
نخســتین ســدان بومی کاس C  ســایپا با طول 444۶ میلیمتر و فاصله 2۶۵0 
میلیمتری بین دو محور به پیشــرانه 1.۵ لیتری با حداکثر توان110 اســب بخار و 
حداکثر گشتاور 1۷8 نیوتون متر مجهز شده که بیشترین میزان گشتاور تولیدی 
در این کاس و در مقایسه با رقبا مشابهش به حساب می آید پس از شاهین نوبت 
به نخستین کراس اوور ایرانی یعنی آریا می رسد که با تفکر بهبود نسبت به کراس 
اوورهای مانند چانگان CS3۵ طراحی شده و قرار است پیشرانه متفاوتی نسبت 
به شاهین در دل آن قرار بگیرد که گشتاوری فراتر از 220 نیوتون متر دارد و این 
موضوع آن را به یکی از قوی ترین کراس اوورهای بازار بدل خواهد کرد سایپا تنها 
عرضه کننده خودروهایی کلاسB به بازار خودرو کشور برای پوشش بازه قیمتی 
آغازین بازار اســت که تنوع گســترده ای را در این بازه به وجود آورده و با معرفی 
اطلس ، کاپیتان و پرچمدار کاس Bهای ســایپا نیز مشــخص خواهد شــد ساینا و 
کوییک در تیپ های SوG مهمترین بازیگران جدید سایپا در سال 1400 خواهند 
بــود هــر دو خــودرو با چهره جدید در ظاهر و داخل و امکانات جدید روانه بازار می 
شود هاچ بک 4 متری  و سدان 4.2 متری سایپا در نسخه فول G امکانات جدیدی 
مانند نمایشگر لمسی ۷ اینچ ، دوربین عقب ، صندلی با روکش چرم ، کلید کنترل 
صدا از روی فرمان ، دستگیره آسان بازشو ، سیستم کنترل فشار باد تایرها ، سیستم 
GPS  ، چراغ های اتوماتیک ، شیشه دودی و رینگ آلومینیمی را ارائه خواهند 

کرد./ روابط عمومی  

  زیر و بم استراتژی های ایمن سازی محصولات نارنجی پوشان

نگاه ویژه سایپای نوین به ایمنی محصولات در عمل


